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سرمقاله

مردان خدا  از شهادت هراسی ندارند 

با رعایت فاصله اجتماعی ، ماسک زدن ، شستشوی مرتب 
دستها به کادر درمانی و خودمان خدمت کنیم.

روحیه و روش بسیجی در مسیرمبارزه با ویروس 
کووید 19

شهید دکتر محسن فخری زاده با خون خویش در آسمان 
عزت ملی ستاره نشاند .

شهادت دانشمند برجســته و ممتاز هسته ای و دفاعی 
کشــور را به پیشگاه حضرت ولیعصر )عج( ، به روح مطّهرش 
تبریک ، به رهبر معظم انقلاب اسلامی ، خاندان وی ، ملت ایران 
تســلیت می گوئیم ، او با خونواژه های خویش ســرود سرخ 
شهادت را در تاریخ جهان تنین انداخت تا بدین سان سرشک 

تاریخ بر صفحة روزگار فرود چکد.
او حماسه ای بود به وسعت تاریخ و ژرفای عشق و آفرینش ؟

نام بلند آوازة دانشمند هسته ای ما شهید دکتر محسن 
فخری زاده ، جهانگیر شد و به نماد راستین مقاومت ملی اشتهار 
یافت ، در روزگار تاری ، که دست نشاندگان آمریکای جنایتکار 
در ایران فاجعه آفرید ، آمریکا ، صهیونیست ها را در پرده های 
دسیســه و ترفند برانگیختند تا با هدفهای جنایتکارانة ضد 
بشری خود را جامة عمل بپوشانند ، که دانشمند شهید ما خواب 
را از دیده گان خفاشــان شب پرست آشفته کرد او به راستی 
عنصر علمی و کم نظیر و ممتاز بود و شکوه اقتدارش ، شور و  
شوق ملی را در قلبهای ایرانیان برانگیخت . شهید فخری زاده 
چالش بزرگ شبانه روزی آمریکا ، اسرائیل شده بود و بودنش 
کابوس دهشتناک شکست در جهان را برای آنها تکرار می کرد 
و سرانجام به تیغ کین و تیر قهر جان این سرو ایستاده را نشانه 
رفت ؟ اما زهی خیال باطل که از خاکســتر ققنوس عشــق و 

شهادت ، ققنوس ها پر خواهند کشید.
ادامه در صفحه ده

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

 در مراســم افتتاح ســه طرح ملی 
صنعت نفت دکتر حسن روحانی رئیس 
جمهــور  به موارد ذیل تاکید داشــتند،    
ایستادگی در برابر تحریم ها با طرح های 

عظیم نفتی.
انتقاد سازنده مفید است

آمریکا نتوانست مانع انتقال فناوری 
خارجی به ایران شود

پیروزی ملت ایران در ســه ســال 
جنگ مداوم با تحریم

ارزش ســه طرح نفتــی؛ ۳۰ هزار 
میلیارد تومان

۱۵ فاز پارس جنوبی در دولت تدبیر 
و امید به پایان رسید

ســرمایه گذاری خارجی در دوران 
تحریم؛ نشانه شکست دشمن

تاکید بر اســتفاده از نیرو های بومی 
در طرح های ملی

آغاز بهره برداری از سه طرح بزرگ 
ملی سه اســتان چهارمحال و بختیاری، 
بوشهر و خوزســتان در سی وچهارمین 
پویش ملــی تدبیر و امید، میزبان آیینی 
بودند که ضمــن آن رییس جمهوری از 
طریق ویدیوکنفرانــس طرح های ملی 

وزارت نفت را افتتاح کرد.
طرح ها شامل پتروشــیمی اوره و 
آمونیاک لردگان، واحد فرآورش ســیار 
میدان مشترک نفتی آزادگان جنوبی و 
مخازن متمرکز ذخیره ســازی میعانات 
گازی پارس جنوبی ، به  ارزش ۳۰ هزار 
میلیارد تومان. امــروز در حالی به بهره 
بــرداری رســید که بــه بیــان رییس 
جمهوری، جهش صادرات و جهش تولید 

را در پی خواهند داشت. 
بهره برداری از این طرح ها  که برای 
۸۵۰ نفــر اشــتغالزایی  دارد، عظمت و 
مقاومت اقتصاد کشور را با وجود تحریم 
ها و جنگ اقتصادی دشمنان بار دیگر به 

رخ کشید.
ســه طــرح ملــی وزارت نفــت با 
سرمایه گذاری ۳۰ هزار میلیارد تومان و 
هم سو با اجرای سیاســت های اقتصاد 

مقاومتــی در اســتان های چهارمحال و 
بختیاری، خوزســتان و بوشهر از سوی 
رئیس جمهوری به طور رســمی افتتاح 

شد.
بــه گزارش اعتبار به نقــل از پایگاه 
اطــلاع رســانی وزارت نفــت، طــرح 
های پتروشــیمی لردگان در اســتان 
چهارمحال و بختیــاری، واحد ۵۰ هزار 
بشــکه ای فرآورش نفت خــام در غرب 
کارون در اســتان خوزســتان و مخازن 
ذخیره ســازی میعانــات گازی پارس 
جنوبی در استان بوشهر در سی وچهارمین 
هفتــه از بهره بــرداری از طرح های ملی 
سراســر کشور، با دستور حسن روحانی، 
رئیس جمهوری و از طریق ویدئوکنفرانس 

به بهره برداری رسمی رسید.

  رئیس جمهوری: اقتصاد ایران
 نشان داد که بزرگ و مقاوم است

رئیس جمهوری با بیــان اینکه ۱۵ 
طرح پارس جنوبی در این دولت تکمیل 
شــد در حالی که در دولت های گذشته 
تنها ۱۰ فاز تکمیل شــده بــود، گفت: 
بهره برداری از طرح های ملی نشان دهنده 
آن اســت کــه اقتصاد ایــران در چنین 

شرایط تحریمی، بزرگ و مقاوم است.
دکتــر حســن روحانــی در آیین 
بهره برداری از طرح های ملی وزارت نفت، 
گفت: امروز شاهد یک افتتاح مهم بودیم 
به گونه ای که مردم مشــاهده کردند که 
وقتی دشــمنانمان می خواســتند ما را 
تحریم و منزوی کنند یا ما را نســبت به 
آینده کشــور مأیوس کنند، طرح هایی 
افتتاح کردیم کــه ارزش آنها حدود ۳۰ 
هزار میلیارد تومان است، بی گمان چنین 
طرح هایی برای همه آنهایی که نیت های 
شومی برای ما داشتند باورکردنی نیست.
وی بهره بــرداری از طــرح اوره و 
آمونیاک پتروشــیمی لردگان را بسیار 
مهم دانســت و افزود: این طرح برای ما 
جنبه صادراتی دارد از این رو بسیار مهم 
اســت، همچنین طرح واحــد ۵۰ هزار 

بشکه ای فرآورش پیش ساخته در غرب 
کارون نیز برای ما اهمیت دارد، زیرا برای 
نخســتین بار است که در چنین صنعتی 

قدم گذاشته ایم. 
بازگشت کل ســرمایه پس از چهار 
ســال در چنین طرحی بسیار با اهمیت 
اســت و ۸۰ درصد کارکنــان فعال در 
پتروشیمی لردگان نیز بومی هستند. من 
خاطرات خوشی از این شهر و مردم خوب 
آن دیار دارم، افتتاح این طرح بزرگ را به 

مردم لردگان تبریک می گویم.
رئیس جمهــوری به طــرح مخازن 
متمرکز ذخیره سازی پارس جنوبی اشاره 
و تصریح کرد: یکی از طرح های اساســی 

که کشور نیاز دارد تأسیس مخازن بزرگ 
ذخیره سازی برای نفت، میعانات گازی و 
گاز طبیعی است. علت اینکه ما گاهی در 
زمســتان در زمینه گاز دچار مشکلاتی 
می شــدیم دلیلش مخازن ذخیره سازی 
اســت که البته در این ســال ها مشکلی 
نداریم و امروز شاهد این طرح بزرگ در 
ســه اســتان خوزســتان و بوشــهر و 

چهارمحال و بختیاری بودیم.
روحانــی با تأکید بــر اینکه اقتصاد 
ایران با مقاومت سه ساله در برابر جنگ 
اقتصادی یک قدرت زورگو نشان داد که 
اقتصــادی بزرگ و مقاوم اســت، گفت: 
دشمن در این جنگ سه ساله اقتصادی 

بــا همه توان روبه روی ملــت ایران قرار 
گرفت، اما شکســت مفتضحانه خورد و 
ســرنگون شــد و چند هفته دیگر نیز به 

زباله دان تاریخ ریخته می شود.
رئیس جمهوری با بیان اینکه اقتصاد 
ایران نشــان داد که بزرگ و مقاوم است، 
افــزود: هیچ کشــوری در منطقه دارای 
چنین قدرتی نیست که بتواند در جنگ 
سه ساله اقتصادی بایستد و پیروز شود و 
ایــن نشــان دهنده عظمت، قــدرت و 
تاب آوری ملت ایران اســت که در سایه 
خوداتکایی مردم، درون زایی و موقعیت 
ویژه ژئوپلیتیک ایران حاصل شده است.
روحانی ادامه داد: هیچ فرد و قدرتی 
در دنیا نمی تواند ایران را با داشتن جایگاه 
جغرافیایــی عظیمی کــه دارد، نه برای 
منطقــه و نــه برای جهان حــذف کند. 
خیلی هــا آمدند ایــران را از بین ببرند و 
نتوانســتند، اینها هم کــه مدعی بودند 
شکســت خوردند. وی گفت: برای ما و 
ملت و برای دنیا آینده ایران بســیار مهم 
است. آینده امیدوارکننده برای همگان 
اســت و ایران آباد و پیشرفته تنها برای 
مردم ایران نیســت، زیرا ایران پیشرفته 
برای منطقه و جهان است. ایران می تواند 
حتــی  و  منطقــه  نیازمندی هــای 
نیازمندی هــای جهان را در برخی موارد 
ارزان تر و راحت تــر تأمین کند که نکته 

بسیار مهمی است.

  سرمایه داخلی و خارجی در کنار 
هم صنعت را متحول می کند

رئیس جمهوری با بیــان اینکه اگر 
می خواهیم در صنعت، جهش و توســعه 
را تجربه کنیم باید چهار رکن ســرمایه 
داخلی و خارجــی، مواد اولیه، فناوری و 
بازار را مورد توجه قرار دهیم، گفت: یکی 
از ارکان جهش در صنعت، برخورداری از 
سرمایه داخلی و خارجی است، این مهم 
در کنار هم می تواند تحولات بزرگی را در 

صنعت ایجاد کند. 
  ادامه در صفحه آخر

رئیس جمهور از وزرای صمت، نفت و جهاد کشاورزی خواست طرح های خود را در 
خصوص خودروسازی، صنعت نفت و نهاده های دامی به ستاد اقتصادی دولت ارائه کنند. 
به گزارش خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما آقای روحانی امروز در مراسم افتتاح طرح های 
ملی صنعت نفت که به صورت ویدئوکنفرانس در حال برگزاری است با اشاره به بیانات روز 
سه شنبه مقام معظم رهبری و تاکید ایشان بر اقدامات مهم در زمینه خودروسازی، صنعت 
نفت و نهاده های دامی گفت: ما نیز بر این موارد تاکید می کنیم و من از آقایان رزم حسینی، 
زنگنه و خاوازی وزرای صمت، نفت و جهاد کشاورزی می خواهم تلاش خود را در این زمینه 
انجام دهند و طرح خود را به ستاد اقتصادی دولت بیاورند که هرچه سریعتر تصویب و 

کار ها انجام شود.

ماموریت رئیس جمهور به وزرای نفت، صمت و جهاد کشاورزی

حسن روحانی رئیس جمهور:

اقتصاد ایران  نشان داد که بزرگ و مقاوم است

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار اعضای شورای عالی هماهنگی اقتصادی:

 راه غلبه بر تحریم ها 
را پیش بگیرید

مذاکره برای رفع تحریم 
نتیجه نمی دهد

حضرت آیــت الله خامنــه ای در پیامی با 
تبریک و تســلیت شــهادت و فقدان دانشمند 
برجسته و ممتاز هسته ای و دفاعی جناب آقای 
محسن فخری زاده، بر مجازات قطعی عاملان و 
آمران این جنایت و همچنین لزوم پیگیری تلاش 

علمی و فنی این شهید تأکید کردند.
 متن پیــام رهبر انقلاب اســلامی به این 

شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
دانشمند برجسته و ممتاز هسته ئی و دفاعی 
کشور جناب آقای محسن فخری زاده به دست 
مزدوران جنایتکار و شقاوت پیشــه به شهادت 
رســید. این عنصر علمی کم نظیر جان عزیز و 

گرانبها را به خاطر تلاشهای علمی بزرگ و ماندگار 
خــود، در راه خدا مبذول داشــت و مقام والای 
شهادت، پاداش الهی اوست. دو موضوع مهم را 
همه ی دست اندرکاران باید به جِدّ در دستور کار 
قرار دهند، نخست پیگیری این جنایت و مجازات 
قطعی عاملان و آمران آن، و دیگر پیگیری تلاش 
علمی و فنی شهید در همه ی بخشهائی که وی 

بدانها اشتغال داشت. اینجانب به خاندان مکرم او 
و بــه جامعه ی علمی کشــور و بــه همکاران و 
شاگردان او در بخشهای گوناگون، شهادت او را 
تبریک و فقدان او را تسلیت میگویم و علو درجات 

او را از خداوند مسألت می کنم.
سیّدعلی خامنه ای
۸ آذر 1۳99

منتشــر شد

رهبر انقلاب اسلامی در پیامی بمناسبت شهادت دانشمند برجسته آقای محسن فخری زاده تأکید کردند:

لزوم مجازات قطعی عاملان و آمران جنایت و پیگیری تلاش علمی و فنی شهید



خبـــــر

ناو اقیانوس پیمای شهید رودکی شناوری سنگین، 
چند منظوره و دوربرد است که قابلیت حمل و عملیاتی 
کردن انواع پهپاد و سامانه های موشکی، پدافندی و راداری 

را دارد.
آئین الحاق »ناو اقیانوس پیمای شهید رودکی« به 
نیروی دریایی سپاه روز پنجشنبه با حضور سردار حسین 
سلامی، فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی و 
جمعی از مقامات و مســئولین لشکری و کشوری برگزار 
شد. ناو اقیانوس پیمای شهید رودکی شناوری سنگین، 
چند منظوره و دوربرد است که قابلیت حمل و عملیاتی 
کردن انواع پهپاد و سامانه های موشکی، پدافندی و راداری 
را دارد.  این ناو با تناژ ۱2 هزار تن و طول ۱۵۰ متر و عرض 
22 متر دارای رادار آرایه فازی ســه بعدی، موشک های 
سطح به سطح، ســطح به هوا، ســامانه های مخابراتی 
یکپارچه بسیار پیشرفته جنگال و موشکی سوم خرداد با 
قابلیت حمل بالگردها، پهپادها و شناورهای عملیاتی است 
که همه آنهــا از تولیدات داخلی بوده و توســط جوانان 

متخصص مؤمن انقلابی طراحی و عملیاتی شده است.
 به گزارش تســنیم، ناو سنگین رزمی، اطلاعاتی و 
پشتیبانی شهید رودکی به مثابه یک شهر دریایی متحرک 
اســت که با تمام تجهیزات و امکانــات لازم آماده انجام 
مأموریت های اقیانوســی با ایجاد امنیت پایدار خطوط 
مواصلاتی دریایی و امدادرســانی به نــاوگان تجاری و 
صیادی جمهوری اسلامی و کشورهای منطقه ای می باشد. 
بنا بر این گزارش، با پیوســتن این شــناور ســنگین به 
ظرفیت های نیروی دریایی سپاه، مأموریت دریادلان سپاه 
برای حضور مقتدر در آب های دوردست، از امروز آغاز شد.

بازتاب الحاق ناو
 در رسانه های خارجی

شبکه بلومبرگ با تیتر »ایران با ناوی جدید به دنبال 
حضور دریایی فراتر از خلیج فارس اســت« به این رخداد 
پرداخت و نوشت: »ایران گفته است که یک ناو جنگی جدید 
با قابلیت حمل هلیکوپترها، هواپیماهای بی سرنشــین و 
موشــکهایی بر روی عرشه به کار گرفته است و این پیام را 
مخابره می کند که به دنبال گســترش نفــوذش فراتر از 
خلیج فارس است.« علاوه بر این، خبرگزاری شینهوا با اشاره 
به قابلیت های متعدد این نــاو از جمله مجهز بودن آن به 
موشــک های سطح به سطح، ســطح به هوا، سامانه های 
الکترونیکی جنگی یک پارچه فوق پیش رفته و ســامانه 
موشکی سوم خرداد در این باره نوشت: »طبق بیانیه سپاه 

پاسداران ایران، ناو شهید رودکی تمام تجهیزات و امکانات 
لازم بــرای تأمین امنیــت پایدار حمل ونقــل دریایی و 

کمک رسانی به کشتی های تجاری و ماهیگیری را دارد.«
خبرگزاری آسوشــیتدپرس نیز بــه تحویل این ناو 
پیشــرفته به نیروی دریایی سپاه پرداخته و با تیتر »سپاه 
پاسداران ایران ناو هواپیمابر روانه آب ها کرد« نوشت: »سپاه 
پاسداران ایران در بحبوحه تداوم تنش ها با آمریکا، روز پنج 
شنبه اعلام کرد که یک ناو سنگین جنگی با قابلیت حمل 
هلیکوپتر، پهپاد و موشک اندازها ی مختلف را در خلیج فارس 
به کار گرفته است.« به گزارش ایسنا، از جمله منابع دیگری 
که این دستاورد نظامی ایران را مورد توجه قرار دادند، روزنامه 
صهیونیستی هاآرتص، روزنامه چاینا دیلی، روزنامه نیودهلی 

تایمز، روزنامه اکونومیک تایمز و مواردی دیگر بودند.

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی صبح امروز )سه شنبه( در 
دیدار رؤســای ســه قوه و دیگر اعضای 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی با اشاره 
به چهار محور لازم برای اقتصاد کشــور 
یعنی حل مشکل کسری بودجه، افزایش 
سرمایه گذاری، جهش تولید و حمایت از 
قشرهای ضعیف خاطرنشان کردند: باید با 
همت جدی و تلاش پیگیر مسئولان، تأثیر 
اجرای راهکارهای عملی در زندگی مردم 

مشخص شود.
حضرت آیت الله خامنه ای، اقتصاد را 
موضوع اصلی کشــور خواندند و افزودند: 
اینکه در ســالهای اخیر شــعار هر سال، 
موضوعی اقتصادی انتخاب شده، به همین 
دلیل است. ضمن آنکه معیشت مردم حقاً 
دچار تنگی شــده و در ماههای اخیر نیز 

کرونا، مشکلات را بیشتر کرده است.
ایشان افزودند: هدف از برگزاری این 
جلسه، بیان راهکارهای عملی است که در 
کوتاه مدت نتیجه دهد و تأثیر آن در زندگی 
مردم مشخص شود که البته لازمه اجرای 
این راهکارهای عملی و تأثیرگذاری آنها، 
همت جدی و تلاش پیگیر رؤســای قوا و 
مسئولان مرتبط با سه قوه در تشکیلات و 

سازمانهای آنها است.
رهبر انقلاب اســلامی قبل از بیان 
راهکارها، دو نکته مهــم را بیان کردند و 
افزودند: کارشناســان برای مشــکلات 
اقتصادی کشــور راهکارهای مشترکی 
دارند بنابراین مشکل، نداشتن یا ندانستن 
راهکار نیست بلکه نیازمند همت، شجاعت 

و اهتمام جدی و پیگیری هستیم.
رهبر انقلاب اسلامی نکته دوم خود را 
به موضوع تحریم ها به عنوان یک واقعیت 

تلخ و جنایت امریکا و شرکای اروپایی بر 
ضد ملت ایران اختصاص دادند و افزودند: 
این جنایت ســالها است که بر ضد ملت 
ایران انجام می شــود اما در سه سال اخیر 

شدت یافته است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر 
اینکه بــرای علاج تحریم ها دو مســیر 
»خنثی سازی تحریم ها و غلبه بر آنها« و 
»رفع تحریم« وجود دارد، افزودند: البته ما 
مسیر رفع تحریم را یک بار امتحان و چند 
سال مذاکره کردیم اما به نتیجه ای نرسید.

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به مسیر 
غلبه بر تحریم ها و بی اثر کردن آنها گفتند: 
این مســیر ممکن اســت در ابتدای کار، 
ســختی ها و مشکلاتی داشــته باشد اما 

خوش عاقبت است.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان 
کردند: اگر با تلاش و ابتکار و با سینه سپر 
کــردن در مقابل مشــکلات بتوانیم بر 
تحریم ها غلبه کنیم و طرف مقابل بی اثر 
شدن تحریم ها را ببیند، به تدریج دست از 

تحریم برخواهد داشت.
ایشــان دو نکته مقدماتــی خود را 
اینگونه جمع بندی کردند: ما ظرفیت ها و 
توانایی های فراوانی بــرای بی اثر کردن 
تحریم ها داریم، به شرط آنکه بخواهیم و 

همت کنیم و به دل مشکلات برویم.
حضرت آیت الله خامنه ای ســپس با 
بیان بعضی از راه حل های پیشنهاد شده 
کارشناسان و متخصصان در چهار سرفصل 
»کســری بودجه«، »افزایش ســرمایه 
گذاری دولتــی و نهادهــای عمومی«، 
»جهش تولید« و »حمایت از قشــرهای 
ضعیف« ابراز امیدواری کردند که با اجرای 
این راهکارها، آثار مثبتی در اقتصاد کشور 

و زندگی مردم پدید آید. حضرت آیت الله 
خامنه ای با اشاره به اینکه با وجود برخی 
کارها، شعار ســال در حد انتظار تحقق 
نیافته، افزودند: کارشناســانِ بخشهای 
دولتی و غیردولتی برخــی راهکارهای 
عملیاتی مشــخص را برای جهش تولید 
پیشنهاد کرده اند از جمله: »افزایش تولید 
خودرو با اتکاء به ظرفیت قطعه ســازان 
داخلی«، »افزایش تولیدات صنعت نفت با 
تکیه بر دانش بنیان کردن صنایع نفتی« و 
»افزایش تولید خــوراک دام و دانه های 

روغنی«.
رهبر انقلاب همچنین بر »ضرورت 
حمایت از قشرهای ضعیف« تأکید کردند 
و افزودند: اقتصاد خانواده ها به علت رکود 
تورمی در چند سال اخیر به شدت تحت 
فشار بوده و اکنون نیز کرونا بر مشکلات 
افزوده و دشــواری های جدی معیشتی 
برای گروههای زیــادی از مردم به وجود 
آورده است که باید در این زمینه اقدامی 

جدی انجام داد.
ایشــان »ایجاد نظام متمرکز تأمین 
اجتماعی برای آحاد مردم« و »ایجاد پایگاه 
ملی ایرانیان با اتصالِ پایگاههای مختلف 
اطلاعاتــی بــه یکدیگــر« را از جملــه 
پیشــنهادهای کارشناسان برای کاهش 

مشکلات مردم برشمردند.
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه با 
تأکید بر اینکه باید بنا را بر این بگذاریم که 
گشایشــی از خارج انجام نخواهد شــد، 
افزودند: کسانی که برخی چشم امید به 
آنها دارند با ما دشــمنی می کنند، ضمن 
آنکه شرایط داخلی آنها به هیچ وجه روشن 
نیســت و گرفتاری های اخیــر، امکان 
 صحبــت و موضع گیــری در مســائل 

بین المللی را به آنها نمی دهد و نمی توان 
روی حرف آنها حساب و برنامه ریزی کرد.

ایشــان همچنین به یاوه گویی های 
اخیر سه کشور اروپایی نیز اشاره کردند و 
گفتند: وضع امریکا که مشخص نیست و 
اروپایی ها هم دائماً در حال موضع گیری 
بر ضد ایران هســتند. آنهــا در حالی که 
خودشان بیشترین دخالت های نادرست 
را در مسائل منطقه دارند، به ما می گویند 
در منطقه دخالت نکنیــد و در حالی که 
انگلیس و فرانســه دارای موشــک های 
مخرب اتمی هســتند و آلمان نیز در این 
مســیر قرار دارد، به ما می گویند موشک 

نداشته باشید.
رهبر انقلاب اسلامی گفتند: به شما 
چه ربطی دارد، شما اول خودتان را اصلاح 

کنید و بعد اظهار نظر کنید.
حضــرت آیت الله خامنــه ای تأکید 
کردند: به بیگانگان نمی توان اطمینان کرد 

و به امید گشایش آنها بود.
رهبــر انقــلاب اســلامی در پایان 
خاطرنشان کردند: اگر حرکت و عمل در 
 دســتور کار قــرار گیــرد و کارهایی که 
می تواند به نفع مردم باشــد، انجام شود، 
یقیناً دولت دوازدهم پایان خوبی خواهد 
داشــت. پیش از ســخنان رهبر انقلاب 
اســلامی آقای روحانی رئیس جمهور به 
برگزاری ۵۰ جلسه شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی از زمان تشکیل این شورا اشاره 
کرد و افزود: در این جلسات 22۶ طرح در 
بخش های مختلف از جمله مسائل ناظر به 
اشــتغال، اصلاح امور بانکــی و بودجه، 
شفافیت، نظام پرداخت، سرمایه گذاری، 
فروش نفت و کنترل قیمت ارز و کالاهای 

اساسی مصوب شد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار اعضای شورای عالی هماهنگی اقتصادی:

 مشکل اقتصاد کشور نداشتن راهکار نیست 
همت، شجاعت و پیگیری جدی نیاز است

پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی به مناسبت 
سالروز تشکیل بسیج مستضعفان:

جلوه درخشان بسیج در دفاع از 
کشور، خدمات حیاتی و فعالیت های 

علمی و معنوی

در سالروز تشــکیل بسیج مستضعفان، حضرت آیت الله 
خامنه ای در پیامی بسیج را ثروت بزرگ و ذخیره خداداد ملت 

ایران خواندند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی که سردار سرتیپ بسیجی 
محمد شــیرازی رئیس دفتر فرماندهی معظم کل قوا آن را در 
ارتباط ویدئوکنفرانس با بسیج مراکز استانها و اقشار بسیج قرائت 

کرد، به این شرح است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

بسیج یادگار بزرگ و درخشان امام راحل، و مظهر اقتدار 
ملی، و نمایشگاه صفا و اخلاص و بصیرت و مجاهدت است.

در دفاع از کشور و استقلال و ثبات آن، در خدمات حیاتی 
با مقیاس گســتره ی کشــوری، در فعالیتهای پیشرو علمی و 
فناوریهای نوین، در رویکردهای ارزشی و ایجاد فضای معنوی، 
همه جا نام بسیج برده میشود و حضور بسیج جلوه میکند. ایمان، 
و عزم، و احساس مسئولیت، و اعتماد به نفس، پایه های اصلی 
این توانائیها و گره گشائیها است. و اینها خود نعمتها و موهبتهای 
خداوند است که باید با شکر الهی و مراقبت دائمی، آنها را حفظ 
کرد و بر آن افزود. بسیج، ثروت بزرگ و ذخیره ی خداداد ملت 
ایران است. دشمنان این ملت، اکنون و همیشه در این اندیشه 
بوده اند و خواهند بود که آن را نابود یا بی اثر کنند. مســئولان 
سازمانی و یکایک بسیجیان عزیز خود را موظف به ابطال کید 
دشمن بدانند و با توکل و اخلاص و برنامه ریزی به پیش روند. 

موفق باشید ان شاءالله.
سیّد علی خامنه ای
۵ آذر 1۳99

پیام تسلیت رهبر انقلاب اسلامی در 
پی درگذشت حجۀالاسلام جعفری

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت عالم 
پارسا و با اخلاص حجةالاسلام حاج سید یحیی جعفری 

را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
درگذشت عالم پارسا و با اخلاص جناب حجةالاسلام 
آقای حاج سیدیحیی جعفری رحمة الله علیه را به عموم 
مردم عزیز کرمــان و ارادتمندان آن مرحوم و به خاندان 
مکرّم و معزّز ایشان تسلیت عرض میکنم. سالها خدمت 
به مردم در مسئولیتهای گوناگون و شئون متعدد روحانی، 
همــراه با صفا و صدق در گفتار و رفتار، شــاخصه ی این 
شخصیت عزیز و مُعتمَد بود. رحمت و رضوان الهی را برای 

ایشان مسألت می کنم.
سیدعلی خامنه ای
۲ آذر 1۳99

باید از وابستگی نفتی رها شویم
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان این که همه 
مشکلات اقتصادی کشور راه حل دارد، گفت: درون زا نبودن 
تولید به این معنی است که رشد تولید همواره متکی به عوامل 
بیرونی و خارج از کنترل ماست، یعنی با بالا و پایین شدن قیمت 
نفت یا ایجاد مشکل در فروش آن، اقتصاد دچار مشکل می شود. 
حتی وقتی هم درآمدمان از نفت بیشتر بود هم دچار بیماری 
هلندی و افزایش واردات و آسیب دیدن صنایع داخلی بودیم. 
از این جهت باید کاری کنیم که از وضع وابستگی به نفت رها 
شــویم. داوود دانش جعفری با تاکید بر این که اداره کشور با 
صادرات غیرنفتی شــدنی اســت، گفت: یکی از راه های آن 
سرمایه گذاری است، باید کاری کنیم که مشکلات تولید -که 
یکی از نمونه های آن ســرمایه گذاری است- حل شود و باید 
سرمایه گذاری در کشور را تشویق کنیم. وی گفت: در تمام 
دولت ها بیــن 47درصد تا 9۰درصد افــت ارزش پول ملی 
داشته ایم که ناشی از افزایش نقدینگی به علت کسر بودجه و 
چاپ پول است که پدیده دلاری شدن اقتصاد را شکل می دهد.

 انتصاب عضو هیات تجدید نظر شورای رقابت
رئیس جمهور در حکمی بنا به پیشنهاد وزیر امور اقتصادی 
و دارایی، خانم دکتر یکتا اشرفی را به عنوان »عضو هیات 

تجدید نظر شورای رقابت« منصوب کرد.
به استناد جزء)ب( بند)۱( ماده)۶4( و بند)2( ماده)۵۵( 
قانون اصلاح موادی از قانون برنامه چهارم توسعه اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی جمهوری اســلامی ایران و اجرای 
سیاست های اصل )44( قانون اساسی مصوب ۱۳۸۶.۱۱.۸ 
مجلس شورای اسلامی، بنا به پیشنهاد وزیر محترم امور 
اقتصادی و دارایی به موجب این حکم به عنوان »عضو هیات 

تجدید نظر شورای رقابت« منصوب می شوید.
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فرمانده نیروی دریایی ارتش از پیشــرفت مراحل ساخت ناو اطلاعاتی شیراز خبرداد و گفت: این شناور که از ویژگی های خاصی برخوردار است، تا سال آینده به 
ناوگان نداجا ملحق خواهدشــد. به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی ارتش، امیر دریادار حسین خانزادی درباره ساخت شناور اطلاعاتی شیراز عنوان کرد: 

این شــناور جدید ویژگی های خاصی دارد که کار ساخت سازه آن به اتمام رسیده و هم اکنون در حال تجهیز سامانه های آن هستیم . 
پیش بینی کرده ایم سال آینده این شناور جدید را به ناوگان نیروی دریایی ملحق کنیم، فرمانده نداجا همچنین در خصوص مقدمات ساخت شناورهای تریماران 
گفت: ســاخت این شــناور که بیش از 3000 تن وزن دارد و از قابلیت های تهاجمی خوبی برخوردار است در دســتور کار نیروی دریایی قرار گرفته و طراحی های 
مفهومی و جزئی آن نیز انجام شده اســت و ان شاءا... برنامه ســاخت آن به طور جدی در سال های آینده آغاز می شود. خانزادی با اشاره به توانمندی کارکنان با 
تجربه و جوان نیروی دریایی عنوان کرد: امروز نیروی دریایی به سطحی از توانمندی رسیده که قادر است بسیاری از نیازهای خود را در داخل و توسط متخصصان 

جوان و کاردان تأمین کند و این روحیه خوداتکایی و اعتماد به نفس در تمامی بخش های نیروی دریایی تســری یافته است.

ناواطلاعاتی»شیراز«
تاسالآیندهبه
ناوگاننداجاملحق
میشود

سردار دهقان: ایران درباره نیروی 
دفاعی خود مذاکره نمی کند

مشاور فرمانده کل قوا در صنایع دفاعی تأکید کرد 
که جمهوری اســلامی ایران تحت هیچ شــرایطی و با 
هیچ کس درباره قدرت نظامی خود وارد مذاکره نخواهد 

شد.
ســردار حسین دهقان، مشــاور فرمانده کل قوا در 
صنایع دفاعی در مصاحبه با آسوشیتدپرس درخصوص 
برخی گزارش های ادعایی رسانه های غربی درخصوص 
تصمیم »دونالد ترامپ« رئیس جمهور آمریکا درخصوص 
اقدام نظامی علیه جمهوری اســلامی گفت: ما از بحران 
استقبال نمی کنیم، ما از جنگ استقبال نمی کنیم و به 
دنبال شــروع جنگ نیســتیم اما به دنبال مذاکره برای 

مذاکره هم نیستیم.
دهقان با اشاره به برخی گزارش ها مبنی بر شروطی 
که آمریکا قصد دارد برای مذاکره با ایران تعیین کند، گفت: 
جمهوری اسلامی ایران درباره نیروی دفاعی خود مذاکره 
نخواهد کــرد... با هیــچ کس و تحت هیچ شــرایطی. 
موشــک های ما نمادی از ظرفیت عظیم کارشناســان، 

جوانان و مراکز صنعتی ماست.
یک درگیری محدود

می تواند به جنگ تمام عیار تبدیل شود
وزیر دفاع پیشین کشورمان درخصوص گزارش اخیر 
نیویورک تایمز که مدعی شده بود، ترامپ قصد داشته در 
روزهای پایانی ریاســت جمهوی خود، علیه ایران اقدام 
نظامی صورت دهد، هشــدار داد و گفت: یک درگیری 
محدود و تاکتیکی می تواند به یک جنگ تمام عیار تبدیل 
شود. قطعاً ایالات متحده، منطقه و جهان تاب ایستادگی 
در مقابل چنین بحران گسترده و جامعی را نخواهند آورد.
ســردار دهقان درخصوص بازرســی های آژانس از 
تأسیسات هسته ای ایران تأکید کرد که این بازرسی ها تا 
زمانیکه بازرسان آژانس »جاسوس« نباشند، باید ادامه 

داشته باشد.
ســردار دهقان حادثه تیرماه در تأسیسات نطنز را 
بعنوان یــک »خرابکاری صنعتی« توصیف کرد و گفت: 
آن هایی که وظیفه نصب برخی دســتگاهها را داشتند، 

احتمالاً تغییراتی ایجاد کرده اند که به انفجار منجر شد.
ســردار دهقان با اشــاره به توافقــات اخیر برخی 
کشورهای حاشیه خلیج فارس با اسرائیل تأکید کرد که 
افزایش حضور رژیم صهیونیستی در غرب آسیا می تواند 

به یک »اشتباه راهبردی« منجر شود.
وی گفت: در حقیقت اسرائیل با اشتباهات راهبردی 
که انجام می دهد، جبهه گسترده ای را فراهم می کند که 
بــر علیه خودش به کار گرفته خواهد شــد. دقت کنید 
اسرائیل امروز با بحران هویت مواجه شده است و توجیه 
خود در جوانان اسرائیلی و یهودی را از دست رفته می بیند. 
روحیه تجاوز، اشــغال گری و آدم کشی که شاخصه های 

اصلی رژیم صهیونیستی است، امروز پذیرش ندارد.
دهقان افزود: فقط تصور کنید که هر اسرائیلی در هر 
پایگاه نظامی می تواند هدف گروههای مخالف اسرائیل 

قرار گیرد.
ســردار دهقان در ادامه تأکید کــرد که جمهوری 
اسلامی خواســتار اخراج تمامی نیروهای آمریکایی از 
منطقه بعنوان انتقام به شــهادت رساندن سپهبد حاج 
»قاسم ســلیمانی« فرماند قدس سپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی است.
انتقام ما اخراج آمریکایی ها

از منطقه است
وی در پاسخ به سؤالی درخصوص ترور ناجوانمردانه 
سردار ســلیمانی از سوی آمریکایی ها و چگونگی انتقام 
ایران از آمریکا اظهار داشــت: موضع رسمی ما در مورد 
شهادت حاج قاسم پس از شهادت ایشان مطرح شد و خود 
من مصاحبه ای داشــتم و آن را بیان کردم. مقام معظم 
رهبری هم پس از عین الاســد رسماً اعلام کردند که این 
یک ســیلی محکم اولیه بــود و انتقام ســخت خروج 
آمریکایی ها از منطقه است. ما فکر می کنیم دفع شر، پاسخ 
به شهادت شهید سلیمانی اســت. در حقیقت باید شر 
آمریکایی ها از منطقه و همه جاهایی که حضور دارند، کم 
کرد چرا که وجودشان شرآفرین است و باعث ایجاد ناامنی 

می شود.
وی افزود: ما اعلام رسمی کردیم که انتقام ما اخراج 
آمریکایی ها از منطقه اســت. قاعدتاً این موضوع توسط 
کشورهای منطقه که عناصر تعیین کننده ای دارند، دنبال 

می شود.
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محمدباقر قالیباف : باید به فکر تامین کالاهای اساسی مردم باشیمخبـــــر

وزیر دفاع: ناوشکن تمام ایرانی »دنا«  مهم  نیست این کار را دولت انجام دهد یا مجلس
در آینده نزدیک رونمایی خواهد شد

امیر حاتمی گفت: در آینده 
نزدیک ناوشکن تمام ایرانی دنا را 
که به لحاظ امکانات و تجهیزات و 
عملکرد متفاوت از ناوشکن های 
هم نسل خود است؛ تحویل نیروی 
دریایی ارتــش خواهیم داد. امیر 
ســرتیپ حاتمی، وزیــر دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح با بیان 
نقش آفرینی های گســترده بســیج در تمامی آوردگاه های 
جمهوری اسلامی با اشاره به تعریف فرمانده معظم کل قوا از 
بسیج و بسیجی گفت: بسیج صرفاً عضویت در سازمانی با این 
عنوان نیســت؛ و هر یک از آحاد جامعه چنانچه با احســاس 
مسئولیت و ایمان راسخ اقدامی را در راستای ارزش های اسلام 
و انقلاب انجام دهند بسیجی هستند و به معنای واقعی کلمه 
بسیج یعنی آمادگی و حضور در سنگری که اسلام و قرآن به آن 

نیاز دارد.
وزیر دفاع در مراسم بزرگداشت هفته بسیج که به صورت 
ویدئوکنفرانس و ارتباط تصویری با حدود ۸۰ مرکز وزارت دفاع 
در سراسر کشور برگزار شد، گفت: امروز در عرصه های مختلف 
مجاهدت، ایثار، ازخودگذشتگی، امدادرسانی به محرومان، 
کمک به حوزه درمان و مقابله با ویروس کرونا شاهد اقدامات 
بسیج هستیم و ان شاءالله ثمره این تفکر و اندیشه مقدس روز 
به روز پربارتر خواهد شــد. وی بــا بیان اینکه در حوزه دفاع با 
سخت ترین و خصمانه ترین تحریم ها علیه جمهوری اسلامی 
مواجه بودیم گفت: در همین دوران، موثرترین و کارآمدترین 
تجهیزات دفاعی را طراحی، تولید و تحویل نیروهای مســلح 
دادیم و این دستاوردها یادآور فرمایش نورانی امام راحل است 
که می فرماید اگر تفکر بسیجی در کشور طنین انداز شود دشمن 
نخواهد توانست به اهداف شوم خود دست یابد. امیر سرتیپ 
حاتمی با بیان اینکه وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
یک وزارتخانه انقلابی با تفکرات و اندیشه های ناب بسیجی است 
افزود: این سازمان با تمام توان به پیشرفت و تعالی خود ادامه 
می دهد و بی شک این پیشرفت های خیره کننده در چند دهه 
اخیر مرهون این تفکر و نگرش انقلابی است و ان شاءالله با همین 
جهت گیری در آینده نزدیک ناوشکن تمام ایرانی دنا را که به 
لحاظ امکانات و تجهیزات و عملکرد متفاوت از ناوشکن های 
هم نسل خود است؛ تحویل نیروی دریایی ارتش خواهیم داد. 
گفتنی است در پایان این مراســم از خانواده شهدای مدافع 

سلامت با اهدای لوح، تقدیر به عمل آمد.

درگیری های قبیله ای علت اصلی 
آتش سوزی جنگل هااست!

عیســی کلانتری معاون 
رئیس جمهور و رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست با اشاره به 
حریق 2۵ هزار هکتار از مراتع و 
جنگل هــا در ســال جــاری، 
درگیری هــای قومی قبیله ای را 
علت اصلی آتش ســوزی های 

جنگلی در ایران دانست.
وی با اشاره به آتش سوزی های جنگل ها و مراتع در سال 
جاری، در اظهارنظری عجیب گفت: آتش سوزی های اتفاق 
افتاده را ما بیش از حد در جامعه بزرگ می کنیم، چون بخشی 
از آن طبیعی است و بخش دیگر هم به موضوع فرهنگ جامعه 
مربوط است و عمدتاً هم علت آتش سوزی ها به همین دو مورد 
برمی گردد، عمده آتش سوزی ها در خطه زاگرس اتفاق می افتد 
که در آن منطقه طایفه های مختلفی حضور دارند و متأسفانه 
درگیری های قومــی قبیله ای و شــخصی از عوامل اصلی 
آتش سوزی در آن مناطق است، اشتباهات انسانی را با آموزش 
عمومی می توان کم کرد، مثل حرکت راننده کامیونی که ته 
سیگار خود را در مراتع کناره جاده می اندازد و این می تواند منجر 
به آتش ســوزی آن منطقه شود، اما بدترین نوع آتش سوزی، 
درگیری های قبیله ای است که متأسفانه در منطقه زاگرس زیاد 
دیده می شــود، به طور مثال یکی از کار هایی که در اختلاف 
طایفه ای انجام می دهند، این اســت که برای انتقام گرفتن، 
مرتع های یکدیگر را آتش می زنند که آن آتش سوزی می تواند 
به مناطق جنگلی استان برسد و واقعاً ما با این موضوع مشکل 
داریم و ماندیم با این مســئله چه باید کرد.بخشــی از علت 
آتش سوزی ها هم به سوء استفاده هایی که از طبیعت می شود، 
مربوط است، به طور مثال کشاورزی می خواهد زمین را زودتر 
برای کشت بعدی آماده کند و پسماند کشت قبل را آتش می زند 
و امکان دارد آن آتش از مزرعه به مراتع و از آنجا به بخشــی از 
جنگل کشیده شود، اما این علل یاد شده آتش سوزی ها تنها 2۰ 
درصد کل را شامل می شود و ۸۰ درصد باقیمانده به مشکلات 
طایفه ای که عمدتاً در زاگرس هســتند، بر می گردد، امسال 
حدود 7 هزار هکتار مرتع و شبه جنگل از مناطق حفاظت شده 
آتش گرفته است و در کل کشور حدود 2۵ هزار هکتار آتش 
گرفته است که البته با توجه به حوادثی که در کل دنیا افتاده، 
خیلی عدد بزرگی نیست، مهم است که نباید این مناطق آتش 
بگیرد، اما در مقابل این آتش ســوزی ها ما خطر بیماری های 
جنگلی را داریم که نابودی بیشتری را برای گیاهان زاگرس به 
همراه داشته است. سالانه ۱۰۰ هزار هکتار از درختان بلوط از 

بین می رود که دلیل آن فشار بر خاک زیر جنگل ها است، 

خبـــــر
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رئیس مجلس در آیین افتتاح و آغاز 
عملیات چندین پروژه توسط شهرداری 
قــم گفت در این شــرایط ســخت باید 
کالاهای اساســی راحت تر و ارزان تر به 
مــردم برســد خصوصــا نیاز اســت به 
مستضعفان توجه ویژه تری صورت گیرد 
و مهم  نیست این کار را دولت انجام دهد 

یا مجلس.
محمدباقر قالیباف در مراسم افتتاح، 
رونمایــی و آغاز عملیــات اجرایی هزار 
میلیارد ریال پروژه شهرداری قم، ضمن 
گرامیداشت هفته بسیج، با تاکید بر اینکه 
بسیج بدون شک تبلور عینی حضور مردم 
به صورت سازمان یافته در تمام عرصه های 
خدمت، تلاش و مجاهدت در کشور است 
اظهــار کرد: امروز می بینیم که در عرصه 
سلامت چگونه بســیجیان در کنار همه 
عزیزان پزشک و پرســتارانی که انصافا 

مجاهدانه در تلاشند، در میدان هستند.
وی با تقدیر از زحمات و تلاش های 
مدیران استان قم اعم از استاندار و شهردار 
و اعضای شورای شهر در توسعه و آبادانی 
این شهر افزود: پروژه های مهمی امروز در 
شهر قم افتتاح شده است؛ ۱۵ پروژه ای که 

در بخش های مختلف عمرانی، فرهنگی و 
تفریحی خدمــات قابل توجهی به مردم 
ارائه می کند. اینکه سرانه فضای سبز شهر 
قم به 2۰ مترمربع رســیده بسیار جای 
خرسندی دارد چراکه من در دوره کاری 
خود تجربه چنین کاری را دارم و می دانم 

چه چالش هایی وجود دارد.
وی در ادامه سخنان خود با تاکید بر 
اینکه امروز دو فشار جدی روی مردم است 
که مربوط به تحریم و کرونا است گفت: 

در این شرایط مردم ما نجیبانه و مجاهدانه 
مقاومت کرده و تحمــل کردند و دیدیم 
چگونه طرح ترامپ که فشار حداکثری بود 
با شکست مواجه شد و امروز این فرد است 
که دیگر در مسند قدرت نیست و مردم ما 
همچنان ایستاده اند و این نتیجه مقاومت 

مردم عزیز ما است.
قالیباف با اشاره به وضعیت کرونا در 
کشور گفت: برای حفظ جان شما مردم 
عزیز همه ما مســئولین موظف به تلاش 

هســتیم و پیش قراولان ایــن حرکت 
مدافعان سلامت هستند اما اگر مقاومت 
شــما مردم عزیز نبود چنین موفقیتی 

محقق نمی شد.
وی با تاکید بر اینکه پاسخ به نجابت 
مردم باید این باشد که با همدلی و وحدت 
گرهی از مشکلات مردم باز کنیم افزود: 
البته این به معنای آن نیست که در کارها 
نقد نباشــد اما باید نقدها منصفانه برای 

پیشبرد کار و حل مشکلات مردم باشد.
رئیس مجلس شــورای اســلامی با 
تاکید بر اینکه مهم نیست چه کسی چه 
کاری را انجــام می دهد و اصل کارکردن 
برای مردم مهم اســت اظهار کرد: در این 
شرایط سخت مردم ما نیازمند کمک به 
بحث معیشت هســتند و باید کالاهای 
اساسی راحت تر و ارزان تر به مردم برسد 
خصوصا نیاز اســت به مستضعفان توجه 
ویژه تری صورت گیرد و مهم  نیست این 
کار را دولت انجام دهد یا مجلس. وی گفت: 
همه ما مســئولان در تمــام قوا دغدغه 
اولمان مردم عزیز است. امیدواریم با تلاش 
مجاهدانه بتوانیم بخشی از مشکلات شما 

را حل و فصل کنیم.

حل مشکلات اقتصادی کشور نیازمند 
تعمیق روحیه بسیجی است

فرمانده قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیــاء)ص( گفت: حل 
مشکلات اقتصادی کشور نیازمند 
انســجام ملــی، روحیــه از 
خودگذشتگی و تعمیق روحیه 

بسیجی است .
به گــزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومی قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاء)ص(، سردار سرتیپ دوم پاسدار سعید محمد به 
مناسبت گرامیداشت هفته بسیج، اظهار داشت: حماسه آفرینی 
بسیجیان در سال های دفاع مقدس، امروز در حوزه سازندگی 
و آبادانی کشــور تبلور ویژه یافته و باعث شــده تا با وجود 
تحریم های گسترده استکبار جهانی، سراسر کشور به یک 
کارگاه عمرانی تبدیل گردد و عرصه ای جدید برای جانفشانی، 
ایثار و تحقق شعار »ما می توانیم« گشوده شود، بسیج همواره 
حضور خود را در ادوار مختلف تاریخ انقلاب اسلامی به ثبت 
رسانده و در رخدادهای مختلفی چون عمران و آبادانی، حضور 
در حوادث غیرمترقبه مانند سیل و زلزله، محرومیت زدایی و 
مبارزه  با کرونا حضور جدی و شایسته ای داشته است. بسیج را 
نتیجه درایت و دوراندیشی معمار کبیر انقلاب دانست و نباید 
بسیج را در یک نهاد و ارگان خلاصه کرد، بلکه بسیج یک اندیشه 
و تفکر متعالی است که دیروز در میدان دفاع از کیان و مرز و 
بوم کشور، به جامعه خدمت کرد و امروز نیز در شرایط فعلی، 
راهگشای اساسی بسیاری از مشکلات و سختی هاست. چنین 
تفکری توانسته است با بن  بست  شکنی و انحصارشکنی در 
حوزه های گوناگون و کوتاه کردن دست بیگانگان در اجرای 
پــروژه  ها، به یک الگوی دینی، انقلابــی و جهادی موفق و 
شناخته شــده برای دنیا تبدیل شود و بنیان »تمدن نوین 
اسلامی« را در کشور پایه ریزی کند، اگر کشور امروز در زمینه  
زیرساخت های مختلف به حد مطلوب رسیده و در بسیاری از 
حوزه ها همچون تولید بنزین، با احداث پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس، خودکفا شده است به یمُن تفکر و اندیشه بسیجی در 
عرصه سازندگی است و علت اساسی دشمنی با چنین تفکری، 

همین استقلال و خودکفایی کشور است.

برقراری ارتباط وارد و صادرکننده با 
ایجاد اتاق های تهاتر

سازمان توسعه تجارت ایران 
تلاش خواهد کــرد که از طریق 
برقراری و ایجاد اتاق تهاتر داخلی و 
بیــن المللــی، واردکننــده و 
صادرکننده را به یکدیگر متصل 
کند. به گــزارش اعتبار به نقل از 
سازمان توســعه تجارت ایران؛ 
حمیدزادبوم معاون وزیر و رئیس 
کل سازمان توسعه تجارت ایران گفت: قرار است پس از اتاق تهاتر 
داخلی برای تجار، اتاق تهاتر بین کشوری هم راه اندازی شود و 
در این راستا با برخی از کشور ها برای انجام تهاتر مذاکرات اولیه 
صورت گرفته و در حال حاضر دستورالعملی برای آن در دست 
تهیه است، در اتاق تهاتر کشوری بدون اینکه پولی بین دو کشور 
منتقل شود، در مقابل صادرات به طرف مقابل، کالا به کشور وارد 
می شود تا این دو یکدیگر را پوشش دهند، استفاده از ارز متقاضی 
صرفا برای کالا هایی است که در گمرکات تا تاریخ ۱۰ آبان ماه 
وارد شده و مربوط به مواد اولیه کارخانه ها می شود. چون استدلال 
این بود که این افراد کالاهای شان را آوردند و نیازی به فشار آوردن 
به بازار داخلی ارز ندارند، در حال حاضر با بخشــنامه ســتاد 
هماهنگی اقتصادی دولت، یا خود صادرکننده ها واردات انجام 
می دهند یا کوتاژ های صادراتی شان را در اختیار واردکنندگان 
قرار می دهند و از طریق ســامانه جامع تجارت این کار انجام 
می شــود و احتیاج به کار دیگری نیســت. چــون خیلی از 
صادرکننده ها و واردکننده ها خودشــان یکدیگر را در فضای 
تجاری پیدا می کنند، اگر کسانی هستند که ارز دارند و واردکننده 
را پیدا نکردند و واردکنندگانی هستند که ارزی را برای واردات 
پیدا نمی کنند، سازمان توسعه تجارت و وزارت صمت می توانند 
با ایجاد یک اتاق تهاتر به آن ها کمک کنند؛ یعنی فهرستی از 
صادرکنندگانی که ارز دارند و فهرستی از واردکنندگانی که به 
ارز نیاز دارند و ارز صادرکنندگان را پیدا نمی کنند از طریق این 
اتاق تهاتر به آن ها کمک شود، افزایش صادرات کشور وتنها ماهی 
که در سال جاری صادرات مان بیشتر از واردات مان بوده، مهر ماه 
بوده است. در دو ماه اول سال بیشتر مرز ها بسته بود و شرایط 
کرونا وجود داشت و باعث شد هم صادرات و هم واردات مان افت 
شدیدی پیدا کند،  اما هر چقدر که ارتباط مان با دنیا و همسایگان 
بیشتر شد، میزان افت صادرات کمتر شد، از منفی ۵۰ درصد 
که در ماه اول و دوم سال اتفاق افتاد، الان در هفت ماهه امسال 
2۳ درصد ارزشی و ۵/ ۱7 درصد وزنی نسبت به سال گذشته 
افت صادرات داریم، اما مهر ماه امسال نسبت به مهر ماه سال 
گذشته افزایش صادرات داشتیم. پیش بینی ام این است که در 
۶ ماه دوم سال نسبت به ۶ ماه اول امسال رشد ۱۵ تا 2۰ درصدی 
در صادرات پیدا کنیم، اما نسبت به سال گذشته احتمالا کاهش 
خواهیم داشت. این کاهش هم تنها مختص ما نخواهد بود و همه 
کشــور ها کم و بیش این افت را تجربــه کرده اند. اما کم کم 
همزیستی تجار با کرونا باعث شده که این روند تعدیل شود؛ 

بنابراین وضع تجارت جهان در سال 2۰2۱ بهتر خواهد شد.

فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد: 
موشک های نقطه زن و دوربرد نیروی دریایی قادرند اهدافی 
تا صدها کیلومتر جلوتر از یگان های شناوری که دورترین 

دریاها را پیموده، منهدم کنند.
به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از روابط عمومی 
ارتش، امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش جمهوری اسلامی ایران به  مناسبت روز نیروی دریایی 
ارتش، پیامی صادر کرد و در آن تاکید کرد: موشک های نقطه 

زن و دوربرد نیروی دریایی قادرند اهدافی تا صدها کیلومتر 
جلوتر از یگان های شناوری که دورترین دریاها را پیموده، 

منهدم کنند.
در بخشی از این پیام آمده است:

نیروی دریایی ارتش، امروز براســاس تدابیر فرمانده 
معظم کل قــوا، از ناو و تجهیزات شــناور پیشــرفته تا 
زیردریایی های سبک، متوسط و سنگین مدرن را با تکیه بر 
توان داخلی و در تعامل با متخصصان صنعت دفاعی می سازد. 
سامانه های ارتباطی و موشکی و پدافندی اش داخلی است. 
تاکتیک های نبرد دریایی را خودش، براساس تجربه نبردهای 
دریایی نوشته و بومی سازی کرده و به نقطه اتکای نظام در 
دریا تبدیل کرده است. در عرصه سازندگی و آبادسازی در 
ســواحل مکران و همه بنادری که با پایگاه های این نیرو 
مجاورت دارند، بسیار موفق بوده و عملکرد و نوع ماموریتش 
مورد عنایت و توجه فرمانده کل قوا و ملت قدرشناس بوده 
اســت. دریا، جایی است که دشــمن اوج قدرت و راهبرد 
نظامی اش را در آن تدوین کرده و به کار گرفته و نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران، در جایی که دشمن سعی در 

قدرتنمایی دارد، مقتدرانه و پرافتخار ظاهر شده است. امروز 
ناوها و زیردریایی های ایرانی، مرکب اراده و توان عزیزان مومن 
و متخصصی شــده اند که ستون قدرت دریایی و سیادت 
دریایــی نظام مقــدس جمهوری اســلامی را بر دوش و 
اندیشه شان بناکرده اند. موشک های نقطه زن و دوربرد نیروی 
دریایی قادرند اهدافی تا صدها کیلومتر جلوتر از یگان های 
شناوری که دورترین دریاها را پیموده، منهدم کنند و هر 
دشمنی در هر سطح از فناوری و توان دریایی را به هماوردی 

می طلبند.
امیر موسوی در پایان پیام خود گفت: امروز ملت بزرگ 
ایران خرســندند که اگر دشمن به خیال توان دریایی اش 
مستی کند و راهش کج شود، ضربتی توفانی از عزیزان نیروی 
دریایی راهبردی ارتش دریافت خواهد کرد و قدرت آتش در 
دریا را خواهد آزمود. دریا در توفانی ترین شرایط برای ملت 
بزرگ ایران، امن اســت و می توانیم این امنیت دریایی را با 
مشارکت همسایگانمان برای همه ملت های منطقه، در غیاب 
بیگانگان و نامحرمان تعمیم دهیم و خلیج فارس عزیز را 

تبدیل به دریای وحدت و اقتدار امت های اسلامی کنیم.

امیر موسوی: موشک های نقطه زن نداجا هماورد می طلبند

 برابر تصویب »شورای عالی نشان ها«، اولین نشان فداکاری به شهید امیر سرلشکر ولی الله فلاحی تعلق گرفت.به گزارش خبرگزاری تسنیم به 
نقل از روابط عمومی ارتش، برابر تصویب »شورای عالی نشان ها« در ارتش جمهوری اسلامی ایران، به پاس فرماندهی و مدیریت جهادی امیر 

سرلشکر فلاحی در صحنه ها و برهه های سرنوشت ساز دوران پیروزی انقلاب تا عملیات ثامن الائمه)ع( و ایثار و بذل جان در اعتلای ایران 
سربلند اسلامی، اولین نشان فداکاری به آن فرمانده دلاور شهید تعلق گرفت.نشان فداکاری نماد ایثار و ازخودگذشتگی دانشجویان و 

دانش آموختگان دانشگاه افسری امام علی)ع( ارتش است که در راه پاسداری از استقلال و تمامیت ارضی کشور و نظام جمهوری 
اسلامی ایران جان خود را فدا کرده اند و برابر تصویب »شورای عالی نشان ها«، اولین نشان فداکاری به شهید امیر سرلشکر ولی الله 

فلاحی دانش آموخته دانشگاه افسری امام علی علیه السلام تعلق گرفت. گفتنی است، نشان فداکاری، پس از پایان محدودیت های کرونایی 
به خانواده شهید فلاحی اعطا خواهد شد.

اولیننشانفداکاری
بهشهیدفلاحی

تعلقگرفت

فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
گفت: منتظر شناور های فراســاحلی )اقیانوس پیما( و 
الحاقات بعدی ما باشید. شناور های خیلی پیشرفته تری 
که تعدادی در خلیج فارس و بخشی فراتر از خلیج فارس 
در اقیانوس هــا به کار گرفته می شــود. در آینده از آنها 

رونمایی خواهد شد.
ســردار علیرضا تنگسیری، فرمانده نیروی دریایی 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در گفت وگو با میزان تأکید 
کرد: تهدید را با تهدید جواب می دهیم؛ ما تا سر حد جان 
ایستاده ایم و نمی ترسیم؛ خداوند در سوره انفال در قرآن 
می فرماید؛ هیچ گاه به دشــمن پشت نکنید؛ زیرا با یک 
مرگ ذلیلانه می میرید؛ کسانی سرافرازند که در مقابل 

غیر خدا سربلند ایستاده باشند.
وی اظهار داشت: حدود دو ماه قبل ۱۸۸ فروند پهپاد 
و بالگرد به نیروی دریایی سپاه الحاق شد که بخشی از آن 
را وزارت »دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح« و بخشی را 
هم شرکت های دانش بنیان و بخشی را هم خود نیروی 
دریایی سپاه در حدی که مجوز دارد، می سازد. پهپاد های 
ما رزمی و شناسایی و تهاجمی با برُد های مختلف و فراتر 

از هزار کیلومتر هستند.
دریادار تنگسیری گفت: پهپاد ویتول)VTOL(؛ 
عمود پرواز و کروز پرواز است؛ ساختار ترکیبی با برخورداری 
از موتور الکترونیک و بنزینی از پهپاد های جدید ماست، 
این تولیدات دفاعی زمانی به دست جوانان متخصص ما 

ساخته شد که در تحریم بودیم.
وی خاطرنشان کرد: منتظر شناور های فراساحلی 
)اقیانوس پیما( و الحاقات بعدی ما باشید. شناور های خیلی 
پیشرفته تری که تعدادی در خلیج فارس و بخشی فراتر 
از خلیج فارس در اقیانوس ها به کار گرفته می شــود. در 

آینده از آنها رونمایی خواهد شد.
فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
تصریح کرد: تهدید را با تهدید و امنیت را با امنیت جواب 
می دهیم و برای ما به هیچ عنوان قابل قبول نیســت که 

کشتی های باری، نفتکش و حتی کشتی های ماهیگیری 
ما مورد تعرض قرار گیرند.

وی اظهار داشت: در خلیج فارس موجوداتی هستند 
که خوراک ماهی های بزرگ هستند؛ با تور های اسرائیلی 
توسط قاچاقچیان به عنوان مزدوران دشمن برای خالی 
کردن ســواحل ایران از ماهی، ایــن موجودات را صید 
می کردند؛ تنها با این هدف که به ایران ضربه بزنند و هدف، 
خشکاندن ریشه ماهی در سواحل ما بوده است و با اینها 
برخورد کردیم؛ مرجان های کف آب وقتی کنده می شوند، 
سرعت آب زیاد می شود و اینها با تور های اسرائیلی این 
مرجان ها را از بین می برند تا چنین مشکلی بر ای ایران 

پیش بیاید.
دریادار تنگسیری گفت: متأسفانه کسانی در داخل 
به عنوان سوءاستفاده گران، خارجی ها را وارد صیدگاه های 
اصلی ما کرده بودند؛ با حکم قضایی برخورد جانانه ای با 

این کشتی ها داشتیم.
فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
درباره خدمت رسانی این نیرو در مقابله با کرونا، با بیان اینکه 
پیرو دستور فرمانده کل سپاه، قرارگاه مرکزی ایجاد شد، 
ادامه داد: به طور مثال نیروی دریایی سپاه در این رابطه دو 
قرارگاه در هرمزگان و بوشهر دارد و در این رابطه گندزدایی 
را شروع کردیم؛ پنج بیمارستان در کنار سه بیمارستان 
صحرایی در رشت و بندرعباس و در برازجان ایجاد کردیم. 
بیمارستان امام رضا)ع( در چالوس به همراه یک نقاهتگاه 
۱۵۰ تختخوابــی را در اختیار کرونایی هــا قرار دادیم؛ 
نقاحتگاه هــای ما مجهــز بودند ولی از آن اســتقبال 
نشد؛ نقاهتگاه در چالوس، شیراز و مازندران ایجاد کردیم 
و در اختیار مردم قرار گرفت. تقســیم کاری در این نیرو 
انجام دادیم و در نقاط کمتر توســعه یافته مثل بشاگرد 

حضور پیدا کردیم.
وی خاطرنشان کرد: در بحث محرومیت زدایی در 
نیروی دریایی در استان های بوشهر و هرمزگان اقدامات 
لازم انجام شد. به طوری که در استان بوشهر ۵۰۰ خانه و 

در بشاگرد استان هرمزگان ۱۸۰ خانه را به محرومین و 
مستضعفین واگذار کردیم.

دریادار تنگســیری با بیان اینکه در بحث ســیل 
خوزستان بسیج دریایی که با استعداد و دارای نیرو های 
اهل سنت و تشیع است وارد عمل شدند، گفت: در اولین 
سیل در استان خوزســتان بیش از ۳۰۰ شناور را به آن 
منطقه ارسال کردیم و از این تعداد حدود ۱۸۰ بسیجی 
اهل ســنت بودند. ۳ قرارگاه طی حدود 2 ماه در استان 
خوزستان احداث کردیم که کمک خوبی در مدیریت و 

مهار سیل بود.
فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
با اشاره به اینکه در سیل سال گذشته در استان هرمزگان 
نیز پاسداران ما با همان همت و تلاش در کنار برادران اهل 
ســنت در شرق جاســک حاضر شــدند، ابراز داشت: 
خانواده های اهل سنت وقتی دیدند سردار سلامی که آن 
زمان جانشین فرمانده سپاه بودند با اخلاص پای کار آمد، 
انصافا نیرو های ما را از خود می دانستند. ما نیز هر آنچه در 

توان داشتیم به افراد سیل زده کمک کردیم. 
در سیل ســال گذشته استان هرمزگان ۵۰ شناور 
مردم را بازسازی کردیم. هر شناور ۵۰ میلیون هزینه دربر 
داشــت و این گونه حمایت ها اکنون در قالب کمک های 

مؤمنانه ادامه دارد.

برُد پهپاد های رزمی، شناسایی و تهاجمی ندسا فراتر از هزار کیلومتر است
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معاون طرح و برنامه وزیر صنعت، معدن و تجارت با 
تاکید بر لزوم سرمایه گذاری در توسعه صنعت خودرو از 
طریــق روش های نوین تامین مالی گفــت: از اقدامات 

توسعه ای در صنعت خودرو حمایت می کنیم.
عدم سرمایه گذاری در صنعت خودرو، سبب تعمیق 

شکاف فناوری در آینده این صنعت خواهد شد.
ایکوپرس- سعید زرندی در نشست با مدیرعامل گروه 
صنعتی ایران خودرو، ضمن اشاره به موفقیت های اخیر 
این شرکت در افزایش تولید و عرضه محصولات به بازار 
گفت: صنعت خودروسازی حاصل سیاست گذاری های 
دوره های مختلف در گذشته است که آثار مثبت و منفی 

آن قابل مشاهده است.
وی افزود: سرمایه گذاری در توسعه صنعت خودرو 
دغدغه جدی است اگر اقدامی در این زمینه صورت نگیرد، 
شــکاف فناوری در این حوزه، روز به روز با شرکت های 

بزرگ جهانی بیشتر می شود. 
زرندی با بیان این که همه توقع دارند که خودروسازان 
کشور مشابه خودروســازان بزرگ جهان، خدمات ارایه 
کنند تاکید کرد: باید دید آیا شرایط تولید ما در کشور نیز 

مشابه و مساوی خودروسازان بزرگ جهانی است؟
وی تصریح کرد: تصمیم گیری و کار در شرایط فعلی 
سخت تر از هر زمان دیگری است و باید ابتکار عمل هایی 

در پیش گرفت که شرایط به خوبی مدیریت شود.
زرندی توجــه به حمل و نقل عمومــی را از جمله 
ضروریات مهم و اساسی مردم دانست و با تاکید بر برنامه 
ریزی حاکمیتــی در این زمینه گفت: باید در این بخش 
برنامه های جدی به اجرا گذاشته شود. وی خودروسازی 
را صنعت مهم کشــور خواند و گفت: براساس محاسبات 
صورت گرفته، بیش از ۱2 درصد ارزش ستانده کشور،  ۱2 
درصد اشتغال و دست کم ۱۵ میلیارد دلار کاهش ارزبری 
توسط دو خودروساز کشور،  اهمیت این صنعت را مضاعف 
کرده اســت. از سوی دیگر حساسیتی که مردم روی این 

صنعت دارند با بخش های دیگر قابل مقایسه نیست.
وی با اشاره به مشکلات و موانع در مسیر تامین مالی 
از طریق بانک ها، بر استفاده از روش های نوین مالی تاکید 
کرد و گفت:  باید مدل های جدیدی تعریف کرده و با ایجاد 
اعتماد در میان مــردم، نقدینگی موجود در جامعه را به 
سمت تولید هدایت کنیم. زرندی در ادامه، ثبت رکوردهای 
متعدد تولید در ایران خودرو را مورد تحســین قرار داد و 
گفت: در ســال گذشته آمار روزانه تولید ایران خودرو به 
کمتر از ۵۰۰ دستگاه خودرو رسیده بود که درحال حاضر 

تیراژ تولید افزایش قابل توجهی یافته است.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خــودرو نیز در این 
نشست، گفت:  اگر فعالیت های توسعه ای مورد حمایت 
قــرار گیرد، ظرفیت های لازم برای انجام آن وجود دارد، 
چنان که فعالیت جهادی مختلفی نیز برای توسعه در ایران 
خودرو صورت گرفته اســت. فرشاد مقیمی، گیربکس را 
یکی از اجزای اصلی پلتفرم خودرو خواند و گفت: مجموعه 
ایران خودرو در مسیر داخلی سازی اجزای پلتفرم خودرو 
گام های جدی برداشته که نیازمند حمایت و پشتیبانی 

است تا بتواند گام های بعدی را هم با موفقیت بردارد.
وی افزود: طراحی،  داخلی سازی و تولید گیربکس 
شــش سرعته به صورت کامل با همت و توان کارکنان و 
مدیران گروه صنعتی ایران خودرو انجام شده که افتخاری 

برای صنعت خودروی کشور به حساب می آید.
مقیمی با ارایه گزارشی از وضعیت فعلی شاخص های 

مختلف تولید، تحویل، کیفیت و توسعه محصول در ایران 
خودرو گفت: در حوزه ســاخت داخل گام های موفقی 
برداشته ایم که علاوه بر کاهش ارزبری منجر به استقلال 
در تولید خواهد شــد. وی درعیــن حال تصریح کرد:  در 
خودکفایــی قطعاتی که در اختیار ایــران خودرو بوده، 
اقدامات موثری انجام شده و اگر در بخش هایی از جمله 
مواد اولیه و قطعات های تک نیز وابستگی هایی وجود دارد 
این امر خارج از اختیار این خودروساز است و نیاز است که 
سایر صنایع هم باید داخلی سازی را دنبال کنند تا چرخه 
خودکفایی کامل شــود. مقیمی تصریح کرد: از ظرفیت 
های موجود در تمام بخش ها از جمله صنایع دفاعی و هوا 
فضا و شرکت های دانش بنیان برای افزایش عمق ساخت 
داخل و کاهش ارزبری اســتفاده کرده ایم. هم افزایی با 
بخش های مختلف دارای توانمندی طراحی و تولید، نتایج 

خوبی در پی خواهد داشت.
وی درباره میزان تعهــدات معوق نیز گفت: بخش 
زیادی از معوقات متعلق به محصولاتی با مشارکت های 
خارجی بوده که درحال حاضر امکان تولید آن وجود ندارد،  
با اجرای طرح تبدیل خودرو با رضایت مشتریان، تعهدات 

این بخش را هم تا پایان سال به صفر خواهیم رساند.
گفتنی اســت، در این نشســت معاون تحقیقات،  
طراحی و تکوین محصول، مدیرعامل ساپکو و مدیرعامل 
شرکت نیرومحرکه، توضیحاتی درباره پروژه های توسعه 

ای به ویژه گیربکس شش سرعته ارایه کردند.

هفته نامه اقتصادی ایران

عدم سرمایه گذاری در صنعت خودرو، سبب تعمیق شکاف 
فناوری در آینده این صنعت خواهد شد

دلیل ترخیص نشدن خودروهای لوکس از گمرکات

لبیک گروه سایپا به بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی
مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا با اشاره به 
بیانات اخیر حضــرت آیت الله خامنه ای در خصوص 
جهش تولید خودرو، گفت: فرامین رهبر معظم انقلاب 
را در زمینــه رشــد تولید خــودرو با تکیــه بر توان 

قطعه سازان داخلی محقق خواهیم کرد.
به گزارش سایپانیوز، سیدجواد سلیمانی گفت: 
در دو سال گذشته گروه سایپا با تکیه بر ظرفیت های 
موجــود در داخل و شناســایی توان شــرکت ها و 
مجموعه های دانش بنیان داخلی توانسته است ضمن 
ارتقاء کیفیت و معرفی محصولات جدید، رونق تولید 

را رقم بزند.
وی با اشــاره به شکســت پروژه تحریم صنعت 
خودرو ایران ادامه داد: با تکیه بر توان موجود در کشور 
و بی نیاز از شــرکای بدعهد خارجی، دشــمن را در 
دستیابی به اهداف تحریم ناکام گذاشته و محصولات 
جدیدی را برپایه مگاپلت فرم ملی ســایپا )SP100( به 
بازار عرضه کردیم. مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا 

افــزود: گام مهم دیگر توقف تولید پراید و حذف این 
محصول پرتیراژ از ســبد محصولات سایپا بود که با 
توجه به ظرفیت ۵۰ درصدی آن از کل ظرفیت تولید 
ســایپا، یک خلأ بســیار بزرگ محسوب می شد، اما 
توانستیم با برنامه ریزی دقیق و همکاری قطعه سازان 
این خلأ جدی را پر کرده و در ســال جهش تولید، به 
ارتقاء کیفیت هم توجه داشته باشیم. وی با بیان اینکه 
راهبرد ســایپا توســعه همکاری با صنایع دفاعی و 

شرکت  های دانش بنیان در حوزه داخلی سازی قطعات 
است، تصریح کرد: در حال حاضر بیش  از ۸۰ قطعه از 
محصولات خود را با همــکاری وزارت دفاع، نیروی 
هوافضای سپاه پاســداران و نیروی هوایی ارتش در 
دست ساخت و بومی سازی داریم و پیشتر نیز بخش 
زیادی از قطعات مورد نیاز را با کمک شــرکت های 
دانش بنیان و اســتارتاپ های ایرانی داخلی ســازی 
کرده ایم. ســلیمانی جهش تولید با ادامه استفاده از 
ظرفیت های موجود و همگام با جهش تکنولوژی را 
هدف امسال سایپا عنوان کرد و گفت: توسعه همکاری 
با همه قطعه ســازان داخلی به ویژه نیروهای مسلح و 

شرکت های دانش بنیان را با قدرت پیش می بریم.
مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا در پایان 
گفت: برنامه های جدیدی در زمینه ساخت قطعات 
بسیار پیشــرفته خودرویی با توان داخلی را به اجرا 
 درآورده ایــم کــه جزییــات آن  را در آینــده اعلام

 خواهیم کرد.
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ســتاد کل نیروهای مســلح در بیانیه ای هفته بسیج  را گرامی داشت و تأکید کرد: بسیج فراتر از یک نیروی دفاعی برای مقابله با تهدیدها بلکه به عنوان سرمایه عظیم انقلاب اسلامی 
برای گره گشایی از مشکلات آحاد جامعه محسوب می شود. در این بیانیه با اشاره به صدور فرمان تأسیس بسیج مستضعفین در پنجم آذر سال ۱3۵۸ توسط بنیانگذار انقلاب اسلامی، 
آمده اســت: امروز بسیج فراتر از یک نیروی دفاعی برای مقابله با تهدیدهای ســخت، با معرفی قابلیت ها و توانمندی های همه جانبه و چندمنظوره، به عنوان سرمایه عظیم انقلاب 
اسلامی برای خنثی سازی توطئه های سخت، نیمه سخت و جنگ نرم دشمنان، گره گشایی از مشکلات و چالش های گوناگون و همچنین همت جهادی در حوزه سازندگی محرومیت زدایی، 
اقتصاد مقاومتی، حل مشکلات ناشی از بلایای طبیعی، دفاع از سلامت و آحاد جامعه محسوب می شود. بسیج، نماد آمادگی و اقتدار همه جانبه ایران اسلامی و خط مقدم نقش آفرینی های 
ملی برای خلق حماســه های بزرگ پیشرفت در گام دوم انقلاب اسلامی  و این نهاد به نسخه ای موفق در کشورهای منطقه  برای اقتدار و ایستادگی در برابر سلطه گران و تروریسم و 
تغییر شــرایط به نفع امت اسلامی تبدیل شده است،  بسیج برُنده ترین ســلاح راهبردی و رمز پیروزی ملت ایران در برابر جبهه گسترده نظام استکباری دشمن به ویژه در شرایط 
خطیر، حســاس و پیچیده کنونی است و به فضل الهی تحت هدایت حکیمانه ولی امر مســلمین فرمانده معظم کل قوا حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی( همچنان 

پشــتوانه موفقیت و غرور ملی و اسلامی ایرانیان مؤمن و انقلابی در روند تکاملی و آرمانی ارزش های پایدار انقلاب اسلامی خواهد بود.

ستادکلنیروهایمسلح:
بسیجسرمایهایبرای
گرهگشاییاز
مشکلاتاست

لزوم بازمهندسی ناوگان حمل و نقل 
عمومی درون شهری در شرایط کرونایی

مهدی جمالی نژاد معاون 
عمران و توسعه امور شهری و 
روستایی وزیر کشور گفت: در 
شرایط کرونایی نیازمند فعال 
شدن بیشتر بخش حمل و نقل 
در کشور هستیم، طبق آخرین 
گزارش ها ناوگان درون شهری 
کشــور نیاز به بازســازی 7۰ 
درصدی دارد و این مهم باید طی برنامه ریزی های دقیق 
کوتاه مدت و میان مدت انجام گیرد، البته علی رغم شرایط 
ســخت اقتصادی در کوتاه مدت اقدامات خوبی از سوی 
مجموعه دولت و شهرداری ها برای بازسازی ناوگان حمل 
و نقل عمومی کشور شاهد هستیم و در برنامه هفتم توسعه 
و قانون بودجه سال آینده هم تقویت سیستم حمل و نقل 

به صورت ویژه دیده شده است.
رئیس سازمان شهرداری های کشور تاکید کرد: شیوع 
گسترده کرونا نشان داد که سیستم های حمل و نقل چه 
میزان واجد اهمیت اســت و امروز نیازمند نگاه جدید و 
به قولی باز مهندسی در حوزه ناوگان حمل و نقل عمومی 
هســتیم. در کوتاه مدت حمایت از رانندگان و ارائه وام و 
تســهیلات و بســته های معیشــتی برای ناوبران عزیز 
تاکســیرانی و اتوبوسرانی بایســتی پیگیری و عملیاتی 
گردیده و در راستای شادابی و تحرک ناوگان فعلی و حفظ 
شــرایط موجود نیز یارانه بلیط در راستای کسری درآمد 
شــهرداری ها و اعتبــار لازم از ردیــف تبصــره ۱۸ 
جهت اورهال کــردن واگن هــا و راه انــدازی مجــدد 

ناوگان متوقفی انجام گیرد.
وی در این خصــوص گفت: امروز ۱۱2 واگن تهران 
خارج از چرخه بهره برداری است و برای این موضوع باید 
با استفاده از تسهیلات ممکن تلاش کنیم این واگن ها را 
در مدار فعالیت مجدد قرار دهیم، در حوزه اتوبوســرانی 
درون شــهری هم حــدود ۵۰ درصد نــاوگان خارج از 
چرخه وغیرقابل بهره برداری است که برای این هم برنامه 
بازسازی در نظر گرفته ایم، پایانه های مسافربری از جمله 
مکان هایی اســت که در نظر داریــم نظارت ها را با هدف 
رعایت پروتکل های بهداشتی دو چندان نموده و تقویت 
کنیــم. در این خصوص به اســتانداری ها تاکید شــده 
که پایانه هایی کــه پروتکل های بهداشــتی را رعایت 
نمی کنند تذکر جدی داده شود و در صورت تکرار با نظارت 

شهرداری جریمه و مجازات می شوند.

اعلام مشخصات فنی خودروی دیگنیتی 
گروه بهمن

 گروه بهمــن به صورت 
رسمی تصویر اس یووی جدید 
خود با نــام دیگنیتــی را در 
بیلبوردهای شهر تهران نمایان 
و مشــخصات فنی آن را اعلام 
کرد. جدیدترین محصول گروه 
خودروســازی بهمــن دارای 
موتور پرقدرت مجهز به توربو 
شارژ است و در حال حاضر مراحل تست نهایی و پیش تولید 
را می گذراند تا به خطوط مونتاژ این خودروساز خصوصی 
برســد. دیگنیتی پرایم با امکاناتــی از نظر تجهیزات و 
آپشن های رفاهی و ایمنی بالا روانه بازار خواهد شد و دارای 
ایربگ های راننده، سرنشــین و جانبــی، کروز کنترل، 
سیستم تهویه مطبوع اتوماتیک، آینه های جانبی برقی، 
سنســور پارک و دوربین دنده عقب، دی لایت، اتو لایت، 
دوربین ۳۶۰ درجه، سیستم هوشمند ورود بدون کلید، 
اســتارت دکمه ای و... است. بر اساس این گزارش، مونتاژ 
دیگنیتی با برند داخلی سازی شده بهمن موتور، به زودی 
آغاز می شود و ضمن آنکه هنوز بازه قیمتی این محصول 
مشخص نیست، بهمن موتور شرایط و قیمت فروش و نحوه 

ثبت نام را متعاقبا اعلام می کند.

استفاده از عناوین نهادهای پولی و بانکی، 
بدون اخذ مجوز ممنوع است

هرگونه اســتفاده از عنوان مؤسســه اعتباری، تعاونی 
اعتباری، شرکت واسپاری )لیزینگ(، شرکت صرافی و 
صندوق قرض الحسنه در تابلو، سربرگ، مکاتبات و... یا 
اشتغال به این امور بدون داشتن مجوز از بانک مرکزی 
ممنوع است.  فهرست نهادهای پولی مجاز در زیرمنوی 
نظارت بانکی سایت بانک مرکزی قرار دارد. این فهرست 
به صورت مرتب در حال به روزرسانی است و هموطنان 
برای اطلاع از نام و مشخصات بانک ها و نهادهای پولی 
مجاز و آخرین تغییرات در این حوزه، صرفاً به وب سایت 
بانک مرکزی مراجعه کنند. رسانه ها نیز در انتشار اخبار 
و گزارش های خود قیــد »مجاز« یا »غیرمجاز« بودن 
بانک ها و نهادهای پولی را مدنظر قرار دهند. در ماه های 
اخیر برخی ادعای برخورداری مجوز از بانک مرکزی را 

داشته و مشکلاتی را برای شهروندان ایجاد کرده اند.

گفتگو-6خبر
راهکارهای بهبود وضعیت

ســعید مدنی، کارشناس 
ارشد صنعت خودرو: در پاسخ 
به این سوال که در سال جاری 
هدف گــذاری برای تولید یک 
میلیون و 2۰۰ هزار دســتگاه 
صورت گرفتــه و آیا باتوجه به 
شرایط فعلی تحقق این هدف 
ممکن است؟ گفت: تحقق این 

هدف دور از انتظار است. البته برای خودرو سازان رسیدن 
به این رقم ممکن اســت؛ زیرا ما در سال 9۰، ۶۰۰هزار 
دســتگاه خودرو تولید کردیم و این امکان برای ما وجود 
دارد. ظرفیت تولید شــرکت های خودرو سازی ما بالای 
یک میلیون و ۸۰۰هزار دستگاه خودرو است؛ یعنی تا دو 
میلیون دســتگاه هم می توان تولید کرد. مشکل اکنون 
عمده شرکت های خودرو سازی ما این است که تولیدشان 
با زیان همراه است و این زیان سبب شده تا نقدینگی آنها 

تحلیل رود و هزینه های تولید آن ها افزایش یابد.
بــه گفته مدنی، دولت باید اجــازه دهد که واردات 
خودرو بدون انتقال ارز انجام شــود. واردات خودروهای 
CVU مشمول تحریم نیست. این هم باید در کنار تولید 
خودروهای داخلی انجام شــود. وی تصریح کرد: مسئله 
بعدی قیمت گذاری است. در سال 9۱ تولید خودرو در 
بــازار حدود 22میلیون تومان بــود در کارخانه ۱۰ الی 
۱۱میلیــون تومان فروخته می شــد. ما قیمــت را به 
۱۸میلیون تومان رساندیم و قیمت بازار به ۱۸.۵میلیون 
تومان رسید و بعد ســال 92و 9۳ قیمت به 2۱میلیون 
تومان رســید. اتفاقی که در سال های بعد افتاد این بود 
شورای رقابت اجازه افزایش قیمت را به ما  نداد و تنها یک 
الی دو درصد حق افزایش قیمت داشــتیم؛ این در حالی 
بود که تورم بالاتر بود. قیمت کارخانه تا ســال گذشــته 
22میلیون تومان بود و تعهد هم داشــتیم و تعهدات هم 
باید تحویل می دادیم تعهداتی که هنگام ارز ۳۰۰۰تومان 
ایجاد شد و موقع تحویل ارز به ۶۰۰۰تومان و بالاتر رسید 
که این سبب ضعف بنیه اقتصادی خودروسازان شد. در 
مسئله قیمت خودرو سه راه حل وجود دارد؛ اول اینکه 
قیمت تمام شــده را با حاشیه سود جمع و منهای قیمت 
فروش کنیم. اگر قیمت تکلیفی است و کارخانه نیز درحال 
زیان است،  مابه التفاوت طبق قانون، به بنگاه اقتصادی 
داده شود تا بنگاه چرخه تولید خود را ادامه دهد و یا اینکه 
قیمت تمام شده به علاوه حاشیه سود بلند مدت به علاوه 
ده درصد باشــد. زیان نکردن خودروساز جهت توسعه 
فعالیت هایش امری ضروری و اجتناب ناپذیر است. این 
مسئله می تواند به کم کردن فاصله قیمت بازار و کارخانه 
نیزکمک کند. به گفته مدنی، وقتی قیمت مناسبی برای 
خودروساز اعلام کنیم، خودروساز در پایان سال سود دارد 
و EPS آن مناسب خواهد بود. مردم جای قرار گرفتن در 
صف خرید خودرو در صف خرید ســهام قرار می گیرند. 
یعنی باید کاری کنیم سرمایه به جای قرار گرفتن در صف 

کالا، در صف بورس قرار گیرد. 
در ایــن صورت افزایش تولید اتفاق می افتد و وقتی 
افزایش تولید ممکن شــود، قیمت تمام شــده و قیمت 
فروش کاهش خواهد داشت. وی در خصوص روش سوم 
گفت: روش سوم به این شــکل است که به حاشیه بازار 
بروند. یعنی خودرو ساز، محصول را به قیمت بازار بفروشد. 
در این حالت ســه فرضیه خواهیم داشت: یک، با قیمت 

بازارفعلی میزان عرضه و تقاضا برابر خواهد شد.  

 دلیل ترخیص نشــدن خودروهای بنــز، بی.ام.و و 
پورشه از گمرکها از سوی گمرک اعلام شد.

به گزارش اعتبار به نقل از ایسنا؛ مدیر کل دفتر ارزیابی 
کالاهای صادراتی و وارداتی سازمان ملی استاندارد در مورد 
خودروهای وارداتی که نتوانستند مجوز ورود به کشور را 
بگیرند، گفت: سازمان ملی استاندارد با استفاده از گزینه ها 
و راهکارهای موجود نتوانسته اطمینان حاصل کند که آیا 
این خودروها استانداردهای ۸۵ گانه اتحادیه اروپا را پاس 
می کنند یا خیر؛ چراکه در مواردی بخشی از الزامات فنی 
یا قطعات خودروها در کشورهای مختلف جابجا می شود، 
بنابراین قطعاتی که کارخانه روی خودرو نصب کرده و بر 
مبنای آن اســتاندارد گرفته تعویض می شــود که باید 
مدارکــی دال بر اینکه چنین روندی اتفاق نیفتاده وجود 

داشته باشد.
 اخیرا طی بازدید مسئولان قضایی از گمرک شهید 

رجایی در رابطه با بررسی نحوه ترخیص کالاهای اساسی 
دپو شــده در گمرکها، یکی از مســئولان سازمان اموال 
تملیکی استان هرمزگان این موضوع را مطرح کرد که برای 
شماره گذاری خودرو تائیدیه اداره استاندارد لازم است ولی 
ســازمان ملی استاندارد طی نامه ای اعلام کرده که چند 
مدل خودرو از جمله بنز، بی ام دبلیو، پورشه و تویوتا مورد 
تایید نبوده و با استاندارد ملی مطابقت ندارند. در این رابطه 
مدیر کل دفتر ارزیابی کالاهای صادراتی و وارداتی سازمان 
ملی اســتاندارد، درباره چرایی عدم دریافت استاندارد از 
سوی خودروهای مطرح جهان به ایسنا توضیحاتی ارائه 

داد.
تقی تقی پور با اشاره به اینکه از دی ماه سال ۱۳9۶ 
تعداد اســتانداردهای خودرو از ۵۵ به ۸۵ مورد ارتقا پیدا 
کرد، اظهار کرد: استاندارد اتحادیه اروپا نیز ۸۵ گانه است 
و استاندارد ایران از استاندارد اتحادیه اروپا اقتباس شده 

است. در این شرایط علت اینکه برخی خودروها نمی توانند 
به کشــور وارد شود، این اســت که بعد از ۸۵ گانه شدن 
استانداردها، از سازمان ملی استاندارد تایید نوع دریافت 
نکرده اند. اگر قبلا استاندارد ۵۵ گانه را دریافت کرده اند 
هم مستندات جدیدی ارائه نکردند که نشان دهد بر اساس 

استانداردهای اتحادیه اروپا ساخته شده است.
وی با بیان اینکه خودروها در اتحادیه اروپا پلاکی به 
نام whole vehicle دارند که نوع خودرو را مشخص 
می کند، گفت: مشخصات فنی خودرو و استاندارد ۸۵ گانه 
در پلاک whole vehicle ثبت شــده است؛ بنابراین 
 whole مشــکلی برای ترخیــص خودروهــای دارای
vehicle وجود ندارد. حتی در شرایطی که مستندات 
فنی خودرو به صورت جداگانــه در بخش های مختلف 
خودرو، گزینه های استاندارد ۸۵ گانه را پاس کرده باشد، 
با شناسایی پلاک های جداگانه به آنها مجوز ورود داده شده 

است.
به گفته این مقام مســئول، در مورد خودروهایی که 
نتوانســتند مجوز ورود بگیرند، سازمان ملی استاندارد با 
استفاده از گزینه ها و راهکارهای موجود نتوانسته اطمینان 
حاصل کند که آیا خودروها استانداردهای ۸۵ گانه اتحادیه 
اروپا را پاس می کنند یا خیــر. از طرف دیگر در مواردی 
بخشی از الزامات فنی یا قطعات خودروها در کشورهای 
مختلف جابجا می شود، بنابراین قطعاتی که کارخانه روی 
خــودرو نصب و بر مبنای آن اســتاندارد گرفته تعویض 

می شود.
وی افزود: بنابراین اگر خودرویی به صرف اینکه بنز، 
بی ام دبلیو یا دیگر برندهای معروف دنیا اســت، وارد و به 
وســیله آن به مصرف کننده آسیبی وارد و مشخص شود 
خودروی صفر دستکاری شده بوده، سازمان ملی استاندارد 

نمی تواند پاسخگو باشد.

آیین رونمایی از خدمات جدید پست بانک ایران در راستای توسعه اقتصاد دیجیتال با حضور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات برگزار می شود. به گزارش اعتبار به نقل از مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات به نقل از روابط عمومی پست بانک ایران، در راستای توسعه اقتصاد دیجیتال و در آستانه بیست و پنجمین سالگرد تأسیس پست بانک ایران، آیین 
رونمایی از خدمات جدید این بانک با حضور محمدجواد آذری جهرمی به صورت ویدئوکنفرانس و امیر ناظمی، معاون وزیر و رئیس سازمان فناوری اطلاعات، بهزاد شیری، مدیرعامل و اعضای 
هیئت مدیره و مدیران استانی پست بانک، صبح روز شنبه هشتم آذرماه برگزار می شود. سرویس IPG )درگاه پرداخت اینترنتی( صوتی جهت استفاده نابینایان برای اولین بار در کشور، راه اندازی 
فاز نخست سامانه افتتاح حساب غیرحضوری با احراز هویت بیومتریک، راه اندازی سجام )سامانه جامع احراز هویت مشتریان( در باجه های بانکی روستایی و آغاز فرایند ارائه تسهیلات در قبال 

توثیق سهام عدالت از جمله خدماتی است که در این مراسم رونمایی و مورد بهره برداری قرار خواهدگرفت.

رونماییازخدمات
جدید»پستبانک«در
راستایتوسعهاقتصاد

دیجیتال



خبـــر

افزایش ۲ برابری ظرفیت زیرساختی 
راه آهن طی 5 سال آینده

سعید رســولی اظهار داشت: در کارخانجات تولید 
داخل ناوگان ریلی، ظرفیت ثبت سفارش و تولید ریل بالا 
است، اراده هم وجود دارد فقط مسئله ای که کمی کار را 
کند کرده، تسهیلات است. به گزارش اعتبار به نقل ازروابط 
عمومی راه و شهرســازی، مدیرعامل شرکت راه آهن در 
آیین بهره برداری از ناوگان جدید ریلی گفت: مشــکل 
دیگری هم که برای تولیدکننده داخلی واگن وجود داشت 
ایــن بود که صنایــع فولادی و فلــزی در بورس عرضه 
می شــود، و این کار را برای آنها کند کرده بود، اما طبق 
پیگیری ها  قرار شد کارخانجات ریلی برای تهیه فولاد از 
این امر مستثنی شوند که وزارت صمت در حال پیگیری 
و عملیاتی کردن این موضوع اســت، تا پایان سال رکورد 
ســال 99 در تولید ناوگان ریلی داخلی را می شکنیم و با 
استفاده از ظرفیت شرکت های داخلی بخش ریلی توسعه 

قابل قبولی می یابد.
وزیر راه و شهرسازی نیز در این مراسم از دوبرابر شدن 
ظرفیت زیرساختی راه آهن کشور در برنامه ای پنج ساله خبر 
داد و گفت: تا سال آینده، چهار استان دیگر به شبکه ریلی 
متصل خواهند شد ، وی با ابرازخرسندی از راه اندازی مجدد 
خط تولید لوکوموتیو پس از ۱۰ سال در کشور افزود: این 
موضوع اثبات می کند که کشور ما دارای ظرفیت و استعداد 
قابل  اعتمادی است و می تواند بیش از این، مورد توجه قرار 
گیرد. محمد اسلامی توسعه زیرســاخت های راه آهن را  
موضوع سومی دانست که مورد تاکید ارکان نظام و مدنظر 
وزارت راه و شهرسازی قرار دارد و تصریح کرد: وعده  اتصال 
پنج استان جدید به شبکه ریلی را محقق کردیم و ان شاءالله 
در سال آینده نیز چهار استان دیگر نیز به شبکه ریلی کشور 
متصل می شود. به ویژه خطوطی که برای توسعه کریدورهای 
شمال -جنوب و شــرق-غرب در دستور کار قرار دارد که 
مهم ترین آنها پروژه راه آهن چابهار به زاهدان است که به 
صورت مرحله ای تا پایان سال آینده این خط به بهره برداری 
خواهد رســید، وی همچنین در همین ماه در قالب یک 
مراسم بین المللی خط ریلی خواف-هرات را افتتاح خواهیم 
کرد که یک فرصت متقابل برای ایران و افغانستان است تا 
بتواند با اتصال افغانستان به شبکه ریلی ایران، تحولی در 
میزان جذب ظرفیت راه آهن از بارهای داخلی و بین المللی 
فراهم کند،اگر امروز از ظرفیت ۱4 هزار کیلومتر در شبکه 
ریلی کشور بهره می بریم به همین میزان نیز مسیرهای ریلی 
در دست طراحی و ساخت داریم و در یک برنامه حداکثر 
پنجســاله، ظرفیت زیرساختی کل راه آهن کشور دوبرابر 
خواهد شد و این یک گام بزرگ و ماندگار است که اکثر قریب 
به اتفاق نقاط کشور از خطوط ریلی بهره مند خواهند شد و 
راه آهن می تواند سهم خود را در اقتصاد به صورت شایسته 

جذب کند و مردم نیز از ثمره آن بهره برداری کنند

صنعت، معدن

www.etebar.net
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هفته نامه اقتصادی ایران

 قدردانی از اقدامات فولاد مبارکه 
در حوزۀ پدافند غیرعامل

در سومین جلسة کمیتة پدافند غیرعامل ایمیدرو که 
به صورت ویدئوکنفرانس و با حضور سردار جلالی، فرمانده 
پدافند غیرعامل کشور و خداداد غریب پور ،معاون وزیر و 
رئیس هیئت عامل ایمیــدرو برگزار گردید، با اهدای لوح 
تقدیــر از اقدامات فولاد مبارکه در حوزة پدافند غیرعامل 

تجلیل شد.
در این جلسه، سردار جلالی، فرمانده پدافند غیرعامل 
کشــور، ضمن تشکر از اقدامات شرکت های زیرمجموعة 
ایمیدرو، به ویژه گروه فولاد مبارکه، راهبرد کلان کشور در 
حوزة پدافنــد غیرعامل را مقاومت فعال در برابر فشــار 
حداکثری و همه جانبه دانست و یکی از اهداف این کمیته 
در ایمیــدرو   را  لحاظ کردن الزامات پدافند غیرعامل در 
صدور موافقت  اصولی با طرح ها و مکان یابی آن ها در کنار 
حفاظت از زیرساخت های ضروری و حیاتی برشمرد و گفت: 
خوشبختانه اقدامات شرکت های تابعة ایمیدرو در حوزة 

پدافند غیرعامل بسیار امیدوارکننده است.
فولاد مبارکه ضمن مدیریت شرایط، نه تنها در حوزة 
صنعت و اقتصاد کشور، بلکه در حوزة پدافند غیرعامل نیز 

خوش درخشیده است.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو در ابتدای این جلســه، 
ضمن قدردانــی از اقدامات فولاد مبارکه در حوزة پدافند 
غیرعامل گفت: خوشبختانه با وجود تمام محدودیت های 
ناشی از بیماری کرونا و تحریم های ظالمانه، این شرکت با 
توجه به نقش ویژه ای که در صنعت کشــور دارد، ضمن 

مدیریت شرایط، نه تنها در حوزة صنعت و اقتصاد کشور، 
بلکه در حوزة پدافند غیرعامل نیز خوش درخشیده است.

غریب پور اقدامات فولاد مبارکه در حوزة صرفه جویی 
و استفاده بهینه از منابع آبی را  ارزشمند دانست و افزود: این 
شرکت همچنین در خصوص مقابله با بیماری کرونا نیز 
پیشگام بوده و قبل از آنکه از جانب ایمیدرو توصیه ای برای 
همکاری با بیمارستان ها دریافت کند، به صورت خودجوش 
با تأمین اکســیژن رایگان برای بیمارستان های درمانگر 
بیماران مبتلا به کرونا، به یاری مدافعان سلامت و هموطنان 
شتافت و در این زمینه به الگویی برای سایر صنایع بدل شد.

فولاد مبارکه  به خوبی تحریم ها و حمله های 
سایبری دشمن را مدیریت کرده است

در این جلسه، حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل فولاد 
مبارکه، ضمن ارائة گزارشی از اقدامات گروه فولاد مبارکه 
در حوزة پدافند غیرعامل گفت: این گروه یکی از سرمایه های 
بزرگ ملی و استراتژیک صنعت کشور است و با تولید حدود 
نیمی از فولاد کشور تأثیر قابل توجهی بر رونق اقتصادی و 
توسعة صنعتی و اقتصادی کشور دارد. این شرکت همچنین 
با تأمین مواد اولیة بیش از ۳هزار کارخانه و کارگاه تولیدی 
کشور، در اســتقلال و رونق اقتصادی، قطع وابستگی به 
بیگانگان و جهــش تولید نقش محــوری دارد. به گفتة 
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، این مجموعة عظیم به خوبی 
تحریم ها و حمله های سایبری دشمن را مدیریت کرده و با 

رعایت دستورالعمل های حوزة پدافند غیرعامل و همچنین 
شیوه نامه های بهداشتی در زمینة بیماری کرونا، نه تنها در 
این وضعیت متوقف نشده، بلکه به رکوردهای متعدد تولید 
نیز دســت یافته است. وی همچنین به صرفه جویی های 
صورت گرفته در مصارف آب و انرژی اشاره کرد و گفت: فولاد 
مبارکه در ســال های اخیر با سرمایه گذاری های کلان در 
زمینة استفادة بهینه از منابع آبی و انرژی خوش درخشیده 
اســت که از آن جمله می توان به جمــع آوری، تصفیه و 
بازچرخانی پساب های صنعتی و شهری در چرخة تولید 
شرکت اشاره کرد. مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه با اشاره 
به تحریم های مستقیم و چندبارة آمریکا علیه شرکت فولاد 
مبارکه، اقدامات انجام شده در حوزة بومی سازی را بسیار 
راه گشا و برگ برندة این شرکت در حوزة پدافند غیرعامل 
برشــمرد. وی در بخــش دیگــری از ســخنان خود از 
مساعدت های گروه فولاد مبارکه به بیمارستان ها و شبکة 
بهداشت و درمان کشــور برای خرید و تأمین تجهیزات 
پزشکی و مواد ضدعفونی کننده و همچنین تأمین اکسیژن 
رایگان بیمارســتان های مختلف استان اصفهان و برخی 
استان های هم جوار با هزینة چند ده میلیارد تومانی به عنوان 
اقدامات دیگر این گروه در حوزة مسئولیت های اجتماعی 
یاد کرد. گفتنی است در این نشست غیرحضوری برخی از 
مدیران عامل شرکت های زیرمجموعه ایمیدرو نیز با ارائة 
گزارش های جداگانه ای دستاوردهای خود در حوزة پدافند 

غیرعامل را تشریح کردند.

نماینده قوه قضائیه در هیات نظارت بر مطبوعات با قدردانی از رســانه ها برای رعایت قوانین و مقررات، گفت: تقریبا می توان گفت در دوره گذشته هیچ 
رأیی مبنی بر لغو مجوز رســانه از ســوی اعضای این هیات صادر نشده است.ناصر سراج با اشاره به برگزاری ســومین دوره انتخابات به طور الکترونیکی، 
افزود: در هیچ یک از دوره ها، مشکلی در روند برگزاری گزارش نشده است و این دوره انتخابات در صحت و سلامت کامل برگزار شد.وی وظیفه نماینده 
مدیران مســئول در هیات نظارت را بســیار سنگین تر از دیگر نمایندگان دانست و گفت: نماینده مدیران مســئول حقی فراتر از دیگر نمایندگان دارد و به 
تعبیری می توان گفت که او باید از حق »وتو« در این هیات برخوردار باشد.ســراج در ادامه یادآور شــد: تقریبا می توان گفت که در دوره گذشته هیچ رایی 
مبنی بر لغو مجوز رسانه از سوی اعضای این هیات صادر نشده است. همه رسانه ها از جمله رسانه های مکتوب، در عمل به قوانین و مقررات، به نحو مطلوبی 
عمل کردند.سراج از حســین انتظامی نماینده پیشین مدیران مسئول در هیات نظارت بر مطبوعات قدردانی کرد.»پدرام پاک آیین« در هجدهمین دوره 

تعیین نماینده مدیران مسئول رســانه ها در هیات نظارت بر مطبوعات، با ۷۵درصد آرا منتخب این دوره از انتخابات شد.

رأییبرایلغومجوز
رسانههادردوره

اخیرصادرنشدهاست

خبر
قدردانی معاون وزیر اقتصاد از عملکرد 

هفت  ماهه بانک ملت

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک ملت، دکتر 
عباس معمارنژاد، معاون وزیر اقتصاد در دیدار با مدیرعامل و اعضای 
هیات مدیره این بانک با اشاره به شناسایی بیش از هفت هزار میلیارد 
تومان سود خالص از سوی بانک ملت در هفت ماهه، این عملکرد 
را مورد ستایش قرار داد و از زحمات اعضای هیات مدیره، مدیران 
و کارکنان این بانک سپاســگزاری کرد. وی با اشاره به موضوع 
فراگیری مالی که از سوی مرکز تحقیقات و تحول بانک ملت در 
 G۲۰حال پیگیری است، تاکید کرد که این موضوع در کشورهای
در حال انجام است و در کشور ما هم باید به سرعت عملیاتی شود،  
یکی از مهم ترین ابزارها در این زمینه، بانکداری دیجیتال و خدمات 
ارائه شده از طریق آن است، بر ضرورت افزایش سواد مالی مردم 
تاکید و  بانک ملت به عنوان یک بانک خصوصی می تواند برنامه 
هایی را برای افزایش ســواد مالی مردم در دستور کار قرار دهد و 
بدین ترتیب به عملیاتی شدن بحث فراگیری مالی کمک کند و 
بر تعداد مشتریان و حتی جمع آوری پس اندازهای خرد مردم برای 
به کار گرفتن در عرصه تولید، بیفزاید. و فعالیت های ارزی همیشه 
به عنوان یکی از مزیت های اصلی بانک ملت مطرح بوده است، از 
مدیران این بانک خواست تا همچنان روی این محور برنامه ریزی های 
لازم را داشــته باشند و گزارش عملکرد بانک را در این زمینه به 
وزارت اقتصاد ارائه دهند. وی در عین حال بانک ملت را پیشتاز در 
 عرصــه بانکداری الکترونیک خواند و اظهار امیدواری کرد که با 
تلاش هایی که در زمینه اجرایی شدن بانکداری دیجیتال در این 
بانک صورت گرفته است، بانک ملت در این حوزه نیز به عنوان بانک 
پیشرو باقی بماند    و   از عملکرد کمیته های ریسک، تطبیق و 
حسابرسی داخلی در بانک ملت قدردانی کرد. دکتر محمد بیگدلی 
مدیرعامل بانک ملت نیز در ابتدای این جلسه، گزارش عملکرد 7 
ماهه این بانک را بسیار مطلوب خواند و تاکید کرد که در طول سه 
سال گذشته، شفاف سازی صورت های مالی در تمامی  بخش ها 
در دستور کار قرار داشته و بانک موفق شده است که به طور کامل 
از ناترازی مالی خارج شود. وی همچنین از معاون وزیر اقتصاد بابت 
حضور در بانک ملت قدردانی و اظهار امیدواری کرد که این بانک 
بتواند در ماه های باقیمانده سال، عملکرد به مراتب بهتری را به ثبت 
برساند. در این جلسه، محمد تقی صمدی، علی رضا لگزایی، بهمن 
اسکندری و مرتضی نجف، اعضای هیات مدیره بانک ملت نیز در 
عملکــرد  محــور  حــول  را  مــواردی   ســخنانی، 
بانک ملت درحوزه های مختلف ارائه کردند. سید کاظم چاوشی، 
مدیر امور مالی بانک ملت هم در این مراســم، گزارشــی از 
عملکرد این بانک در 7 ماه ابتدای سال ارائه کرد و به تشریح 
عملکرد کمیته های مدیریت ریســک، حسابرسی داخلی و 
تطبیق از بدو تاسیس تاکنون پرداخت. و ترکیب سپرده های 
ریالی و ارزی، رشد مطلوب منابع حساب های جاری، کاهش 
قیمت بهره ای و غیربهره ای و قیمت تمام شده پول در بانک 
ملت داشــته و سهم از بازار این بانک از مصارف نظام بانکی از 
2۵ درصد به ۳2 درصد افزایش یافته بانک ملت رتبه نخست 
را در زمینــه مصارف به خود اختصاص، رشــد 4۵ درصدی 
تســهیلات اعطایی بانک ملت در 7 ماهه امسال که نسبت 
مطالبــات به مصارف بانک با کاهش رو به رو شــده و فروش 
املاک و اموال مازاد و همچنین ســهام ایــن بانک نیز روند 

صعودی داشته است.

مهدی میراشــرفی معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل 
گمرک ایران گفت:  آمار تجارت خارجی جمهوری اسلامی 
ایران در هشت ماهه سال جاری حاکی از تبادل 97 میلیون 
و 7۰۰ هزار تن کالا به ارزش 44 میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار 
است، میزان واردات کالا در مدت هشت ماهه ابتدایی سال 
2۱ میلیون و ۸۰۰ هزار تن بود که از این رقم ۱۵ میلیون و 
2۰۰ هزار تن آن را کالاهای اساسی تشکیل می دهد، ارزش 
کل واردات کالا در این مدت 2۳ میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار 
بود که نسبت به مدت مشابه سال قبل از لحاظ وزن و ارزش 
به ترتیب یک درصد و ۱۸ درصد کاهش نشان می دهد. در 
بخش صادرات نیز بیش از 7۵ میلیون تن کالا به ارزش 2۱ 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار -بالغ بر ســه برابر میزان وزنی 
واردات- صادرات انجام شده که از نظر وزنی ۱4 درصد و از 
حیث ارزش ۱9 درصد در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 

کاهش داشته است. همان طور که در ماه های قبل نیز اعلام 
کردیم، خوشبختانه روند کاهندگی صادرات کشورمان ماه 
به ماه به شرایط عادی  نزدیک می شود و امیدواریم که تا پایان 
ســال شــرایط بهتری در بحث صادرات داشــته باشیم، 
کشورهای عمده مقاصد صادراتی ایران، عراق با پنج میلیارد 
و ۳۰۰ میلیــون دلار در رتبه اول، چین با همین میزان در 
مقام دوم، امارات متحده عربی با دو میلیارد و 7۰۰ میلیون 
دلار سوم، ترکیه با یک میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار چهارم 
و افغانستان با یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار در جایگاه 
بعدی قرار دارند، نکته  ای که در مورد صادرات آبان ماه امسال 
حائز اهمیت است این است که محصول پسته مقام چهارم 
کالاهای صادراتی ایران را کســب کرده و با توجه به اینکه 
میانگین ارزش کالاهای صادراتی کشورمان هر کیلو حدود 
۳۰ سنت است، پسته هر کیلو شش دلار و بالاتر صادر شده 

و این نشان می دهد که در اقلام عمده صادراتی، محصولات 
کشاورزی و در رأس آن پسته سهم خوبی دارند، کشورهای 
مبدأ واردات شامل: چین با شش میلیارد دلار، امارات با پنج 
میلیارد و 4۰۰ میلیــون دلار، ترکیه با دو میلیارد و ۶۰۰ 
میلیون دلار، هند با یک میلیارد و 4۰۰ میلیون دلار و آلمان 
با یک میلیارد و یکصد میلیون دلار بوده اند، از ۱۰ قلم عمده 
کالاهای وارداتی غیر از دو قلم کالای ضروری، هشت قلم 
دیگر شامل کالاهای اساسی است و در این مورد هم موضوع 
حائز اهمیت این اســت که واردات کشور به سمت تأمین 
کالاهای ضروری و اساســی و اقلام مورد نیاز تولید پیش 
می رود، در هشت ماهه سال جاری چهار میلیون و 47۱ هزار 
تن کالا از قلمرو کشــورمان به سایر کشورهای همسایه 
ترانزیت شــده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۱۵ 

درصد کاهش داشته است

تجارت خارجی ۸ ماهه امسال از مرز ۴۴ میلیارد دلار گذشت

دفتر مطالعات اقتصادی مرکز پژوهش های مجلس در گزارشی با عنوان »تحلیل شاخص های بازار کار در فصل بهار ۱۳99« به بررسی وضعیت 
بازار کار ایران در بهار ۱۳99 پرداخت. این گزارش نشان دهنده کاهش ۱/۱ درصدی نرخ بیکاری در بهار امسال نسبت به بهار ۱۳9۸ است اما با 
توجه به این که در این فصل، جمعیت غیرفعال افزایش قابل توجهی داشته است، لذا کاهش نرخ بیکاری به دلیل کاهش نرخ مشارکت بوده است 
و بهبود این شاخص نمی تواند بهبود وضعیت بازار کار را نشان دهد. نتایج بررسی ها در گزارش مرکز پژوهش های مجلس نشان می دهد از آنجایی 
که در ایران شاغلان مزد و حقوق بگیر درصد کمی از کل شاغلان را تشکیل می دهند و عمده شاغلان به صورت کارکن مستقل فعالیت می کنند، 
تأثیر شــیوع ویروس کرونا بر بازار کار نیز به جای آن که در افزایش نرخ بیکاری قابل مشــاهده باشد، در افزایش جمعیت غیرفعال و کاهش نرخ 

مشارکت نمایان شده است.

مشاور فرمانده کل قوا در صنایع دفاعی با اشاره به حادثه ای که تیرماه سال جاری در مجتمع شهید احمدی روشن )نطنز( رخ داد، این حادثه 
را یک خرابکاری صنعتی عنوان کرد و گفت: کسانی که متولی نصب یک سری تجهیزات بودند، در زمانی تغییراتی را در آنجا ایجاد کردند که منجر 
به انفجار شــده اســت. حسین دهقان، مشاور فرمانده کل قوا در صنایع دفاعی با بیان این که آمریکایی ها دنبال این هستند که عناصر قدرت در 
جمهوری اسلامی شکل نگیرد و مستقر نشود، گفت: ما حتما موشک می سازیم و متناسب با تهدیدات این کار را می کنیم. جمهوری اسلامی در 

هیچ شرایطی روی توان دفاعی و عناصر قدرت ملی خود با هیچ کسی مذاکره نخواهد کرد.
وی اظهار کرد: توان دفاعی ما هیچ ربطی به هیچ کسی ندارد. این موضوع به اراده، تصمیم و دکترینی که در داخل داریم، برمی گردد و به هیچ 

عنوان انعکاسی از خواسته دیگری نیست. عزم، اراده و تصمیم مردم این کشور است.

نرخبیکاریواقعیبهارامسال24درصداست سرداردهقان:حادثهنطنزیکخرابکاریصنعتیبود

حجت الاسلام و المسلمین محمدحسن راستگو 
از کارشناسان مسائل کودک و نوجوان در قم دار فانی 

را وداع گفت.
 حجت الاسلام و المسلمین راستگو از مربیان و 
کارشناسان مســائل کودک و نوجوان طی سالیان 
گذشــته در قالب برنامه های متنوع رسانه ای برای 
کودکان و نوجوانان مسائل دینی و مذهبی را تبیین 
می کرد. حجت الاسلام محمدحسن راستگو به سال 
۱۳۳2 هجری شمسی در مشهد مقدس به دنیا آمد، 
در سال دوم دبیرستان به حوزه علمیه مشهد و سپس 

برای ادامه تحصیل وارد حوزه علمیه قم شد. او مبتکر 
برنامه های ویژه تعلیم و تربیت کودکان و نوجوانان به 
صورت کلاس، اردو و دروس کلاسیک برای مربیان 
پرورشی، مراکز تربیت معلم، حوزه های علمیه و صدا و 
سیمای جمهوری اســلامی بود و تحقیقات اش در 
زمینه های عقاید، تعلیم و تربیت، روان شناسی، اخلاق، 
احکام، تاریخ، قصص قرآن، قصص کودکان و نوجوانان، 
مشاوره و راهنمایی، تفسیر قرآن، مسائل اجتماعی، 
ادبیات عرب، ادبیات فارسی، شعر و برنامه یزی درسی 

بوده است.
خداحافظ عمو راستگو

حجت الاســلام والمســلمین محمدحسن 
راســتگو، روحانی قصه گــو در برنامه های کودک و 
نوجوان صداوسیما در دهه ۶۰ که در میان کودکان و 

نوجوانان به »عمو راستگو« شهرت داشت، روز گذشته 
درگذشت. 

 حجت الاسلام راستگو ویژگی های بارزی در 
میان مخاطبان داشت که از این میان می توان به اجرای 
راحت و خودمانی وی اشاره کرد که این مساله موجب 
شده بود بسیاری از دهه شــصتی ها چهره وی را تا 
سال ها بعد به خاطر بسپارند؛ یکی دیگر از خصوصیات 
به یاد  ماندنی او خط خوش و توانایی نوشتن همزمان 
با 2 دست بود که از این توانایی بخوبی در آیتم »بازی 
با کلمات« برنامه خود بهره می برد. حجت الاسلام 
راســتگو که ۳۵ ســال در زمینه تولید برنامه های 
تلویزیونی ویژه آموزش به کودکان فعالیت داشت، 
بخشی از خاطرات جداناپذیر کودکان و نوجوانان دهه 
۶۰ محسوب می شود؛ زمانی که صداوسیما تنها 2 

کانال تلویزیونی داشت و خبری از عموها و خاله های 
امروزی شبکه های مختلف سیما نبود، حجت الاسلام 
راستگو با بیانی دلنشین و شیوه های جدید آموزشی، 
مفاهیم و داستان های قرآنی را به بهترین شکل ممکن 
به مخاطــب کودک و نوجــوان تزریق می کرد. اما 
حجت الاســلام محمدحسن راستگو که در مشهد 
مقدس به دنیا آمده بود، یکی از پژوهشگران خبره فقه 
و اصول و تعلیم و تربیت اسلامی هم محسوب می شد؛ 
وی مبتکر شــیوه خاصی از آمــوزش و تفریح برای 
کودکان بود. راستگو همچنین تا سالیان سال به عنوان 
کارشناس در برنامه های مختلف تلویزیونی حضور 
داشت.  وی که یکی از نخستین مجریان و کارشناسان 
مذهبی برنامه های کودک در حوزه کودکان و نوجوانان 
پس از انقلاب اسلامی به شمار می رفت، در ابتدا بدون 

لباس طلبگی اقدام به اجرای برنامه می کرد که در ادامه 
تصمیم به اجرای برنامه با لباس روحانیت گرفت و لحن 
شیرین او و در عین حال اجرای نقاشی با گچ با هر 2 
دست به طور همزمان با قصه گویی اش در برنامه به 
جذابیت های کار با لباس روحانیت اضافه کرد و همه 
این موارد موجب شد این روحانی، خاطراتی را برای 
کودکان و نوجوانان و حتی والدین شان در دهه ۶۰ به 
یادگار بگذارد. حجت الاسلام راستگو در کنار اجرای 
برنامه های تلویزیونی به امور مدیریتی هم در حوزه 
علمیه ورود کرد تا از تجربیاتش در تعامل با کودکان 
برای جوانان و طلبه های حوزه علمیه استفاده کند و 
بر همین اساس وی ســال ها مدیریت مرکز مربی 
کودکان در حوزه علمیه را در کنار ۳۵ ســال اجرای 
برنامه های متعدد تلویزیونی برای کودکان برعهده 
داشت. مرحوم راستگو همچنین با تأسیس »مرکز 
تربیت مربی کودکان و نوجوانان« در دفتر تبلیغات 
اسلامی حوزه علمیه قم، طلاب خواهر و برادر زیادی 

را در این زمینه آموزش داد . وی با برگزاری بیش از ۳۰ 
دوره آموزشی، شیوه های نوین انتقال معارف قرآن و 

عترت به نونهالان و نوجوانان را به مربیان تعلیم داد. 
راستگو تا ســالیان سال پس از تحصیل علوم 
حــوزوی تا خارج فقه و اصــول به فعالیت در زمینه 
کلاس های ویژه کودکان و برپایی اردوهای فرهنگی 
ویژه کودکان و نوجوانان پرداخت، البته ناگفته نماند 
فعالیت های حجت الاسلام راستگو به فراتر از مرزهای 
کشــور هم رســید و این معلم قرآن در ده ها کشور 
آســیایی، آفریقایی و اروپایی به اجرای برنامه برای 
کــودکان و نوجوانان پرداخــت.  در واقع باید گفت 
حجت الاسلام راستگو با جسارت و انگیزه ای که داشت 
اواخر دهه ۶۰ کاری کرد که خیلی ها متصور نبودند و 
به نوعی راســتگو با اجرای مثال زدنی اش راه را برای 
روحانیونی که طی سال های اخیر به اجرای برنامه های 
مختلف تلویزیونی می پردازند، باز کرد تا این عده با 

اعتماد به نفس بیشتری در این عرصه فعالیت کنند. 

حجت الاسلام و المسلمین راستگو  درگذشت
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به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رســانی بانک سپه:محمد کاظم چقازردی مدیرعامل بانک ســپه با صدور پیامی هفته بسیج را تبریک گفت، 
متن پیام به شــرح ذیل اســت:پنجم آذر ماه یادآور تبلور یکی از متعالی ترین اندیشــه های بنیانگذار جمهوری اسلامی ، امام راحل رضوان الله تعالی 
علیه اســت . تولد یکی از مردم نهاد ترین تشکلهایی که برکات حضور آن طی تمام دوران  پس از پیروزی انقلاب اسلامی و در جای جای میهن اسلامی 
چه در دوران دفاع مقدس جنگ و چه پس از آن بویژه در شــرایط کنونی که کشــورعزیزمان درگیر بلیه و بیماری کرونا است به خوبی نمایان است 
.پنجم آذر یاداور تولد بســیج این شجره طیبه و درخت تناور و پر ثمری اســت که بنا بر فرموده امام راحل شکوفه های آن بوی بهار وصل و حدیث 
عشــق می دهد. ضمن تبریک فرخنده سالروز تاسیس بسیج ، از خداوند ســبحان برای همه عزیزان بسیجی و خانواده های معزز شهدا و ایثارگران 

سلامتی و توفیقات روز افزون را مسئلت دارم.

پیامتبریک
مدیرعاملبانکسپه
بهمناسبت
هفتهبسیج

هفته نامه اقتصادی ایران

 محسن زنگنه، رئیس کمیته اصلاح ساختار بودجه گفت: هفت شرکت دولتی حجم بزرگی از بودجه کشور را 
تشکیل می دهند و متاسفانه بر عملکرد این شرکت ها تاکنون نظارتی نمی شد. از این رو در راستای اصلاح ساختار 
بودجه، بودجه این شرکت ها مورد بررسی قرار می گیرد. وی درمخصوص بند مهم طرح اصلاح ساختار بودجه افزود: 
بند 4 طرح اصلاح ساختار بودجه، تحویل هرگونه نفت خام، گاز و میعانات گازی به اشخاص حقیقی و حقوقی ملزم 
به ارائه ضمانت نامه بانکی یا اعتبار اسنادی و تسویه ۳ماهه است. این بند موجب شفافیت معاملات مالی شرکت نفت، 
پیشگیری از تاخیر در تسویه خوراک و جلوگیری از مفاسد اقتصادی می شود. زنگنه گفت: مولدسازی دارایی های 
دولت، موضوع منابع مالی بخش نفت و گاز و شرکت های دولتی در بخش منابع نیاز به اصلاحاتی دارند، به طور مثال 
در بحث مولدسازی سال 97، دولت دارای 7هزار هزار میلیارد تومان دارایی های غیرمنقول بود که هنوز بلاتکلیف 
هستند که مقرر شد، در بحث مولدسازی دارایی های دولت مرکز پژوهش های مجلس متنی را ارائه کند تا در کمیته 
بررسی شود. رئیس کمیته اصلاح ساختار بودجه مجلس بیان کرد: همچنین سه چهارم بودجه سالانه کشور مربوط 

به بودجه شرکت های دولتی است که فقط حدود 9۰۰هزار میلیارد آن مربوط به شرکت نفت می شود

راهکارهاییبرای
پیشرفتدراقتصاد
بدونتحریم

محسن زنگنه

مرحلــه اول افزایش ســرمایه 9۱ درصدی بیمه تجارت نو نســبت به ســرمایه کنونی، در مجمع 
عمومی فوق العاده این شرکت به تصویب رسید. مجمع عمومی  فوق العاده شرکت بیمه تجارت  نو با رعایت 
کامل پروتکل های بهداشتی، با حضور بیش از بر ۸۵ درصد سهامداران و نمایندگانی از بیمه مرکزی، سندیکا، 
سازمان بورس، سهامداران و حسابرس قانونی به صورت آنلاین برگزار و با رای حداکثری سهامداران، مرحله 
اول افزایش سرمایه این شرکت به رقم ۳ هزار میلیارد ریال مهر تایید خورد. در حال حاضر سرمایه بیمه 
تجارت  نو یک هزار و ۵7۰ میلیارد ریال است که با افزایش یک هزار و 4۳۰ میلیارد ریال از محل سود انباشته 
و اندوخته سرمایه ای، این رقم به ۳ هزار میلیارد ریال خواهد رسید. در این مجمع شروع فعالیت قبولی اتکایی، 
حفظ سطح یک توانگری، افزایش ظرفیت نگهداری و افزایش سود سرمایه گذاری ها از اهداف افزایش سرمایه 
فوق عنوان شد. همچنین مجمع عمومی فوق العاده صاحبان سهام به هیات مدیره اختیار داد تا مرحله دوم 
افزایش سرمایه از ۳ هزار میلیارد ریال به ۶ هزار میلیارد ریال معادل ۱9۱ درصد نسبت به سرمایه کنونی، از 

محل سود انباشته و اندوخته سرمایه ای ظرف مدت دو سال انجام پذیرد.

افزایشسرمایهبیمه
تجارتنوتصویبشد

بیمه تجارت نو

بهرام یزدان پناه ، مدیرحوزه معاونت فنی بیمه های زندگی شرکت بیمه سامان  گفت : بیمه سامان 
در راستای مسئولیت اجتماعی خود و به منظور پاسخ به نیاز مشتریان، پس از بیمه نامه کرونا و پوشش 
امراض خاص پایه، آسایش و ممتاز، بیمه نامه متصل به واحد سرمایه گذاری )یونیت لینک ( را به بازار 
عرضه می کند، بیمه سامان به عنوان اولین شرکت بیمه ای کشور در تیر ماه سال ۱۳9۸ موفق به اخذ 
مجوز فنی بیمه مرکزی در خصوص بیمه نامه های یونیت لینک شد، ادامه داد: با تلاش تیم معاونت 
فنی بیمه های زندگی در سال ۱۳99 نرم افزار بیمه نامه یونیت لینک نیز طراحی و نسخه آزمایشی آن 
به بازار عرضه شد، هدف از ارایه این محصول حفظ ارزش ذخایر بیمه نامه های عمر و تشکیل سرمایه 
با توجه به شرایط اقتصادی موجود و ایجاد جذابیت برای بیمه گذاران و شبکه فروش است، در بیمه نامه 
یونیت لینک بیمه گذار امکان سرمایه گذاری مستقیم در صندوق های سرمایه گذاری بورسی و مشاهده 
بازده سرمایه گذاری خود به صورت روزانه را دارد که در فاز نخست، ارایه این محصول با صندوق سرمایه 

گذاری رشد سامان صورت خواهد پذیرفت.

بیمهنامه»یونیتلینک«
واردسبدمحصولات
شرکتبیمهسامانشد

بیمه سامان

محمد غرضی اعلام کرد در انتخابات ۱4۰۰ می خواهد کاندیدا شــود . او در ســال ۱۳9۶ نیز کاندیدا بود و 
پایین ترین آرا را کسب کرد . آقای غرضی گفته است که امیدوار است در انتخابات رأی بیاورد. وی همچنین 
گفته است : من اگر رئیس جمهور شوم دلار قطعاً گرانتر از این نمی شود و به جای اینکه رانت خواری اصل 
شود ضد رانت خواری اصل می شود . همین دولت اعلام کرد که ۵ میلیارد دلار صادرات غیر نفتی داشتیم.  
آن وقت این ارزها را به قیمت های پایینی مثل 42۰۰ تومان و ۸ هزار تومان به مدیران و اطرافیان خودشان 

می دهند .
دولت یازدهم و دوازدهم هر کدام ۶۰۰ میلیارد دلار در آمد داشــتند . این پول ها الان کجاســت ؟ بنده 2۰ 
ســال در دولت بودم  و 2۰ســال قبل از انقلاب راجع به اقتصاد کار کردم و کشــور را به لحاظ اقتصادی می 
شناســم و می دانم که مشــکلات اقتصادی کجاست . دهه شصت جمعیت کشــور 4۰ میلیون نفر بود و با 
2۰میلیارد دلار خیلی خوب اداره می شد . الان جمعیت کشور ۸۰ میلیون نفر است و البته تولیدات داخلی 
هم خیلی رشــد کرده و حجم صادرات زیاد اســت . الان هزینه کشور 4۰ میلیارد دلار بیشتر نیست و بقیه 

پول ها هدر می رود.

منکاندیدا
انتخابات1400
هستم

محمد غرضی

نشست سالانه پدافند غیرعامل دستگاه های اجرایی کشور برپا شد و بیمه مرکزی از سوی معاونت زیربنایی 
سازمان پدافند غیرعامل کشور، عنوان برتر تمامی دستگاه های اجرایی را به خود اختصاص داد. به گزارش پایگاه خبری 
خرد و کلان، معاون سازمان پدافند غیرعامل در نامه ای به دکتر غلامرضا سلیمانی از کسب عنوان دستگاه برتر در این 
حوزه خبر داد و از بیمه مرکزی به عنوان نهاد برگزیده پدافند غیرعامل نام برد. بر اساس این گزارش سردار سرتیپ 
پاسدار دکتر جلالی رئیس سازمان پدافند غیر عامل کشور، عواملی نظیر موفقیت های بیمه مرکزی در فرایند برگزاری 
مانور ارزیابی پایداری شبکه برق )مانور ملی قطع برق( و انعکاس شایسته آن در رسانه ملی، عقد قرارداد و ایجاد مقدمات 
تدوین سندراهبردی،تسری حوزه پدافند غیرعامل از نهاد ناظر به صنعت بیمه با هدف طراحی، برنامه ریزی و هماهنگی 
برای تداوم ارایه خدمت در شرایط اضطرار و همچنین اجرای مدون برنامه ها و دوره های آموزش عمومی و تخصصی 
را به عنوان مولفه های اصلی این انتخاب اعلام کرد.شایان ذکر است از آغاز فعالیت کمیته پدافند غیرعامل بیمه مرکزی 
تلاش های چشمگیری در مسیر ایمن سازی فعالیت های سایبری و موارد مشابه در نهاد ناظر صنعت بیمه و هماهنگی 

با سایر دستگاه ها و شرکت های بیمه ای صورت گرفته و تقویت آن در دستور کار قرار گرفته است.

بیمهمرکزی،دستگاهبرتر
درحوزهپدافندغیرعامل

بیمه مرکزی ج .ا.ایران 

بررسی عملکرد بانک های خصوصی در بخش سپرده در شش ماه ابتدای سال جاری نشان می دهد که بانک کارآفرین 
در این بخش رشد 4۱.۸ درصدی داشته است. به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، بررسی گزارش اطلاعات صورت های 
مالی بانک های خصوصی برای دوره مالی منتهی به ۳۱ شهریور ماه ۱۳99 مندرج در سایت کدال همچنین نشان می دهد 
که سپرده های بانک ها با ۶.۵ درصد رشد به بیش از ۸ میلیون و 2۳۵ هزار میلیارد ریال رسیده است.  بر اساس همین 
اطلاعات، سپرده های بانک کارآفرین با رشد قابل توجه 4۱.۸ درصدی، به بیش از 27۰ هزار میلیارد ریال رسیده است که 
این رشد، ۳۵.۳ درصد بیشتر از رشد میانگین کل بانک ها بوده است.همچنین بررسی سهم بانک های خصوصی از کل 
سپرده ها نشان می دهد که سهم بانک کارآفرین از کل سپرده ها ۳.4 درصد رشد نشان می دهد. این میزان نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته ۰.۸ درصد رشد داشته است. بر اساس این گزارش، رشد سپرده های بانک کارآفرین در پی تدوین و 
ابلاغ برنامه های توسعه ای این بانک روی داده است. بانک کارآفرین بعد از اخذ مجوز از بانک مرکزی برای افزایش سرمایه، 
برنامه های توسعه ای خود را به اولویت های نخست بانک تبدیل کرده است.بانک کارآفرین برنامه هایی از جمله جذب 

سپرده ها با رویکرد افزایش سهم بازار، توجه به زنجیره ارزش گروه مالی، کاهش قیمت تمام شده است.

افزایش41درصدی
سپردههایبانککارآفرین
درششماهاولسالجاری

بانک کارآفرین

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس دریافت مالیات از تراکنش های بانکی برای تامین منابع مالی طرح معیشتی را غیر قابل 
انجام دانست. جعفر قادری در گفتگو با ایبِنا، با بیان اینکه وصول مالیات از تراکنش های بانکی برای تامین منابع مالی طرح معیشتی 
عملیاتی نیست، گفت: این پیشنهاد باعث می شود مردم دو بار مالیات پرداخت کنند. نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی 
با تاکید بر اینکه هر اقدامی که حضور مردم در شبکه بانکی را کاهش دهد مورد تایید بوده و باید حمایت شود، افزود: با پیشنهاد 
مذکور مردم ترجیح می دهند اقدامات بانکی خود را با حضور در شعبه انجام دهند که این مغایر بانکداری الکترونیک بوده و در 
شرایط فعلی به صلاح نیست. وی با بیان اینکه باید تراکنش های بانکی که در بستر اینترنت انجام می شود رایگان باشد تا مردم به 
سمت استفاده از فناوری های الکترونیک در بخش بانکی حرکت کنند، تصریح کرد: باید این نوع مالیات ها در مسیر مراجعه حضوری 
افراد به شعب وضع شود. این نماینده مردم در مجلس یازدهم با تاکید بر اینکه باید زمینه توسعه بانکداری الکترونیک هر چه بیشتر 

فراهم شود، گفت: بانک مرکزی باید مشوق های را برای مردم در مسیر جلوگیری از خروج منابع از شبکه بانکی در نظر بگیرد.
قادری افزود: هر اقدامی در مسیر تغییر در شیوه بانکداری باید منوط به این مهم باشد که بانکداری الکترونیک همپای دیگر کشورها 
در ایران نیز توسعه یابد. عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی یادآور شد: اخذ مالیات از تراکنش های 

بانکی طبق پیشنهاد مذکور به صلاح نبوده و پیگیری نیز نمی شود.

دریافتمالیاتازتراکنشهای
بانکیبرایطرحمعیشتی
عملیاتینیست

جعفر قادری

رئیس  کمیسیون اقتصادی مجلس:
سیاست های بانک مرکزی بر تعادل 

بورس تاثیر زیادی دارد
رئیس  کمیسیون اقتصادی 
مجلــس با  اشــاره بــه نقش 
غیرمستقیم    بانک مرکزی در 
بــورس گفــت: فعال ســازی 
صندوق های سرمایه گذاری و 
ورود پررنگ تــر بانک ها اثرات 
مثبــت زیادی بر تعــادل بازار 
ســرمایه دارد. به گزارش خبرگزاری تسنیم، محمدرضا 
پورابراهیمی درباره بازار سرمایه اظهار داشت: بازار سرمایه 
متفاوت از بازارهای دیگر است و در شرایط هیجانی قیمت 
برخی از ســهام در این بازار نوسانات خیلی زیادی را تجربه 
می کند از این رو ریزش ها و خیزش های غیر متعارف این بازار 
باید مدیریت شــود. پورابراهیمی با اشــاره بــه اینکه باید 
اطلاع رسانی های لازم در این حوزه انجام شود تا مردم متضرر 
نشوند گفت: بخشی از اقدامات مرتبط با ابزارهای نظارتی 
می تواند مبنا قرار گیرد تا فضای روانی حاکم بر بازار سرمایه 
متعادل شــود. وی افزود: با اطلاع رسانی صحیح و درست. 
می توانیم جلوی ضرر افرادی را که اطلاعات کافی از این بازار 
ندارند بگیریم. رئیس  کمیسیون اقتصادی مجلس با  اشاره به 
نقش غیرمستقیم بانک مرکزی در بازار سرمایه گفت: یکی از 
عوامل تاثیرگذار بر بازار سرمایه نرخ سود سپرده هاست که باید 
با حساسیت خاصی درباره آنها تصمیم گیری شود. پورابراهیمی 
با بیان اینکه نرخ سود بین بانکی نیز بسیار مهم است، افزود: 
این نرخ که به شدت افزایش پیدا کرده بود با اقدام بانک مرکزی 
متعادل شد که این متعادل شدن در بازار سرمایه اثرات مثبتی 
دارد. فعال سازی صندوق های سرمایه گذاری بانک ها و امکان 
ورود پررنگ تر بانک ها به بازار سرمایه نیز اثرات مثبت زیادی 
بر متعادل کردن بازار سرمایه دارد. وی با  اشاره به اینکه عملیاتی 
شــدن مصوبات شــورای عالی بورس نیــز از ریزش های 
غیرمنطقی بازار سرمایه جلوگیری می کند افزود: سودآوری 
شرکت ها در شش ماهه نخست امسال نیز می تواند عامل مهم 
با تاثیرگذاری مثبت در بازار سرمایه باشد. مدیریت در حوزه 
بازار سرمایه بسیار مهم است و سبب رونق این بازار و جلوگیری 

از ضرر کردن مردم در این حوزه می شود.

خبرخبـــر
پدرام پاک آیین، نماینده مدیران 

مسؤول در هیأت نظارت بر مطبوعات شد

به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی معاونت امور 
مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، علاءالدین ظهوریان، 
دبیر هیأت نظارت بر مطبوعات گفت: مرحله دوم هجدهمین 
دوره انتخابــات نماینــده مدیران مســؤول در هیأت نظارت 
برمطبوعات ، چهارم آذرماه با حضور ۶9 نامزد آغاز شــده بود، با 
مشارکت ۱۸۶۸ نفر از واجدان شرایط به کار خود پایان داد، در 
این انتخابات پدرام پاک آیین با کسب 7۵ درصد آرا و ۱4۱۳ رأی، 
با تأیید کمیته ناظر بر انتخابات، به عنوان نماینده مدیران مسؤول 
در هیأت نظارت بر مطبوعات معرفی شد. وی ضمن قدردانی از 
خبرنگاران و مدیران رسانه ها برای حضور مناسب در این انتخابات، 
از نمایندگان قوه قضائیه، پلیس فتا و مرکز ماهر وزارت ارتباطات 
که در طول برگزاری هر دو مرحله از این انتخابات، حضور فعال و 
مؤثری داشــتند، قدردانی کرد.  مرحله نخســت این دوره از 
انتخابات،2۰ آبان ماه 99 برگزار شده بود که به دلیل به حدنصاب 
نرســیدن آرای نامزدها، به مرحله دوم رفت.  پدرام پاک آیین، 
دانش آموختــه حقوق و وکیل پایه یک دادگســتری اســت. 
خبرنگاری، عضویت در شورای سردبیری روزنامه های ایران و جام 
جم، مدیرکل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، مدیرکل فرهنگی و روابط عمومی مجلس شورای 
اسلامی ، مؤسس و مدیر مسؤول خبرگزاری میزان از جمله سوابق 
پاک آیین است. او شعارش »نه به اشرافیت مطبوعاتی« و»صدای 
رسانه های بی حامی« است. پاک آیین همچنین سابقه مدیرکلی 
مطبوعــات و خبرگزاری های داخلی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی، مدیرعاملی خبرگزاری میزان، مدیرعاملی خبرگزاری 
کتاب، مدیرمسؤولی هفته نامه »کتاب هفته«، دستیاری معاون 
مطبوعاتی و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی و 

مدیریت گروه فرهنگ و هنر رادیو فرهنگ را در کارنامه دارد.

 امضای تفاهم نامه همکاری فی مابین بانک پارسیان
 و شرکت ملی پست

مدیران عامل بانک پارسیان و شرکت 
ملی پســت، تفاهم نامه همــکاری های 

دوجانبه امضا کردند.
با انعقاد این تفاهم نامه خدمات بانکی 
توسط پســت به صورت نیابتی انجام می 
شــود. کورش پرویزیان، مدیرعامل بانک 
پارسیان در این مراسم با ابراز خرسندی از 
امضای این تفاهم نامه، گفت : بانک پارسیان 
با ارائه سبد خدماتی و تسهیلاتی متنوع و 
تکمیل محصولات توانســته است به یک 
بانک پیشرو در نظام بانکی کشور تبدیل 

شود.
مدیرعامل بانک پارسیان در ادامه با 
تاکید بر اینکه اســتراتژی بانک پارسیان 
حمایت از تولید و اشــتغال اســت، اظهار 
امیدواری کرد کــه این گونه همکاری ها 

زمینه رفاه و آسایش مردم را فراهم کند.
وی افزود: اعتماد عمومی به کارکنان 
شرکت ملی پست می تواند ضامن اجرای 

هرچه بهتر مفاد این تفاهم نامه باشد.
رمضانعلی ســبحانی فر، مدیرعامل 
شرکت ملی پست هم در سخنانی از بانک 
پارسیان به عنوان یک بانک معتبر و خوشنام 
در کشور نام برد و اظهار داشت: مدیریت این 
بانک در نظام بانکی کشور زبان زد است و ما 

خوشحالیم که همکاری با این بانک را آغاز 
کرده ایم و امیدواریم که اجرای این تفاهم 
نامه، منشاء خیر و برکت باشد. وی به اهمیت 
خدمات نیابتی پست به ویژه در شرایط همه 
گیری ویروس کرونا تأکید کرد و گفت: این 
تفاهم نامه می تواند زمینه توسعه این گونه 
خدمات نیابتی شرکت ملی پست را با بانک 
ها و ســازمان های مشابه فراهم کند. وی 
افزود: خدماتی که با تفاهم نامه موجود ارایه 
می شود، باعث جلوگیری از تجمع مردم در 
شعب و کاهش عبور و مرور مردم در سطح 
شهر می شود. بر اساس تفاهم نامه منعقد 
شده، شرکت ملی پست از خدمات و ظرفیت 
های بانک پارســیان بهره مند می شود و 
بانک پارســیان نیز از توانایی شرکت ملی 
پست در ارسال و دریافت مرسولات مورد 

نظر اســتفاده می برد.  همچنین با انعقاد 
تفاهم نامه دیگری همکاری بین مدیران 
عامل بانک پارسیان، شرکت ملی پست و 
فروشــگاه های زنجیره ای رفاه، ســطح 

همکاری های سه جانبه توسعه می یابد.
براساس این تفاهم نامه که میان کورش 
پرویزیــان مدیرعامل بانک پارســیان، 
رمضانعلی سبحانی فر مدیرعامل شرکت 
ملی پست و رســول محمدی مدیرعامل 
شرکت فروشگاه های زنجیره ای رفاه منعقد 
شــد، با حمایت های مالی بانک پارسیان، 
خدمات لجستیکی پســت به مشتریان 
فروشــگاه های رفاه گسترش می یابد. در 
مراســم انعقاد این تفاهــم نامه، کورش 
پرویزیان، مدیرعامل بانک پارســیان، بر 
ضرورت گسترش هم افزایی بین دستگاه 

هــای مالی و خدماتی تاکید کرده و اظهار 
امیدواری کرد گسترش همکاری ها بین 
دســتگاه ها و سازمان های مختلف مالی و 
خدماتی، ارزش افزوده اثربخشی برای مردم 

به همراه داشته باشد.
همچنین در این رویداد، مدیران عامل 
بانک پارســیان و شــرکت ملی پست و 
فروشــگاه های زنجیره ای رفاه بر توسعه 
کســب و کارهای اینترنتــی، ارتقای زیر 
ساخت های فنی با بهره برداری از ظرفیت ها 
و قابلیت های بانکداری نوین تاکید کرده و 
خاطرنشان کردند: با گشایش این فصل تازه 
از توسعه همکاری های مشترک، در شرایط 
کنونی همه گیری بیماری کرونا و شرایط 
دشوار معیشتی با رویکردهای نوین ارائه 

خدمت، درکنار مردم خواهند بود.

 محمد احمدی آذر رییس اداره روابط عمومی بانک تجارت گفت:به منظور افزایش سطح امنیت چک و حفظ و ارتقاء 
جایگاه آن در نظام های پرداخت و کسب و کارها، در قانون جدید چک تمهیدات ویژه ای در نظر گرفته شده است. از این 
پس صادر کننده چک ملزم است پس از صدور چک اطلاعات چک صادر شده را همراه با اطلاعات دریافت کننده چک 
در سامانه صیاد ثبت کند، دریافت کننده چک نیز در صورتی که بخواهد چک را به شخص دیگری منتقل کند باید اطلاعات 
را در این سامانه به ثبت برساند. با این اقدام عملا ظهر نویسی چک که پیش از این به صورت دستی انجام می شد حذف و 
هر گونه نقل و انتقال از طریق سامانه صیاد انجام می شود که جزئیات نحوه انجام فرآیند آن در آینده نزدیک به اطلاع 
مشتریان محترم خواهد رسید.  راه اندازی سیستم چک الکترونیک توسط بانک مرکزی  و با توجه به کاربرد بسیار زیاد چک 
در مبادلات روزمره در صورت راه اندازی چک الکترونیک، چک های کاغذی فعلی همچنان در چرخه مبادلات باقی خواهند 
ماند.چک الکترونیک به سادگی توسط بانک ها صادر می شود. مشتریان بانک ها می توانند از طریق کارتابلی که در اختیار  
آنها قرار می گیرد، اقدام به صدور چک کنند. گیرنده چک نیز از طریق کارتابل خود می تواند آن را مشاهده و از بانک وصول 

مبلغ چک را درخواست کند و یا اینکه در صورت لزوم، چک الکترونیک دریافت شده را به دیگری انتقال دهد.

نقلوانتقالچکفقطبا
ثبتاطلاعات
درسامانهصیاد

 محمد احمدی آذر

 در علم مشتری مداری نوین در دهه های اخیر، کیفیت تنها رضایت مندی مشتری تلقی نمی شود، بلکه عمل به تعهدات در 
وقت مقرر از دیگر آیتم های مهم در جلب رضایت مشتری است. سرمایه گذاری روی تخصص نیروهای متخصص و کیفیت بالای 
عملکرد پرسنل آموزش دیده، دیدگاه مشتری محور و تأکید بر کیفیت خدمات ارایه شده از نقاط قوتی است که بیمه پارسیان بر اساس 
آن استوار شده و همینطور شفافیت قرارداد های بیمه ای فی مابین را نیز به این خصوصیات اضافه کنید. دمات بیمه پارسیان نشان از 
هوشمندی در مشتری مداری است و طرح تخفیفات بیمه های مسئولیت مدنی کارفرما در قبال مأموران یگان حفاظت محیط زیست 
و جنگلبانی، فروش بیمه های مسئولیت ویژه هیئت مدیره ساختمان های مسکونی و همینطور جشنواره فروش طرح آرامش که 

مربوط به بیمه های آتش سوزی می باشد، از جمله این طرح ها است و نشان از نگاه جامع بیمه پارسیان به نیازمندی جامعه دارد. 

بیمهپارسیانپیشرودر
ارایهخدماتهوشمند



فرهاد دژپســند وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: ادامه سهام دولت در 3 بانک تجارت، ملت و صادرات با عنوان دارا سوم در آینده نزدیک عرضه خواهد شد. با بیان اینکه 
تلاش کردیم بازار سرمایه نقش محوری خود را در تامین مالی اقتصاد ایفا کند، گفت: در کل پارسال از بازار سرمایه 264 هزار میلیارد تومان تامین مالی کردیم اما این رقم فقط 
در 6 ماه نخست امسال 320 هزار میلیارد تومان بوده است. وی با اشاره به اینکه بازار سرمایه ظرفیت بیش از این را دارد، اگر اتفاقات 2 ماه اخیر در این بازار رخ نمی داد، حتما 
بیش از این تامین مالی می کردیم، بسیاری، ابرتورم را پیش بینی می کردیم اما این گونه نشد،از این رشد نقدینگی راضی نیستیم و همه تلاش دولت و بانک مرکزی برای کنترل 
نقدینگی است، به خاطر اینکه فضای بازار سرمایه دچار ناآرامی نشود خیلی از خبرها را رسانه ای نمی کنیم ولی در حال حاضر مدیرانی را توبیخ کردیم، برای مدیرانی جریمه های 
سنگین در نظر گرفتیم و مدیرانی را یک دوره 6ماهه سلب صلاحیت کرده ایم؛ ما از همه ابزار خودمان استفاده می کنیم و در بعضی مواقع معاملات را باطل کردیم. افرادی که 
وارد بازار سرمایه می شوند باید آگاه باشند در محیطی که وارد شدند با محاسبه گری و عقلانیت می توانند آینده خود را رقم بزنند و در هر شرایطی که تصمیم گیری می کنند 
به خاطر صحبت های وزیر یا دیگران نباشــد و همچنین اگر دولت و شورای عالی بورس، ریل گذاری ها را انجام دهند حتما به اهداف می رسیم، دارا سوم، ادامه سهام دولت در 

3 بانک تجارت، ملت و صادرات است که در آینده نزیک عرضه خواهد شد.
www.etebar.net
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خبـــــر خبـــر
 نباید اجازه ظهور و بروز

 به سفته بازان ارز داد
عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس گفت: برخورد با سفته بازان و 
ســوداگران بازار ارز، امری ضروری 
است و سیاســت گذار نباید اجازه 
ظهور و بروز به ســفته بازان بدهد. 
سیدشمس الدین حسینی با بیان 
اینکه تحلیل بازار ارز نیازمند رصد 2 
متغیر سیاستی و سیاسی است، گفت: در تحلیل متغیر سیاستی 
ارزیابی میزان هماهنگی و کارآمدی سیاست های پولی، ارزی و 
بانکی ضروری است. باید دید در شرایط فعلی، نظام ارزی شناور 
مدیریت شده که بیش از یک دهه از اتخاذ آن می گذرد، تا چه 
میزان اجرایی شــده است. وزیر پیشین اقتصاد اظهار داشت: 
برخی تصمیم گیری ها از عزم جدی برای حرکت به سمت ثبات 
بازار ارز حکایت دارد اما در عمل باعث آشــفتگی بازار و ایجاد 
تقاضای کاذب شده اســت؛ نرخ گذاری هایی مانند ارز 42۰۰ 
تومانی مانع از عرضه و تسهیل در عرضه ارز می شود. حسینی 
درباره رصد متغیرهای سیاسی نیز گفت: تصویب سیاست های 
سازگار با بازار ارز به ثبات این بازار کمک خواهد کرد. همچنین 
مدیریت بازار برای جلوگیری از اعمال شوک سیاسی خارجی 
به بازار ارز امری ضروری و مهم اســت. وی ادامه داد: باید از هر 
گونه گره زدن بازار ارز به تحولات سیاسی خارج از کشور و شرطی 
کردن بازار پرهیز کنیم، چرا که همین موضوع یکی از عوامل 
اصلی بی ثباتی در بازار ارز اســت. وی برخورد با سفته بازان و 
سوداگران بازار ارز را یک ضرورت دانست و گفت: نقش این افراد 
در بازار ارز انکارنشــدنی است اما زمانی که سیاست و نظارت 
ناکارآمد باشد، بازار سفته بازی عمق بیشتری پیدا خواهد کرد. 
باید توجه داشت که انگیزه های سفته بازی همیشه وجود داشته 
و خواهد داشت. مهم آن است که سیاستگذار اجازه ظهور و بروز 
را به آنان ندهد. وزیر پیشین اقتصاد گفت: بازارهای مالی باید 
تحت مقررات ســختگیرانه تری نسبت به بازارهای دیگر قرار 
داشته باشند. همان طور که دست فروشی اجناس در کنار خیابان 
قانونی نیست، به مراتب در بازار ارز نیز باید به همین صورت باشد 
و با سوداگران این بازار برخورد شود. باید توجه داشت که در کنار 
این برخوردها، جریان های تجاری و مالی ســرکوب نشوند و 

کنترل و نظارت بر جریان های ریالی در دستور کار باشد.

 آماد گی بانک وهمراهی با برنامه 
ویژه دولت در مقابله با کرونا

مدیر عامل بانک صادرات ایران با 
تشریح شــیوه نامه مقابله با کرونا از 
آمادگی این بانــک برای همراهی با 
برنامه ویژه دولت در دو هفته اول آذر 
برای مقابله با کرونا خبر داد. به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک 
صادرات ایران، حجت اله صیدی، در 
نشست هفتگی شورای مدیران این بانک، شیوه نامه چگونگی 
حضور کارکنان صف و ستاد، نحوه ارائه خدمات بانکی به مشتریان 
و مصون سازی و رعایت نکات بهداشتی در دو هفته اول آذر ماه 
را تبیین کرد. وی با تاکید بر اجرا شدن ضوابط و مقررات اعلامی 
از سوی دولت برای حضور حداکثر یک سوم کارکنان در استان ها 
و مناطق قرمز، حضور حداکثر نیمی از کارکنان در مناطق نارنجی 
و حضور حداکثر  دو سوم کارکنان در مناطق زرد از نظر آلودگی 
به ویروس کرونا در سطح شعب و ستاد بانک گفت: شیوه نامه 
موردنظر در دو هفته اول آذر ماه با توجه به شرایط ویژه کشور از 
سوی بانک صادرات ایران با جدیت به کار گرفته خواهد شد و 
تمامی امکانات بانک برای ارائه خدمات غیرحضوری به مشتریان 
مورد اســتفاده قرار خواهد گرفت. وی ابراز کرد: نحوه حضور 
همکاران در شعب، نحوه ارائه خدمات بانکی و نحوه پشتیبانی و 
در عین حال تمرکز بیشتر بر ظرفیت های بانکداری الکترونیک 
در شرایط پیش آمده مورد تاکید است. صیدی با اشاره به اینکه 
خدمات پرداخت و نقل و انتقال وجوه حتی در ساعات نیمه شب 
نیز صورت می گیرد، گفت: موظفیم در شرایط ویژه نیز چراغ 
شعب بانک را روشن نگاه داریم و اینجاست که وجود نظام بانکی 
حتی در سخت ترین شرایط اهمیت خود را نشان می دهد. در 
تعطیلی احتمالی دو هفته پیش رو بانک ها شرایط تعطیلی ندارند 
و بار زحمات آن عمدتا بر دوش همکاران در شــعب اســت.

مدیرعامل بانک صادرات ایران با تاکید بر تدوین چگونگی پذیرش 
مشتریان در شعب اظهار کرد: ارائه خدمات بانکداری الکترونیک 
و اســتفاده از قابلیت های »صاپ«، »همراه بانک« و »سامانه 
شــمس« برای کاهش هرچه بیشتر نیاز به مراجعه حضوری 
مشتریان به شعب، مورد تاکید است و باید تلاش کرد تا خدمات 
از طریق نرم افزارها و اپلیکیشن های پرداخت بانک به صورت 

کامل در اختیار مشتریان قرار گیرد.

از اصحاب رسانه سپاسگزارم

اقناع افکار عمومی، مهمترین راه غلبه بر کرونا است

وزیر فرهنگ وارشاد اســلامی اقناع افکار عمومی را 
مهمترین عامل موفقیت طرح محدودیت های سراسری 
کرونایی دانست و گفت: کاهش میزان ابتلا و قربانیان کرونا 
و حفظ سلامت جامعه با کاهش ترددها، تنها با همکاری و 
همراهی مردم، اثربخش خواهد بود. به گزارش اعتبار به نقل 
از روابط عمومی معاونت امور مطبوعاتی و اطلاع رســانی 
وزارت فرهنگ وارشــاد اسلامی، سید عباس صالحی، در 
نخستین روز اجرای طرح محدودیت های سراسری کرونا با 
حضور در ساختمان معاونت امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی 
این وزارتخانه، با قدردانی از فعالیت های دبیرخانه کمیته 
اطلاع رسانی ستاد ملی مبارزه با کرونا در 9ماه گذشته، از 
تمام رسانه ها و فعالان شبکه های اجتماعی برای تقویت 
جریان آگاهی بخشی عمومی در جهت حفظ سلامتی مردم، 
قدردانی کرد و گفت: رویکرد بنیادین وزارت فرهنگ وارشاد 
اسلامی، تقویت مرجعیت رسانه ای در داخل کشور است. 
رییس کمیته اطلاع رسانی ستاد ملی کرونا با قدردانی از 
عملکرد خوب مجموعه معاونــت مطبوعاتی در کاهش 
ابهامات و پاســخ به پرسش های مردم از طریق کانال های 
ارتباطی و رسانه ای، در خصوص اطلاع رسانی طرح جدید 
محدودیت هــای کرونایی، گفت: طی چندماه گذشــته 
درحالی که با شــرایط بسیار پیچیده جنگ اقتصادی و به 
تعبیری تروریسم اقتصادی روبه رو بودیم که هر روز به نسبت 
قبل شدیدتر شده، بحران های متعدد طبیعی و اجتماعی 
نیز فضای ســنگین روانی بر جامعــه حکم فرما کرد که با 

عملکرد خوب مجموعه رسانه های کشور تا حدود زیادی از 
این بار منفی کاسته شد. وی با تاکید بر ایجاد رابطه مناسب 
میان حاکمیت، جامعه و رسانه به عنوان مبنای اطلاع رسانی 
مفید و اقناع عمومی در خصوص محدودیت های سراسری 
مرتبط با کرونا گفت: دو هفته اعلامی که احتمال افزایش آن 
در شهرهای مختلف وجود دارد، در واقع الگویی است برای 
ماه های باقی مانده ســال که با رفع نواقص و کاستی های 
احتمالی، تا قطع زنجیره کرونا در کشور، ادامه خواهد داشت.

ایجاد بانک سراسری اطلاعات بیماران در قطع 
زنجیره ابتلا موثر است

او با اشــاره به آغاز موج چهارم غربال گری در کشور با 
امکانات جدید تولید داخــل، ابراز امیدواری کرد با همت 
رسانه ها و همراهی مردم، و اجرای طرح های جدید پایش و 
مراقبت، شاهد کاهش شدت ابتلا و میزان قربانیان کرونا در 

کشور باشیم.
در کنار محدودیت ها، مجموعه ای از اقدامات جدید و 
ویژه درمانی و مراقبتی در دست اقدام است که علاوه بر انجام 
فعالیت های اصلی نظام بهداشت و درمان، در حوزه شناسایی 
فوری مبتلایان، ایجاد بانک سراسری اطلاعات بیماران، در 

قطع زنجیره ابتلا و کاهش میزان تلفات موثر خواهد بود.
وی  اقناع افــکار عمومی برای همراهــی در دوران 
محدودیت ها را نیازمند شــرح اقدامات گسترده و مفید 
صورت گرفته در ماه های گذشــته دانست و به تاثیر بالای 
همراهی مردم در نتایج و آمار نهایی اشاره کرد و اظهار داشت: 

مردم باید بدانند که اجرای محدودیت های سراسری، نتایج 
بسیار امیدبخش و مفیدی برای سلامت جامعه و مقابله با 

کرونا خواهد داشت.
 تاکید بر افزایش اعتماد مردمی 

و  اعتماد به نفس ملی
او  با قدردانی از همراهی مسئولانه رسانه ها و فعالان 
شبکه های اجتماعی در دوران شیوع کرونا، به رویکرد کلی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برای مرجع سازی داخلی 
رســانه ها اشاره کرد و افزود: با توجه به جهانی بودن شیوع 
کرونا، به هر میزانی که در جهت افزایش اعتماد مردمی گام 
برداریم و کارنامه موفق تری داشــته باشیم، هم از منظر 
سلامت جســمانی و هم از حیث سلامت روانی، افزایش 

اعتماد به نفس ملی را در پی دارد.
وزیر فرهنگ بر لزوم تلاش رسانه ها در جهت حفظ و 
پاسداری از اعتماد مردم به نظام سلامت تاکید و تصریح کرد: 
امنیت و سلامت، نعماتی فاقد جایگزین هستند و در صورتی 
که هر یک از این دو مولفه در جامعه ای کمرنگ و یا مخدوش 

شود، جامعه با مخاطرات زیان باری مواجه خواهد شد.
وی با تاکید بر هم افزایی و همراهی در مساله منافع ملی 
گفت: ما می توانیم در بسیاری از حوزه ها، اختلاف نظر داشته 
باشــیم، اما لازم است که در مسائل مربوط به منافع ملی، 

اشتراک نظر و عمل، وجه غالب عملکردها باشد.
مسئولیت پذیری و همدلی اهالی رسانه با ستاد ملی 

کرونا
محمد خدادی معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی هم در ابتدای این بازدید و 
نشست دو ساعته با ارائه گزارشی از اقدامات انجام گرفته در 
حوزه اطلاع رســانی و آگاهی بخشــی در موضوع کرونا از 
حمایت های ویژه این وزارتخانه قدردانی کرد و گفت: قطعا 
در شرایط فعلی با وجود مسائل و مشکلات صنفی، اهتمام 
ویژه اهالی رســانه در همراهی با ستاد ملی کرونا، در سایه 
همدلی و مسئولیت پذیری اصحاب رسانه اتفاق افتاده است.

در این نشست که با حضور ۱2 تن از مدیران مجموعه 
معاونت مطبوعاتی برگزار شد، برخی از سوالات و ابهامات 
مربوط به طرح جدید محدودیت های کرونایی نیز مطرح 

شد.

رئیس کمیته امداد از آغاز طرح »هر کارمند بسیجی، یک حامی« در وزارت خانه ها و ادارات سراسر کشور خبر داد و 
گفت: راه حل عبور از مشکلات کشور تفکر بسیجی و روحیه جهادی است. به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی 
کمیته امداد، سیدمرتضی بختیاری در مراسم بزرگداشت هفته بسیج اظهارداشت: بسیج در طول چهل و یک سال فعالیت، 
منشاء برکات بسیاری در عرصه ها و میادین مختلف بوده است. بختیاری با بیان اینکه ریشه حل مشکلات محرومان در ترویج 
تفکر بسیجی و روحیه جهادی است، از آغاز طرح »هر کارمند بسیجی، یک حامی« در وزارت خانه ها و ادارات سراسر کشور 
خبر داد و گفت: در قالب این طرح بسیجیان فعال در ادارات و نهادها می توانند حمایت مادی و معنوی از فرزندان نیازمند 
کشور را برعهده بگیرند. در این مراسم فرمانده بسیج ادارات کشور با تشریح اقدامات بسیجیان در وزارت خانه ها و ادارت 
مختلف کشور در هفته بسیج، گفت: در این هفته ۱2 خدمت شاخص از سوی بسیجیان در ادارات و وزارت خانه ها به صورت 
خاص به محرومان و نیازمندان ارائه شد. سرهنگ حمیدرضا قریشی با تقدیر از عملکرد بسیجیان در اجرای پویش ایران 
همدل و طرح اطعام مهدی و اطعام حسینی افزود: طرح هر کارمند بسیجی یک حامی در زیرمجموعه وزارت خانه ها و ادارات 
سراسر کشور کلید خورده و امیدواریم به برکت نام بسیج، شاهد شکوفایی روزافزون این طرح در کمک به ایتام نیازمند باشیم.

آغازطرح»هرکارمندبسیجی،
یکحامی«دروزارتخانههاو
اداراتسراسرکشور

سیدمرتضی بختیاری

آیت الله سیدابراهیم رئیسی در نشست با اعضای کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس شورای 
اســلامی با تأکید بر لزوم اجرای احکام برنامه های توسعه، خاطرنشان کرد: برخی کوتاهی ها و ترک فعل ها، 
خسارت بارتر از انجام برخی کارهاست و گاهی بی توجهی یک مسؤول یا مدیر و عدم انجام به موقع وظیفه، به مردم 
خسارت می زند. آیت الله رئیســی تأکید کرد قوه  قضائیه در اجرای قوانین مربوط به برخورد با ترک فعل ها، 
دستورالعمل هایی را به بخش های مختلف قضایی ابلاغ کرده است که بر اساس آنها، ترک فعل هایی که موجب 
خسارت و ضرر و زیان به منافع ملی می شود، در محاکم قضایی مورد رسیدگی قرار می گیرند. رئیس قوه  قضائیه 
با اشاره به اجرایی شدن ۳۶ تکلیف قانونی دستگاه قضایی در برنامه ششم توسعه در یک سال و نیم اخیر، از همه 
مسؤولان اجرایی و قانونگذاران خواست قبل از تدوین برنامه هفتم توسعه بازنگاهی به قانون برنامه ششم داشته 
باشند و احکام بر زمین مانده را احصا و به سرعت عملیاتی کنند. آیت الله رئیسی با تأکید بر اینکه اجرای قانون 
ضعیف بهتر از بی قانونی است، متذکر شد: گاهی برخی قوانین به بهانه وجود ابهام، اجرایی نمی شوند اما اگر قانونی 
ابهام داشت باید نسبت به آن رفع ابهام شود و هیچ کسی نباید به این بهانه به خود اجازه دهد به قانون عمل نکند.

اجراییشدن۳6تکلیفقانونی
دستگاهقضایی
دربرنامهششمتوسعه

سیدابراهیم رئیسی

معاون فنی گمرک گفت: 42۰ کانتینر لوازم خانگی بوش در زمان ممنوعیت وارد شده و مجوز گرفته 
بودند که با صدور رای دیوان عدالت اداری امکان واردات یافتند اما گمرک از ترخیص محموله ها جلوگیری 
کرده و موضوع را تحت بررسی قرار داده است. مهرداد جمال ارونقی در گفت وگو با تسنیم گفت: شرکت 
»کاسپین کالا دریا« مالک 42۰ کانتینر در دیوان عدالت اداری علیه وزارت صنعت، معدن و تجارت، بانک 
مرکزی و گمرک ایران در سال گذشته شکایت و طی آن اعلام کرده با توجه به اینکه ثبت سفارش توسط 
شرکت انجام شده و طبق مقررات چنانچه واردات کالایی ممنوع شود نسبت به ثبت سفارش قبلی بی تاثیر 
اســت. وی افزود: با توجه به ادله های مطرح شده، وزارت صمت و گمرک محکوم شده و از این رو وزارت 
صمت مکلف به تمدید ثبت سفارش و گمرک موظف به ترخیص می شود و البته بانک مرکزی تبرئه شده 
اســت. معاون فنی گمرک اعلام کرد: گمرک در زمان مقرر نســبت به رای صادره اعتراض کرده و با ارائه 
مستندات درخواست تجدیدنظر را مطرح می کند که در نهایت با نقض رأی بدوی دیوان عدالت اداری، به 

گمرک اعلام می شود از ترخیص کالا های شاکی )کانتینر های لوازم خانگی بوش( جلوگیری شود.

جلوگیریازترخیص
کانتینرهای
لوازمخانگی»بوش«

مهرداد جمال ارونقی

معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری به بیان توضیحاتی درباره برنامه معاونت علمی برای ایجاد اشتغال دانش 
بنیان در سال ۱۳99 پرداخت. به گزارش راهبرد معاصر؛ سورنا ستاری معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری و 
رئیس بنیاد ملی نخبگان درباره برنامه معاونت علمی در راستای ایجاد اشتغال دانش بنیان بیان کرد: پیش تر اعلام 
کرده بودیم که در سال ۱۳99 در زمینه اشتغال دانش بنیان حدود 4۰۰ هزار شغل برای تحصیل کردگان ایجاد 

خواهیم کرد.
 ستاری اظهار کرد: بر اساس برنامه ریزی ایجاد شده و اقداماتی که تاکنون انجام شده است تا پایان سال بیش از 
4۰۰ هزار شــغل در حوزه دانش بنیان ها ایجاد خواهیم کرد همچنین سال گذشته هم ۳۰۰ هزار شغل در حوزه 
اقتصاد دانش بنیان ایجاد کردیم.  رئیس بنیاد ملی نخبگان در ادامه توضیح داد: تلاش ما این اســت که تعداد 
اشــتغال مستقیم دانش بنیان بیش از 4۰۰ هزار شغل باشد البته که میزان شغل ایجاد شده غیر مستقیم بسیار 
بیشتر از این آمار خواهد بود.  گفتنی است، ستاری پیش تر در مصاحبه ای گفته بود: تلاش اصلی معاونت علمی و 
فناوری مقابله با تحریم از طریق فعالیت های اقتصادی شرکت های دانش بنیان است و امید است این مهم در سال 

آینده شتاب بیشتری پیدا کند

ایجاد400هزارشغل
دانشبنیان
تاپایانسال

سورنا ستاری

 حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: بانک توسعه تعاون 7۵ هزار میلیارد ریال خط 
اعتباری برای مسکن کارگران اختصاص داد. تعاونی های مسکن کارگری برای دریافت این تسهیلات در 
اولویت قرار دارند، ارائه تسهیلات با خط اعتباری افزون بر 7 هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان در سطح کشور برای 
7۵ هزار تعاونی با اولویت کارگری و بازپرداخت ۱۰ساله انجام می شود و امیدواریم این اقدام منجر به تحول 
و رونق تعاونی های مسکن شود، این بانک با اختصاص خط اعتباری 7۵ هزار میلیارد ریالی برای تعاونی های 
مسکن، به دنبال حل مشکل مسکن کارگران در کشور است،  قرار است به ازای هر واحد به طور میانگین 
۱۰۰ میلیون تومان تسهیلات به تعاونی های مسکن کارگری اعطا شود. وی با اشاره به اینکه خط اعتباری 
بانک توسعه تعاون در اختیار همه استان ها خصوصا استان خراسان رضوی قرار خواهد گرفت، افزود: این 
خط برای حل مشکلات تعاونی ها و آثار ناشی از کرونا ایجادشده و تعاونگران می توانند تا پایان امسال برای 
دریافت این تسهیلات به شعب بانک توسعه تعاون مراجعه کنند؛ البته تسهیلات دیگری نیز برای تعاونی های 

جوانان و زنان با نرخ ترجیحی بین ۸ تا ۱2 درصد پیش بینی  شده است.

۷۵هزارمیلیاردریالخط
اعتباریبرایمسکن
کارگران

 حجت اله مهدیان

عرضهداراسوم
درآیندهنزدیک

بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، عضویت بانک دی در بازار بین بانکی تهران را به شبکه بانکی 
کشــور ابلاغ کرد.به گزارش روابط عمومی بانک دی، در راستای دریافت مجوز انجام عملیات ارزی در 
سطح مرحله سوم، با ابلاغ اداره صادرات بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران به شبکه بانکی کشور، 
بانک دی به عضویت رسمی بازار بین بانکی ارز تهران در آمد. بر اساس این مجوز از این پس بانک دی 
ضمن عضویت در بازار بین بانکی ارزی تهران و دسترسی به سامانه نظام یکپارچه معاملات ارزی )نیما( 
و همچنین عضویت در بازار متشکل معاملات ارزی، قادر به انجام معاملات ارزی با بانک مرکزی و سایر 
بانک ها خواهد بود. شــایان ذکر اســت پیش از این بانک دی با ایجاد اتاق معاملات ارز و پیاده سازی 
استانداردها، مقررات و ضوابط اجرایی تعیین شده از سوی بانک مرکزی هم زمان با تکمیل کادر ارزی 
متخصص و توانمند مورد نیاز شعب و همچنین دریافت تاییدیه بازرسان بانک مرکزی پس از بازدید از 
واحدها و زیرســاخت های موجود ارزی در معاونت امور ارزی و بین الملل، حایز شرایط دریافت مجوز 

انجام عملیات ارزی در سطح مرحله سوم از سوی بانک مرکزی شده بود.

عضویتبانکدیدربازاربین
بانکیارزتهران

 بانک دی

پروین صالحی مبارکه نماینده مردم مبارکه در مجلس شورای اسلامی گفت: راهکار چهارم اصلاح نظام مالیاتی 
کشور است؛ حداقل حدود 4۰ درصد فرار مالیاتی داریم که باید با برنامه ریزی صحیح مهار شود؛ راه حل پنجم نیز 
حذف بندهای ارزی چرا که تخصیص ارزهای دولتی به مراکزی که هیچ حساب و کتابی را پس نمی دهند یکی از 
دلایل اصلی نوسانات ارزی است. وی در ادامه حذف حقوق های نجومی و رعایت انضباط مالی را نیز از دیگر راهکارها 
دانست و افزود: با این راهکارها می توان مشکلات را بدون اتکا به خارج کاهش داد.مشکل فزونی نرخ بیکاری نسبت 
به متوسط کشور در حوزه انتخابیه توجه مسئولان به ویژه مسئولان وزارتخانه های کار و صمت را می طلبد. مدیران 
فولاد زنجیره وار در بخش عمده صنعت شهرستان به داد و ستد شخصی پرداخته و مصالح عمومی مردم را نادیده 
می گیرند و به جای در نظر گرفتن اصل شایسته سالاری در انتصابات و به کارگیری نیروهای کارآمد بومی، رابطه ها 
و سفارشات خارج از منطقه به صورت پررنگ و ناعادلانه اعمال شده و به جای توجه به نیازها، صرفا استقرار مدیریت 
برخی مسئولان به هر قیمت دنبال می شود که این موضوعات ما را به ناکجاآباد سوق می دهد و ما نیز موظف هستیم 

در مقابل سهامداران هنجارشکن ایستادگی کرده و آن را اصلاح شده به صاحبان اصلی نظام بسپاریم.

برنامهریزیصحیحبرای
مهارحداقلحدود
40درصدفرارمالیاتی

پروین صالحی مبارکه

کمال حسین پور ، عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی گفت:  طرح دو فوریتی الحاق یک بند به تبصره  
یک قانون بودجه سال 99 کشور یا همان طرح قیر رایگان مطرح است که در آن برای آسفالت معابر روستایی و جاده های 
فرعی استان ها نیازمند قیر رایگان هستیم. با توجه به اینکه شورای نگهبان در بودجه سال 99 قیر رایگان را حذف کرده 
بود، در روزهای نخست آغاز مجلس طرح دو فوریتی به مجلس آمد و شرکت ملی نفت ایران را مکلف کرد که دو میلیون 
تن مواد اولیه قیر را به صورت رایگان از محل خوراک تحویلی به پالایشگاه ها تامین و در اختیار دستگاه های اجرایی 
قرار دهد، بنابراین 4۸ درصد این ظرفیت در اختیار وزارت راه و شهرسازی برای آسفالت و روکش راه های روستایی، 
عشایری و فرعی، معابر محلات بازآفرینی و همچنین راه های مسکن مهر قرار گرفته است، از سوی دیگر 2۶ درصد 
آن نیز در اختیار بنیاد مسکن در قالب طرح های مشارکتی با دهیاران برای آسفالت معابر روستایی با اولویت روستاهای 
آسیب دیده و ۱7 درصد نیز برای سازمان شهرداری و دهیاری ها برای آسفالت معابر شهرهای زیر ۵۰ هزار نفر اختصاص 
یافته است، همچنین ۶ درصد قیر رایگان در اختیار سازمان جنگل ها و آبخیزداری برای خاکپاشی و مالچ پاشی و سه 

درصد نیز در اختیار وزارت آموزش و پرورش برای سازمان نوسازی و دانشگاه قرار گرفته شده است.

4۸درصدطرحقیررایگان
دراختیاروزارتراهو
شهرسازیقرارگرفت

کمال حسین پور
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خبـــر

حادثه واژگونی اتوبوس کارکنان 
پالایشگاه اصفهان 

منصور شیشــه فــروش، 
مدیــرکل مدیریــت بحــران 
اســتانداری اصفهان با اشاره به 
وقوع این حادثه در ساعت ۶ و ۳۰ 
دقیقه )2 آذرمــاه(، اظهار کرد: 
اتوبوس حامل کارکنان شرکت 
پالایش نفت اصفهان از یزدانشهر 
به سمت پالایشگاه در حرکت بوده 
که در کمربندی جدید شهرستان خمینی شهر- نجف آباد 

دچار حادثه می شود.
وی با بیان اینکه بلافاصله بعد از اطلاع از وقوع این حادثه 
عوامل امدادی به محل اعزام شدند، گفت: تیم های امدادی 
پلیس راه، راهداری، اورژانس، هلال احمر و آتش نشانی و ۱2 
دستگاه آمبولانس در محل حادثه حاضر شده و ضمن انتقال 

مجروحان، مسیر جاده را بازگشایی کردند.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با اعلام اینکه 
در این حادثه متاسفانه 4 نفر از کارکنان پالایشگاه اصفهان فوت 
کردند و ۱7 نفر مصدوم شــدند، گفــت: نیروهای امدادی 
مصدومان را به بیمارســتان 9 دی خمینی شهر و گلدیس 
شاهین شهر منتقل کردند. محمد صادق حاجیان، مدیر روابط 
عمومی شرکت پالایش نفت اصفهان نیز به ایسنا گفت: اتوبوس 
کارکنان شرکت پالایش نفت اصفهان که از یزدانشهر به سمت 
پالایشگاه اصفهان حرکت می کرد دچار حادثه شد. وی با اشاره 
به اینکه لغزندگی جاده و انحراف از شــانه خاکی و افتادن در 
چند متر پایین تر از سطح جاده باعث واژگونی این اتوبوس و 
فوت و مصدومیت سرنشینان آن شد، خاطرنشان کرد: اتوبوس 
از لحاظ ایمنی مشــکلی نداشته و معاینه فنی داشته، ضمن 
اینکه راننده اتوبوس هم جزو رانندگان خوب سرویس ها بود 
ولی متاســفانه بارندگی و شیب مسیر باعث وقوع این حادثه 
شده است. مدیر روابط عمومی شرکت پالایش نفت اصفهان 
با اشاره به اینکه این شرکت حدود ۱۰۰ سرویس برای رفت و 
برگشت کارکنان دارد، افزود: تعداد سرویس ها در شیفت های 
روز بیشتر است ولی در عصر و شب تعداد سرویس ها خیلی 

کمتر است.
وی با بیان اینکه در این اتوبوس 2۱ نفر با راننده بودند که 
متاسفانه 4 نفر فوت و ۱7 نفر مصدوم شدند، گفت: ۱۳ نفر از 
مصدومان به بیمارستان 9دی خمینی شهر و 4 به بیمارستان 
گلدیس شاهین شهر منتقل شدند. حاجیان خاطرنشان کرد: 
اخبار تکمیلی و اسامی حادثه دیدگان به زودی اعلام خواهد 
شــد. مهدی مرادیان، رئیس سازمان آتش نشانی شهرداری 
خمینی شــهر نیز در خصوص این حادثه به ایسنا گفت: در 
ساعت ۶ و ۳۰ دقیقه 2 آذر حادثه واژگونی اتوبوس در کمربندی 
خمینی شهر- نجف آباد اعلام شد که با توجه به شرایط جوی 
و عمق و نوع حادثه، آتش نشــانان ایســتگاه های چهارگانه 
خمینی شهر با تمام تجهیزات مربوطه به محل اعزام شدند. 
وی با اشاره به اینکه در این حادثه 4 نفر از سرنشینان اتوبوس 
جان خود را از دست دادند، افزود: همچنین ۱4 نفر از سرنشینان 
در اتوبوس محبوس شده بودند که پس از رها سازی، تحویل 

عوامل اورژانس شدند.  
رئیس ســازمان آتش نشانی شهرداری خمینی شهر با 
اشــاره به شرایط جوی و لغزنده بودن جاده، خاطرنشان کرد: 
سرنشینان این اتوبوس همه از کارکنان پالایشگاه بوده و مبدا 
اتوبوس یزدانشهر بوده است. همچنین عباس عابدی، مدیر 
روابط عمومی مرکز حوادث و فوریت های پزشــکی استان 
اصفهان گفت: بلافاصله پس از اطلاع از وقوع حادثه واژگونی 
اتوبوس سرویس پالایشگاه اصفهان در گردنه خمینی شهر به 
سمت شاهین شــهر 7 کد ۱۱۵ و ۳ کد هلال احمر به محل 
اعزام شدند. وی با اشاره به اینکه مصدومان این حادثه همه آقا 
و در سنین ۳2 تا ۵9 ساله هستند، افزود: 4 نفر فوتی این حادثه  

در سنین 4۰ تا ۵۰ ساله هستند./ایسنا

۷۰ میلیارد دلار
خسارت امریکا به درآمد نفتی ایران

    وزارت امور خارجه امریکا در گزارشی درباره ایران 
مدعی شد که این کشور با پیشبرد کارزار فشار حداکثری 
علیه ایران به میزان 7۰ میلیارد دلار به درآمد نفتی ایران 

خسارت زده است.
به گزارش ایسنا، پایگاه اینترنتی وزارت امور خارجه 
امریکا در گزارشی درباره سیاست های امریکا در قبال ایران 
نوشت: کارزار فشار حداکثری علیه ایران همچنان به طرز 
خارق العاده ای مؤثر است. امروز، اقتصاد ایران با بحران پول 
رایج، افزایش بدهی های عمومی و تورم مواجه است. پیش 
از کارزار فشار حداکثری، ایران تقریباً 2.۵ میلیون بشکه 
نفت در هر روز صادر می کرد. اکنون حتی برای ارسال یک 
چهارم آن نیز با چالش هایی دست و پنجه نرم می کند. از 
ماه مه ســال 2۰۱۸، مانع دستیابی ایران به بیش از 7۰ 
میلیارد دلار درآمد نفت شده ایم و به ممانعت از دستیابی 
آن بــه ارزش  تقریبی۵۰ میلیارد دلار به طور ســالانه 
خواهیم شــد. ادعای وزارت امور خارجــه امریکا درباره 
خسارت به ایران در پی این مطرح می شود که دولت این 
کشور در سال 2۰۱۸ با ناقص تلقی کردن توافق هسته ای 
از آن خارج شــده و با رویکردی موسوم به »کارزار فشار 
حداکثری« تحریم های متعددی را علیه ایران اعمال کرد.
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ایرادات شیوه نامه ساماندهی عرضه و تقاضای زنجیره فولاد

گله مندی انجمن تولیدکنندگان فولاد از عدم مشارکت 
در تدوین شیوه نامه 

رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در نامه ای 
خطاب به معاون اول رئیس جمهوری، با تشــریح نکاتی 
پیرامون ساماندهی عرضه و تقاضا در بازار فولاد، عدم توجه 
به آن ها را، آسیبی جدی برای صنعت فولاد خوانده و ضمن 
آن به بیان ایرادات شــیوه نامه ساماندهی عرضه و تقاضا 

زنجیره فولاد از منظر این انجمن پرداخته است.
به گزارش اعتبار به نقل از انجمن تولیدکنندگان فولاد 
ایران، پیرو شــیوه نامه تاریخ 2۸ آبان مــاه ۱۳99  وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در رابطه با ســاماندهی عرضه و 
تقاضــای زنجیره فولاد، بهرام ســبحانی- رئیس انجمن 
ولیدکنددگان فولاد ایران- در نامه ای خطاب به اســحاق 
جهانگیری- معاون اول رئیس جمهوری- ضمن اشاره به 
بیان نکاتی پیرامون این شیوه نامه، به بیان ایرادات آن از منظر 
انجمن مذکور پرداخته است،  ظرفیت تولید فولاد کشور 
طبق برنامه چشم انداز ۱4۰4، ۵۵ میلیون تن پیش بینی 
شده اســت. اگرچه رسیدن به این ظرفیت طی پنج سال 
باقی مانده از برنامه تقریبا غیر محتمل اســت؛ اما با فرض 
رسیدن به 4۵ میلیون تن ظرفیت بالقوه و 4۰ میلیون تن 
ظرفیت بالفعل، توجه حضرتعالی را به چند نکته مهم و قابل 
تامل جلب می  کند و به صراحت اعلام می دارد که بی توجهی 
به این نکات جز آسیب به صنعت فولاد که در سال های اخیر 
با رشد بالنده، توانسته جایگاه جمهوری اسلامی ایران در 
بین تولیدکننــدگان بزرگ دنیا را به رتبه دهم ارتقا دهد، 
حاصلی نخواهد داشت: ۱- از مفروضات برنامه در افق ۱4۰4، 
رشد اقتصادی هشت درصد، جمعیت 9۰ میلیونی و مصرف 
ســرانه فولاد ۳۵۰ کیلو گرم و در نظر گرفتن حد اقل 2۰ 
میلیون تن صادرات بوده است. 2- در حال حاضر مصرف 
سرانه حدود 2۰۰ کیلوگرم و مصرف داخلی سالیانه کمتر 
از 2۰ میلیون تن اســت که با فرض رسیدن تولید در سال 
جاری به ۳۰ میلیون تن به منظور جلوگیری از افت تولید 
بایستی حداقل ۱۰ میلیون تن صادرات صورت پذیرد. ۳-  با 
احتساب ظرفیت های جدید که در آستانه بهره برداری قرار 
دارند و به ظرفیت رســیدن واحدهایی که اخیرا راه اندازی 
شده و در حال طی کردن منحنی یادگیری برای رسیدن به 
ظرفیت اسمی هستند و همچنین در نظر گرفتن نرخ رشد 
جمعیت و مصرف سرانه که هر دو کمتر از نرخ رشد تولید 
فولاد می باشد، قطعا مازاد تولید نسبت به مصرف داخلی 
افزایشــی خواهد بود و هموار کردن مسیر صادرات کاملا 
ضروری و حیاتی است. 4- نکته مهمی که ذهن مسئولین 
را به دلیل عدم اطلاع کافی از شــرایط و بعضا شعارهای به 
ظاهر درست عده ای فرصت طلب به مسیر غلط  هدایت 
کرده و اگر توجه نشود یک اشتباه استراتژیک و غیر قابل 
جبران اتفاق خواهد افتاد، ایجاد محدودیت برای صادرات 
شمش تحت عنوان اولویت برای تامین مواد اولیه واحدهای 
پایین دستی و صادرات محصول نهایی به جای شمش است. 
“این مقام صنفی در ادامه این نامه تاکیر کرده است که: “اگر 
چه این شعار در ظاهر بسیار منطقی، جذاب و قابل پذیرش 
است اما واقعیت چیز دیگری است. امروزه اکثر کشورها که 
فاقد کارخانجات فولادسازی هستند، برای ایجاد اشتغال 
وارزش افزوده و تامین نیاز داخلی در احداث واحدهای نورد 
سرمایه گذاری کرده و شمش مورد نیاز را از کشورهای دارای 
کارخانجات فولادسازی، از جمله ایران تامین می نمایند و به 
منظور حمایت از نوردهای داخلی برای محصول نورد شده 
تعرفه واردات گذاشته در حالی که برای محصول نیمه نهایی 

)شمش و اسلب( تعرفه ای اعمال نکرده اند.
شایان ذکر است حتی کشورهای عراق و افغانستان با 

وجود نیاز به میلگرد، به دلیل واردات میلگرد ارزان قیمت از 
ایران )قیمتی حتی پایین تر از قیمت جهانی شمش( برای 
میلگردهای ساختمانی وارداتی از ایران تعرفه وضع کرده اند. 
۵- بازار محصولات نورد فولادهای ساختمانی در منطقه 
عمدتا به عراق و افغانستان محدود می شود و در صورت ایجاد 
مانع برای صادرات شــمش و اســلب، حداکثر پتانسیل 
محصولات نــوردی )میلگرد( آن هم بدون ارزش افزوده و 
گاها با قیمتی در حد قیمت شمش و یا حتی کمتر، از سه 
تا پنج میلیون تن تجاوز نخواهد کرد و صادرات  2۰ میلیون 
تن  فولاد مازاد بر نیاز در چهار پنج سال  آینده محقق نخواهد 
شد و این سیاست غلط حاصلی جز ورشکستگی و به تعطیلی 
کشاندن واحدهای فولادسازی جدیدالتاسیس که بایستی 
سرمایه گذاری انجام شده را به نرخ روز بازپرداخت کنند، در 
پی نخواهد داشت. به هر حال التهاب ایجاد شده اخیر در بازار 
آهن آلات مســئولین را بر آن داشت تا به جای بررسی و 
شناسایی ریشه اصلی نابسامانی ها و اعمال نظارت و کنترل 
بر شبکه توزیع، شیوه نامه و دستورالعمل هایی را تنظیم و 
صادر کنند که اگر چه حاوی نکات مثبت و تاثیرگذاری است 
اما به نظر این انجمن اشکالات جدی و ابهامات و تناقضات 
قانونــی و اجرایی متعدد دارد که اجــرای آن بدون انجام 
اصلاحات لازم، موجب ایجاد امضاهای طلایی، توزیع رانت، 
کاهش صــادرات و ارزآوری فولاد و همچنین ریزش بازار 
سرمایه خواهد شد، بر این اســاس ضمن ابراز گلایه این 
انجمن به عنوان بزرگترین تشــکل صنفی زنجیره فولاد 
کشور با بیش از 2۶۰ عضو بابت عدم مشارکت در تدوین این 
شیوه نامه مطابق مفاد قانون بهبود مستمر محیط کسب و 
کار، شــرح کامل مهم ترین ایــرادات محتوایی، اجرایی و 
ساختاری شــیوه نامه مذکور جهت بهره برداری و صدور 
دستورات مقتضی به شرح پیوست به حضورتان ارسال می 

گردد. 
“ ایرادات شیوه نامه ساماندهی عرضه و تقاضای زنجیره 

فولاد از منظر انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران،
ایرادات ۶ گانه تولیدکنندگان به طرح مجلس برای 

بازار فولاد 
 انجمن تولیدکنندگان فــولاد در نامه ای به رئیس 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس ضمن اشاره به ایرادات ۶ 
گانه طرح توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد، برای اصلاح 
هر یک از آنها پیشنهاداتی ارائه کرد، به گزارش اعتبار به نقل 
از انجمن تولیدکنندگان فولاد، این انجمن طی نامه ای به 
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس ضمن اشاره به 
ایرادات ۶ گانه طرح توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد، برای 
اصلاح هر یک از آنها پیشنهاداتی را به شرح زیر ارائه کرد: 

عرضه مواد اولیه معدنی در بورس کالا زنجیره فولاد 
را به هم می ریزد

بند اول: طی سال های گذشته تاکنون در هیچ مقطعی 

مشکل تنظیم بازار آهن و فولاد در بخش تولید تا فولاد میانی 
)بیلت و اسلب( وجود نداشته و آن چه موجب شد مجلس 
به این موضوع ورود کند وجود مشــکل در شیوه توزیع و 
فروش از مرحله شمش به بعد بوده و صدور دستورالعمل 
برای کل زنجیره از ســنگ آهن تا محصول نهایی نه فقط 
ضرورت نداشته بلکه تبعات آن می تواند به هم ریختگی در 
زنجیره و ایجاد عدم تعادل در بازار سرمایه و سایر بخش های 

اقتصادی مربوط به این صنعت را باعث شود.
تبصره های ضد صادراتی حذف شود

بند دوم: در شرایطی که کشور به تامین ارز حاصل از 
صادرات غیر نفتی نیاز مبرم دارد و صادرات فولاد با ظرفیت 
بیــش از ۶ میلیــارد دلار ارز آوری ســالانه پس از نفت و 
پتروشیمی مهمترین منبع تامین ارز بشمار می رود، طرح 
مواردی همچون حذف معافیت مالیاتی صادرات فولاد ) 
تبصره 2  ماده ۳ طرح مذکور( و وضع عوارض صادراتی بر 
این زنجیره ) تبصره۳ ماده ۳ طرح( بســیار عجیب و فاقد 
توجیه بوده و مغایر با اهداف برنامه ششم توسعه و تاکیدات 
مقام معظم رهبری ) مدظله العالی( بر جهش تولید و کاهش 

وابستگی اقتصاد به نفت است.
عرضه اختصاصی فولاد برای صنایع پایین دستی

بند سوم: عرضه همه محصولات زنجیره فولاد در بورس 
کالا باعث خدشــه دار شدن روند تولید در صنایع مصرف 
کننده فولاد از جمله پروژه های نفت و گاز، صنایع خودرو و 
لوازم خانگی ارزیابی شــده که باتوجه به عدم امکان عرضه 
محصولات خارج از اســتاندارد در بورس کالا پیشنهاد می 
شود محصولات صنعتی خاص )سفارشی( و خارج از درجه 
بندی کیفی استاندارد از شمول ماده 2 طرح مذکور خارج 
شــود و بر مبنای قیمت های مکشــوفه در بورس صرفا به 
کارخانجات تولیدی بصورت عرضه اختصاصی فروخته شود.

سهمیه های سامانه بهین یاب غیرواقعی است
بند چهارم: سهمیه های غیر واقعی و نادرست سامانه 
بهین یاب یکی از عوامل التهاب آفرین بازار فولاد در ماه های 
اخیر است. بر این اساس انجمن فولاد پیشنهاد داده یک بازه 
زمانی ۶ ماهه برای اصلاح و به روز رسانی سهمیه های مندرج 
در ســامانه بهین یاب در نظر گرفته شود و در این زمان بر 
اساس تجربه 2۵ ساله فولاد مبارکه تخصیص سهمیه ها 
بصورت ظرفیت سنجی تولید واقعی تولیدکنندگان انجام 
پذیرد. با توجه به لزوم تمرکز تنظیم بازار بر محصولات نهایی 
که به دست مردم می رسد، پیشنهاد می شود لوله و پروفیل 

نیز در بورس کالا عرضه شود.
صادرات فولاد برنامه ریزی قبلی لازم دارد

بند پنجم: مشــروط کردن صادرات به مازاد عرضه 
هفتگی در بورس کالا در تضاد با فرآیند صادرات آن هم در 
شرایط تحریم اســت. صادرات فولاد نیازمند برنامه ریزی 
قبلی و هماهنگی های متعدد با مشتریان و سایر ذینفعان به 
منظور دور زدن تحریم ها است. پیشنهاد می شود در راستای 
تحقق هم زمان تامین نیاز داخلی و توسعه صادرات فولاد بر 
رعایت کف عرضه هفتگی در بورس کالا تمرکز شــده و 
صادرات کلیه محصولات زنجیره فولاد به میزان مازاد کف 
عرضــه )اعم از این که فروش رفته یا نرفته باشــد( مجاز 

شناخته شود.
بخش خصوصی را به رسمیت بشناسید!

بند ششم: انجمن با تاکید بر لزوم بهره گیری حداکثری 
از نظرات تشکل ها و بخش خصوصی برای اتخاذ تصمیمات 
کارشناسی و اجرایی، درخواست دارد هر 7 عضو تعیین شده 

برای این کمیته دارای حق رای باشند.

 محمد رضا پور ابراهیمی، رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس با انتقاد از دولت مبنی بر این که هیچ تصمیم و اراده ای برای اصلاح ساختار بودجه ندارد، اعلام کرد در حالی که 
این موضوع مدت هاســت مطالبه مجلس بوده و بر اساس اصل ۱۱0 قانون اساسی هم جزو احکامی است که مجلس و دولت مکلف هستند بر اساس سیاست های مقام معظم 
رهبری  آن را اجرایی کنند، ولی تا کنون هیچ اتفاقی تا کنون رخ نداده اســت ، اســاس اصلاح ســاختار بودجه موضوعات اساسی و مهم در نظام مالیاتی، شرکت های دولتی و 

بودجه آن که 2/۵ برابر بودجه عمومی کشور است، مولدسازی دارایی های دولت و... است.
 یکی از محورهای مهم اصلاح ســاختار بودجه ایجاد پایه های جدید مالیاتی است که این پایه هیچ ارتباطی به دهک های پایین جامعه ندارد و مربوط به مالیات بر عایدی است 
و کمیســیون اقتصادی این موضوع را تصویب کرده است ، اقدامات اساســی در مورد اصلاح ساختار بودجه سال ۱400 مهم ترین اولویت مجلس برای تحقق مسائل مربوط به 
اقتصاد مقاومتی کشور است و باید از نفت جدا شده و درآمدهای پایدار منابعی برای کشور در بودجه عمومی کشور ایجاد کنیم. همچنین با انجام اصلاح نظام مالیاتی می توان 

درآمد زیادی کسب کرد که دولت سال ها به این موضوع بی توجه بود.

بودجهشرکتهای
دولتی2/۵برابر
بودجهعمومی
کشور

اقتصاد دولتی، فسادزاست
گفت وگو با سردار علی مویدی خرم آبادی، رئیس ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز درباره موانع ریشه کن شدن 

تجارت های غیرقانونی در ایران

شیوه کار قاچاقچی ها مدام 
تغییــر می کند. انــگار نوعی 
خلاقیت در بیشتر این افراد وجود 
دارد. ستاد چطور خود را به روز 
نگه می دارد؟ آیا اصلا شما قائل به 
از فرصت های فضای  استفاده 
مجازی هســتید یا این ابزار را 

تهدید می دانید؟
ما با آسیب شناسی سیســتم ها به فرایندهایی که پتانسیل 
فسادزایی دارند را تشخیص داده و اقدامات لازم را انجام می دهیم. از 
سوی دیگر تمام اتفاقاتی که در کشور می افتد توسط نیروهای این ستاد 
رصد می شود، مورد مطالعه قرار می گیرد و نکاتی که لازم است از این 
موارد استخراج می کنیم. فضای مجازی برای همه فرصت است. در 
ذات هر فرصتی تردید هم هست. هیچ ابزار و امکاناتی وجود ندارد که 
بتوانیم بگوییم صفر تا ۱۰۰، فرصت است. ما معتقدیم فضای مجازی 
فضای فرصت هاست. ستاد قائل به استفاده کامل از این فرصت است و 
تلاش می کنیم با هماهنگی با وزارت ارتباطات نهایت استفاده را ازین 
فضا داشته باشیم. بگذارید یک مثال بزنم. همین رجیستری کردن تلفن 
همراه، اقدام مهمی بود که با استفاده از ابزار نوین روز به ثمر رسید و 

کمک کرد که قاچاق تلفن همراه تقریبا به صفر برسد.
چند درصد پرونده های مکشوفه توسط شما سازمان 

یافته اند؟ آیا قاچاق در ایران مافیا دارد؟
تقریبا تمام فرایند قاچاق یک کالا سازمان یافته است. همین 
کولبری که من حتی از اصطلاح آن استفاده نمی کنم، چون در  شأن 
آن مردم نیست، همین اتفاق که در استان کردستان باب شده محصول 
یک قاچاق سازمان یافته است. آن بنده خدایی که کالایی را کول می کند 
و می برد که سهمی از این مافیا ندارد. فکری سازمان یافته پشت سر این 
اتفاق است که این کالا را تهیه کند، کالا را به کارگر بدهد و مقصد آن 
را هم پیدا کند. پرونده هایی که طبق قانون ســازمان یافته شناخته 
می شود جدیت و قاطعیت ســتاد در پیگیری و اجرای احکام آن را 
چندین برابر می کند. در همین اواخر با پیگیری ستاد شاهد صدور 
حکم درخصوص ۱7کانتینر لوازم خانگی قاچاق بودیم. اجرای حکم 
 ۱۰میلیاردی یکی از شــرکت ها در خراســان رضوی از این دست 

موارد است.
آقای مویدی ! همواره این سؤال بین مردم وجود دارد که 
سرنوشــت کالاهای مکشــوفه چه می شــود؟ داروها، 
لوازم خانگی، پوشاک و.... از فروش این کالاها چیزی عاید 

دولت می شود؟ چند درصد این کالاها امحا می شوند؟
قاچاق دارو مخصوصا قاچاق خروجی که این روزها بیان می شود 
اندک است و به صورت انبوه و سازمان یافته نیست. بسیار کم است. از 
ســوی دیگر با طرح استعلام اصالت دارو از فروش 27میلیارد تومان 
داروی فاقد اصالت جلوگیری شد. داروهایی که به ایران می رسد باید 
مهر وزارت بهداشت را داشته باشد. اگر نداشته باشد امحا می شود. هر 
دارویی می خواهد باشد چرا که ممکن است سلامت مردم را به خطر 
بیندازد. کالاهای غذایی و پوشــاک هــم همینطور؛ عموما همین 
سرنوشــت را دارند. در نهایت بخش کمی از کالاها می ماند که امحا 
نمی شود؛ این قسم کالاها به کشورهای همجوار با قیمت کارشناسی 
شــده فروخته می شــوند. در سال های گذشــته، بیش از 2 هزار و 

۵۰۰میلیارد تومان کالا امحا کردیم.
بنزین گران شد و آن همه اتفاق در کشور افتاد. مدتی 
مصرف داخلی، قاچاق و... کاهش پیدا کرد اما دوباره به همان 
نقطه که پیش از آبان 9۸ در آن ایستاده بودیم، برگشتیم. چرا 
گران شدن بنزین کمکی به کاهش قاچاق سوخت نکرد؟ طرح 

رزاق چه کارکردی داشته است؟
چیزی به نام قاچاق بنزین نداریم. چه کسی برای جابه جایی بنزین 
خطر می کند؟ آنچه امروز مشکل اصلی ماست، قاچاق گازوئیل است. 
با سامانه هایی که طراحی کردیم، فرایند تولید سوخت تا نقطه عرضه 
را رصد می کنیم. به امید خدا انحرافات در مسیر با این سامانه ریشه کن 
می شــود و به تبع آن قاچاق سوخت هم کاهش قابل توجهی پیدا 
می کند. در همین یکی دو سال گذشته میلیاردها لیتر صرفه جویی در 
سوخت نسبت به سنوات گذشته به ثبت رسیده  است. درباره طرح رزاق 
هم باید بگویم این طرح در شــرق کشــور به صورت پایلوت در حال 
اجراست. در این طرح، بخش خصوصی به طور رسمی از دولت سوخت 
می خرد و برای فروش آن در صفر مرزی با قیمت مشــخصی اقدام 
می کند. کارگروه فنی تشــخیص ماهیت فراورده های نفتی پس از 

سال ها تدوین و اجرایی شد.
به عنوان سخن آخر... برای ما بگویید اگر چه امکاناتی در 
اختیار این ســتاد گذاشته شود می تواند تمام قد روبه روی 
قاچاق بایستد و از هدر رفتن سرمایه های کشور جلوگیری 
کند؟ یعنی امروز چه موانعی بر سر راه شماست یا کجا بیشتر 

سنگ اندازی می شود؟
طبیعی است وقتی ستادی با این جایگاه تعریف می شود، نیاز به 
ابزارها و الزامات بسیاری برای انجام همه وظایف خود دارد. امروز بیش 
از هرچیزی نیازمند به مقررات جدیدی هستیم. همین لایحه قانون 
جدید اگر بالاخره به ســرانجام برسد، ابزارهای بسیار گسترده ای در 
اختیار ما قرار می گیرد. برای مثال ساختارهای موجود تغییر می کند، 
منابع مالی مدیریت می شــود و اموال مکشوفه بهتر تعیین تکلیف 
می شود. همچنین دستگاه های مختلف بیشتر در این رابطه و وظایف 
ذاتی خود توجیه می شــوند. رصد جریان مالی قاچاق، ساماندهی و 

پرداختن به موضوع ارز و.. از ویژگی های این قانون است.
هم اکنون لایحه قانون جدید مبارزه با قاچاق به کجا رسیده و 

آخرین وضعیت آن چیست؟
لایحه را مجلس تصویب کرد، بعد به شورای نگهبان فرستاد. 
شــورای نگهبان ایراداتی لحاظ کرد و آن را برگرداند. مجلس دوباره 
کلیات را تصویب کرد و لایحه دوباره به شورای نگهبان برگشت. این 

شورا حالا وارد جزئیات این لایحه شده و در حال بررسی آنهاست.

گفتگو-4

مدیرعامل پتروشیمی تندگویان با بیان 
اینکه در تولید مواد اولیه چادر مشــکی به 
خودکفایی رسیده ایم، گفت: چادر مشکی با 
کیفیتی به مراتب بهتر از چادر مشکی های 
وارداتی و با قیمت یک قواره ۱۵۰ تا 2۰۰ هزار 

تومان در داخل کشور تولید می شود.
سیدرضا قاسمی شهری در گفت وگو با 
خبرگزاری فارس با  اشاره به پروژه های اجرا 

شده در پتروشیمی شهید تندگویان، اظهار 
کرد: در این راستا چند گرید جدید به سبد 
محصولات ما اضافه شد که مهترین آن گرید 
TG670S بــود که همان گرید موردنیاز برای 

تولید چادر مشکی است که خیلی هم مورد 
اســتقبال قرار گرفت. وی افــزود: ما طبق 
جلسه ای که با انجمن صنفی پارچه فروشان 
داشتیم، برنامه ریزی کردیم که طی سه مرحله 
چهار ماهه، در هر مرحله حدود دو هزار تن در 
بازار بورس برای تامین نیاز داخلی عرضه کنیم. 
مدیرعامل پتروشیمی تندگویان تأکید کرد: 
قبــلا مواد اولیــه چادر مشــکی از چین و 
کره جنوبی وارد می شد، ولی حالا دیگر نیازی 

به واردات و خروج ارز از کشور نیست.
قاسمی شهری ادامه داد: از سال گذشته 
یک کار تحقیقاتی مشترکی را برای تولید گرید 
چادر مشکی شروع کردیم. اوایل امسال به 
تولید مقدماتــی در مقیاس کوچک و انبوه 
این گرید رســیدیم و برای فــروش آن با دو 
شــرکت بزرگ »نخ زاگــرس« و »حجاب 

بروجرد« وارد تعامل و همکاری شدیم. وی 
توضیح داد: بر اساس آخرین استعلامی که از 
شرکت حجاب بروجرد کردم، چادر مشکی با 
کیفیتی به مراتب بهتر از چادر مشکی های 
وارداتی، با قیمت یک قواره ۱۵۰ تا 2۰۰ هزار 

تومان تولید می شود. 
ضمن اینکه این چادر سبک تر است، 
الکتریسیته ساکن تولید نمی کند، از روی 
سر خانم ها سُر نمی خورد، بور نمی شود و 
رنگش هم واقعا مشکی است.   این مسئول 
یادآور شد: تولید چادر مشکی در سه مرحله 
صورت می گیرد. در مرحله اول پارازایلن به 
چیپس 670S تبدیل می شود. در مرحله بعدی 
این چیپس به نخ تبدیل می شود که الیاف 
خاصی است و سپس در مرحله آخر این نخ در 
شــرکت حجاب بروجرد به چــادر تبدیل 
می شــود. قاسمی شــهری در ادامه درباره 
چالش های تامین تجهیزات گفت: خیلی از 
تجهیزات قابل واردات نیست و تحریم های 
آمریــکا کمــی کار ما را بــرای همکاری با 

تولیدکنندگان خارجی سخت کرده است. 
مثلا ما در یک نمایشــگاه در حال مذاکره با 
طرف خارجی بودیم، وقتی فهمید ما ایرانی 
هستیم، به ما  اشاره کرد که برای احتیاط بیشتر 
به جای دیگری برای صحبت برویم. یعنی 
آمریکایی ها با ایجاد فشار به تولیدکنندگان 
می خواهند مانع واردات محصولات به ایران 
شوند هر چند در این حوزه موفق نخواهند بود 
و ما کار خود را پیش می بریم. وی تأکید کرد: 
در هر صورت ما قطعات را تامین می کنیم و 
مشکلی در بحث تامین قطعه در پتروشیمی 
تندگویان نداریم. حساس ترین کاتالیست ما 
به اسم کاتالیســت با پایه پالادیوم است که 
ساخت شرکت BASF آلمان است. ساخت این 
کاتالیســت را اخیرا با شرکت های داخلی 
صحبت کردیم و به زودی آن را در داخل تولید 
می کنیم. همچنین در راســتای تمرکز بر 
ساخت داخل تجهیزات سه تا مبدل از جنس 
خاص تیتانیوم که قبلا آنهــا را از خارج وارد 

می کردیم را در داخل تولید کردیم.

مدیرعامل پتروشیمی تندگویان اعلام کرد

خودکفایی ایران در تولید مواد اولیه چادر مشکی
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هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد و بورس9

خبـــر
مواضع گروه های سیاسی هیچ گونه 

ارتباطی به لغو تحریم ها ندارد
غلامرضا مصباحی مقدم، 
از چهره هــای اصولگرا و عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام 
در پاســخ به ســؤالی پیرامون 
مسئولیت گروه ها و جناح های 
سیاسی در قبال لغو تحریم ها و 
کاهش فشــارهای اقتصادی 
گفت: مواضع گروه های سیاسی 
هیچ گونه ارتباطی به لغو تحریم ها ندارد؛ لغو تحریم ها در 
حــوزه سیاســت خارجی جمهوری اســلامی اســت و 
تصمیم گیرنده در این حوزه نیز رهبر معظم انقلاب هستند. 
هرطور که ایشان مصلحت بدانند همانگونه عمل خواهد شد. 
مصباحی مقدم مطالب و مباحث رسانه ها و مطبوعات کشور 
در ارتباط با نتیجه انتخابات آمریکا را خطا دانست و افزود: 
تصور اینکه بار دیگر درِ باغ سبز و سرخ به روی ملت ایران 
گشوده شده و ذوق زدگی در این باره اشتباه است و با واقعیت 
همخوانی ندارد. وی تصریح کرد: در واقع بایدن، معاون اول 
اوباما نقش عمده ای در طراحی تحریم ها علیه ایران داشته 
است. بنابراین، ابراز ذوق زدگی به خاطر روی کار آمدن بایدن 
خطاست؛ هرچند که ما از شکست ترامپ خوشحالیم چراکه 
او شرورتر بود و اکنون شر این شرور پایان یافته است. بنابراین 
ادعای اینکه روی کار آمدن بایدن، گشایشی ایجاد خواهد 
کرد، نوعی فرافکنی از سوی برخی سیاسیون و دولتمردان 
اســت. مشــکلات ملت باید به صورت بلندمدت، به طور 
زیربنایی و اساسی پیگیری شود.  این عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در ارتباط با مباحثات و مناقشات سیاسی 
میان گروه های سیاسی درخصوص نحوه مواجهه با دولت 
آمریکا گفت: نباید آدرس های غلط به آمریکایی ها داده شود؛ 
اگر بایدن آنطوری که گفته می شــود به برجام بازگردد، 
نخستین کاری که او باید انجام دهد لغو تحریم هاست. اگر 
این اتفاق بیفتد نیازی به مذاکره نیست. مذاکره زمانی معنا 
دارد که بخواهیم درباره موضوع جدیدی گفت وگو کنیم. 
برجام قابل مذاکره مجدد نیست.  مصباحی مقدم درباره 
امکان مذاکره با دولت آمریکا و طرح شرط و شروط ها برای 
بازگشت آمریکا به برجام نیز گفت: این مسئله نیاز به مذاکره 
ندارد. اگر دولت جدید آمریکا پایبندی خود به تعهدات این 
کشور در برجام را نشان دهد تازه به روزی برمی گردیم که 
ایــن توافق صورت گرفته اســت. اگر آنهــا به طور کامل 
تحریم هایی که در دوره ترامپ و پیش از او وضع شده را لغو 
کردند، رابطه ایران و آمریکا می تواند به یک رابطه خارج از 
تنش مبدل شود و نه اینکه روابط دوستانه ای بین 2کشور 

برقرار شود.

اقدام سازمان بورس برای توسعه 
برنامه بازارگردانی

همزمان با رشــد دوباره شــاخص های بازار سهام، 
سازمان بورس به اقدامات خود برای افزایش شفافیت در 
بازار سرمایه شتاب بخشــید. طبق آماری که مسئولان 
حقوقی نهاد ناظر بازار سرمایه ارائه داده اند تعداد مدیرانی 
که تاکنــون به دلیل اجرا نکردن مقــررات بازارگردانی 

متخلف شناخته شده اند به ۱۵7نفر رسیده است.
بیستم شهریور امسال شورای بورس آیین نامه ای را 
تصویب کرد که براســاس آن عملیات بازارگردانی سهام 
شــرکت ها لازم الاجرا می شــود. طبق ایــن آیین نامه 
ســهامداران عمده به انجام عملیات بازارگردانی سهام 
موظف شده اند. در این آیین نامه، که با هدف حفظ ثبات 
بازار و صیانت از حقوق سرمایه گذاران تدوین شده، ناشران 
و سهامداران بزرگ را به بازارگردانی سهام ملزم می کند و 
نهاد های مالی یا سهامداران بزرگ و اشخاص حقوقی فعال 

بورس را در بازار سرمایه فعال تر می کند. 
با گذشت چند  ماه از تصویب این آیین نامه و الزاماتی 
که سازمان بورس برای انجام عملیات بازارگردانی تعیین 
کــرده، مدیران برخی شــرکت ها به اجــرای عملیات 
بازارگردانی تن نداده اند. بر همین اساس سازمان بورس 
در سلسله اقداماتی اجرایی بررسی پرونده های تخلفاتی 
مدیرانــی که قواعد بازارگردانی ســهام را اجرا نکرده اند 

سرعت بخشیده است.
شفاف سازی  سازمان بورس

سیاوش وکیلی، مدیر روابط عمومی سازمان بورس با 
استناد به گزارش معاونت حقوقی این سازمان به همشهری 
گفت: در  ادامه رسیدگی به پرونده های تخلفاتی مربوط به 
بازارگردانی و بازار سازی  به پرونده 4ناشر رسیدگی شد که 
هر 4شرکت در مرحله رسیدگی بدوی متخلف شناخته 
شدند و در نتیجه 2۱نفر از مدیران به دلیل تمرد از اجرا یا 
اجرای ناقص مقررات از تصدی ســمت مدیریت در همه 
ناشران اوراق بهادار، نهادهای مالی و تشکل های خودانتظام 
به مدت ۶ ماه سلب صلاحیت شدند به علاوه شخص حقیقی 
مدیران به جریمه نقدی نیز محکوم شدند. او افزود: در ضمن 
شرکت های - شخص حقوقی - ناشر نیز به اخطار کتبی 
محکوم شدند که این محکومیت برای شرکت دارای آثار 
حقوقی خواهد بود. او ادامه داد: بدین ترتیب تعداد مدیرانی 
که به دلیل عدم اجرای مقررات بازارگردانی تاکنون متخلف 
شــناخته شده اند به ۱۵7نفر رســید و ۳۱ناشر )شخص 

حقوقی( نیز تاکنون اخطار کتبی دریافت کرده اند.
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 مفسدان باید بدانند وضعیت برای
 هر گونه فعالیت ناسالم در قوه  قضائیه قرمز است

رئیس قوه  قضائیه در جلسه شورای 
عالی قضایی با بیان اینکه »مفسدان باید 
بدانند وضعیت برای هر گونه فعالیت ناسالم 
در قوه  قضائیه قرمز است«، اظهار داشت: 
اجازه نمی دهیم چهره دستگاه قضا با برخی 
 اقدامات موردی به گونه دیگری نشــان 

داده شود. 
به گزارش گــزارش اعتبار به نقل از 
روابــط عمومی قــوه قضائیــه آیت الله 
سیدابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی 
قوه  قضائیه که بــه منظور اجرای مصوبه 
ســتاد ملی مبارزه با کرونــا برای رعایت 
پروتکل های بهداشتی در 2 سالن جداگانه 
از طریق ویدئوکنفرانس برگزار شد، اظهار 
داشت: مفسدان باید بدانند وضعیت برای 
هر گونه فعالیت ناسالم در قوه  قضائیه قرمز 
اســت. وی ادامه داد: ما اجازه نمی دهیم 
چهره دستگاه کارآمدی که قضات آن بعضاً 
به صورت شــبانه روزی در آن مشــغول 
خدمت هستند و با اجاره نشینی و سختی 
زندگــی خود را می گذراننــد، با این نوع 
اقدامات موردی به گونه دیگری نشان داده 
شــود. انتظار این است که جریان وکالت 

خودش نظارت داشته باشد تا فسادی در 
این مجموعــه رخ ندهد. اظهارات وی در 
واکنش به خبری بود که حجت  الاســلام 
عبداللهی، رئیس مرکز حفاظت اطلاعات 
قوه  قضائیه در جلسه شورای عالی این قوه 
مبنی بر بازداشــت ۱2 نفر از کارمندان 
دستگاه قضا به اتهام دریافت رشوه اعلام 

کرد. 
 حجت الاسلام عبداللهی در جلسه 
شورای عالی قضایی از اقدامات صورت گرفته 

برای مقابله با تخلفات کارکنان و مرتبطان 
با دســتگاه قضا از جمله وکلای رسمی 
دادگستری گزارشی ارائه کرد و گفت: در 
ماه های اخیر ۱2 نفر از کارکنان دستگاه 
قضا در بخش های مختلف به اتهام ارتشاء 
دســتگیر شــده اند. همچنین ۱۸ نفر از 
وکلایی که در بخش های مختلف قضایی 
برای اعمال نفوذ در پرونده ها با پرداخت 
رشوه تلاش می کردند بازداشت شدند و در 
همین زمینه یک کارچاق کن حرفه ای نیز 

کــه به صــورت علنــی مقابــل یکی از 
مجموعه های قضایی فعالیت داشــت، 

دستگیر شد. 
  وزارت بهداشت گرفتار 

حاشیه نشود
او در بخش دیگری از سخنانش در این 
جلسه با بیان اینکه در این شرایط، کشور 
نیازمند انســجام و همدلی و هماهنگی 
است، به مسؤولان وزارت بهداشت توصیه 
کرد درگیر حاشیه ها نشوند و در یک کار 
جمعی همه ظرفیت های علمی و پژوهشی 
و امکانــات و نیروی انســانی کارآمد این 
مجموعه را جهت تأمین امنیت جانی مردم 
به کار گیرند، جمعه، ۳۰ آبان ماه بود که رضا 
ملک زاده، معاون تحقیقات و فناوری وزیر 
بهداشت در صفحه شخصی خود در یکی 
از شبکه های اجتماعی استعفای خود را 
اعلام کرد.  متن این استعفا که با انتقادات 
تندی نیز همراه بود با واکنش وزیر بهداشت 
مواجه شد؛ حاشیه هایی که به نظر می رسد 
در یکی از حساس ترین برهه های تاریخی 
ایران نتیجه ای جز اخلال در روند مدیریت 

بحران کرونا نداشته باشد.

مصطفی مقصودی،  معاون مالی بیمه کوثر گفت: مبلغ 3 هزار و۱۹ریال سود در صورت های مالی حسابرسی شده در دوره 6ماه منتهی به 3۱شهریور سال۹۹ شرکت بیمه کوثر شناسایی شد. این 
شرکت در این دوره افزایش سرمایه 4۱ درصدی را به ثبت رسانده و با لحاظ سرمایه جدید نسبت به دوره مشابه سال ۱3۹۸، سود هر سهم ۷۵4 درصد رشد داشته است. بر اساس عملکرد 
6ماه برای دوره مالی منتهی به 3۱ شهریورماه مبلغ ۱0هزار و6۵0میلیارد  ریال سود خالص محقق شده است. وی از رشد 2۹درصدی حق بیمه صادره نسبت به دوره مشابه سال گذشته خبر داد ، 
در این دوره ۱۱هزار و 44۵میلیارد ریال حق بیمه صادرشــده است، در شرایط اقتصادی کنونی مسوولان شرکت بیمه کوثر با هدف گذاری های کوتاه مدت توانستند در بخش سرمایه گذاری 
موفقیت های خوبی به دست  آورند، سرمایه گذاری در بخش های مختلف و سودده اقتصادی نیز از عوامل تاثیرگذار در افزایش سودآوری شرکت است. او کاهش محسوس بندهای حسابرسی 
در سه سال اخیر را از دستاوردهای مهم شرکت در راستای اجرای قوانین و شفافیت هر چه بیشتر دانست ، هرچند بحران اقتصادی ناشی از کرونا و تحریم ها منجر به کاهش ورود منابع مالی به 
علت رکود اقتصادی حاکم بر جامعه شده است، اما در این معاونت سعی بر آن شد که با شفاف سازی حساب ها، پیگیری مطالبات سنواتی و مدیریت حق بیمه های وصولی و همچنین جذب دارایی های 

ثابت و اوراق خزانه اسلامی تاثیر این عوامل تا حد چشمگیری کاهش یابد و خوشبختانه توانسته ایم ازلحاظ تامین منابع مالی در شرکت موفق عمل کنیم.

رشد2۹درصدی
حقبیمهصادره

بیمهکوثر

در پی انتشار برخی اخبار در رسانه ها 
و فضای مجازی مبنی بر عدم پرداخت وجوه 
حاصل از فروش اوراق مشارکت شهرداری 
تهران توســط بانک رفاه کارگران، روابط 
عمومی این بانک توضیحاتی را جهت تنویر 

افکار عمومی منتشر کرد.
به گــزارش روابط عمومی بانک رفاه 
کارگران، با توجه به اتمام مهلت انتشار اوراق 
مشارکت شهرداری ها جهت توسعه ناوگان 
حمل و نقل عمومی با در نظر گرفتن تمدید 
مربوطه باستناد بند د تبصره ۵ قانون بودجه 
کشور، شهرداری های کشور با تائید وزارت 
کشور مجاز به انتشــار اوراق مشارکت با 
تضمین خود و باز پرداخت اصل و سود آن 
توسط خود بوده که علی رغم اخذ مجوز از 
سازمان برنامه و بودجه در تاریخ 9۸.۱۱.29 
در واپسین روز مهلت باقی مانده در تاریخ 
99.۰4.۳۱ و در پی عدم توفیق شهرداری 
تهران جهت اخــذ مصوبه بانک ها جهت 

قبول رکــن عامل و ضامن، درخواســت 
شــهرداری تهران  به منظور انتشار اوراق 
مشارکت در توســعه ناوگان حمل و نقل 
عمومی و اصلاح زیر ساخت های شهری با 
هدف هم افزایی در عمران و آبادانی کلان 
شهر تهران ضمن توجه به مشکلات و موانع 
پیش روی کشــور به بانک رفاه کارگران 
ارســال و با همکاری این بانک مبادرت به 
انتشار اوراق مشارکت به میزان ۱۵.۰۰۰ 
میلیارد ریال نموده اســت و مدیران عالی 

شهرداری تهران طی صورتجلسه و قرارداد 
متعهد به ســپردن وثائق مــورد نیاز در 

کمترین زمان ممکن گردیدند. 
با گذشت حدود چهار ماه از زمان توافق 
صــورت گرفته، ترهین بخشــی از وثائق 
تکمیل شده و مابقی بنا بر دلایل متعدد از 
جمله اینکه املاک پیشنهادی بابت توثیق 
فاقد پایانکار، فاقد گواهی عدم خلاف، دارای 
معارض، مشاعی، دارای اسناد مالکیت مغایر 
از لحــاظ جانمائی و ابعاد و ... بوده، تکمیل 

نگردیده است که مراتب با همکاری مدیران 
محترم شهرداری تهران در حال حل و فصل 

می باشند. 
علی ایحــال بانک رفــاه کارگران با 
همکاری بانک مرکزی ج.ا.ا ترتیبی اتخاذ 
نموده است که معادل وثائق ترهین شده 
توسط شــهرداری تهران با لحاظ ضرایب 
قانونی و به نسبت اصل و فرع مبلغ اوراق، 
نسبت به واریز وجوه حاصل از فروش اوراق 
مشارکت به حساب بانک مرکزی و برگشت 
به حساب های شهرداری جهت هزینه کرد 
در محل موضوع مشارکت اقدام نماید که 
مراحل اخذ مجوز ایــن فرآیند انجام و در 
تاریــخ 99.۰9.۰2 )روز جاری( این مجوز 
صادر و اولین مرحله واریز وجه انجام خواهد 
شــد. لازم به ذکر اســت پس از آن در هر 
مرحله که وثائق شهرداری تهران نزد بانک 
تکمیل شــود، واریز وجــوه مربوط به آن 

مرحله انجام خواهد شد.

توسعه متروی تهران در گرو همکاری  و تعامل متقابل

خبـــــر

 دستور دادستان تهران برای 
شناسنامه دار شدن انبارها

دادســتان تهران با اشاره به 
اعزام تیم هایی بــرای نظارت بر 
عرضــه کالا و قیمت گذاری ها از 
تشــکیل پرونده بــرای مالکان 
تعــدادی از واحد  هــای صنفی 
متخلف به اتهــام اخلال در نظام 

اقتصادی خبر داد.
علی القاصی مهر در جلسه ای که با موضوع نظارت بر 
ترک فعل های دستگاه های اجرایی و اقتصادی و همچنین 
اجرای فصل دوم قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز و شفافیت 
در نظام توزیع و عرضه و با حضور روســای ستاد مرکزی 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز کشور، سازمان تعزیرات حکومتی، 
سازمان حمایت از مصرف کنندگان، برگزار شد، بر ضرورت 
توجه به معیشت مردم تاکید کرد و گفت: یکی از مطالبات 
رهبر معظم انقلاب رفع نابسامانی، توزیع و قمیت گذاری 
کالا های اساسی و همچنین نظارت شفاف بر فعالیت های 
اقتصادی با ایجاد بستر های الکترونیک است، بر این اساس 
دادستانی تهران این موضوعات را در دستور کار خود قرار 

داده است تا نسبت به رفع این مشکلات اقدام کند.
وی درباره اقدامات دادســتانی تهران در حوزه رفع 
مشکلات معیشتی مردم تاکید کرد: هر هفته تیم هایی با 
مسئولیت یکی معاونان دادستان و سایر دستگاه ها از جمله 
تعزیرات، بسیج و وزارت صمت برای نظارت بر عرضه کالا، 
بازار و انبار ها اعزام می شوند تا دغدغه های مردم در حوزه 
معیشــت و تامین کالا های اساســی کاهش یابد و افراد 

خاطی شناسایی و با آن ها برخورد شود.
القاصی مهر یکی از مشکلات در نظام توزیع را عدم 
انجام تکالیف قانونی دستگاه های اجرایی دانست و تاکید 
کرد: یکی از مشکلات در حوزه کالا های اساسی عدم ایجاد 
سامانه های الکترونیکی است که در ماده ۶ قانون مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز به آن اشــاره شده، علاوه بر این در ماده 
۵ همین قانون هم برای ترک فعل مدیران ضمانت های 
اجرایی از جمله محرومیت از اشتغال به حرفه تا یک سال 
و ممنوعیــت از فعالیت های تجاری به مدت ۶ ماه پیش 
بینی شده است. وی گفت: در این باره باید سامانه جامع 
شناسه دار کردن انبار ها به منظور ایجاد نظارت و شفافیت 
هر چه سریع تر به طور گسترده فعالیت خود را آغاز کند 
تا از این طریق از احتکار کالا و هر گونه تخلفی جلوگیری 
شود. دادســتان تهران در این جلسه تاکید کرد : تمامی 
اشخاص حقیقی و حقوقی در اسرع وقت مشخصات خود 
و کالا های ورودی و خروجی را در این سامانه ثبت کنند 
در غیر این صورت دادســتانی بر اساس موازین قانونی و 
گزارش دستگاه های ذی ربط با آن ها برخورد می کند. بنا 
به این گزارش در این جلســه مقرر شد که ستاد مرکزی 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز برای کارشناسی سامانه شناسه 
دار کردن انبار ها ورود کند و در صورتی که دستگاه ها به 
وظایف خود عمل نکرده یا ترک فعلی انجام شــده است، 
موضوع را به طور مستمر به دادستانی گزارش دهد تا هر 
چه سریع تر سامانه نرم افزاری شناسه دار کردن انبار ها 

مورد بهره گیری قرار گیرد و با متخلفان برخورد شود.

رونمایی از تمبر یادبود هفتمین 
سالگرد تاسیس بیمه سرمد

مراســم رونمایی از تمبر یادبود هفتمین ســالگرد 
تاسیس بیمه سرمد که با نماد کرونا منتشر شده است، با 
حضور غلامرضا ســلیمانی، رئیــس  کل بیمه مرکزی، 
مجتبــی کاتب، رئیس هیات مدیــره و مهدی مهدوی، 

مدیرعامل بیمه سرمد برگزار شد.
در این مراسم از خدمت جدید بیمه سرمد در حوزه 
باشگاه مشتریان وی آی پی و نیز کتاب »انقلاب فناوری در 
صنعت بیمه« ترجمه و تالیف مجتبی کاتب، رئیس هیات 
مدیره بیمه سرمد نیز رونمایی شد. رئیس کل بیمه مرکزی 
در این مراسم گفت: اگر بتوانید برای مشتریان ویژه بیمه 
سرمد که در باشگاه مشتریان شما عضو هستند، خدمات 
منحصربه فــردی را در نظر بگیرید که به محض تماس با 
مرکز ۱۵۱۶ سرمد، این خدمات را به آنان ارائه کنید، کار 
باارزشی است که به رشد شما کمک خواهد کرد. سلیمانی 
افزود: شما می توانید این خدمات را در حوزه بیمه شخص 
ثالث و درمان ارائه کنید که به شما کمک زیادی خواهد 
کرد. وی به شیوع بیماری کرونا در کشور اشاره کرد و گفت: 
می توانید خدمتی به مشتریان ویژه خود ارائه کنید که در 
زمان ابتلا به کرونا، مراحل تســت کرونــا، تجویز دارو و 
هماهنگی خدماتی مانند ســی تی  اسکن و آمبولانس از 
طریق هماهنگی شما برای مشتریانتان انجام شود و حتی 
تجویز دارو از طریق پیام رسان ها صورت بگیرد. سلیمانی 
گفت: اگر چنین خدماتی را به مشتریان ارائه کنید، یک 
بازار خاص را برای شــرکت ایجاد می کنید و مشــتریان 
وی آی پی به ســمت شما می آیند و فضای جدیدی را در 
صنعــت بیمه ایجاد می کنید. رئیــس کل بیمه مرکزی 
همچنین درباره کتاب »انقلاب فناوری در صنعت بیمه« 
گفت: این کتاب به دلیل اینکه به حوزه فناوری اطلاعات 

در صنعت بیمه می پردازد، موردنیاز صنعت است.

علی سراجی، رئیس  پژوهشکده چای موسسه تحقیقات 
علوم باغبانی کشــور گفت: در جلسه کمیته رقم موسسه 
تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال سازمان تحقیقات، آموزش 
و ترویج کشاورزی دو رقم چای با اسامی »کاشف« و »لاهیج« 

به ثبت رسید.
وی در گفتگوبا  ایرنا، اظهار داشت: پس از گذشت ۱2۰ 
سال از عمر محصول چای در ایران تا کنون ارقام ایرانی از چای 
در کشور معرفی نشده بود، خاطر نشان کرد: معرفی دو رقم 
اخیر از چای که به همت پژوهشگران پژوهشکده چای پس 
از 2۰ سال کار مستمر تحقیقاتی به انجام رسید، به عنوان 
نخستین ارقام معرفی شده چای داخلی در کشور است که 
در نوع خود اقدامی بســیار ارزشمند است، محققان گروه 
ژنتیک و به نژادی به رهبری دکتر مهران غلامی و مهندس 
کوروش فلک رو )رئیس گروه ژنتیک و به نژادی پژوهشکده 
چای( به مدت حدود 2۰ سال فعالیت تحقیقاتی در قالب 

پروژه های مختلف در طرح گزینش کلونی انتخاب بوته های 
برتر چای در تمامی مناطق چایکاری موفق به دست یابی به 
7۵ ژنوتیپ از چای داخلی شدند، از بین ژنوتیپ های حاصل 
شــده چندین ژنوتیپ به عنوان کلون های امیدبخش در 
دستور کار پژوهشکده برای معرفی رقم از سال ۱۳97 قرار 
گرفت که کلون های ۱۰۰ و 444 دو ژنوتیپ برتر از مجموعه 
ژنوتیپ های داخلی در قالب گزارش معرفی رقم در دستور 
کار پژوهشکده چای و ستاد موسسه تحقیقات علوم باغبانی 
قرار گرفت.  وی با  اشاره به ثبت ارقام مذکور پس از بازدیدها، 
تهیه گزارش و انجام داوری ها گفت: کلون امیدبخش ۱۰۰ 
به احترام پدر چای ایران مرحوم کاشف السلطنه به نام رقم 
»کاشــف« و کلون 444 به دلیل منشا اولیه ژنوتیپ های 
انتخابی از شهر لاهیجان به نام رقم »لاهیج« ثبت و به جامعه 
چای کشور معرفی می شوند، پژوهشکده چای با همکاری 
معاونت امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی، سازمان چای 

کشور، صندوق حمایت از توسعه صنعت چای کشور و بخش 
خصوصی مرتبط با تکثیر و تولید انبوه محصول در توسعه این 
ارقام با عملکرد مطلوب کمی )بین پنج تا هفت تن برداشت 
برگ سبز کاملا استاندارد - یک غنچه و دو برگ - در هکتار( 

اقدام لازم را به انجام رساند. 

نخستین ارقام چای ایرانی به نام های »کاشف« و »لاهیج« به ثبت رسید

مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران از افزایش تولید 
روزانه گاز شــیرین در کشور تا 9۰۰ میلیون مترمکعب 
خبر داد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت 
ملی گاز ایران، حسن منتظرتربتی با  اشاره به حل مسئله 
موازنه تولید و مصرف در ســال های گذشته در کشور، 
گفت: به دلیل اقدام های موثری که در سال های اخیر در 

پارس جنوبی انجام شده، تولید روزانه گاز کشور به 9۰۰ 
میلیون مترمکعب رسیده که این مقدار معادل روزانه پنج 
میلیون بشکه نفت است. وی با بیان اینکه اگر ایران از گاز 
طبیعی بهره مند نبود باید برای تامین انرژی کشور نفت 
وارد می کردیم، افزود: خوشبختانه این انرژی پاک اکنون 
در دسترس مردم در بخش های مختلف خانگی، صنایع 
و نیروگاه هاست. مدیرعامل شرکت ملی گاز تصریح کرد: 
مســئله دیگری که در گذشته وجود داشت نوع شبکه 
گازرسانی کشور به حالت درختی بود یعنی سرشاخه های 
شبکه نقاط ضعف آن محسوب می شد اما در سال های 
اخیر با افتتاح کریدور غرب کشور و خط لوله دامغان- نکا 
- کیاســر، این خطوط لوله با قُطر ۵۶ اینچ به شــبکه 
گازرسانی متصل شدند و شبکه به هم پیوسته ای ایجاد 
شــد. تربتی به افزایش مصــرف روزانــه ۳۰ میلیون 
مترمکعبی گاز طبیعی در تابستان امسال نسبت به زمان 

مشابه سال 9۸  اشاره کرد و گفت: به طور معمول هر سال 
تعدادی شهر و روستا به شبکه گاز کشور افزوده می شود 
که بخشی از افزایش مصرف به این موضوع معطوف است، 
اما عمده افزایش غیر معمول امســال به دلیل افزایش 
شست وشوها، اســتفاده از آب گرم و به تبع آن افزایش 
مصرف گاز در تابســتان بود. وی بــا تاکید بر ضرورت 
صرفه جویی در مصرف انــرژی، اظهار کرد: پیش بینی 
می کنیم زمستان امســال هم این روند افزایش بیشتر 

نسبت به مصرف هر سال ادامه دارد.
معاون وزیر نفت در امــور گاز با بیان اینکه اکنون 
عمده شهرهای کشور به شبکه گاز متصل هستند، یادآور 
شد: تعداد روستاهای گازدار کشور از ۱4 هزار روستا در 
ســال 92 اکنون به حدود ۳2 هزار روستا رسیده است 
یعنی به طور میانگین سالانه سه هزار روستا به شبکه گاز 

متصل می شود.

تولید روزانه گاز کشور به ۹۰۰ میلیون مترمکعب رسید



www.etebar.net

جامعه، فناوری

www.etebar.net

یکشنبه نهم آذرماه 1399، شماره 256

10 هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

  استعلام مدارک تحصیلی
 کارکنان دستگاه   های اجرایی

رئیس سازمان بازرسی کل 
کشــور در دیدار بــا وزیر علوم، 
تحقیقــات و فــن آوری گفت: 
نامــه ای به معــاون اول رئیس 
جمهــوری ارســال کردیم تا 
دستگاه  های اجرایی را با توجه به 
تاسیس سامانه استعلام مدرک 
تحصیلی، مکلف کنند نسبت به 
مدارک تحصیلی شاغلان خود از این سامانه استعلام کنند. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن درویشیان، با بیان این که 
قرار بود با ایجاد مرکز ملی مهارت، »دانشگاه جامع علمی و 
کاربردی« و »مراکز فنی و حرفه ای« ادغام شوند، افزود:عنوان 
دانشگاه جامع علمی و کاربردی، بسیار کامل و مناسب است، 
اما در عمل به هدف تاسیس دانشگاه نرسید و بعضا به مرکز 
ارائه مدرک تبدیل شــد که نیازمند افزودن مهارت در این 
بخش هستیم. رئیس سازمان بازرسی کل کشور با اشاره به 
تکثر و تعدد انواع دانشــگاه ها گفت: تعــدد و این حجم از 
دانشــگاه ها و واحد های آموزشــی که بعضــا از کمترین 
شــاخص های استاندارد هم برخوردار نیستند، یک آسیب 
است و باید در این مساله تجدید نظر انجام بگیرد. عضو شورای 
عالی قوه قضائیه اظهار داشت: برای این که از ظرفیت اعضای 
هیات علمی بیشتر استفاده شود، آن ها از قانون تصدی بیش 
از یک شــغل مستثنی شده اند، اما این مساله به این معنی 
نیست که برخی از آن ها سه و یا بعضا 4 شغل داشته باشند. 
مگر یک فرد چقدر وقت دارد که تا بتواند برای هر سه، چهار 

مسئولیت وقت لازم را اختصاص بدهد؟
رئیس سازمان بازرسی کل کشور همچنین با تاکید بر 
این که مصوبات هیات امنــا نباید خلاف قوانین و مقررات 
عمومی باشــد، افزود: متاسفانه تعدادی از مصوبات خلاف 
قانون بود که در دیوان عدالت اداری ابطال شد . غلامی وزیر 
علوم، تحقیقات و فــن آوری هم درباره وضع تولید علم در 
کشــور، ســوق دادن امور پژوهشی به مســائل کاربردی، 
ساماندهی آموزش عالی، ساماندهی دانشگاه های متعدد، 
استفاده از ماده 2۸اساسنامه دانشگاه فرهنگیان، مراکز رشد 
در دانشگاه ها و پارک های علم و فن آوری مطالبی را بیان کرد.

خبـــر
بسته حمایتی جدید سازمان مالیاتی در 
حمایت از مشاغل آسیب دیده از کرونا

دکتر امید علی پارسا رئیس 
کل سازمان امور مالیاتی کشور، با 
توجه به اعمال محدودیت های 
شــدید و تعطیل الزامی برخی 
کسب و کارها در برخی شهرهای 
دارای وضعیت نارنجی و قرمز، از 
تصویب و اجرای بســته جدید 
مالیاتی در حمایت از مشاغل به 
شدت آسیب دیده از کرونا خبر داد، به سبب اوج گیری مجدد 
شــیوع بیماری کووید ۱9 و اعمال محدودیت های شدید و 
تعطیل الزامی برخی کسب و کارها در شهرهای دارای وضعیت 
نارنجی و قرمز )بنا به اعلام وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی( ، مشاغل و کســب وکارها و فعالیت های شدیدا 
آسیب دیده از کرونا )بنا به تشخیص کارگروه اقتصادی مقابله 
با پیامدهای اقتصادی کرونا( که در شــهرهای مذکور قرار 
می گیرند، از حمایت های دولت بهره مند می شوند.براساس این 
مصوبه، موارد مقرر در قانون مالیات های مســتقیم و قانون 
مالیات بــر ارزش افزوده برای مهلت زمانی اعتراض به اوراق 
مالیاتی که آخرین مهلت آن از تاریخ یکم آذرماه ۱۳99 لغایت 
یکم بهمن ماه ۱۳99 باشد، و نیز احکام اجرای ماده 2۳۸ قانون 
مالیاتهای مستقیم و ماده 29 قانون ارزش افزوده برای مدت 
مذکور، به مدت یک و نیم ماه تمدید می شود. معاون وزیر امور 
اقتصادی و دارایی، همچنین با اشاره به تمدید یکماهه مهلت 
تسلیم اظهار نامه مالیات بر ارزش افزوده دوره سوم وچهارم 
سال ۱۳99 و سررسید پرداخت مالیات آن برای کلیه مودیان 
مالیاتی براساس این مصوبه، اظهار داشت: بخشودگی جرایم 
پرداخت نشده بدهی مالیات و عوارض قانون موسوم به تجمیع 
عوارض مصوب22/۱۰/۱۳۸۱ به شرط پرداخت اصل مالیات 
و عوارض تا پایان ســال ۱۳99 تمدید می شود. دکتر پارسا 
تصریح کرد: . صدور یا تجدید پروانه کســب یا کار اشخاص 
حقیقی موضوع ماده ۱۸۶ قانون مالیات های مستقیم تا پایان 
سال ۱۳99 نیز براساس این مصوبه، نیاز به اخذ گواهی پرداخت 

یا ترتیب پرداخت بدهی مالیاتی نخواهد داشت.
کلیه عملیات اجرایی موضوع فصل نهم از باب چهارم 
قانون مالیات های مستقیم )وصول مالیات( تا ۱۰ بهمن ماه 

۱۳99 برای اشخاص حقیقی متوقف می شود.

آذری جهرمی خطاب به مدیران در جلسه کنترل پروژه استان هرمزگان:

فرض کنید بچه های خودتان در مناطق فاقد ارتباطات 
تحصیل می کنند

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در 
جلســه کنترل پروژه استان هرمزگان از 
مدیران مســوول در توسعه ارتباطات در 
شرق این استان خواســت زمان را برای 

اتمام پروژه ها از دست ندهند.
به گــزارش مرکز روابــط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، محمد جواد آذری جهرمی در 
جلسه ویدیوکنفرانسی کنترل پروژه های 
ارتباطی اســتان هرمزگان که در حضور 
فریدون همتی استاندار این استان برگزار 
شد میزان پیشرفت پروژه های تجهیز فیبر 
نوری و ارتقا و راه اندازی سایت های تلفن 

همراه را پیگیری و بررسی کرد.
در این جلسه که مدیران بخش های 
مرتبط در اســتان و اپراتورها به صورت 
ویدیوکنفرانســی حضور داشتند، وزیر 
ارتباطات با تاکید به اینکه ما به دلیل عقب 
ماندگــی های تاریخی شــرق اســتان 

هرمزگان به این منطقه مدیون هستیم، 
گفت:  لازمه توســعه این منطقه ایجاد 
شبکه و دسترسی های ارتباطی است که 
باید به سرعت انجام شود. وی خطاب به 

مدیران مسوول توسعه ارتباطات در استان 
هرمزگان تاکید کرد، که فرض بگیرید بچه 
های خود شــما باید در این مناطق فاقد 
ارتباطــات تحصیل کننــد و نباید برای 

توســعه ارتباطات در مناطق شــرق این 
استان زمان را از دست داد. آذری جهرمی 
در پایــان تاکید کرد: با نصب و راه اندازی 
۸۶ سایت تلفن همراه تا پایان دی ماه تمام 
پروژه های پیش بینی شــده در مناطق 
شرق این استان به بهره برداری می رسد.

بر اســاس این گزارش، احد قویدل 
مدیر کل ارتباطــات و فناوری اطلاعات 
اســتان هرمزگان مشــکل اصلی در راه 
اندازی سایت های تلفن همراه در مناطق 
کوهستانی را نبود جاده دسترسی و شبکه 

انتقال برق عنوان کرد.
فریدون همتی استاندار هرمزگان نیز 
با اشاره به اهمیت پروژه های شرق استان 
هرمزگان و پیگیری های شــخص وزیر 
ارتباطات، تاکید کرد: ظرف دو هفته آینده 
مشــکل جاده های دسترســی و شبکه 
انتقال برق برای راه اندازی ســایت های 

تلفن همراه در این استان برطرف شود.

یک عراده توپ جنگی متعلق به دوران صفویه که از سالها پیش در ذوب آهن اصفهان بود ، توسط مسئولین این شرکت به 
اداره میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی  تحویل شد . علیرضا امیری مدیر روابط عمومی این شرکت ضمن بیان 
خبر فوق گفت : این توپ جنگی دوران صفویه در بین ضایعات کشف شد و در این شرکت نگهداری می شد و با وجود 
برخورداری ذوب آهن اصفهان از موزه صنعتی ، در راستای مسئولیت اجتماعی و به جهت اینکه در معرض دید عموم مردم 
قرار گیرد به اداره میراث فرهنگی تحویل داده شد . همچنین رئیس اداره میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
شهرستان لنجان در این خصوص گفت: این توپ به منظور مرمت و جانمایی در مقابل کاخ عالی قاپو به اصفهان منتقل شد. 
احمد فتحی افزود:  با بررسی های کارشناسی مشخص شد که این توپ جنگی متعلق به دوران صفوی است که احتمالا 
در سده های گذشته در پادگان های سلاطین صفوی در اصفهان نگهداری می شده و پس از سقوط این سلسله دست به 
دست شده است . وی تصریح کرد: با توجه به این که در دوران صفویه در ورودی دولتخانه صفوی )کاخ عالی قاپو( در مجموعه 
جهانی نقش جهان چند عراده توپ نگهداری می شده، این توپ جنگی با موافقت مدیران کارخانه ذوب آهن تحویل اداره 
میراث فرهنگی شهرستان شد و پس از آن توسط واحد امانی اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 

اصفهان به منظور مرمت و جانمایی در مقابل کاخ عالی قاپو به اصفهان منتقل شد.

توپصفویهدرزمین
ذوبآهناصفهان

شرکت ذوب آهن اصفهان

بانک سرمایه به منظور تسهیل در استفاده مشتریان از درگاه های غیرحضوری و کاهش مراجعات 
حضوری به شعب، سقف انتقال وجه کارت به کارت را به ۱۰ میلیون تومان افزایش داد.

به گزارش روابط عمومی بانک سرمایه، با توجه به روند صعودی همه گیری ویروس کرونا در کشور 
و لزوم کاهش مراجعات حضوری به شعب، بانک سرمایه سقف مجاز انتقال وجه کارت به کارت )شتابی 
و درون بانکی( از طریق درگاه های اینترنتی و خودپردازها را از مبلغ ۶۰ میلیون ریال در هر شبانه روز 
از مبدأ هر کارت به ۱۰۰ میلیون ریال افزایش داد. بانک سرمایه در اقدامی دیگر به منظور پیشگیری از 
شیوع ویروس کرونا تاریخ انقضاء کارت های بانکی سرمایه که تا پایان سال جاری منقضی می شوند را 
بدون نیاز به مراجعه حضوری مشتریان به شعب، به مدت یک سال تمدید کرده و تاریخ انقضای جدید 
به صورت پیامک برای مشتریان ارسال گردیده است. مشتریانی که تاریخ انقضای کارت آن ها به صورت 
خودکار تمدید شده است، باید در تراکنش های اینترنتی به جای ثبت تاریخ انقضای درج شده بر روی 

کارت، تاریخ انقضای جدید را در درگاه های پرداخت غیرحضوری وارد کنند.

تمهیداتبانک
سرمایهبهمنظورپیشگیری
ازشیوعویروسکرونا

بانک سرمایه

  محمدکاظم چقازردی مدیر عامل بانک سپه گفت: ادغام رسمی موسسه اعتباری کوثرو در اجرای مصوبه 
شورای راهبری ادغام، بانک سپه با هماهنگی ستاد کل نیروهای مسلح جمهوری اسلامی، وزارت امور اقتصادی 
و دارایی، بانک مرکزی، ستاد کل نیروهای مسلح و سازمان بورس و اوراق بهادار، زمینه برگزاری مجامع این بانک 
ها و موسسه را فراهم نمود و در قدم بعدی مجامع مربوط به موسسه اعتباری کوثر با حضور اکثریت سهامداران 
در پنجم آذرماه سال ۱۳99برگزار شد و از ششم آذرماه سال جاری شعب موسسه اعتباری کوثر سابق با تابلوهای 
بانک سپه آماده ارائه خدمات به هموطنان عزیز و مشتریان گرامی هستند. بانک سپه تمامی تمهیدات اجرایی 
شامل عملیات حوزه شعب، به  کارگیری نرم افزار واسط برای ارائه خدمات مشتریان، نصب تابلوهای بانک سپه، 
صدور احکام کلیه مسئولان و پرسنل شعب از سوی بانک سپه، ابلاغ راهبردها و دستورالعمل های اجرایی بانک 
سپه متناسب با ساختار مصوب هیئت  مدیره بانک سپه را انجام داده و به فضل پروردگار خدمات مطلوب به 
مشتریان عرضه خواهد نمود.  و با هماهنگی به عمل آمده مجامع سایر بانک های ادغام شونده طبق برنامه ریزی 

زمان بندی شده تا پایان آذرماه سال جاری برگزار شود و بدین ترتیب پرونده مهم و ملی ادغام خاتمه یابد.

ادغامموسسهاعتباری
کوثردربانکسپه

محمدکاظم چقازردی

مهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به عملکرد ۶ ماهه این کمیسیون در حوزه تقنینی گفت: 
طی این مدت طرح های مهمی در کمیسیون اقتصادی مورد بحث و بررسی قرار گرفته است که طرح اصلاح ماده ۵4 مکرر 
قانون مالیات های مستقیم یا همان اخذ مالیات از خانه های خالی یکی از مهمترین آن ها بود که بعد از دو مرتبه رفت و بازگشت 
از شورای نگهبان به تایید رسید، طرح اصلاح قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب دور دهم مجلس بود که با توجه به ایرادات 
بسیاری که شورای نگهبان نسبت به این مصوبه اعلام کرده بود، در این دور از مجلس در کمیسیون اقتصادی بررسی و اصلاح 
و به صحن علنی ارسال و تصویب شد، سه طرح در رابطه با اصلاح نظام مالیاتی در حال حاضر در کمیسیون اقتصادی مطرح 
است که مقرر شد، این طرح ها تحت عنوان اصلاح موادی از قانون مالیات های مستقیم بررسی شود،   طرح مالیات بر عایدی 
سرمایه که عملا درباره مالیات بر سوداگری است و به نوعی با دلال بازی ها در حوزه اقتصادی که موجب تلاطم بازارها و 
مشکلات می شود، مقابله خواهد کرد   و مالیات بر مجموعه درآمدها و ساماندهی معافیت های مالیاتی دو زیرمجموعه دیگر 
این طرح هستند، کلیات طرح اصلاح نظام بانکداری تصویب شده و اکنون در کمیته پول و بانکداری در حال بررسی است. 
طرح حکمرانی ریال تکمیل کننده قانون مبارزه با پولشویی هم که به مهار سوادگری و پولشویی در بازارهای مختلف کمک 

می کند، در حال طی کردن مراحل پایانی خود در کمیته پول و بانکداری کمیسیون اقتصادی است.

مهدی طغیانی

ادامه سرمقاله  از صفحه اول
 شهید دکتر محسن فخری زاده چالش بزرگ شبانه روزی آمریکا ، اسرائیل شده بود و بودنش کابوس دهشتناک شکست در جهان را برای آنها تکرار می کرد و سرانجام 
به تیغ کین و تیر قهر جان این سرو ایستاده را نشانه رفت ؟ اما زهی خیال باطل که از خاکستر ققنوس عشق و شهادت ، ققنوس ها پر خواهند کشید. و استکبار نیز بداند که 

زبونی ، وحشت و شکست محتوم خویش را با این ترور ناجوانمردانه از بام رسوائی فریاد کشید .
تربیت شدگان غیور ، همیشه هوشیار و جان برکف و سرباز) دانشمند هسته ای ( پاک ایران زمین امان را از مداخله گریها و جولان دهی استکبار و دست نشاندگانشان در 
منطقه خواهد ربود .پس چه باک این فرزند غیور شهید هسته ای همچون شهید شهریاری ، شهید احمدی روشن ، شهید علی محمدی ، شهید رضائی نژاد جاودانه شد و 
نام او با نام ایران در آمیخت. گفتنی است مقاومت اسلامی جهان ، ترور این دانشمند نامداری که پوز اسرائیل )غدة سرطانی ، جعلی ( و اربابان جنایتکارش را بر خاک مالید،  

بر نخواهند تابید !

مردانخدا
ازشهادت
هراسیندارند

طرحمالیاتبرعایدی
سرمایه،سدی
درمقابلدلالان

در شرایطی که چندی پیش، بانک مرکزی از وجود ۳.۸ 
میلیون دستگاه کارتخوان فاقد هویت خبر داده بود، مهران 
محرمیان معــاون فناوری های نوین گفت: برای صاحبان 
کارتخوانی که مؤدی مالیاتی نیستند پرونده مالیاتی تشکیل 
خواهد شد، ماده ۱۱ قانون پایانه های فروشگاهی پس از ماه ها 
برنامه ریزی با سازمان امور مالیاتی وارد فاز اجرایی شد. برای 
کلیه صاحبان کارتخوان که مودی مالیاتی نیستند با تکمیل 
و صحت سنجی اطلاعات، پرونده مالیاتی تشکیل خواهد شد. 
بانک مرکزی و سازمان امور مالیاتی برای جلوگیری از فرار 
مالیاتی هماهنگی کامل دارند،  بر اساس آمار بانک مرکزی، 
سه میلیون و ۸۰۰ هزار دستگاه کارتخوان فاقد پرونده مالیاتی 

و کُد اقتصادی در کشــور موجود است. در همین زمینه، 
محمدرضا پورابراهیمی، رئیس  کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی گفته بود: حدود ۸.۵ میلیون کارتخوان در 
کشور وجود دارد که 4۰ درصد آنها هیچ هویتی به نام فعال 
اقتصادی برای آنها وارد نیست و این یک نگرانی جدی است. 
بر اساس اطلاعات ارائه شده از سوی بانک مرکزی، بیش از 
2۰۰ هزار کارتخوان بانکی نیز در خارج از مرز های ایران و یا 
در دستان اتباع خارجی مورد بهره برداری قرار گرفته اند؛ به 
گزارش خبرگزاری تسنیم، برخی دلالان ارزی نیز با خارج 
کردن دســتگاه های کارتخوان از کشور به راحتی و بدون 
دغدغه برخورد قانونی، در بازار ارز اخلال می کنند. آمار آنجایی 

جالب تر می شــود که بدانیم ۵۰۰ هزار دستگاه کارتخوان 
مربوط به اتباع غیرایرانی است که مؤدی مالیاتی نیستند. در 
این باره، عبدالرضا ارســطو، کارشناس مرکز پژوهش های 
مجلس اظهار داشت: عدم احراز هویت درگاه های اینترنتی و 
پوز ها می تواند منجر به فرار مالیاتی، پولشویی و حتی نوسانات 
در بازار های مختلف از جمله نرخ ارز و سکه شود. علت این 
قضیه آن است که از یک سو کارتخوان های فاقد هویت به 
راحتی می توانند وسیله ای برای دلالان و سفته بازان برای 
پولشویی قرار بگیرند و از سوی دیگر قاعدتاً پول های انبوهی 
کــه مصروف دلالی و اخلالگری در بازار می شــود از کانال 

تراکنش های بانکی جا به جا و واریز می شود.

تمام صاحبان دستگاه کارتخوان دارای پرونده مالیاتی می شوند

مدیر نظارت برنهاد های مالی سازمان بورس گفت: شرکت های سهام عدالت ، شرکت های خوبی 
هستند و ریسک زیادی ندارند.  راضیه صباغیان  درباره اختصاص 2۰ درصد منابع صندوق های درآمد 
ثابت به سهام عدالت نیز گفت : ۳۶ شرکت که در سبد سهام عدالتند از جمله شرکت های خوب و پایه 
ای بازار هستند که در مقایسه با شرکت های سرمایه گذاری دیگر بازار سرمایه ریسک بالایی ندارند.  این 
2۰ درصد، سقف میزانی است که یک صندوق می تواند در سهام سرمایه گذاری کند.مدیران صندوق 
ها می توانند ۱۰ درصد از این 2۰ درصد را در شرکت هایی که مشمول سهام عدالت هستند سرمایه 
گذاری کنند. این طور نیست که از ظرفیت صندوق ها برای جمع کردن بازار سرمایه استفاده کنند، 
هرکدام از شرکت های سهام عدالتی بازار گردان دارند و  ناشر بورسی محسوب  می شوند و این سهامدار 
عمده است که لزوما از سهم خود باید حمایت کند. وی همچنین با اشاره به مقررات حوزه صندوق ها 
از جمله اساسنامه و امیدنامه صندوق  گفت : مدیران صندوق ها مسئول نگهداری اطلاعات دارندگان 

واحدهای سرمایه گذاری هستند و درصورت هرگونه قصوری در  این زمینه باید پاسخگو باشند.

جزییاتیازآخرینمصوبه
شورایعالیبورس

راضیه صباغیان

سردار سیدتیمور حسینی گفت: جزئیات صدور بیمه، تمدید معاینه فنی و تعویض پلاک در تعطیلات 2 هفته ای 
جانشین رئیس پلیس راهور گفت: معاینه فنی  خودرو هایی که در تعطیلی دو هفته ای به پایان می رسد همچنان معتبر 
و قانونی است. در مورد خودرو هایی که در تعطیلی پیش رو مهلت معاینه فنی شان تمام می شود، قطعا تعطیلی را 
لحاظ خواهیم کرد؛ برای تمدید اعتبار این خودرو ها پیش بینی های لازم انجام شده است و از این بابت جای نگرانی 
نیست.  بیمه نامه ها؛ غیرحضوری صادر می شود، وی درباره بیمه های تمام شده در این مدت هم توضیح داد: با توجه 
به نرم افزار هایی که تمدید بیمه خودرو را انجام می دهند و این امکان را فراهم می کنند که به صورت غیرحضوری 
صدور بیمه انجام شود، لذا بی توجهی به تمدید بیمه در این دو هفته پذیرفتنی نیست.اگر در این دو هفته کسی تصادف 
کند و خسارتی به بار بیاورد، نمی شود مسئولیتی را پذیرفت که این فرد بیمه اش را تمدید نکرده است، او با  اشاره به 
تعطیلی مراکز پرتجمع تعویض پلاک در این دو هفته گفت: یکی از مراکزی که به واسطه پیش بینی ها فعالیتشان 
متوقف خواهد شد مراکز تعویض پلاک است، اما بعد از تعطیلات قرار است با برنامه ریزی و قابلیتی که برای نوبت دهی 

اینترنتی ایجاد شده است ما بتوانیم در سه یا چهار روز آن عقب ماندگی دو هفته ای را جبران کنیم.

جزئیاتصدوربیمه،تمدید
معاینهفنیوتعویضپلاک
درتعطیلات2هفتهای

سردار سیدتیمور حسینی

سیدرحمان حسین پور رییس اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران ضمن عذرخواهی از مشتریان این 
بانک به جهت اختلال ایجاد شده در سامانه های بانکی طی چند روز گذشته و عدم ارائه به موقع خدمات اعلام 
کرد: به منظور بهره برداری بیشتر مشتریان از خدمات غیرحضوری و کاهش نیاز آنان به حضور در شعب و باجه 
های بانکی، سقف انتقال کارت به کارت این بانک از ۶۰ میلیون ریال به ۱۰۰ میلیون ریال در هر شبانه روز افزایش 
یافت،  مشتریان گرامی پست بانک ایران، با درود و آرزوی سلامتی متأسفانه، چندروز اخیر به دلیل ضرورت 
بروزرسانی سامانه های اطلاعاتی این بانک با هدف ارائه خدمات مطلوب بانکی، نارسایی هایی در خدمات رسانی 
به شما مشتریان عزیز ایجاد شد. ضمن پوزش از شما مشتریان گرانقدر بخاطر این اتفاق، به اطلاع می رساند؛ در 
اسرع وقت این کاستی ها مرتفع و خدمات بهتر و شایسته شما همراهان ارائه خواهد شد. امیدواریم با جلب 
رضایت شما مشتریان بتوانیم همانند گذشته خدمات شایسته ای را ارائه نماییم، همچنین به منظور بهره برداری 
بیشتر مشتریان گرانقدر از خدمات غیرحضوری و کاهش نیاز به حضور در شعب و باجه های بانکی، سقف 

انتقال کارت به کارت این بانک از ۶۰ میلیون ریال به ۱۰۰ میلیون ریال در هر شبانه روز افزایش یافت.

عذرخواهیروابط
عمومیپستبانکایران
ازمشتریان

پست بانک ایران

اختتامیه سومین جشنواره فروش بیمه های زندگی نیمه اول سال ۱۳99 بیمه کارآفرین به صورت مجازی، حدود 
2 هزار و 9 نفر از همکاران و شبکه فروش از سراسر کشور به صورت آنلاین برگزار شد. علیرضا حجتی، معاون توسعه بازار 
و شبکه فروش ضمن تبریک موفقیت به بیش از ۱۵۰ نفر از نمایندگان در کل کشور در این دوره از جشنواره فروش و 
تحقق بودجه اظهار امیدواری کرد که این تلاش و همدلی بیشتر از قبل موجب درخشش بیمه کارآفرین در صنعت بیمه 
شود. محمد حیدری مدیرعامل بیمه کارآفرین  هدف از برگزاری این مراسم را قدردانی از زحمات همه همکاران و شبکه 
فروش در کسب موفقیت های شرکت دانست و افزود: شرکت بیمه کارآفرین دستاوردهای ارزشمندی را در ۶ ماه اول 
سال کسب کرده است که از جمله آن می توان کسب ۱۱۶ میلیارد تومان سود خالص شرکت با وجود تمام مشکلات و 
سختی های موجود کشور و احتساب ۳۰ درصد سود مشارکت برای بیمه گذاران عمر را برشمرد. در حوزه خلق محصول 
جدید در بیمه های زندگی و درمان موفق بوده ایم و برای سال آینده محصولات جدیدی به بازار عرضه خواهیم کرد. وی 
ضمن تقدیر از مشــارکت شعب و نمایندگان در امور شرکت به ویژه جشنواره فروش از آنها خواست با توجه ویژه به 

رویکردهای نوظهور در حوزه الکترونیک توانمندی های لازم برای ورود هرچه بیشتر به این عرصه را کسب کنند.

موفقیتبیمهکارآفرین
درخلقمحصولاتجدید

بیمه کارآفرین



سلول های بنیادی و افزایش امید برای درمان بیماری ها
پیشــرفت علم در حوزه ســلول های 
بنیادی به انــدازه ای پیشــرفت کرده که 
می تواند امیدها بــرای درمان بیماری ها را 

افزایش دهد.
به گزارش ایسنا، این علم پویا و مهم در 
دنیا روند توسعه شتابانی دارد و دانشمندان 
هر روز با ارائه راه کارهای نوین، دنیای درمان 
را با شیوه ها و فناوری های جدید شگفت زده 
می کننــد. ابزارهای جدیــدی که امید به 
زندگی را در بیماران بیشــتر می کند و مهر 

تاییدی به ادامه حیاتشان می زند.
بیمارانی که ســال ها با بیماری های 
صعب العلاج یا لاعلاجی مانند ســرطان، 
بیماری های قلبی، پارکینســون، اسکلروز 
متعدد، سکته، بیماری هانتینگتون، صدمات 
نخاعی و بسیاری بیماری های دیگر دست و 
پنجه نرم می کنند و درد می کشند. به همین 
دلیل، این علم کاربردی در دنیا به یکی از علوم 
پیشرو بدل شده است و کشورها برای توسعه 
این حوزه فناورانه بــا هم رقابت می کنند. 
رقابتی که نفع آن برای مردم و بیماران است 
و قرار است آینده ای ایمن تر و سالم تر برای 

بشــر رقم بزنند. شــتاب گیری این حوزه 
فناورانه را به سال 2۰۱۰ میلادی منتسب 
می کنند. آمارها می گوید این عرصه علمی 
در آن ســال ها حدود سه میلیارد دلار بازار 
جهانی داشته و قرار است تا 2۰۳۰ میلادی 
این بازار به حدود بیست میلیارد دلار برسد. 
کشورهای آسیایی پیشتاز در سرمایه گذاری 
بر روی سلول های بنیادی شامل چین، کره، 
ژاپن، هندوستان، قطر و عربستان هستند. 
البته ایران هم چند سالی است که با پیوستن 

بــه این کشــورها، در تلاش بــرای اثبات 
توانمندی ها و ظرفیت های دانشی خود به 
دنیا است. تلاشی که قدمتی 2۸ ساله دارد. 
البته که این روند ۱۵ ســالی اســت شتاب 
بیشتری گرفته و ایران را به لیست کشورهای 
پیشرو در این حوزه اضافه کرده است. سورنا 
ســتاری معاون علمی و فنــاوری رییس 
جمهوری هم تاکید زیادی بر توسعه این علم 
در کشــور دارد و معاونــت علمی را حامی 
همیشگی توسعه سلول های بنیادی در کشور 

می داند. آن طور که ستاری می گوید: حوزه 
سلول بنیادی در معاونت علمی همواره مورد 
حمایت قرار گرفته و می گیرد. ستاد توسعه 
علــوم و فناوری های ســلول های بنیادی 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری هم 
از نظــر مالی مشــکلی بــرای حمایت از 
دستاوردهای این حوزه ندارد. معاون علمی و 
فناوری رییس جمهوری معتقد است که در 
آینده نزدیک فناوری های سلول های بنیادی 
در کشور رشدی مضاعف را تجربه می کند و 
به زودی با این روش ها درمان های جدید و 
مطمئن تری به لیست درمان بیماری های 
سخت افزوده خواهد شد چون سلول های 
بنیادی یک مجموعه بی نظیر علمی و درمانی 
محسوب می شود. مسیر درمانی و پزشکی در 
دنیا ناخودآگاه به سمت درمان های سلولی در 
حرکت است و نظام درمانی دنیا چاره ای ندارد 
جز اینکه در این مسیر ادامه راه دهد. ایران هم 
اگر به ســمت دســت یابی به این فناوری 
کاربردی نمی رفت قطعا امروز برای درمان 
بسیاری از بیماری ها با مشکلات و چالش های 

زیادی روبرو می شد.
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گفتگو-1
 حمایت 50هزار میلیارد ریالی بانک 

مهر ایران از اقشار کمتر برخوردار
مدیرعامل بانک مهر ایران 
خبــر داد: این بانــک نزدیک به 
۵۰۰هزار  فقره تسهیلات به ارزش 
حــدوداً ۵۰هزار میلیارد ریال در 
حوزه محرومیت زدایی و حمایت 
از دهک هــای پاییــن درآمدی 
پرداخت کرده اســت. به گزارش 
روابط عمومی بانک قرض الحسنه 
مهر ایران، ۵ آذرماه روز بسیج مستضعفان نام گذاری شده و به 
همین مناسبت عملکرد این بانک در حوزه محرومیت زدایی و 
توانمندسازی اقشــار کمتر برخوردار را در گفت وگو با دکتر 
مرتضــی اکبری مدیرعامل بانک مهر ایران مرور می کنیم. از 
آنجایی که بانک مهر ایران یک بانک تخصصی قرض الحسنه 
اســت و در حوزه بانکداری خرد فعالیت می کند، تنها امکان 
پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به اشخاص حقیقی و با سقف 
مشــخص را داراســت. با این حال، بانک مهر ایران با تعریف 
طرح های تسهیلاتی متنوع و همچنین امضای تفاهم نامه با 
نهادهای حمایتی مختلف، اقدامات مؤثری در حوزه اشتغال زایی 
و کارآفرینی بــا اولویت دهک های پایین درآمدی انجام داده 
اســت،  در چارچوب یکی از این تفاهم نامه ها، بانک مهر ایران 
نزدیک به ۳۶۰هزار فقره تســهیلات به مبلغ 29هزار و ۵۰۰ 
میلیارد ریال به مددجویان کمیته امداد پرداخته کرده است. 
عمده این تسهیلات در حوزه خوداشتغالی پرداخت شده است. 
در واقع بانک مهر ایران سعی کرده به جای اینکه به افراد در حوزه 
وام  معیشتی پرداخت کند، با پرداخت وام در حوزه اشتغال، این 
افراد را به سمت ایجاد درآمد پایدار برای خود و خانواده هایشان 
سوق دهد. به این صورت فرد علاوه بر اینکه برای بازپرداخت 
اقساط خود به مشکل برنمی خورد، نیازش به دریافت کمک از 
سوی نهادهای حمایتی نیز کاهش می یابد. البته این تنها اقدام 
بانک مهر ایران برای کمک به مددجویان نهادهای حمایتی نبوده 
است. این بانک در همکاری با سازمان بهزیستی نیز9۵۰۰ فقره 
تسهیلات به ارزش۱7۰۰ میلیارد ریال پرداخت کرده است، و 
افزون بر این، بانک مهر ایران همکاری های گسترده ای با بنیاد 
برکت داشته و در چارچوب تفاهم نامه با این بنیاد، تسهیلات 
قابل توجهی در حوزه اشتغال و کارآفرینی پرداخت کرده است.

خبـــــر
 مخالفت شورای شهرتهران

 با گران کردن بلیت مترو و اتوبوس
خسارت مالی ناوگان حمل ونقل 
عمومی را دولت و شهرداری باید جبران 
کنند نه مردم رئیس شورای شهر تهران 
با بیان اینکه موافق افزایش نرخ کرایه 
مترو و اتوبوس در شرایط کنونی نیستم، 
اظهار داشت: خســارت مالی ناوگان 
حمل ونقــل عمومی را بایــد دولت و 
شهرداری بپردازند. محسن هاشمی،  درباره موضوع افزایش نرخ 
کرایه ناوگان حمل ونقل عمومی، به خبرگزاری فارس گفت: هنوز 
طرح یا لایحه ای در این زمینه به شورای شهر ارائه نشده است که 
اعضای شورا بررسی های لازم را در این زمینه انجام دهند. به نظرم، 
کسی در شورای شهر موافق افزایش نرخ کرایه های حمل ونقل 
نیست و شهروندان نگران نباشند، ناوگان حمل ونقل عمومی به 
دلیل شرایط اقتصادی ناشی از کرونا دچار آسیب های زیادی شده 
ولی جبران این مشکلات مالی باید توسط دولت و شهرداری انجام 
گیرد و اینکه موضوع افزایش نرخ در حال حاضر مطرح شود اقدام 
درستی نیست، بنده نیز به هیچ عنوان در شرایط کنونی موافق 
افزایش نرخ کرایه  های مترو و اتوبوس نیســتم. گفتنی است، 
سیدمناف هاشمی   معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار تهران 
قیمت تمام شده بلیت مترو ۱۵هزار تومان است که یا باید قیمت 
واقعی بلیت را از مردم بگیریم که دولت مخالف آن است یا باید 
جبران شود و در بودجه سنواتی دولت سهمی برای توسعه مترو 
در نظر گرفته شود. ما نمی گوییم مردم ۱۵ هزار تومان بدهند اما 

می توان ۵ هزار تومان از آنها گرفت.
 مخالفت شورای شهر با افزایش

 نرخ بلیت مترو و اتوبوس
در همین زمینه سخنگوی شورای شهر تهران با اشاره به 
اینکه مرجع تصویب قیمت بلیت وسایل حمل ونقل عمومی، 
شورای شهراست، گفت: شورا اخیرا با افزایش قیمت بلیت مترو 
و اتوبوس مخالفت کرد. علی اعطا در صفحه شخصی خود در 
فضای مجازی در واکنش به صحبت های مناف هاشمی، معاون 
شهردار تهران درباره نرخ واقعی بلیت مترو و اتوبوس نوشت: 
»در تنگناها و فشارهای اقتصادی بی سابقه امروز، باید با تأمل 
بیشتر با مردم سخن گفت.پیشنهاد افزایش قیمت بلیت مترو 
تا ۵ هزار تومان از زبان یکی از مســئولین، تیتر بسیاری از 

رسانه ها شده است.

دبیر و رئیس دبیرخانه شورای عالی بیمه از پوشش بیمه ای 9۰درصدی دو داروی کرونا در حوزه بستری 
خبر داد و در عین حال گفت: هزینه تست PCR در مراکز خصوصی معقولانه می شود. سید سجاد رضوی در 
گفت وگو با ایسنا، درباره پوشش بیمه ای فاویپیراویر و رمدسیویر، گفت: اگر دارویی در پروتکل های درمانی 
کرونا باشد، می تواند تحت پوشش بیمه قرار گیرد. فعلا فاویپیراویر و رمدسیویر فقط در حوزه بستری استفاده 
می شوند و هر دو تحت پوشش بیمه قرار گرفته اند.رضوی با بیان اینکه ابلاغیه پوشش بیمه ای این دو دارو در 
حوزه بســتری چند روز قبل از سوی وزیر بهداشت، صورت گرفته است، افزود: در حوزه بستری 9۰ درصد 
هزینه ها تحت پوشش بیمه قرار می گیرد و اگر فردی توانایی پرداخت همان ۱۰ درصد را هم نداشته باشد، از 
طریق مددکاری بیمارستان پیگیری و پرداخت می شود. بر این اساس در حال حاضر 9۰ درصد هزینه فاویپیراویر 
و رمدسیویر در بخش بستری از سوی بیمه پرداخت می شود. برای حوزه سرپایی فعلا تصمیم گیری نشده 
است و هنوز این داروها وارد پروتکل درمانی سرپایی نشده اند. وی ادامه داد: تعرفه تست تشخیصی PCR نیز 
مصوب شده و در این هفته عدد و رقم آن ابلاغ می شود که قیمت آن از قیمت های موجود کمتر خواهد شد. 

هزینهتستکرونا
درمراکزخصوصی
معقولانهمیشود

بیمه مرکزی ج .ا.ایران 

سیدپرویز فتاح رئیس بنیاد مستضعفان گفت: هتل های بنیاد مستضعفان برای حمایت از مدافعان سلامت به خط 
می شوند، با توجه به اوج گیری دوباره کرونا در موج سوم، بنیاد مستضعفان آمادگی دارد با هماهنگی ستاد ملی 
مبارزه با کرونا امکانات در اختیار خود را برای اسکان و تامین غذای گرم مدافعان سلامت تا پایان مبارزه با کرونا 
به کار گیرد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بنیاد مســتعضفان وی با اعلام این خبر اظهار کرد: بنیاد 
مستضعفان از ابتدای شیوع کرونا در کشور به واسطه امکانات در اختیارش، خدماتی را برای تامین محل اسکان 
پزشــکان، پرســتاران و کادر درمان بیمارســتان های درگیر مبارزه با کرونا، ارائه داد و علاوه بر امکان اسکان 

شبانه روزی، طبخ و توزیع غذای گرم کادر درمان را نیز برای برخی بیمارستان های درگیر فراهم کرد.
 رئیس بنیاد مستضعفان افزود: در حال حاضر نیز با توجه به درگیری کشور با موج سوم شیوع ویروس کرونا، بنیاد 
مستضعفان آماده ارائه هر گونه خدمات اسکان و تامین غذای گرم و میان وعده کادر زحمتکش درمان و مدافعان 

سلامت در تهران و برخی از شهرهاست. 
وی ادامه داد: بر همین اساس بنیاد مستضعفان آمادگی دارد با هماهنگی ستاد ملی مبارزه با کرونا، امکانات در 

اختیار خود را برای اسکان و تامین غذای گرم مدافعان سلامت تا پایان مبارزه با کرونا به کار گیرد.

هتلهایبنیادمستضعفان
برایحمایتازمدافعان
سلامتبهخطمیشوند

 سیدپرویز فتاح

کامران ندری کارشناس اقتصادی گفت:   عامل اصلی تورم در چند ده سال گذشته، رشد نقدینگی بوده 
است.  البته در مواقعی مثل شرایط کنونی کشور، رشد تورم از رشد نقدینگی فراتر رفته است که در این شرایط 
نمی شود همه تورم را به نقدینگی نسبت داد. تحریم های خارجی و افزایش نرخ ارز در چند سال اخیر از جمله 
عواملی بود که موجب شد، نرخ تورم کشور از متوسط بلندمدت تورم فراتر رود و دولت هم نتواند آن را کنترل 
کند، در سال های قبل دولت با استفاده از درآمدهای نفتی در کوتاه مدت نرخ ارز را کنترل می کرد که به این 
ترتیب هم آثار تورمی رشد نقدینگی مهار و هم مشکلات ساختاری اقتصاد پوشش داده می شد )اما( در سه 
سال اخیر به دلیل اینکه درآمدهای نفتی به شدت کاهش پیدا کرد، امکان مدیریت نرخ ارز وجود نداشت و به 
همین دلیل هم تورم در جامعه بسیار نمود پیدا کرد. به گزارش خبرگزاری فارس، بر این اساس بنده معتقدم 
که تورم ایران به صورت بلندمدت در رشد نقدینگی ریشه دارد اما در کوتاه مدت به نرخ ارز برمی گردد که نرخ 
ارز هم بستگی به توانایی دولت برای تثبیت کردن یا نکردن آن دارد. به گفته وی، در شرایط فعلی اگر نمی توان 

نرخ ارز را کنترل کرد، حداقل می بایست رشد نقدینگی را کنترل نمود تا تورم هم کنترل شود. 

عاملاصلیتورم
درکشور
رشدنقدینگی

کامران ندری

مصطفي راستي فر مدیر امور راهبری شعب بانک صنعت و معدن اعلام داشت: هم راستا با اجراي مصوبات 
و ابلاغیه هاي ستاد ملي مقابله با کرونا، این بانک خدمات دیجیتالي خود را جهت کاهش مراجعه هاي حضوري 
و ارتقاء کیفیت و سرعت ارائه خدمات به مشتریان شامل سامانه پات )پذیرش اینترنتی درخواست تسهیلات(، 
سدف )سامانه اینترنت بانک دیجیتال فرایندی(، هدف )همراه بانک دیجیتال فرایندی( و ساحب )سامانه اعتبارات 
حدی بانکی( توسعه داده است، میزان حضور پرسنل در شعب بانک، مطابق مصوبات ستاد مقابله با کروناي هر 
استان خواهد بود و این بانک برابر مصوبات ستاد مقابله با کرونا به صنعتگران، کارآفرینان و هموطنان عزیز ارائه 
خدمت مي نماید و توصیه مي شود بمنظور حفظ سلامتي هموطنان و مشتریان گرامي حتي المقدور از مراجعه 
حضوري به بانک خودداري و نیازهاي خود را بصورت غیر حضوري و از طریق سامانه هاي دیجیتالي و دستگاههاي 
خود پرداز مرتفع نمایند،سامانه پات )پذیرش اینترنتی درخواست تسهیلات(، سدف )سامانه اینترنت بانک 
دیجیتال فرایندی(، هدف )همراه بانک دیجیتال فرایندی( و ساحب )سامانه اعتبارات حدی بانکی( خدمات 

دیجیتالي هستند که علاوه بر سهولت دسترسي داراي تنوع زیادي در ارائه خدمات به مشتریان مي باشند. 

توسعهارائهخدماتغیرحضوری
بانکصنعتومعدندرشرایط
بحرانیهمهگیریکرونا

بانک صنعت و معدن

محمود علیزاده،  معاون فنی و حقوقی سازمان امور مالیاتی با  اشاره به تصمیم ستاد ملی مبارزه با کرونا و سازمان امور مالیاتی 
در مورد اخذ مالیات از مودیان، اظهار داشت: به این تصمیم رسیدیم که دریافت مالیات از بدهکاران مالیاتی که بدهی آنها 
قطعی شده و از طریق مکانیزم اجرایی باید وصول می شد تا تاریخ ۱۰ بهمن 99 برای صاحبان مشاغل کسب و کار و  اشخاص 
حقیقی به تعویق بیفتد، مالیاتی که وصول می شود مالیات بر درآمد است. وقتی بنگاهی در هر شرایطی درآمد داشته باشد 
مشمول مالیات بوده و این موضوع در راستای عدالت افقی خواهد بود اگر درآمد نداشته باشد نیز مشمول مالیات نمی شود. 
به گزارش مهر، همچنین نجفی منش؛ رئیس کمیسیون بهبود محیط کسب وکار و رفع موانع تولید اتاق تهران گفت: تعویق 
پرداخت حق بیمه و مالیات شرکت ها از سوی دولت می تواند یکی از مهم ترین اقدامات حمایتی در دوران کرونا باشد که 
به خصوص باید در قبال بنگاه های کوچک و متوسط به کار گرفته شود، در حال حاضر کارفرماها با توجه به مشکلات ناشی 
از کرونا و تورم مایل هستند که به نیروهای کار خود کمک کنند اما به محض اینکه کارفرمایی ۱۰ درصد حقوقی را افزایش 
دهد یا به نحو دیگری بخواهد نیروی کار خود را راضی نگه دارد، باید از آن طرف 4۰ درصد به سازمان مالیات و وزارت کار و. 
.. بپردازد و همین موضوع باعث می شود تا کارفرماها از بیم مواجهه با دولت و پرداخت حق بیمه و مالیات اقدامی نکنند. گفتنی 

است، در موج اول کرونا هم پرداخت مالیات تا شهریورماه به تعویق افتاد.

تعویقوصولمالیات
مشاغلواشخاصحقیقی
تادهبهمن

محمود علیزاده

 مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی با صدور بخشنامه ای، امهال حق بیمه سهم کارفرمایی مهر تا اسفند سال ۹۹ کسب و کارهای حوزه گردشگری را اعلام کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از سازمان تامین اجتماعی، بر اساس بخشنامه که »مصطفی سالاری« ابلاغ کرد، همه کارگاه هایی که فعالیت آنها منطبق با جدول فعالیت های 
اقتصادی حوزه گردشــگری است، می توانند از تسهیلات پیش بینی شده در مصوبات مزبور )امهال 20 درصد حق بیمه سهم کارفرمایی تا پایان سال ۹۹( بهره مند 

شوند.
همچنین کارفرمایان کارگاه های یادشــده که با ارسال لیســت کارکنان شاغل در کارگاه نســبت به پرداخت حداقل ۱0 درصد حق بیمه متعلقه اقدام می کنند، 
باید حداکثر تا پایان اردیبهشــت ماه سال ۱400 نسبت به تعیین تکلیف حق بیمه معوق شده ســهم کارفرمایی دوره مهر تا اسفند سال ۹۹ )پرداخت یکجای آن در 
اردیبهشت ماه سال ۱400 و یا ترتیب پرداخت آن حداکثر در 6 قسط( اقدام کنند.بنا بر این گزارش، در صورت پرداخت یکجای بدهی مربوطه و یا ترتیب پرداخت 

آن به شرح فوق، بدهی مزبور از شمول جرایم تاخیر تادیه پرداخت حق بیمه  معاف می شود.

امهالحقبیمه
سهمکارفرمایی
کسبوکارهای
حوزهگردشگری

بانک مسکن امکان جدیدی برای پس انداز مشتریان 
خود در قالب راه اندازی »ســپرده گذاری کوتاه مدت آتیه 

طلایی« فراهم کرد.
به گزارش خبرگزاری موج به نقل از پایگاه خبری بانک 
مسکن، طرح جدید بانک مسکن امکان پس انداز در شرایط 
اقتصادی را ایجاد خواهد کرد. این طرح با عنوان »سپرده 
گذاری کوتاه مدت آتیه طلایی« است که مشتریان با افتتاح 
آن امکان واریز و برداشت را خواهند داشت. نرخ سود علی 
الحساب پیش بینی شده برای این سپرده گذاری معادل ۱۰ 
درصد برای سپرده کوتاه مدت و ۱۸ درصد برای سپرده بلند 
مدت می باشد. مشتریان با افتتاح این حساب همچون دیگر 

حساب های کوتاه مدت، با دارا بودن کارت بانکی می توانند 
از تمامی خدمات بانکداری الکترونیک همچون اینترنت 
بانک، همراه بانک و... استفاده کنند. متقاضیان برای افتتاح 
این حساب باید حداقل 2۰۰ هزار تومان موجودی داشته 
باشند به این معنا که کاهش سپرده به کمتر از این رقم منجر 
به فســخ حساب می شــود. مطابق با مفاد قرارداد افتتاح 
حساب، سیستم پس از واریز سود در پایان هر ماه، به صورت 
اتوماتیک در اول هر ماه نسبت به برداشت از حساب )مازاد 
بر حداقل مبلغ لازم جهت جلوگیری از فسخ حساب( اقدام 
و یک فقره ســپرده سرمایه گذاری بلندمدت 2 ساله آتیه 
طلایی ۳ جدید با حداقل مبلغ ۵۰ هزار تومان و نرخ سود 

علی الحســاب ۱۸ درصد )در حال حاضر( به نام مشتری 
افتتاح می کند. البته افتتاح حساب سپرده بلندمدت بیش 
از حداقلِ فوق )۵۰ هزار تومان( با احتساب ضرایب یک ریالی 
صورت پذیرفته و این امر مادامی که سپرده کوتاه مدت آتیه 
طلایی  ۳ نزد بانک مفتوح باشد، به صورت سیستمی هر ماه 
تکرار می شــود. گفتنی اســت حســاب واسطه تمامی 
حساب های مفتوحه، سپرده سرمایه گذاری کوتاه مدت آتیه 
طلایی ۳ بوده، تمام عملیات بانکی بر روی حساب واسطه 
انجام می پذیرداین طرح ســپرده گذاری بانک مسکن به 
راحتی می تواند یک پناهگاه امن برای پس اندازهای خرد 

و کلان مشتریان این بانک باشد.

طرح جدید سپرده گذاری در بانک مسکن

به منظور رفاه حال مشتریان و حفظ سلامتی آن ها در دوران شیوع ویروس کرونا، سیستم نوبت 
دهی تلفنی مشتریان بانک رفاه کارگران آغاز به کار کرد. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، 
به منظور حفظ ســلامتی و رفاه حال مشتریان و به حداقل رساندن تجمع در شعب، برای کسانی که 
مجبورند خدمات حضوری دریافت کنند، سیستم نوبت دهی تلفنی مشتریان بانک رفاه کارگران آغاز 
به کار کرد.بر اساس این گزارش، در این سیستم، مشتریان می توانند از طریق تماس با مرکز ارتباط با 
مشتریان این بانک )فراد(، برای حضور در شعب نوبت بگیرند و در ساعت مشخصی که به آن ها اعلام  می 
شود، جهت انجام امور بانکی خود به شعبه مراجعه کنند. گفتنی است، در این سیستم مشتریان از طریق 
تماس با شــماره  ۸۵2۵-۰2۱ کلید 2  را انتخاب و پس از وارد کردن کد شعبه، زمان نوبت به صورت 
پیامک به تلفن همراه آن ها ارسال می شود و در صورت نداشتن کد شعبه، تماس مشتریان با کارکنان 
مرکز ارتباط با مشتریان بانک برقرار و با راهنمایی آن ها، نوبت حضور در شعبه به وی اعلام می شود. 

ساعت تماس مشتریان با این مرکز ۸ صبح تا ۱2 ظهر است.

سیستمنوبتدهیتلفنی
مشتریانبانکرفاهکارگران
آغازبهکارکرد

بانک رفاه کارگران

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران با تاکید بر حفظ جایگاه انسانی و شان کارکنان و بازنشستگان شرکت اظهار داشت: به دلیل 
عدم رضایت همکاران و بازنشستگان از نحوه ارائه خدمات دندانپزشکی، مجری این بخش تغییر یافت و شرکت کمک رسان 

ایران به عنوان مجری جدید، برای ارایه خدمات مناسب انتخاب شد.
 مهندس سید مجید صدری ضمن اعلام این خبر وبا اشاره به اینکه حفظ شان و ارزشمند بودن نیروی انسانی همواره از 
اولویت های شرکت مخابرات ایران است افزود: با بررسی های کارشناسی به عمل آمده در بخش خدمات دندانپزشکی و بروز 
مشکلاتی در ارایه خدمات ، بیمه معلم در راستای بهبود خدمات دریافتی برای همکاران شاغل و بازنشستگان ، شرکت کمک 
رسان ایران )sos( را به عنوان مجری خدمات بیمه تکمیلی درمان مخابرات در بخش خدمات دندانپزشکی معرفی کرد تا 
به ارایه خدمات بپردازد . مدیر عامل شرکت مخابرا ت ایران با تاکید بر اینکه خدمات دندانپزشکی از اول تیر ماه سال جاری 
به خدمات بیمه تکمیلی افزوده شدگفت : همکاران شاغل و بازنشسته و افراد خانواده تحت تکفل آنان می توانند سالانه تا 
4۰ میلیون ریال از خدمات دندانپزشکی مطابق قرارداد مربوطه استفاده نمایند. وی تحقق رضایتمندی کارکنان و توجه به 
دغدغه های نیروی انسانی و افزایش انگیزش سازمانی را مؤثرترین گام برای رسیدن به اهداف شرکت دانست و گفت: امیدواریم 

انتخاب مجری جدید در بخش ارایه خدمات دندانپزشکی، بتواند رضایت کامل همکاران را در پی داشته باشد.

شرکتکمکرسانایرانمجری
جدیدقرارداددندانپزشکی
مخابراتایران

سید مجید صدری

 بانک مرکزی با اجرای سیاست ارز 42۰۰ تومانی به طور مستمر و شفاف اسامی دریافت کنندگان این نوع ارز را 
در پایگاه اطلاع رسانی خود اعلام کرده و به این سیاست خود ادامه می دهد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
بانک مرکزی، همه اقشار جامعه و نهادهای ذیربط می توانند با مراجعه به پایگاه اطلاع رسانی بانک مرکزی از اسامی 
دریافت کنندگان ارز مطلع شوند. شایان ذکر است تعیین این که برای واردات کالا، ارز به چه شخص و شرکتی داده شود، 
در فرایند تجارت خارجی کشور خارج از چارچوب وظایف بانک مرکزی است و نهادها و وزارتخانه های تخصصی در این 
مورد تصمیم گیری می کنند، و به منظور شفافیت بیشتر در تخصیص ارز و برای دوری از هر گونه خطای انسانی و 
مداخلات فراقانونی، فرآیند تخصیص ارز را کاملا سامانه محور کرده است. بدین شکل راه هرگونه سفارش پذیری در 
این فرایند بسته شده و تخصیص و تامین ارز بر اساس سهمیه و اولویت گذاری وزارتخانه های ذیربط انجام می شود. در 
پایان باید به این موضوع اشاره کرد که سامانه رفع تعهدات ارزی بانک مرکزی، عملکرد دریافت کنندگان ارز را رصد 
می کند و در صورت تخلف، بانک های عامل مکلف به برخورد قانونی هستند و در بانک مرکزی نیز واردکنندگانی که به 
تعهدات ارزی خود پایبند نباشند، در فهرست سیاه قرار خواهند گرفت و از تخصیص دوباره ارز به آنها جلوگیری می شود.

سیاستبانکمرکزی
شفافیتوسامانهمحور
شدنفرآیندتخصیصارزاست

بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران



شرکت گسترش فناوری خوارزمی محموله کامل کاتالیست های HTS پالایشگاه اصفهان را تحویل داد و این کاتالیست در اولین 
فرصت در راکتور مربوطه بارگذاری خواهد شد.  به گزارش آژانس رویدادهای مهم نفت و انرژی”نفت ما “،   شرکت گسترش فناوری 
خوارزمی افتخار داشت تا در اواخر سال ۱۳9۸ قرارداد تولید و تحویل دهی کاتالیست های شیفت دما بالای واحد هیدروژن پالایشگاه 
اصفهان را که یکی از مدرن ترین پالایشگاه های کشور می باشد، منعقد نموده و تولید این محصول را آغاز نماید. علی رغم مشکلات 
و محدودیت های ناشی از شیوع ویروس کرونا، با تلاش شبانه روزی کلیه پرسنل این مجموعه و با حمایت های بی دریغ شرکت 
پالایش نفت اصفهان، محموله کامل کاتالیســت های موضوع این قرارداد در مرداد ماه ســال جاری تحویل دهی شد که در اولین 

فرصت در راکتور مربوطه بارگذاری خواهد شد.

تحویلکلکاتالیست
HTSهای

پالایشگاهاصفهان

www.etebar.net

نیرو

www.etebar.net
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بر اســاس آمارهای منتشرشــده در هفت ماهه نخست امسال حدود پنج میلیون نفر با قطار مسافرت کرده اند که در مقایسه با مدت مشابه 
سال های 97 و 9۸ به ترتیب کاهش ۶7/۵ و 7۰/۸ درصدی داشته است. به دلیل شرایط کرونایی و توقف سفرها در ایام نوروز امسال و همچنین 
آغاز سفرهای ریلی با ۵۰ درصد ظرفیت قطارها از خرداد )با مصوبه ستاد ملی کرونا( تعداد سفرهای ریلی در هفت ماهه امسال در مقایسه با مدت 
مشابه سال های گذشته با افت شدیدی مواجه شده است. آمار منتشرشده از سوی شرکت راه آهن نشان می دهد در هفت ماهه نخست سال گذشته، 
حدود ۱۵ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر )۱۵ میلیون و 29۱ هزار نفر( با قطار ســفر کرده بودند که این رقم در مدت مشــابه امسال ۶7/۵درصد کاهش 
داشته است. تعداد مسافران ریلی در هفت ماهه نخست سال 97 نیز حدود ۱7 میلیون نفر )۱۶میلیون و 9۸7 هزار نفر( بود که بر این اساس، تعداد 

مسافران ریلی هفت ماهه امسال نسبت به هفت ماهه 97 کاهش 7۰/۸ درصدی را نشان می دهد.

مصطفی قلی خســروی رییس اتحادیه مشاوران املاک از کاهش 4۸ و ۳۱ درصدی معاملات ملک به ترتیب در شهر تهران و کل کشور 
طی یک ماه گذشته خبر داد رییس اتحادیه مشاوران املاک از کاهش 4۸ و ۳۱ درصدی معاملات ملک به ترتیب در شهر تهران و کل کشور 
طی یک ماه گذشته خبر داد و گفت: با توجه به پایین آمدن قیمت مسکن، خریداران در انتظار افت بیشتر نرخهای پیشنهادی هستند. وی  
اظهار داشت: در آبان ۱۳99 تعداد ۵۰72 فقره قرارداد خرید و فروش ملک در شهر تهران به امضا رسیده که نسبت به ماه گذشته 4۸ درصد 
کاهش و نسبت به ماه مشابه سال گذشته ۱2 درصد افزایش نشان می دهد. وی افزود: در کل کشور نیز طی آبان ماه ۱۳99 بالغ بر 44 هزار 
 و ۳۳9 مبایعه نامه )قرارداد خرید و فروش( منعقد شده که از افت ۳۱ درصد نسبت به مهرماه امسال و رشد ۶7 درصد نسبت به آبان پارسال 

حکایت دارد. 

کاهش70درصدیمسافرتباقطار افتچشمگیرمعاملاتمسکن

خبـــــر
قبل از تأمین سرپناه نباید اقدام به 

تخریب خانه ای کرد
جهانگیری،  اســحاق 
معــاون اول رئیس جمهور 
طی پی نوشــتی بر گزارش 
تخریــب خانــه زنــی در 
بندرعباس کــه در روزهای 
گذشته واکنش های بسیاری 
را به همراه داشــته اســت، 
ضمن ابراز تاسف از وقوع این 
حادثه، در دستوری به استانداران سراسر کشور تاکید کرد: 
لازم است کلیه دستگاه های استان قبل از تامین سرپناه 

مناسب برای افراد ساکن،  نباید اقدام به تخریب کنند.
در متــن نامــه معــاون اول رئیس جمهــور آمده 
است:»متاسفانه گاهی شــاهد اینگونه حوادث دردناک 
هستیم  که روح و جان انسان را آزار می دهد. لازم است 
به کلیه دســتگاه های استان ابلاغ شود که قبل از تامین 
سرپناه مناسب برای افراد ساکن، نباید اقدام به تخریب 
کنند. یادآور می شود علاوه بر اعتبار دستگاه های ذیربط، 
همه ساله سازمان برنامه و بودجه کشور، کمیته امداد امام 
خمینی)ره( و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، اعتباراتی را 
به مســکن محرومان اختصاص می دهند که می توان از 

آنها استفاده کرد.«
همچنین روز گذشــته عباس امینی زاده شهردار 
بندرعباس در نشست خبری گفت:» عذرخواهی می کنم 
اما اســتعفا نمی دهم. ممکن اســت برخــی در جایگاه 
مســئولیت خود و  در فضای هیجانــی و عاطفی حرف 
استعفای من را بزنند اما کار ناتمام زیاد دارم و تابع تصمیم 
شورای شهر هستم. شهرداری بندرعباس از لحظه اولیه 
گزارش با بررسی موضوع ضمن تقبیح این رفتار، برخورد 
بــا تمام عوامل این حادثه از ماموران تا مدیران دفتری را 
آغاز کرد و این موضوع تا نتیجه نهایی ادامه دارد. به عنوان 
یک شهروند و مسئول، نسبت به نوع برخورد مأموران رفع 
تصرف، که موجب ناراحتی مردم اســتان و کشــور شد، 

عذرخواهی می کنم.«

دستیابی ملی مس به رکورد بالاترین 

حفاری اکتشافی
شرکت ملی صنایع مس 
ایران در حوزه اکتشافات، در 
هشت ماه نخست امسال موفق 
به ثبت رکــورد ۶۱ هزار ۵۱2 
متر حفاری اکتشافی شد که 
این میزان حفــاری بالاترین 
رکورد 7 ســال  اخیــر بوده 
است. به گزارش روابط عمومی 
شــرکت ملی صنایع مس ایران، بهروز  رحمتی، معاون 
توسعه و اکتشافات شرکت ملی صنایع مس ایران با بیان 
اینکــه با این رویکرد و تمرکز جدی شــرکت مس روی 
موضوع اکتشــافات تا ۵ ســال آینده حداقل ۵۰۰ هزار 
حفاری اکتشــافی را می توان محقق کرد، گفت: شرکت 
ملی صنایع مس ایران طی سنوات ۱۳9۵ تا سال ۱۳97 
به صورت میانگین ســالانه حدود ۳7 هزار متر حفاری 
اکتشافی انجام داده و سال گذشته این میزان حفاری به 
بیــش از 7۰ هزار متر و امســال نیز به بیش از ۱۰۰ هزار 
حفاری اکتشافی خواهد رسید. وی افزود: مس تنها فلزی 
است که قیمت کنونی آن هم اکنون از قیمت های پیش 
از شیوع بیماری کرونا نیز پیشی گرفته است و به رکورد 
بیش از 2 ســال اخیر خود یعنی حدود 7۳۰۰ دلار بر تن 

رسیده است. 
معاون توسعه و اکتشافات شرکت ملی صنایع مس 
ایــران با بیان اینکــه یکی از دلایل ایــن جایگاه، وجود 
همیشگی بازار مصرف مس و عدم امکان جایگزینی مس 
با فلزات دیگر است خاطرنشان کرد: با توجه به جایگاه بازار 
مس در جهان، اکتشافات و افزایش ذخایر مس جهانی از 
اهمیت خاصی برخوردار است. رحمتی ادامه داد: بیش از 
4 درصد ذخایر مس جهــان به ایران اختصاص دارد که 
بخش قابل توجهی از ذخایر مس ایران در چند سال اخیر 
کشف شده است. به لحاظ رتبه بندی نیز ایران دارای رتبه 
هشتم ذخایر مس در جهان است، این در حالی است که 
حجم ذخایر قطعی کشف شده مس ایران تاکنون افزون 
بر 7میلیاردتن ماده معدنی با عیار 4۵صدم درصد برآورده 
شــده که هر ساله با انجام اکتشافات جدید بر میزان این 

ذخایر ارزشمند افزوده می شود.
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معاون گردشگری از رفع ابهام برای 
بانک مرکزی در خصوص مهلت دادن به 
فعالان گردشگری برای بازپرداخت اقساط 

بانکی تا پایان سال ۱۳99، خبر داد.
به گزارش ایســنا، از زمان تصویب 
بسته دوم حمایت صنعت گردشگری در 
ستاد ملی مقابله با کرونا، بانک مرکزی دو 
مرتبه امهال اقســاط تسهیلات فعالان 
گردشگری را به بانک ها ابلاغ کرده است، 
با این حال ولی تیموری  ـمعاون گردشگری 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی ـ از ابهــام نماینده بانک 
مرکزی در جلســه کارگروه بررسی آثار 
اقتصادی کرونا که دوشنبه )سوم آذرماه( 
برگــزار شــد، ســخن گفته اســت. با 
وجود بخشــنامه های معاون اقتصادی 
بانــک  رییس جمهور و رییــس 
مرکزی درباره امهال اقســاط تسهیلات 
بانکی فعالان گردشــگری تا پایان سال 
۱۳99، همچنان بســیاری از بانک ها از 
اجــرای مصوبــه ســتاد ملــی کرونا 
خودداری کــرده و حتــی وجود چنین 
دستوری را انکار می کنند و اقساط بانکی 

فعالان گردشــگری را مشمول جریمه 
کرده اند. معاون گردشــگری گفت: این 
دغدغه به اضافه همکاری نکردن وزارت 
نیرو، سازمان تامین اجتماعی و سازمان 
امور مالیاتی در اجرای مصوبه ستاد ملی 
کرونا، در جلســه کارگروه بررســی آثار 
اقتصادی کرونا مطرح و ابهام نماینده بانک 
مرکزی نیز رفع شد. قرار است بانک مرکزی 
موضوع امهال اقساط تسهیلات دریافتی 
فعالان گردشــگری را به مدیران عامل 
بانک ها و شــعبه های آن ها در استان ها 
دوباره و سریع ابلاغ کند. بنابراین دیگر لازم 
نیست فعالان گردشگری برای پرداخت 
اقساط به بانک ها مراجعه کنند. تیموری 
همچنین با بیان این که ثبت نام گروه دوم 
مشــمولان وام جدید کرونا که قرار بود از 
روز دوشنبه، ســوم آذرماه آغاز شود، به 
تاخیر افتاده است، توضیح داد: گروه دوم 
که قبلا برای دریافت تسهیلات اول )از ۶ 
تا ۱۶ میلیون تومان با نرخ سود ۱2 درصد( 
اقدام کرده بودند به دلیل آماده نشــدن 
زیرساخت در ســامانه کارا، امکان ثبت 
درخواست برای دریافت مابه التفاوت وام 

جدید را ندارند. وزارت کار اعلام کرده است 
به دلیل تعطیلی هــا و محدودیت تعداد 
پرسنل زیرساخت سامانه کارا برای ثبت 

نام گروه دوم فعلا آماده نشده است.
او اضافــه کرد: البته جــای نگرانی 
نیســت، چون تا پایان آذرماه برای ثبت 
نام وام کرونا )به ملبغ ۱۶ تا 9۰۰ میلیون 
تومان با نرخ سود ۱2 درصد( فرصت داریم. 
از فعالان گردشگری در گروه دوم تقاضا 
دارم در روزهــای آینده به ســامانه کارا 
مراجعه نکننــد. ثبت نام وام جدید کرونا 
ویژه بخش گردشگری از 29 آبان ماه آغاز 
شده است. این تسهیلات مصوبه اخیر ستاد 
ملی مقابله با کرونا است که به تمام کسب 
و کارهای گردشــگری با توجــه به نوع 
فعالیت، بزرگی و کوچکی واحد، درجه و 

ستاره باید اختصاص یابد. مبلغ تسهیلات 
قبلی که در ســتاد ملی مقابلــه با کرونا 
تصویب شده بود از ۶ تا ۱۶ میلیون تومان 
با نرخ ســود ۱2 درصد در ازای حفظ هر 
شغل بود. بسیاری از فعالان گردشگری از 
وام اول به دلیل مبلــغ اندک و نرخ بهره 
نامتناســب با رقم تســهیلات، استفاده 
نکردند.   برخی هم به دلیل نداشتن بیمه 
و ثبت نشدن اطلاعات درست در سامانه 
وزارت کار، موفق به دریافت آن تسهیلات 
نشدند. وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی اعلام کرده تسهیلات دوم 
که هفتم مهرماه مصوبه ستاد ملی مقابله 
با کرونا را دریافت کرده است به ۱4 رسته 
شغلی در گردشگری اختصاص می یابد. 
مبلغ درنظر گرفته شده در بسته حمایتی 
دوم از ۱۶ تا 9۰۰ میلیون تومان است که 
نرخ ســود آن نیز ۱2 درصد تعیین شده 
است. ستاد ملی کرونا تصوب کرده است 
که بازپرداخت این تسهیلات پس از شش 
ماه تنفس و از ســال ۱4۰۰ آغاز شــود. 
همچنین اقساط تسهیلات بسته حمایتی 

اول نیز تا پایان سال امهال شود.

معاون گردشگری:

ابهام بانک مرکزی برطرف شد

با حضور سرلشــکر حسین سلامی، 
فرمانده کل ســپاه، 2 هزار و ۸۸7 طرح 
عمرانی خدمت رسانی بسیج، به مناسبت 
هفته بسیج به صورت تصویری افتتاح شد.

2 هــزار و ۸۸7 طــرح عمرانــی 
خدمت رسانی بسیج، صبح روز گذشته با 
حضور سرلشکر حسین سلامی، فرمانده 
کل ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی به 
مناســبت هفته بســیج و بــه صورت 

ویدئوکنفرانس افتتاح شد.
به گزارش فارس، ایــن پروژه ها در 
اســتان های مختلــف و در زمینه های 
ورزشــی، فرهنگی، آب رسانی، عمرانی و 

مسکن محرومان اجرا شده است.
در این مراســم، با فرماندهان سپاه 
استان های خوزستان، آذربایجان شرقی، 
مرکزی و بوشهر ارتباط مستقیم تصویری 

برقرار شد.
بسیج به صحنه آمده تا با پیامدهای 
معیشتی و اقتصادی ناشی از کرونا 

مقابله کند
سردار سرلشکر حســین سلامی، 
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در این آیین، اظهار داشت: بسیجیان هم 
جلال الهــی دارند و در مقابل دشــمن 
شوکت الهی دارند، در مقابل مستکبران 
عظمت الهی دارند، در مقابل ستمکاران، 

قلب هایشان به ذکر الهی آرام است.
به گزارش فارس، وی با بیان اینکه آنها 
از هیــچ دشــمنی نمی ترســند، گفت: 
زینت یافته به پاکی و طهارتند، اهل ایثارند 
و این رخســاره معنوی بســیج ماست. 
دشــمن از اینکه به فیزیک نظام ما ضربه 

بزند، ناامید و مأیوس است.
سرلشکر ســلامی خاطرنشان کرد: 
جنگ نظامی از گزینه های دشمن خارج 
شده و این ها واقعیت است. دشمن، روح 
معنابخش نظام ما، مــردم و دین مردم، 
فرهنگ، معیشت و سلامت ما را هدف قرار 

داده است.
فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی افزود: بسیج در عرصه ایستاده 
است تا از این ارزش های والای ملت تحت 
فرمان رهبر دفاع کنــد و این دفاع امروز 
برجسته ترین فراز تاریخ مقاومت ماست 

که در جریان است.
وی تأکید کرد: ما تا انتها ایستاده ایم 
و انتهــای ایــن ایســتادگی زوال کامل 
دشمنی است که امروز می بینیم غروب را 
تجربه می کند و خورشید درخشان انقلاب 
ما در مرکز آسمان افتخار این ملت ایستاده 

است و نورافشانی می کند.
جهاد بر اندام جوانان ما زینت یافته 

است
سرلشکر ســلامی ادامه داد: لباس 
جهاد از تن ما بیرون نخواهد آمد، جهاد بر 
اندام جوانان ما زینت یافته است. جوانان 
بســیجی ما مروجان ســعادت جامعه و 
مجاهدانی هستند که از حیثیت این ملت 
دفاع می کنند و ما تــا آخر این ماجرا که 
غروب مطلق دشمنان ماست، ایستاده ایم 
و به پیــروزی ایمان داریم و آن را تعقیب 
خواهیم کرد. فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی ابراز داشت: قرار گرفتن در 

این طریق درخشان و نورانی بر بسیجیان 
مبارک باد.

وی تاکید کرد: بســیج یک نیروی 
قدرتمند تمام کننده و پایان ناپذیر است.

سرلشکر ســلامی با  اشاره به نقش 
تعیین کننده سازمان بسیج مستضعفین 
در حل مشکلات مردم، گفت: بسیج امروز 
بــه صحنه آمده اســت تا بــا پیامدهای 
معیشتی و اقتصادی ناشی از بیماری کرونا 
مقابله کند و امیدواریم با اجرای این گونه 
طرح ها و برنامه ها فشارهای اقتصادی بر 
روی بخشــی از طبقات جامعه ما کاهش 
پیدا کند. رمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی بــا تاکید بــر اینکه بســیج 
خاتمه دهنده مشکلات و مخاطراتی است 
که برای ملت ایران ایجاد می شود، تصریح 
کرد: کار بسیج نجات بخشی است، ما از یک 
نیروی قدرتمندی برخورداریم که هرکجا 
با مشکلی مواجه شــویم از آن برای حل 
مشکلات استفاده می کنیم و بسیج واقعا 

مرتفع کننده مشکلات جامعه است.
وی با  اشــاره به پیشینه بسیج از بدو 
پیروزی انقلاب اســلامی تاکنون، گفت: 
همان طور که مشــاهده کردیم در دوران 
دفــاع مقدس نیز بســیج نقطه مرکزی 

خاتمه جنگ به نفع ملت ایران بود.
سرلشکر سلامی افزود: بسیج بعد از 
دوران دفاع مقدس نیز در همه بحران های 
ســخت از جملــه حــوادث طبیعی و یا 
فشارهایی که توســط دشمنان بر ملت 
ایران تحمیل می شود، همچنان بانشاط و 
بالنده کار خود را در خدمت رســانی به 

مردم انجام می دهد.
فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی تصریح کرد: فعالیتی که امروز 
بســیجیان انجام می دهنــد، در امتداد 
فعالیت هایی است که از گذشته تاکنون 
انجام داده اند و در واقع فعالیت آنان حرکت 
در یک مسیر طولانی و بدون انتهاست که 

آن هم ارائه خدمت به مردم است.
وی تاکید کرد: امروز هزاران گروه از 
بسیجیان به همراه عزیزانمان در وزارت 
بهداشت و درمان در واقع طرح شهید حاج 
قاسم سلیمانی را که همان غربالگری خانه 
به خانه است، جهت مقابله با بیماری کرونا 

انجام می دهند.
سرلشکر سلامی افزود: در این مراسم 
به شکل نمادین بخشی از این تیم ها را در 
تهران مستقر کردیم، این تیم ها به شکل 
محل محــور پایگاه های ســلامت را در 
پایگاه های مقاومت بسیج ایجاد می کنند 
و این نهضت تا انتها و تا زمانی که ویروس 

کرونا از بین برود ادامه دارد.
فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی گفت: همچنین در بخش دیگری 
از این برنامه کمک های مومنانه ای را که 
بسیج در مقاطع مختلف به کمک نهادهای 
حمایتی و مردم خیر که از روح انفاق بهره 
می برند جمع آوری و آماده کرده است، در 
میان مردم و هموطنانمان تقسیم می کند.
وی افــزود: در این برنامه صدها هزار 
بســته  حمایتی آماده و به مردم عزیزمان 
تقدیم می شود و این راه نیز همچنان ادامه 

خواهد داشت.

افتتاح بیش از 2 هزار طرح عمرانی خدمات رسانی بسیج

با فعال شــدن امکان پرداخت تسهیلات غیرحضوری از طریق شــعبه مجازی بانک ملی ایران، تا کنون بیش از ۵۷ هزار فقره تسهیلات از این محل پرداخت شده 
است.

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، »نشــان بانک« که چندی پیش به عنوان یک ابر پروژه فراگیر در اپلیکیشن ایوا فعال شد؛ اکنون به یک پلتفرم تاثیرگذار 
و منحصر به فرد در نظام اداری کشــور تبدیل شده است. در این اپلیکیشــن تا کنون بیش از 22۸ هزار گواهی امضای الکترونیک ثبت شده که با آن امکان احراز 

هویت غیرحضوری مشتریان بانک ملی ایران فراهم می شود.
از میان متقاضیانی که عملیات احراز هویت، ثبت امضای الکترونیک و درخواســت دریافت تسهیلات کرونایی خود را در این اپلیکیشن به سرانجام رسانده اند، تا 
کنون بیش از ۵۷ هزار نفر تســهیلات را دریافت کرده اند. این روند طی روزهای آتی با افزایش احراز هویت افراد سرعت بیشتری خواهد گرفت. کاربران برای 

دسترســی به امکانات این اپلیکیشن باید نسخه به روز شده آن را از بخش خدمات الکترونیکی وب سایت رسمی بانک ملی ایران دریافت کنند.

پرداخت۵۷هزار
فقرهتسهیلات
کروناییازطریق
»نشانبانک«

از 5 تا 14 میلیون دلار درآمد 
پرسپولیس در صورت قهرمانی آسیا

درآمد دلاری پرسپولیس 
در صــورت قهرمانی آســیا و 
حضور در جام جهانی باشگاه ها 
افزایش خواهد یافت که حداقل 
این درآمــد، یک میلیون دلار 

است.
افزایــش حداقــل یک 
میلیون دلار دیگــر به پاداش 
پرســپولیس در صورت قهرمانی آســیا، کمترین میزان 
درآمدی است که با حضور در جام جهانی باشگاه ها محقق 
خواهد شد. درآمدی که علاوه بر پاداش چهار میلیون دلاری 

برای قهرمان لیگ قهرمانان آسیا خواهد بود.
با قطعی شدن برگزاری جام جهانی باشگاه ها 2۰2۰ 
بــه میزبانی قطر از یکم تا یازدهم فوریه 2۰2۱ )۱۳ تا 2۳ 
بهمن( پاداش تیم های حاضر در این رقابت ها نیز مشخص 
شد. به این ترتیب، نماینده آسیا که قهرمان لیگ قهرمانان 
آسیا 2۰2۰ است، این شانس را دارد تا علاوه بر چهار میلیون 
دلار پاداش قهرمانی در این رقابت ها، حداقل یک میلیون 
دلار پاداش دیگر از حضور در جام جهانی باشگاه ها دریافت 
کند. تاکنون حضور الدحیل آخرین قهرمان لیگ ستارگان 
قطر به عنوان نماینده کشور میزبان، بایرن مونیخ به عنوان 
قهرمان اروپا و اوکلند ســیتی نیوزیلند به عنوان نماینده 
اقیانوسیه در جام جهانی باشگاه ها 2۰2۰ قطعی شده است. 
لیگ قهرمانان اقیانوسیه با تصمیم کنفدراسیون این قاره 
لغو شده بود، اما اوکلند سیتی نیوزیلند به عنوان نماینده 
اقیانوســیه معرفی شــد. به این ترتیــب، در صورتی که 
پرسپولیس در فینال لیگ قهرمانان آسیا در روز شنبه، ۱9 
نوامبر )29 آذر( بتواند بر فینالیست شرق قاره غلبه کند، 
علاوه بر دریافت جایزه چهار میلیون دلاری از AFC حداقل 
یک میلیون دلار جایزه هم از فیفا )مجموعاً پنج میلیون دلار 
پاداش از AFC و فیفا( پس از حضور جام جهانی دریافت 
خواهد کرد. به این دلیل که قهرمان آسیا در بدترین شرایط 
با انجام دو بازی، به مقام ششــمی جام جهانی باشگاه ها 
می رسد که جایزه اش یک میلیون دلار است. این فرصت 
وجود دارد که این جایزه با رسیدن به قهرمانی جهان تا ۱۰ 
میلیون دلار افزایش یابد، اما این شــانس بسیار کم است. 
تاکنون هیچکدام از تیم های آسیایی موفق به قهرمانی در 
۱۵ دوره قبلی جام جهانی باشگاه ها نشده اند. فقط کاشیما 
آنتلرز ژاپن در سال 2۰۱۶ و العین امارات در سال 2۰۱۸ به 
فینال راه یافته اند که هر دو مقابل رئال مادرید شکســت 

خوردند.

دوستی زیان بار با طارمی

طرفداران تو »وحشتناک« هستند!
به نظر می رسد سیاست 
برخی هواداران ایرانی فوتبال 
در هجوم های پیاپی و بی وقفه 
به صفحه رسمی باشگاه پورتو و 
حمایت از مهدی طارمی، دقیقا 
نتیجه عکس داده است. آنجا 
ایران نیست که مربیان با فریاد 
تماشاگران بازیکن عوض کنند 
و به نظر می رسد برخی در کشــورمان این موضوع را درک 
نکرده اند. درحالی که سرجیو کونسیسائو، سرمربی پورتو 
پیش تر هم یک واکنش تند به این داستان نشان داده بود، ادامه 
اصرارهــا در ایــن مورد، بــه تکرار عکس العملی مشــابه 
انجامید.  دیشــب در چارچوب لیگ قهرمانان اروپا پورتو 
میهمان مارسی فرانسه بود. در نشست خبری پیش از این 
بازی، یکی از خبرنگاران در مورد اصرار ایرانی ها به فیکس شدن 
طارمی سوال کرد و این نقطه انفجار کونسیسائو بود. سرمربی 
پورتو گفت: »این طرفداران چه کسانی هستند؟ آیا آنها اهل 
ایران هستند؟ این طرفداران وحشتناک هستند. آیا تونی 
مارتینس و اوانیلسون را حساب نمی کنند؟ من دو مهاجم دیگر 
در ترکیب تیم دارم. این دو هم بازیکنان خوبی هستند. این 
مربی است که باید بتواند ترکیب مطلوب خود را برای بازی ها 
داشــته باشد. هیچ کس به اندازه مربی نمی تواند نفراتش را 
بشناسد. تمامش کنید.« مهدی طارمی با سختکوشی، ذره 
ذره دارد تلاش می کند راهش را پیدا کند. او اولین گلش در 
لیگ و اولین گلش در جام حذفی پرتغال را هم به ثمر رسانده 
و حتما روزهای روشن تری پیش رو خواهد داشت، البته اگر 
برخی به اصطلاح دوســتان و هواداران اجازه بدهند. به نظر 
می رسد رویه نادرست برخی مربیان در فوتبال ایران پیرامون 
بها دادن به نظرات سلیقه ای هواداران، برخی از آنها را بد  عادت 

کرده است

خبر



www.etebar.net

یکشنبه نهم آذرماه 1399، شماره 256

هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13

خبـــــر خبـــر
ظرفیت های خالی واحدهای مسکن 

ملی  پایان آذر مشخص می شود

مهنــدس محمود محمــودزاده معاون مســکن و 
ساختمان با اعلام این مطلب در خصوص طرح اقدام ملی 
مسکن و تعیین تکلیف متقاضیان برای واریز وجه اولیه و 
کمک به اجرا و ســاخت واحدهای مسکونی این طرح، 
گفت: پیش تر تا ۳۰ آبان به کسانی که پیامک ارسال شده 
بود، زمان دادند تا مدارک خود را تکمیل و واریز اولیه وجه 
انجام دهند. هم اکنون با توجه به آنکه بررسی ها در استان 
ها کامل نشــده و بعضا پیامک برای حضور و مشــارکت 
متقاضیان ارسال نشده است، مهلت تکمیل اطلاعات و 
ترغیب متقاضیان به واریز وجه اولیه تا ۳۰ آذر تمدید شده 
است. وی گفت: کارگزاران طرح اقدام ملی مسکن، ادارات 
کل راه و شهرسازی اســتان ها، شهرهای جدید و بنیاد 
مسکن انقلاب اســلامی تا پایان آذر فرصت دارند اطلاع 
رسانی را کامل کنند تا در ستاد وزارتخانه بعد از پایان آذر 
بتوانیم ظرفیت های خالی را شناسایی و برای آنها جایگزین 
انتخاب کنیم.محمودزاده توضیح داد: برخی از استان ها 
در اجرای طرح اقدام ملی مسکن عقب هستند و متقاضیان 
را تعیین تکلیف نکرده انــد، بنابراین هرگونه اقدامی در 
خصوص جایگزینی یا پیشرفت پروژه ها وابسته به تعیین 

تکلیف افرادی است که واجد شرایط شناخته شدند.
وی اشــاره کرد، همچنین با اشــاره به اینکه شرط 
پرداخت وام ودیعه مســکن، تکمیل اطلاعات در سامانه 
طرح اقدام ملی مسکن بوده است، از پرداخت وام ودیعه 
مسکن در شرایط کرونایی به 2۸۰ هزار متقاضی خبر داد.

وی بیان کرد، درخواســت کردیم تا افرادی که در 
سامانه tem.mrud.ir ثبت نام کردند، چنانچه تمایل به 
دریافت وام ودیعه مسکن دارند، هرچه سریعتر مدارک 
خود را بارگذاری کنند تا فرآید معرفی آنها به نظام بانکی 

فراهم شود.

 آمادگی وزارت راه برای واگذاری مسکن ملی
 به خبرنگاران

معاون وزیر راه و شهرســازی گفــت: پیش نویس 
تفاهمنامه ساخت مسکن برای خبرنگاران به امضا رسیده 
و آماده دریافت تعداد افراد تحت پوشش هر استان و شهر 
از سوی وزارت ارشاد هستیم. محمود محمودزاده اظهار 
کــرد: پیش نویس تفاهمنامه ســاخت مســکن برای 
خبرنگاران در قالب طرح اقدام ملی را برای وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی فرستادیم و نظراتشان را هم اعلام کردند. 
ما آماده ایم تا وزارت ارشاد تعداد تحت پوشش در هر استان 
و شهر را اعلام کند و ما در حد بضاعتی که در تأمین زمین 
داریم مساعدت لازم را انجام می دهیم. وی همچنین در 
پاســخ به این سؤال که آیا سقف تسهیلات ۱۶۰ میلیون 
تومانی مسکن یکم افزایش می یابد، گفت: فعلًا تصمیم 
جدیدی در حوزه وزارت راه و شهرسازی اتخاذ نشده و اگر 
در حوزه بانکی تصمیمی بگیرند ما اطلاعی از آن نداریم.

148 هزار هکتار بافت فرسوده در 
کشور وجود دارد

مهدی عبوری  معاون وزیر 
راه و شهرســازی و مدیرعامــل 
شــرکت بازآفرینی شهری ایران 
گفــت: امســال یــک مرحله از 
تخصیص اعتبارات تبصره ۱۸ با 
اعتبــاری حــدود ۳۰۰ میلیارد 
تومــان برای اجــرای طرح های 
بازآفرینی در سراسر کشور به طور 
کامل جذب شــد و منتظر مرحله بعــدی این اعتبارات 
هســتیم. وی در حاشــیه بازدید از طرح های بازآفرینی 
شهری شهرستان ملایر اظهار داشت: در حال حاضر بیش 
از ۶9۰ طرح بازآفرینی شهری از محل تبصره ۱۸ در سراسر 
کشور در دست اجرا است، بخشی از حوزه بازآفرینی شهری 
به نوسازی و بهسازی بافت فرسوده برمی گردد که در این 
زمینــه علاوه بر حمایت دولت، نیاز به مشــارکت بخش 
خصوصی داریم،  در حــال حاضر ۱4۸ هزار هکتار بافت 
فرسوده در کل کشور داریم که شامل سه بافت تاریخی، 

میانی و سکونتگاه های غیررسمی است.
او  با تاکید بر اینکه دولت به تنهایی نمی تواند نوسازی 
و بهسازی این میزان بافت فرسوده را اجرا کند ادامه داد: 
بدون شک این اقدامات باید با مشارکت بخش خصوصی، 
انبوه سازان و مدیریت شهری که نقش مهمی در این زمینه 
دارد؛ اتفاق بیفتد، در این رابطه تسهیلات خوب تبصره ای 
و غیرتبصره ای برای نوســازی و بهسازی بافت فرسوده از 
سوی دولت در نظر گرفته شده و پروانه ساخت واحدهای 
مسکونی در این مناطق با کمک شهرداری ها رایگان است. 
معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی 
شهری ایران گفت: همچنین ۵۰ درصد طراحی، نظارت و 
اجرا در سازمان نظام مهندســی در حوزه بافت فرسوده 
رایگان است، با پیگیری های انجام شده در شهرستان ها، 
بتوانیم شــاهد عملیاتی شــدن این اقدامات و تکمیل 

طرح های زیادی در حوزه بازآفرینی شهری باشیم.

کلیات طرح اصلاح ماده 100 قانون 
شهرداری ها در کمیسیون عمران 

مجلس تصویب شد
محمدحسن پیرزاده مدیرکل 
حقوقی و امور مجلس دیوان عدالت 
اداری گفت: کلیات طرح اصلاح ماده 
در  شــهرداری ها  قانــون   ۱۰۰
کمیســیون عمران مجلس شورای 
اســلامی مطــرح و کلیــات آن به 

تصویب رسید.
به گزارش اعتبار به نقل از دیوان 
عدالت اداری، وی با تاکید بر اینکه ماده ۱۰۰ قانون شهرداری ها 
و تبصره های ذیل آن زمینه ساز بروز تخلفات ساختمانی است، 
افزود: پس از گذشــت بیش از چهل سال از پیروزی انقلاب 
اسلامی و ضرورت اجرای اصل حاکمیت قانون و جلوگیری 
از تبعیــض و احداث بناهای غیر مجاز که با اصول معماری و 
شهر ســازی مغایرت دارد، به روز رســانی قانون ماده ۱۰۰ 
شــهرداری ها و اصلاح آن در دســتور کار قرار گرفت،  اخذ 
جریمــه در قبال نقض مقــررات در تبصره ماده ۱۰۰ قانون 
شــهرداری ها که موجب تشویق مالکین و ناظرین به تخلف 
می شد را بستری برای فراهم شــدن فساد اداری دانست و 
ضرورت به روز رســانی، اصــلاح، کارآمد ســازی و جنبه 
بازدارندگی تخلفات را از دغدغه های مسئولین ذیربط عنوان 
کرد. وی اظهار داشت: ورود سالانه ۱۳ هزار پرونده اعتراض 
به آرای کمیســیون های ماده ۱۰۰ در دیوان عدالت اداری 
بیانگر ضعف قانون کنونی است به طوری که برابر بررسی به 
عمل آمده چندین برابر آمار فوق، پرونده های دیگری در ماده 
۱۰۰ رســیدگی و قطعی شــده و یا به نحوی به مرحله اجرا 

درآمده و در دیوان عدالت اداری مطرح نمی شوند. 
رئیس شعبه ۱7 تجدیدنظر دیوان عدالت اداری، تاکید 
رئیس قوه قضائیــه و رئیس دیوان عدالــت اداری مبنی بر 
ضرورت اصلاح و بازنگری در ماده ۱۰۰ قانون شهرداری ها به 
جهت کارآمد کردن و تقویت نظارت و پیشــگیری از وقوع 
تخلفات ساختمانی را از دلایل مهم تصویب این طرح دانست 
و افزود: مرداد ماه ســال جاری جلسه ای برای رسیدگی به 
موضوع اصلاح ماده ۱۰۰ با حضور نمایندگان دستگاه های 
ذی ربط برگزار شد و طرح اصلاح ماده ۱۰۰ قانون شهرداری ها 
تقدیم نمایندگان مجلس گردید، در نهایت هفته گذشــته 
کلیات طرح اصلاح ماده ۱۰۰ قانون شهرداری ها در کمیسیون 
عمــران مجلس شــورای اســلامی با حضــور نمایندگان 
دستگاه های اجرایی در امر ساخت و ساز مطرح و کلیات آن 
به تصویب رسید. مدیرکل حقوقی و امور مجلس دیوان عدالت 
اداری ادامه داد: امید اســت بــا توجه به نگاه تقویت نظارتی 
مجلس شورای اسلامی در دوره یازدهم و سوءاستفاده های 
موجود درخصوص تخلفات ساختمانی از سوی سازندگان و 
عوامل ناظر در امر ساخت و ساز، پس از طی مراحل تصویب 
اصلاح ماده ۱۰۰ قانون شــهرداری ها در مجلس شــورای 
اسلامی، شــاهد کاهش تخلفات ساختمانی، احیای حقوق 
عامه و تقویت اصل حاکمیت قانون در حوزه ساخت و ساز در 

سراسر کشور باشیم.

آزادراه کنارگذر شرقی اصفهان در 
حالی به بهره برداری رســید که به گفته 
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری 
این پــروژه در ارتقای جایگاه اســتان 
اصفهان در حوزه ترانزیت مســافر و بار و 
کمــک به توســعه گردشــگری نقش 
قابل توجهی خواهد داشــت. به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی شــرکت 
سرمایه گذاری آتیه صبا، این پروژه سال 
۱۳۵۵ طراحی و در سال ۱۳۸۱ عملیات 
اجرایی آن آغاز شد و تا سال ۸۵ تنها 29 
درصد پیشرفت فیزیکی داشت اما از سال 
۸۵ به مدت ۱۰ سال متوقف ماند تا اینکه 
با حمایت صندوق بازنشستگی کشوری 
تفاهم نامه تامین مالی، اجرا و بهره برداری 
بین وزارت راه و شهرســازی و شرکت 
ســرمایه گذاری آتیه صبا وابســته به 
صندوق بازنشســتگی کشوری در سال 
۱۳9۵ به امضا رسید و عملیات اجرایی 
این پروژه به طورجدی از سر گرفته شد.

به گفته اکبر افتخاری، مدیرعامل 
صندوق بازنشستگی کشــوری آزادراه 
شــرق اصفهــان به عنوان یــک محور 
مواصلاتی اصلــی در مرکز ایران نقش 
اساسی در توسعه کشور دارد ولی در ۱۱ 
ســال تنها ۵۵ درصد پیشرفت فیزیکی 
داشــت و در طول 9 ماه اخیر 4۵ درصد 

پیشــرفت فیزیکی را تجربــه کرد و به 
بهره برداری رسید. وی درباره مزیت این 
پروژه برای بازنشستگان کشوری، تاکید 
کرد: نرخ بازدهی سرمایه گذاری در این 
پروژه، ۱9 درصد پیش بینی شــده که با 
ارائــه ســرویس ها و خدمــات جانبی 
بین راهی و بزرگراهی به 2۶ درصد بالغ 
خواهد شــد.7۰ درصد سرمایه گذاری 
توســط هلدینگ آتیه صبا و ۳۰ درصد 
توســط وزارت راه و شهرسازی صورت 
گرفته اســت. به ایــن ترتیب، صندوق 
بازنشستگی کشوری افزون بر کمک به 
توسعه کشور، ســرمایه گذاری پایدار و 
مطمئنی را به انجام رســانده که ســود 
حاصل از آن صرف پرداخت حقوق و ارائه 
تســهیلات رفاهــی و معیشــتی بــه 
بازنشســتگان و وظیفه بگیران کشوری 
خواهد شد. همچنین به گفته سیدعلیرضا 
عظیمی پور، مدیرعامل هلدینگ آتیه صبا 
در پروژه مذکور ســعی شده از فناوری 
به روز و هوشــمند استفاده شود. بر این 
اســاس دریافت عــوارض از این آزادراه 
به صورت الکترونیکی انجام می شــود. 
همچنین بــا رایزنــی بــا وزارت راه و 
شهرسازی، نرخ عوارض بر اساس تصمیم 
کارگروه ذی ربط با نرخ منصفانه در نظر 
گرفته می شــود تا راننــدگان با هزینه 

معقولی از خدمات آزادراه استفاده کنند. 
مدیرعامل آتیه صبا افزود: آزادراه شرق 
اصفهان در حوزه حمل ونقل و توزیع کالا 
در کشور و اقتصاد منطقه نقش موثری 
خواهد داشــت، ضمن این که توســعه 
صنعت گردشگری می تواند در منطقه 
نقش خوبی را ایفــا کند و درعین حال، 
فاصلــه تهران به شــیراز را ۸۰ دقیقه و 
فاصله تهران به اصفهان را 4۰ دقیقه کوتاه  
می کند. آزادراه شــرق ســپاهان نقطه 
اتصال کریدور شــمال به جنوب کشور 
است که از آزادراه نطنز- کاشان- اصفهان 
آغاز و به آزادراه اصفهان- شــیراز ختم 
می شود. قطعه های یک و دو این آزادراه 
به طول ۶۳ کیلومتر است. برای احداث 
ایــن آزادراه یک میلیــون مترمکعب 
خاک برداری، هشت میلیون مترمکعب 
خاکریزی، ۱۶۵ هزار تن بتن ریزی و 7۰۰ 
هزار تن آسفالت انجام و حدود ۱۸ هزار 
میلیارد ریال هم هزینه شــده است. با 
بهره بــرداری از آزادراه کنارگذر شــرق 
مسیر استان های جنوبی کشور و بخش 
جنوبی اســتان اصفهان بــه تهران ۵۰ 
کیلومتر کوتاه می شود؛ همچنین کاهش 
۸۰ دقیقه ای زمان سفر بین استان های 
شمالی و جنوبی، کاهش ۳۵ کیلومتری 
مسیر اتصال شمال به جنوب اصفهان، 

کاهش 4۰ دقیقــه ای فاصله تهران به 
اصفهان، کاهش مصرف سوخت سالانه 
بالغ  بــر ۱۵ میلیون لیتر و 7۳۰ میلیون 
لیتر در دوره بهره برداری 2۰ ساله، کاهش 
سوانح و تلفات جاده ای استان و کاهش 
آلاینده های زیســت محیطی و آلودگی 
هوای شهر اصفهان از مهم ترین مزایای 
این پروژه است. بر پایه آمارهای موجود 
روزانــه حدود ۸۰ هزار وســیله نقلیه از 
مسیرهای تهران، کاشــان، نطنز، قم و 
دلیجان به اصفهان وارد می شوند که بار 
سنگین ترافیک را به شمال این کلانشهر 
تحمیل می کند. ازاین رو با بهره برداری 
کنارگذر شرق بار سنگین ترافیک شمال 
اصفهان مرتفع می شــود و این آزادراه، 
شــریانی مهم برای ارتباط هرچه بهتر و 
ســریع تر ترافیک جنوب به جاده های 

منتهی به مرکز و شمال کشور است.

با بهره برداری از آزادراه کنارگذر شرقی اصفهان

جایگاه استان اصفهان در حوزه ترانزیت مسافر و بار ارتقا می یابد

وزیر راه و شهرســازی با بیان این که بانک ها یکی از 
عوامل افزایش قیمت مسکن هستند، گفت: دولت مردم را 

به حال خود رها نکرده است.
محمد اسلامی در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم در 
پاسخ به این پرسش که آیا طرح ملی مسکن می تواند مشکل 
ایران و مستأجران را حل کند، اظهار کرد: تحولات بخش 
مسکن تقریباً بی ارتباط با بحث عرضه و تقاضاست. در سال 
9۱ که بالاترین عرضه مســکن در کشور روی داده رشد 
تفــاق ا مســکن  قیمــت   جهشــی 

 افتاده است. وی افزود: بر اساس منحنی آمار بانک مرکزی 
و تحلیل های اقتصادی بخش اقتصاد مسکن در وزارت راه و 
شهرسازی از اوایل دهه هفتاد به این سو می بینیم نرخ دلار، 
طلا و یک مترمربع واحد مسکونی همپای هم افزایش یافته 
است، یعنی مسکن خیلی شدید از بازارهای موازی تأثیر 
می گیرد، نه تنها مسکن بلکه بسیاری از بازارهای اقتصادی 
متأثر از قیمت دلار است. وزیر راه و شهرسازی تصریح کرد: 
در ارتباط با تحولات اقتصادی کشور مهم ترین کاری که باید 
انجام دهیم این اســت که تقاضای غیرمصرفی را از بازار 
مسکن خارج کنیم، این مسئله نیاز دارد که قوانینی را ایجاد 
کنیم تا فقط تقاضا در بازار مسکن مصرفی باشد. اسلامی با 
 اشاره به اینکه بخشی از تقاضا برای حفظ ارزش پول به این 
حوزه می آید ادامه داد: از گذشــته تــا امروز اکثر افزایش 
قیمت ها متأثر از هجوم منابع در اختیار بانک ها و مؤسسات 
مالی بوده اســت که چند صد واحد مســکن را خریداری 

کرده اند تا حفظ ارزش پول را انجام دهند. وی با ابراز این که 
از این طریق بانک ها توانســته اند در کسب  و کارهای خود 
سیستم ذخیره سازی برای توانمندسازی ایجاد کنند، بیان 
کرد: ازاین رو مهم ترین نیاز شرایط کنونی کشور این است 

که بحث ساخت و ساز مسکن را حمایت کنیم.
 این مسئول یادآور شد: نکته حائز اهمیت برای ما از 
لحاظ فلسفه وجودی و وظیفه ذاتی این است که بر اساس 
قانون اساسی و شرح وظایف قانونی وزارت راه و شهرسازی 
با برنامه ریزی زمینه خانه دار شدن مردم فراهم شود و آنها 
بتوانند به سهولت صاحب خانه شوند. این برنامه ریزی در 

قالب طرح جامع مسکن دنبال شده است. به گفته وزیر راه 
و شهرسازی، حدود ۳۰۰ هزار واحد مسکونی طی سال های 
اخیر ساخته شده است،  تفاضل این عدد صورت مسئله ایران 
برای تأمین مسکن است. مطابق مطالعات عدد عرضه 4۰۰ 
هزار واحد را استحصال کرده ایم که طرح ملی مسکن نیز بر 
این اساس طراحی شده است. این فرآیند در دستور کار قرار 
گرفت و ثبت نام گسترده ۱.۵ میلیون نفر انجام شد. پس از 
پالایش این تعداد 4۶۰ هزار نفر واجد شرایط شناخته شدند، 
این غیر از افرادی اســت که در طرح مسکن مهر ثبت نام 

کرده اند.

بانک ها عامل اصلی افزایش قیمت مسکن هستند

کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی در نامه ای به مدیران ارشد ستادی و استانی این وزارت بر ضرورت انجام اقدامات پیشگیرانه برای کاهش خسارت زایی انواع مخاطرات در بخش کشاورزی، 
تاکید کرد.در اجرای مواد ۱3 و ۱4 قانون مدیریت بحران کشور و نظر به اهمیت و حساسیت ویژه پدیده تغییر اقلیم و افزایش فراوانی و شدت وقوع انواع مخاطرات اقلیمی، ضمن تاکید بر 

اهتمام در اجرای راهکارهای ابلاغی، بدین وسیله اصول و مبانی اقدامات پیشگیرانه برای کاهش خسارت زایی انواع مخاطرات در بخش کشاورزی به شرح ذیل برای اجرا ابلاغ می شود:
۱- پایش بهنگام مخاطرات جوی و اعلام هشدار به موقع به کلیه ذینفعان و جامعه هدف بخش کشاورزی در تمامی سطوح )با هماهنگی ادارات کل هواشناسی استان( 2- بررسی، شناسایی و 
اولویت بخشی اقدامات پیشگیرانه در مناطق آسیب پذیر و پرخطر هر یک از مخاطرات، سیل، سرمازدگی، یخبندان، خشکسالی، زلزله، آفات، امراض و سایر مخاطرات3- پیش بینی، تامین، 
تدارک، توزیع و بکارگیری تجهیزات، نهاده ها، سوخت و سایر نیازهای اضطراری جهت مدیریت شرایط بحران ناشی از وقوع احتمالی هر یک از مخاطرات4- سازماندهی جهت استفاده بهنگام 
از ظرفیت تشکل ها، اتحادیه ها، تعاونی ها و بخش های خصوصی در مدیریت بحران هر یک از مخاطرات در قالب سیستم های قابل هدایت، نظارت و ارزیابی بهنگام۵- اتخاذ تدابیر لازم جهت 

ایمن سازی زیرساخت ها و واحدهای تولیدی بخش کشاورزی به ویژه در مقابل بحران وقوع احتمالی مخاطرات زلزله و سیل

اقداماتپیشگیرانه
برایکاهشخسارت
زاییانواعمخاطرات
دربخشکشاورزی

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســی صبــا مــوج ســبز ســهامی خــاص بــه شــماره 
ثبــت 4۵۰1۵۲ و شناســه ملــی 14۰۰۳۸9۷9۲۲ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی 
ــور در  ــرکت مذک ــد : ش ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1۳99/۰۶/1۵ تصمیم ــاده م ــوق الع ف
تاریــخ فــوق منحــل اعــلام گردیــد و ابراهیــم ســارانی بــه کــد ملــی ۰۰۶۳۶4۶۳۲۳ بــه 
ســمت مدیــر تصفیــه انتخــاب گردیــد. نشــانی محــل تصفیــه تهــران فلکــه دوم صادقیه 
ــاختمان  ــم س ــتان یک ــش گلس ــم نب ــتان یک ــان بوس ــانی خیاب ــه کاش ــت ال ــوار آی بل
بارمــان واحــد ۶ کــد پســتی 14۷1۶94۵4۷ مــی باشــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1۰۵۳1۲۶(

آگهــی تغییــرات شــرکت ایرانیــان همــراه 
ــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت  ســرویس ب
۳49۳1۶ و شناســه ملــی 1۰1۰۳9۲1۵۷۸ بــه اســتناد 
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم صورتجلس
ــای  ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی 1۳99/۰۶/۲4 تصمیم
فعــاد فرهــادی بــه کدملــی ۲۵1۰۷۶۵۵۰۷ بــا 
ــدوق  ــه صن ــال ب ــغ ۶.۳۷۰.۰۰۰.۰۰۰ ری ــت مبل پرداخ
ــه  ــت. در نتیج ــرار گرف ــرکا ق ــف ش ــرکت در ردی ش
ــه  ــال ب ــغ 1۳.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ری ــرکت از مبل ــرمایه ش س
مبلــغ 19.۳۷۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال افزایــش یافــت و مــاده 
مربوطــه در اساســنامه اصــلاح شــد. اســامی شــرکا 
ــرمایه:  ــش س ــد از افزای ــرکه بع ــهم الش ــدار س و مق
محمدجــودت عایــش مصطفــی البرغوثــی بــه 
کدفراگیــر 914۳۲۵۶۷ دارای ۶.۳۷۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال 
ــی ۲۵1۰۷۶1۷14 دارای  ــه کدمل ــادی ب ــاد فره - فره
ــی  ــه کدمل ــادی ب ــاد فره ــال - فع ۶.۶۳۰.۰۰۰.۰۰۰ ری
۲۵1۰۷۶۵۵۰۷ دارای ۶.۳۷۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال ســازمان 
ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا 

ــران )1۰۵۳1۲۵( ــاری ته ــات غیرتج و موسس

آگهــی تغییــرات شــرکت خودرویــدک شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره 
ثبــت ۲۰۲91 و شناســه ملــی 1۰1۰۰۶۵۸۳9۷ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی 
عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1۳99/۰۷/۰۷ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : شــیوا 
ســادات شــفقیها بــه شناســه ملــی ۰4۵۳۵۸۶۲44بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره 
و مســعود رضائــی طهرانــی بــه شناســه ملــی ۰۰41۶۸1۵۲۵ بــه ســمت مدیرعامــل و 
ــه  ــه شناســه ملــی ۰4۵۳۳9۳9۲۶ ب ــژاد ب عضــو هیئــت مدیــره و گلنــوش راحمــی ن
ــرای مــدت نامحــدود انتخــاب شــدند . کلیــه  ــره ب ــب رئیــس هیئــت مدی ســمت نائ
اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور شــرکت ازقبیــل چــک ســفته بــروات و قــرارداد هــا 
و عقــود اســلامی و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء رئیــس هیئــت مدیــره بــه تنهایــی 
همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1۰۵۳1۲۲(

ــه  ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرویس ب ــراه س ــان هم ــرکت ایرانی ــرات ش ــی تغیی آگه
شــماره ثبــت ۳49۳1۶ و شناســه ملــی 1۰1۰۳9۲1۵۷۸ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع 
عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳99/۰۶/۲4 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : اقــای محمــد 
جــودت مصطفــی عایــش البرغوثــی کدفراگیــر 914۳۲۵۶۷ بــا دریافــت کلیــه ســهم 
الشــرکه خــود از صنــدوق شــرکت از شــرکت خــارج شــد. در نتیجــه ســرمایه شــرکت 
از مبلــغ 19.۳۷۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ 1۳.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال کاهــش یافــت و مــاده 
ــد  ــرکه بع ــهم الش ــدار س ــرکا و مق ــامی ش ــد . اس ــلاح ش ــنامه اص ــه در اساس مربوط
ــی ۲۵1۰۷۶1۷14 دارای ۶.۶۳۰.۰۰۰.۰۰۰  ــه کدمل ــادی ب ــاد فره ــرمایه: فره ــش س از کاه
ریــال - فعــاد فرهــادی بــه کدملــی ۲۵1۰۷۶۵۵۰۷ دارای ۶.۳۷۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال ســازمان 
ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران 

)1۰۵۳1۲4(

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســی اطلــس تهویــه پــارس بــا مســئولیت محــدود 
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 1۰1۰۳9۰۸۰۸۳ ب ــه مل ــت ۳4۶۶۰۶ و شناس ــماره ثب ــه ش ب
ــد :  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1۳99/۰۸/1۲ تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم مجم
ــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق  ــادری بــه شــماره ملــی ۰۰۶1۵۶۷۳1۰ ب محمدرضــا ن
ــا  ــش داد آزیت ــال افزای ــغ 1۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ری ــه مبل ــود را ب ــرکه خ ــهم الش ــرکت س ش
دادگســتری بــه شــماره ملــی ۰۰۵۷1۸۲۳9۶ بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت 
ســهم الشــرکه خــود را بــه مبلــغ 1۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش داد ســرمایه شــرکت از 
مبلــغ 1۵۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ ۲۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه 
در اساســنامه اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکاء پــس از افزایــش بــه شــرح ذیــل مــی 
ــغ 1۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰  ــی ۰۰۶1۵۶۷۳1۰ دارای مبل ــماره مل ــه ش ــادری ب ــا ن ــد : محمدرض باش
ــغ 1۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰  ــی ۰۰۵۷1۸۲۳9۶ دارای مبل ــماره مل ــه ش ــتری ب ــا دادگس ــال آزیت ری
ــات  ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــال س ری

ــران )1۰۵۳1۲۳( ــاری ته غیرتج

ــه  ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــیا ب ــان آس ــک درم ــرکت نی ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 14۰۰۳۵۵۳۶۷۲ ب ــه مل ــت 441۵۳۸ و شناس ــماره ثب ش
ــد :  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1۳99/۰۸/14 تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم مجم
ــا پرداخــت 1۰۰۸۰۰۰۰۰۰۰  ــی۰۰۷۶۲۶94۲۶ ب ــه شــماره مل ــد نیــک زاد ب ــای حمی آق
ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه میــزان 1۲۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال 
ــا  ــی ۰۰۸۲9۷۳۷۰9 ب ــماره مل ــه ش ــب ب ــب حبی ــه نای ــم مرضی ــش داد. خان افزای
ــه  ــود را ب ــرکه خ ــهم الش ــرکت س ــدوق ش ــه صن ــال ب ــت 1۶۸۰۰۰۰۰۰۰ ری پرداخ
ــی  ــماره مل ــه ش ــک زاد ب ــه نی ــم فاطم ــش داد. خان ــال افزای ــزان ۲۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ری می
۰1۵۲۷۰۲۷۶۸ بــا پرداخــت 1۶۸۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه 
ــه  ــک زاد ب ــرا نی ــم زه ــش داد. خان ــال افزای ــزان ۲۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ری ــه می ــود را ب خ
ــدوق شــرکت  ــه صن ــال ب ــا پرداخــت 1۶۸۰۰۰۰۰۰۰ ری ــی ۰1۵4۸۳۰4۲9 ب شــماره مل
ــد  ــای محم ــش داد. آق ــال افزای ــزان ۲۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ری ــه می ــود را ب ــرکه خ ــهم الش س
ــا پرداخــت 1۶۸۰۰۰۰۰۰۰ ریــال  حســین نیــک زاد بــه شــماره ملــی ۰1۵۵9۲۸1۶۳ ب
بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه میــزان ۲۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش 
داد. در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۳۲۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه ۲۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ 
ــنامه  ــه در اساس ــاده مربوط ــت و و م ــش یاف ــال( افزای ــارد ری ــت میلی ــال )بیس ری
شــرکت اصــلاح گردیــد. اســامی و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکاء پــس 
ــران  ــانی ته ــه نش ــرکت ب ــعبه ش ــت . ش ــوق اس ــرح ف ــه ش ــرمایه ب ــش س از افزای
ــان آزادی، بیــن رودکــی و نــواب، مجتمــع تجــاری ســینا ســنتر، پــلاک ۲1۶،  خیاب
ــک زاد  ــد نی ــای حمی ــن و آق ــتی 1۳4۵۷9۵4۸9 تعیی ــد ۷۰۷، کدپس ــه ۷، واح طبق
بــه شــماره ملــی ۰۰۷۶۲۶94۲۶ بــه ســمت مدیــر شــعبه تعییــن گردیــد . ســازمان 
ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران 

)1۰۵۳1۲۷(
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ادامه طرح بخشودگی جرایم دیرکرد بیمه 
شخص ثالث موتورسیکلت ها توسط بیمه آسیا

 طرح بخشــودگی جرایم دیرکرد بیمه شخص ثالث 
موتورسیکلت ها تا آخر اسفند اجرا می شود. در پی موافقت 
رئیس مجمع صندوق تامین خســارت های بدنی و بنا به 
درخواســت بیمه مرکــزی مبنی بر اجــرای مجدد طرح 
بخشــودگی جرایم بند )ب( مــاده 24 قانون  بیمه اجباری 
خسارات واردشده به شخص ثالث در اثر حوادث ناشی از وسایل 
نقلیه مصوب ۱۳9۵ و در راستای کمک به آحاد جامعه به دلیل 
مشکلات ناشی از کرونا و پیشگیری از آسیب های اجتماعی و 
ترویــج فرهنگ بیمه، جرایم دیرکرد بیمه شــخص ثالث 

موتورسیکلت ها از ۱۵ آبان تا ۳۰ اسفند بخشوده می شود.
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خبـــــر خبـــر
وزیر بهداشت: واکسن ایرانی کرونا،  

وارد مرحله تست انسانی می شود
وزیر بهداشت گفت: از 
ســه طریق تلاش می کنیم 
واکســن کرونا را بــرای 2۱ 
میلیون نفر از جمعیت کشور 

تأمین کنیم.
به گــزارش خبرگزاری 
فارس، سعید نمکی در ارتباط 
زنده تلویزیونی درباره آخرین 
وضعیت اجرای طرح شهید سلیمانی اظهارداشت: در این 
طرح در حوزه های آموزش، بیماریابی و افزایش تســت و 
مدیریت بیماری قبل از رسیدن به بیمارستان برنامه ریزی 
شــده اســت و این طرح با همکاری با سفیران سلامت و 
نیروهای بســیج در اقصی نقاط کشور آغاز شده است که 
امیدواریم در پایان این طرح، دستاورد خوبی به جهان ارائه 

دهیم.
بالا بودن آمار مرگ و میر کرونایی به دلیل مراجعه 

دیرهنگام بیماران
نمکی با بیان اینکه بالا بودن آمار مرگ و میر مبتلایان 
به کرونا به دلیل مراجعه دیرهنگام بیماران به مراکز درمانی 
است افزود: از مردم به دلیل رعایت پروتکل ها تشکر می کنیم، 
گزارش ها حکایت از رعایت نود درصدی پروتکل ها دارد، ما 
در راستای اجرای محدودیت ها با دو معضل مواجه بودیم 
اول ترافیــک صبحگاهی، به دلیل فعالیت شــرکت های 
خصوصی و ادارات دولتی بود که رئیس جمهور دستور داد 
شرکت های دولتی از شنبه تعداد نیروها را به حداقل برسانند 
و از شرکت های خصوصی می خواهیم تعداد نیروها را کاهش 
دهند، اگر شــرکت های خصوصی در رفت وآمد شهری 
اثرگذاری منفی داشته باشند برخورد خواهد شد. وی ادامه 
داد: دومین معضل ما توزیع مرغ در بازارهای روز و شهری 
بود که این موضوع منجر به شلوغی و ازدحام و شیوع بیماری 
می شد که رئیس جمهور به وزیران مربوطه دستور دادند که 
به این موضوع رسیدگی و راهکاری برای مدیریت آن ارائه 

شود.
تامین واکسن کرونا از ۳ طریق دنبال می شود

وزیر بهداشت با بیان اینکه مراحل تامین واکسن کرونا 
از سه طریق دنبال می شود، گفت: روش اول خرید واکسن 
از مجموعه کواکس است که رایزنی های لازم برای خرید و 
واردات ۱۸ میلیون و ۸۰۰ هزار دوز صورت گرفته است که 
از این طریق واکســن مورد نیاز ۸ میلیون و 4۰۰ هزار نفر 
تأمین  می شود یعنی حدود ده درصد از جمعیت کشور. برای 
تولید مشترک حدود پنج و نیم میلیون دوز واکسن با یک 
کمپانی صاحب نام درحال مذاکره هســتیم و حدود 2۰ 
میلیــون دوز از طریق یک کمپانی معتبــر دیگر تامین 
می شود، با این حساب 4۱ تا 42 میلیون دوز واکسن را برای 
2۰ تا 2۱ میلیون جمعیت کشور )به علت دو مرحله ای بودن 
تزریق واکسن( تهیه خواهیم کرد. نمکی با اشاره به تلاش های 
محققان برای تولید واکسن کرونا در کشور افزود: واکسن 
داخلی در حال پیشرفت است و علیرغم ذهنیت برخی افراد 
که به شرکت های داخلی و تولید داخل باور ندارند در این 
راستا اقدام خوبی انجام شــد و سازمان جهانی بهداشت 
پیشــرفت چهار شرکت را قبول کرده است و یک شرکت 
مجوز تست انسانی را گرفته که هفته آینده وارد فاز انسانی 
می شود و امیدوارم طی چند ماه آینده مژده ساخت واکسن 

تولید داخل را به مردم عزیز برسانیم.
آغاز مطالعه بالینی واکسن آنفلوآنزای ایرانی

خبر دیگر اینکه سخنگوی سازمان غذا و دارو از اخذ 
مجوز برای مطالعات بالینی واکسن نوترکیب ایرانی آنفلوآنزا 
خبر داد. یانوش جهانپور در صفحه مجازی خود نوشــت: 
» سرانجام واکسن آنفلوآنزای نوترکیب ایرانی به مرحله اخذ 

مجوز کمیته اخلاق برای مطالعات بالینی رسید.«

 احتمال ابتلای کودکان به 
کووید-1۹ بسیار اندک است

محققان با بررســی سوابق 7بیمارســتان کودکان در 
آمریکا متوجه شدند فقط 4درصد کودکان به کووید-۱9 
مبتلا در بیمارستان بستری شده اند.به گزارش مهر به 
نقل از دیلی میل، تحقیقی جدید نشان می دهد احتمال 
ابتلای کودکان به کووید-۱9 بســیار کم است و فقط 
4درصد کودکان مبتلا در بیمارستان بستری می شوند. 
هنوز مشــخص نیست چرا احتمال ابتلای کودکان به 
ویروس کرونا کمتر از بزرگســالان است، اما محققان 
معتقدنــد دلیل این امر واکنش سیســتم ایمنی بدن 
کودکان نسبت به عفونت است.درهمین راستا تحقیقی 
جدید نتایج تســت ویروس کرونای بیش از ۱۳۵هزار 
کودک بســتری در 7بیمارســتان آمریکایی، قبل از 
۸سپتامبر را بررسی کرده است.اکنون مشخص شده 
فقط تست ویروس کرونای ۵هزار و ۳74نفر )4درصد( 
از آنان مثبت بوده و از این جمعیت کوچک فقط ۵۳9نفر 
)۶.7درصد( در بیمارستان بستری و 99نفر آنان نیازمند 
مراقبت هــای ویژه شــدند. ۸نفر از بیمــاران مبتلا 
)۰.۱۵درصد( بعدا فوت کردنــد. ۶مورد از مرگ های 
ثبت شده بیمارانی با شرایط پیش زمینه پیچیده بودند

بانک مرکزی: کارسازی چک ها تا اطلاع 
ثانوی به شکل گذشته تداوم می یابد

بانک مرکزی و شــبکه 
بانکی به منظور اجرای قانون 
جدیدچک، تمهیدات لازم را 
برای ثبت چک ها در »سامانه 
صیاد« توســط دارندگان آن 
فراهم کرده است، بااین حال 
کارسازی چک تا اطلاع ثانوی 
به روال سابق همچنان ادامه 
دارد.  به گــزارش روابط عمومی بانک مرکــزی، این بانک 
دراطلاعیه شــماره یک خود درباره چگونگی اجرای قانون 
جدید چک تصریح کرد : بانک مرکزی و شبکه بانکی کشور 
در راستای اجرای ماده 2۱ مکرر قانون »اصلاح قانون صدور 
چک«، نسبت به آماده سازی زیرســاخت ها و درگاه های 
ارتباطــی بــرای ایجــاد دسترســی صادرکننــدگان و 
دریافت کنندگان چک به سامانه صیاد را فراهم کرده است. لذا 
باتوجه به این که صدور و انتقال هر برگه چک مستلزم ثبت در 
»سامانه صیاد« است، از تاریخ بیست و دوم آذر صادرکنندگان 
و دریافت کنندگان چک می باید موارد زیر را مدنظر قرار دهند: 

۱- از تاریخ 22  آذر ضروری است تمام چک ها در وجه 
ذینفع مشخص صادر شوند. همچنین ثبت انتقال چک در 

سامانه صیاد جایگزین پشت نویسی چک خواهد بود.  
2- تمام دارندگان دسته چک موظفند پس از صدور 
چک، اطلاعات چک صادر شده را به همراه اطلاعات دریافت 
کننده آن )شامل شناسه ملی رکدملی ذینفع، مبلغ و تاریخ 
سررســید( در »ســامانه صیاد« ثبت کنند. بدین منظور 
صادرکننــده چک می تواند از طریق درگاه های نوین بانک 
افتتاح کننده و نگهدارنده حساب جاری وی )شامل اینترنت 
بانــک و همراه بانک( یا برنامک های موبایلی فعال در حوزه 
پرداخت کشور به سامانه یاد شده دسترسی داشته و نسبت به 
ثبت چک اقدام کند.  براین اساس، شناسایی صادرکننده چک 
و حصول اطمینان از ثبت اطلاعات چک توسط وی مستلزم 
انجام فرایند احراز هویت توسط بانک یا برنامک موبایلی است 
کــه احراز هویت در برنامک های موبایلی به صورت انطباق 
شماره تلفن صادرکننده چک با کد ملی وی و استفاده از یکی 

از کارت های بانکی صادرکننده چک انجام می گیرد 
به عبارت دیگر صادر کننده چک می تواند با به کارگیری 
یکی از کارت های بانکی خود که توسط بانک صادرکننده چک 
در اختیار وی قرار گرفته و با استفاده از سیمکارت ثبت شده 
به نام وی، اقدام به ثبت اطلاعات چک در »سامانه صیاد« کند. 
۳- به منظور بررسی صحت اطلاعات چک ثبت شده، 
دریافت کننده چک امکان اخذ استعلام از »سامانه صیاد« را 
داشته و پس از حصول اطمینان از تطبیق اطلاعات ثبت شده 
با اطلاعات مندرج در برگه چک نسبت به تائید اطلاعات چک 
دریافتی اقدام می کند. همچنین چنانچه دریافت کننده چک 
پس از تائید اطلاعات آن متمایل به انتقال چک به شخص 
دیگری باشد، این امکان در سامانه یاد شده با ثبت مشخصات 
ذینفع جدید )ثبت شناسه رکدملی وی(  برای وی فراهم است. 

دراین راستا ،شناسایی دریافت کننده چک و حصول 
اطمینان از تائید اطلاعات چک توسط وی هم مجددا مستلزم 
انجام فرایند احراز هویت توسط بانک یا برنامک موبایلی است. 
بانک مرکزی افزود :درهمین حال با توجه به اهمیت 
چک در مبادلات تجاری کشــور، معضلات و مشــکلات 
اقتصادی ناشی از بیماری کرونا برای برخی از کسب وکارها و 
همچنین در راستای فرهنگ سازی و ایجاد فرصت مناسب به 
منظور برقراری ارتباط عموم مردم با ســامانه صیاد، بانک 
مرکزی و شبکه بانکی کشور حداکثر تعامل و همکاری لازم 
را به منظور پیشگیری از بروز هرگونه چالش های احتمالی 
ناشــی از اجرای فرایند ثبت و نقل  و انتقال چک را به عمل 
می آورد و لذا کارسازی چک ها تا اطلاع ثانوی همانند گذشته 

تداوم می یابد.

کاهش قیمت با خروج لاستیک 
سواری از شمول نرخ گذاری

 مدیرکل دفتر خدمات بازرگانی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت گفت: با خروج لاســتیک ســواری از شمول 
قیمت گذاری و رعایت ضوابط توسط واحدهای تولیدی؛ 
قیمت بازار کاهش یافت. صدیف بیک زاده، خارج شدن 
لاستیک سواری از شمول قیمت گذاری و نرخ گذاری 
این کالا توســط واحدهای تولیدی را ســبب کاهش 
اختلاف قیمت بازار آزاد دانست. مدیرکل دفتر خدمات 
بازرگانی وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: با توجه 
اختلاف ۱۰۰ درصدی قیمت بازار و مصوب لاستیک 
ســواری که این افزایش نه نصیب تولیدکنندگان و نه 
واردکنندگان می شــد، کارگروه تنظیم بازار تصمیم 
گرفت که لاستیک ســواری از شمول قیمت گذاری با 
رعایت ضوابط قیمت گذاری خارج شود. وی ادامه داد: 
براســاس این تصمیم، نرخ گذاری لاستیک براساس 
ضوابط قیمت گذاری هیات تعیین و تثبیت، راسا توسط 
واحدهای تولیدی انجام می گیرد. مدیرکل دفتر خدمات 
بازرگانی وزارت صمت گفت: با این تصمیم قیمت بازار 
آزاد لاستیک سواری کاهش یافته، و ضمن افزایش سهم 
تولیدکنندگان از قیمت بازار، واحدهای تولیدکنندگان 
می توانند متناســب با هزینه های تولید افزایش یافته، 

ادامه تولید داشته باشند.

فرماندار شمیرانات در دیدار با مدیرکل کتابخانه های 
عمومی استان تهران گفت: کتابداران با تدبیر مناسب 
نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، توانســتند در ایام 
کرونایی با تولید برنامه های ارزنده کتابخوانی در فضای 

مجازی تهدید را به فرصت تبدیل کنند.
به گــزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی اســتان تهران، آیین بزرگداشــت روزکتاب، 
کتابخوانی و کتابدار شهرستان شمیرانات با عنوان »صبح 
ناصــری،  محمدهــادی  حضــور  بــا  دانایــی« 
مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان تهران؛ سید 
مهدی ساداتی، فرماندار شهرستان شمیرانات؛ عبدالرضا 
علــی پناه، رئیس اداره فرهنگ و ارشــاد شهرســتان 
شمیرانات؛ ســکینه خاتون مهدیان، معاون اداره کل و 
پروین بینشــیان، رئیس اداره کتابخانه های عمومی 
شهرستان شمیرانات در کتابخانه عمومی شهید باهنر 
شهرســتان برگزار شــد. در این مراسم از سید مهدی 
ســاداتی، فرماندار شهرســتان شــمیرانات که دارای 
تحصیلات عالیه در حوزه علم اطلاعات و دانش شناسی 
اســت  و اهتمام جدی به حوزه کتــاب و کتابخوانی و 

کتابخانه های عمومی دارد، تقدیر به عمل آمد.
محمدهــادی ناصری، مدیــرکل کتابخانه های 
عمومی اســتان تهران در این جلسه به ارائه گزارشی از 
فعالیت های اجراشده توسط اداره کل و کتابخانه ها در 
دوران کرونــا پرداخت و گفــت: در بحث کرونا یکی از 
دستگاه هایی که سریع خود را با شرایط منطبق کرد و از 
اسفند ماه شروع به برنامه ریزی در بستر فضای مجازی 
کرد، اداره کل کتابخانــه های عمومی تهران بود که با 
حضور کتابداران فعال و مســئول، کلاس های متنوع 
فرهنگی و آموزشــی را  در بســتر فضای مجازی برای 

علاقمندان برگزار کرد.
وی افزود: در اســتان تهران با تولید ۱9۰ دقیقه 
کلیپ های آموزشی -ترویجی و نیز برگزاری کارگاه های 
متنوع در مدرســه تابســتانی دانایی و برگزاری نقدها 
و نشســت های کتابخــوان در فضای مجازی شــعار 
»کتابخانه تعطیل است اما کتابداری تعطیل نیست«به 

خوبی تحقق پیدا کرد.
ناصری در ادامه یکی از ســرمایه های  مهم استان 
تهران و شهرستان شمیرانات را حضور فرماندار فرهیخته 
و عالمی دانست که خود در حوزه تخصصی علم اطلاعات 
و دانش شناسی تحصیلات عالیه دارد و این مهم، فرصت 
و ظرفیــت خوبی را بــرای اداره کتابخانه های عمومی 
شهرســتان ایجاد کرده تا یک دوره خوب و طلایی در 
جهت خدمت رسانی به مردم شمیرانات در حوزه ارتقا 

سرانه های مربوط به کتابخوانی رقم بخورد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان تهران افزود: 
وظیفه خود دانستیم که به مناسبت هفته کتاب خدمت 
فرماندار شــمیرانات که وی را از جامعه کتابداران می 
دانیم، باشیم و علی رقم مشغله هایی که دارند به اندازه 

خود تقدیری هر چند ناچیز از شخصیت و تلاش های 
بی شائبه و سازنده وی داشته باشیم.

در این مراســم ســید مهدی ســاداتی فرماندار 
شهرستان شمیرانات نیز ضمن تبریک هفته کتاب به 
کتابداران و خادمان عرصه کتاب، گفت: تشکیل مستمر 
جلسات انجمن کتابخانه های شهرستان موجب عینیت 
بخشیدن به وظایفی است که قانونگذار دنبال می کند.

ســاداتی با اشــاره به اینکه خوشبختانه در سطح 
شهرستان شاهد نشاط، علاقمندی و پیگیری و انجام 
وظیفه از سوی دســتگاه های اجرایی در حوزه کتاب و 
کتابخوانی هســتیم، از پیگیری مطالباتی که موجب 
ارتقای جایگاه کتابخانه ها در شمیرانات می شود، تقدیر 
کرد و افزود: باید از کسانی که دغدغه فرهنگ کتاب خوانی 

دارند تشکر کرد.
وی با بیان اینکه امام راحل فرهنگ ما را تغییر داد 
و شــهدا نیز با خون خود ایثار، محبت، آزادی، آزادگی، 
امنیــت و آرامش را برای ما کتابت کردند، گفت: در این 
میان ما به امام راحل و شهدا بدهکار هستیم چراکه شهدا 
بهترین کتابداران بودند که سیمای عملی آنچه در کتاب 
ها درباره دلاوری، شــجاعت و ارزش های نظام مقدس 

خوانده بودیم را برای ما به تصویر کشیدند.
ساداتی اســتفاده از ظرفیت های فرهنگی که در 
شهرســتان وجود دارد را امر مهمی دانست و گفت: در 

شهرستان کتابخانه هایی غنی و ارزشمند دایر است.
ساداتی ضمن تجلیل از عملکرد اداره کل کتابخانه 
هــای عمومی تهــران گفت: علی رغم ایــام کرونایی، 
کتابداران با تدبیر مناســب نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور، توانستند در این ایام تهدید را به فرصت تبدیل 
کنند و هنگامی که بیمــاران فرصت حضور در فضای 

عمومی نداشتند، اوقات آن ها را با کتاب پر کنند.
وی با بیان اینکه باید نســبت به فرهنگ کتاب و 

کتابخوانــی اهتمام جدی تر داشــته باشــیم، گفت: 
پذیرفتنی نیســت که مصوبات جلسات کتابخانه های 
عمومی اجرایی نشــود و هر کســی که نسبت به این 

مصوبات کم لطفی کند ما را دچار شک خواهد کرد.

در پایان این مراســم با اهدای لوح تقدیر از 
زحمات »سیدمهدی ساداتی« فرماندار شمیرانات 

تقدیر شد.
متن لوح تقدیر بدین شرح است:

جناب آقای دکتر ساداتی
 فرماندار محترم شهرستان شمیرانات

ارج نهادن به فرهنگ کتاب و کتابخوانی و حمایت 
از هنر و ادب انقلاب اســلامی، گام ارزشمندی ست که 
بوسیله آن نسل دوم و سوم انقلاب را به این چشمه های 
زلال متصل می نمایــد تا پله های گام دوم انقلاب را با 

تکیه بر این میراث ارزشمند، استوار و محکم بپیمایند.
هفته کتاب، فرصت مغتنمی است تا به پاس اهتمام 
به مطالعه و توجه به نقش و جایگاه ویژه کتابخانه ها به 
عنوان پایگاه های اصیل فرهنگی اجتماعی شهرستان 
شمیرانات از حضرتعالی که خود نیز در رشته ارزشمند 
کتابداری دارای تحصیلات عالیه هستید،  تقدیر و تشکر 

به عمل آید.
  این لوح تقدیر به پاس اقدامات ارزشمند شما در این 
مهم تقدیم حضور مــی گردد. امید آنکه با عنایت حق 
تعالی، هم افزایی و همراهی در ارائة خدمات شایسته به 
مردم شریف ایران اسلامی تداوم یابد و بیش از پیش در 
راه ترویج ارزشهای انقلاب اسلامی موفق و موید باشید. 

ان شاءالله.
و من الله التوفیق
دبیرکل
علیرضا مختارپور

فرماندار شمیرنات:

کتابداران تهدید کرونا را به فرصت تبدیل کردند

مهدی رمضانی معاون توسعه کتابخانه ها 
و ترویج کتاب خوانی با حضور در برنامه »سلام 
صبح بخیــر« به تشــریح اقدامــات نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور برای بزرگداشت 
ایــام هفته کتاب و روز کتاب، کتاب خوانی و 

کتابدار پرداخت.
بــه گزارش اعتبــار به نقــل از پایگاه 
اطلاع رســانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور، مهــدی رمضانی معاون توســعه 
کتابخانه ها و ترویج کتاب خوانی نهاد با حضور 
در برنامه »سلام صبح بخیر« شبکه ۳ سیما 
به تشریح اقدامات نهاد در ایام شیوع کرونا و 
هفته کتاب پرداخت. وی در ابتدا با نقد آماری 
که از سرانه مطالعه ایرانیان در رسانه ها منتشر 
می شود، این آمار را فاقد مبنای دقیق و جامع 
دانست و سرانه مطالعه را دارای شاخص های 
مختلف در نقاط مختلف دنیا دانســت و بر 
ضرورت انجام پیمایش سرانه مطالعه توسط 

مرکز آمار ایران تأکید کرد.
رمضانــی در ادامــه با رد نــگاه برخی 
رسانه ها در خصوص پرداختن به جنبه منفی 
مطالعه در کشــورمان با تشــریح وضعیت 
مطالعه در میان اقشار کودک و نوجوان گفت: 
کودکان و نوجوانان به عنوان ســرمایه های 
اجتماعی آینده کشورمان هستند که در حوزه 
نشر بیشــترین چرخه اقتصادی را به خود 
اختصاص داده اند و این نشــان می دهد که 
خانواده امروز برای این حوزه سرمایه گذاری 
می کند. این نقطه مثبتی است که رسانه ها به 
آن نمی پردازند. البته مسئولیت این موضوع 
تنهــا با نهاد کتابخانه ها نیســت. ما در نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور مسئولیت توسعه 

کتابخانه ها و ترویج کتاب خوانی را داریم.
معاون توســعه کتابخانه هــا و ترویج 
کتاب خوانی با اشاره به فعالیت های نهاد در 
حوزه ترویج فرهنگ مطالعه گفت: اگر سال 
۱۳99 را به دلیل شیوع کرونا که شاخص ها 
را به هم ریخته اســت، کنار بگذاریم در سال 
۱۳9۸ مراجعه به کتابخانه های عمومی بیشتر 
از قبل شده است و عمده دلیل آن هم افزایش 
قیمت کتاب است. منطقاً ما به عنوان متصدی 
کتابخانه های عمومی می بایســت مخزن 
کتابخانه های عمومی و مجموعه سازی مان را 
غنی تر و به روزتر کنیم تا مورد استفاده مردم 

قرار گیرد.
وی در خصوص دسترسی آسان مردم به 
کتاب تصریح کرد: دسترسی آسان مردم به 
کتاب چه از نظر فروشگاهی و کتابخانه ای و 
چه مجازی از نکات مهم و مورد توجه است. 

در کشورهای بزرگی مثل امریکا که در حوزه 
مطالعه دارای رتبه و شاخص هستند کتاب 
الکترونیک تأثیری بر فروش فیزیکی کتاب 

نگذاشته است. 
رمضانی تأکید کرد: بر اساس آمارهایی 
که داشتیم سال 9۸-97 به طور متوسط ۵۰ 
میلیون مراجعه بــه کتابخانه های عمومی 
داشتیم و این مراجعه امسال اتفاق نیفتاده 

است.
معاون توســعه کتابخانه هــا و ترویج 
کتاب خوانی نهاد افزود: در حوزه مطالعه کتاب 
الکترونیک در کتابخانه های عمومی مشکل 
قانونی داریم و هنوز مشخص نشده است که 
فــروش کتاب الکترونیک یا مطالعه آن باید 
دارای چه شاخص هایی باشد اما برای ترویج 
کتاب خوانی در این ایام سعی شده از ظرفیت 
فضای مجازی اســتفاده شــود و ده ها هزار 

محتوای کتاب محور تولید و منتشر شده است. 
همچنین از ظرفیت کتاب الکترونیک بعضی 
از خدمت رسانان و اپلیکیشن ها استفاده شده 
و در این راستا تفاهم نامه هایی را امضا کردیم 
و در اختیار اعضای فعال گذاشــتیم. در این 
مرحله حدود 2۵۰ هزار عضو کتابخانه عمومی 
از این امــکان بهره مند شــدند. البته ما با 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی هم در 
نشست هایی که داشتیم این موضوع را مطرح 
کردیــم تا در بحث قانون گــذاری خلأهای 

موجود در این زمینه برطرف شود.
رمضانی در ادامه بر ضرورت قرار گرفتن 
مطالعــه در اوقــات فراغت مــردم و نقش 
دستگاه ها و مسئولان بر ایجاد نیاز به مطالعه 
در مــردم تأکیــد کرد و گفت: مســابقات 
کتاب خوانی یکی از راه های علاقه مند کردن 
مردم به مطالعه است. ما در نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور در همین ایام کرونا با برگزاری 
دهمین جشنواره کتاب خوانی رضوی شاهد 
مشــارکت بیش از ۱ میلیــون و ۳۰۰ هزار 

شرکت کننده بودیم.
رمضانی در پایان بر ضرورت اهدای کتاب 
برای غنی کردن منابع کتابخانه های عمومی 
تأکید کرد و خواستار مشارکت مردم در زمینه 

اهدای کتاب به کتابخانه های عمومی شد.
گفتی است مهدی رمضانی در  ایام هفته 
کتــاب با حضــور در شــبکه های مختلف 
تلویزیونی از جمله برنامه »عطسه« شبکه ۳ و 
»دوربین امید« شبکه امید به تشریح اقدامات 
نهاد در حــوزه ترویج فرهنگ مطالعه و ایام 
هفتــه کتــاب و گرامیداشــت روز کتاب، 

کتاب خوانی و کتابدار پرداخته بود.

کتاب الکترونیک تأثیری بر فروش فیزیکی کتاب نگذاشته

محققان “دانشگاه بیرمنگهام” انگلیس اخیرا موفق به توسعه اسپری بینی شده اند که به گفته آنها این اسپری می تواند تا 4۸ ساعت از افراد در برابر ابتلا به کووید-۱۹محافظت کند و به زودی 
در انگلیس در دسترس قرار خواهد گرفت. به گزارش ایسنا و به نقل از دیلی میل، مواد شیمیایی که قبلًا برای استفاده توسط انسان تأیید شده اند اکنون توسط محققان انگلیسی برای ساختن 
اسپری بینی ترکیب شده و مورد استفاده قرار گرفته اند. مطالعات آزمایشگاهی نشان داده که این ماده از توانایی ویروس کرونا در اتصال به سلول های انسانی جلوگیری می کند. این اسپری 
از دو ماده اصلی به نام های “کاراگینان” و “ژلان” ساخته شده است که هر دو این مواد در علوم غذایی به عنوان مواد غلیظ کننده استفاده می شوند. از آنجا که این مواد از قبل برای استفاده 
 Richard(“ توســط انسانی مورد تأیید قرار گرفته اند، سازندگان می گویند این محصول به محض اینکه از نظر مقامات رسمی تایید شود، آماده استفاده خواهد بود. دکتر “ریچارد مواکز
Moakes(، نویسنده اصلی مقاله گفت: این اسپری از محصولات آماده در دسترس که قبلًا در محصولات غذایی و دارویی استفاده می شده، تهیه شده است. با داشتن شرکای مناسب، ما 
می توانیم تولید انبوه اسپری مذکور را ظرف چند هفته آینده آغاز کنیم. ماده ژلان اجازه می دهد اسپری به صورت غبار ریز کل قسمت درونی بینی را بپوشاند. اگر اسپری با کروناویروس 

سندرم حاد تنفسی 2)ویروسی که باعث ایجاد کووید-۱۹ می شود( تماس پیدا کند، آن را گرفته و محصور کرده و با انجام عمل بلع یا تخلیه بینی کاربر آن را از بدن خارج می کند.

محافظت4۸ساعته
برابرکووید-1۹
بایکاسپریبینی
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خبـــــر خبـــر
طراحی و تولید گرید Mn 6 19 ویژۀ 

ساخت بدنۀ بویلر
علی رضا مولوی زاده رئیس 
تروپروســس فــولاد مبارکه  از 
طراحی و تولیــد گرید 19Mn6 به 
ابعاد 10mm*1800  ویژة ساخت 
بدنة بویلر  خبر داد و تولید این گرید 
جدیــد را  اقدامــی در جهــت 
بومی سازی و قطع واردات و توسعة 
سبد محصولات  فولاد مبارکه برشمرد، مدیریت متالورژی و 
روش های تولید بنا به درخواست مشتریان شرکت، طراحی 
و تولید گرید 19Mn6 را  طبق اســتاندارد مربوطه )۱7۱۵۵ 
DIN( در دستور کار خود قرار داده بود.  گرید مذکور عمدتا در 
ســاخت بویلرها و مخازن تحت فشار کاربرد دارد و از دستة 

فولادهای مقاوم به خزش است. 
در همین خصوص، صادق رحیمی، کارشناس واحد 
متالورژی و روش های تولید فولاد مبارکه نیز در گفت وگو با 
خبرنگار فولاد اظهار داشت: بنابر استانداردهای مربوطه، گرید  
فولادی  یادشده  نیاز به  حداقل استحکام تسلیم  ۳۵۵ مگا 
پاسکال و حداقل استحکام  کششی ۵۱۰ مگا پاسکال در دمای 
محیط دارد. همچنین از ویژگی های خاص این گرید، الزام به 
برخورداری از حداقلی از استحکام تسلیم و کششی در دماهای 

بالاتر از 2۰۰ و حداکثر ۵۵۰ درجة سانتی گراد است.
وی با اشاره به این نکته که گرید 19Mn6 پیش از این از 
طریق واردات تأمین می شد افزود: پس از تعیین آنالیز مناسب، 
ســایر پارامترهای تولیدی، همچون دماهای نورد و الگوی 
خنک کاری ورق، برای دستیابی به خواص مکانیکی موردنظر 
اســتاندارد DIN 17155 نیز تعیین گردیــد.  وی  در ادامه 
خاطرنشان کرد: گرید مذکور، با آنالیز و پارامترهای خاص 
طراحــی شــد و در ابعــاد مورد درخواســت مشــتری 
)1۰mm*18۰۰( تولید گردید. همچنین برای اولین مرتبه 
در فولاد مبارکه با هماهنگی آزمایشگاه محصول  جهت انجام 
تست کشش در دمای 4۵۰ درجة سانتی گراد ، تجهیزات 
موردنیاز بر روی دستگاه کشش، نصب و تست شد. صادق 
رحیمی، کارشناس واحد متالورژی و روش های تولید فولاد 
مبارکه  همچنین گفت:  کلیة کلاف های تولیدشده برای اولین 
بار در فولاد مبارکه در دمای 4۵۰ درجة سانتی گراد، مطابق با 
استانداردهای مربوطه تحت تست کشش گرم  قرار گرفته اند.  
وی در ادامه خاطرنشان کرد: محصول تولیدی پس از اخذ 
تأییدیة آزمایشــگاه محصول، در خط تولید مشتری نیز 
مورداستفاده قرار گرفته و درنهایت  تأیید و رضایت مشتری 

دریافت کنندة محصول را نیز در برداشته است.
رحیمی در پایان از همکاری مدیریت و کارشناسان دفاتر 
فنی تولیدِ نواحی فولادسازی و نورد گرم، واحد برنامه ریزی و 
کنترل تولید، آزمایشگاه محصول، واحد فروش و  نیز مدیریت 

و همکاران واحد متالورژی و روش های تولید قدردانی کرد.

واردات گندم توسط بخش 
خصوصی ممنوع است

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران گفت: واردات 
گندم توسط بخش خصوصی کشور انجام نمی شود.  یزدان 
سیف با بیان اینکه از سال 9۵ تاکنون واردات هرگونه گندم 
توسط بخش خصوصی ممنوع بوده است، افزود: در سال های 
اخیر )99-9۸( به منظور تکمیل ذخایر استراتژیک و بالا 
بردن ضریب امنیت قضایی کشور نسبت به واردات گندم، 
صرفاً توســط بخش دولتی اقداماتی صورت گرفته و هیچ 
بخش خصوصی نسبت به واردات گندم اقدام نکرده است. 
طی سال های اخیر به دلیل خودکفایی در تولید گندم و خرید 
از کشاورزان داخلی ورود این محصول به کشور ممنوع بوده 
است و به غیر از تکمیل ذخایر کشور در برخی مواقع توسط 
شرکت بازرگانی دولتی، مجوزی برای واردات گندم از سوی 

بخش خصوصی صادر نشده است. 
تولید گندم در ســال 9۸ به ۱4 میلیون تن و خرید 
تضمینی آن، به  بیش از هشت میلیون تن رسید که نشان 
می دهد دولت در سایه تحریم ها، برای خودکفایی در تولید 
این محصول اســتراتژیک، عملکرد مطلوبی ارائه داده و 
توانسته با ایجاد درآمدزایی و انگیزه برای تولیدکنندگان، 
تولید بالا و مستمر این محصول را در اولویت برنامه های خود 

قرار دهد.

 رانت 100 هزار میلیاردی
 در شیوه نامه جدید عرضه فولاد

عضو انجمن تولیدکنندگان 
فولاد با بیان اینکه شیوه نامه جدید 
عرضه فولاد رانت ۱۰۰ هزار میلیارد 
تومانی ایجاد می کند، گفت: با این 
شــیوه نامه رانت را به کل زنجیره 

فولاد تعمیم می دهند.
ســید رضا شهرســتانی در 
گفت وگو با خبرگزاری مهر درباره شیوه نامه ساماندهی عرضه 
و تقاضای زنجیره فولاد که از سوی رئیس دفتر رئیس جمهور 
به وزارت صمت ابلاغ شده است، اظهار داشت: هرجا دولت 
برای ساماندهی یک بازار دخالت کرده، باعث ایجاد رانت شده 
اســت.  وی افزود: شیوه نامه جدید فولاد موجب تعطیلی 
بسیاری از کارخانجات فولادی می شود و یک رانت حداقل 
۱۰۰ هزار میلیارد تومانی در آن نهفته است. در صنعت فولاد 
به ویژه در بخش ورق همیشــه رانت وجود داشته اما حالا 
می خواهند آن را در کل زنجیره فولاد گسترده کنند. عضو 
انجمن تولیدکنندگان فولاد درباره چگونگی ایجاد رانت ۱۰۰ 
هزار میلیارد تومانی گفت: در شیوه نامه ابلاغی آمده است که 
قیمت پایه شمش، اســلب و میلگرد در بورس، ۸۰ درصد 
قیمت منطقه CIS با تســعیر نرخ نیما باشد. این قیمت با 
قیمت فوب ۱۰ درصد اختلاف دارد که می شود 7۰ درصد. 
گفته اند پنج درصــد به صورت رقابتی قیمت پایین بیاید. 
بنابراین قیمت عرضه در بورس، ۶۵ درصد فوب خلیج  فارس 
است. چون مازاد عرضه در داخل کشور داریم، مسلماً باید با 
قیمت پایه باشد. بنابراین قیمت عرضه این محصولات در 
بورس، ۳۵ درصد پایین تر از نرخ فوب خلیج  فارس می شود. 
در حــال حاضر قیمت فولاد 4۳۰ تا 4۵۰ دلار اســت و اگر 
میانگیــن قیمت را روی 44۰ دلار در نظر بگیریم، این عدد 
ضرب در ۳۰ میلیون تن برابر با ۱۳ میلیارد دلار می شود. اگر 
۳۵ درصد تخفیف ارائه شود، حدود چهار میلیارد دلار می شود 
که بــا ارز نیمایی برابر با ۱۰۰ هزار میلیارد تومان اســت.  
شهرستانی با بیان اینکه ۳۰ میلیون تن تولید فولاد داریم که 
حداکثر ۱۵ میلیون تن مصرف داخلی است، افزود: اگر چین 
زمانی که تولید ۱۰۰ میلیون تنی داشت چنین دستوراتی 
می داد، می توانست تولیدش را به یک میلیارد تن برساند؟  وی 
ادامه داد: عجیب است که آقای نهاوندیان؛ معاون اقتصادی 
رئیس جمهوری چنین شــیوه نامه ای را امضا کرده است. 
به حساب خودشان هدف از این شیوه نامه، صادرات محصول 
نهایی است. گفته اند که شمش را 2۰ درصد نسبت به سال 
قبل کمتر صادر کنیم. این در حالی است که مازاد شمش در 
داخل کشور داریم.  عضو انجمن تولیدکنندگان فولاد افزود: 
ســال گذشته پنج میلیون و ۸۰۰ هزار تن صادرات شمش 
داشتیم که اگر 2۰ درصد کم کنیم، حدود یک میلیون و 2۰۰ 
هزار تن باید کمتر صادر شود؛ یعنی حدود چهار و نیم میلیون 
تن. این در حالی است که میزان تولید شمش امسال نسبت 
به پارسال دو میلیون تن بیشتر است. بنابراین سه میلیون و 
2۰۰ هزار تن اضافه عرضه به بازار داخلی انجام خواهد شد. آیا 
نباید بررسی شــود که این میزانی که نباید صادر شود چه 
سرانجامی  خواهد داشت؟ به آقای نهاوندیان، کمیته صنایع 
مجلس، آقای جهانگیــری و وزارت صمت نامه اعتراض 

فرستادیم ولی متأسفانه گوش شنوایی وجود ندارد.

کسب رکوردهای جدید در فولاد 
هرمزگان

رکورد تولید ماهانه تختال فولاد هرمزگان در آبان ماه 99 
و در فاصله ای کمتر از دو ماه با رکورد قبلی به میزان ۱۳۸ هزارو 
22۶ تن محقق شد. به گزارش روابط عمومی فولاد هرمزگان، 
با آغاز هفته بسیج و در سال جهش تولید، فولاد هرمزگان به 
رکــورد تولید تختال ماهانه به میزان ۱۳۸ هزار و 22۶ تن در 
آبان و ۱۳7 هزار و ۳9۱ تن در شــهریورماه سال جاری دست 
یافت. همچنین در این شرکت رکورد تولید روزانه تختال به 
میزان ۶۳۱۱ تن در آبان امســال و ۶۰24 تن در شهریور ماه 
سال جاری به ثبت رسید. رکورد روزانه تعداد ذوب ریخته گری 
شده در فولاد هرمزگان به میزان ۵۱ ذوب در آبان ماه سال جاری 
و رکورد قبلی تعداد ۵۰ ذوب در تیر سال گذشته بوده است. 
براساس این گزارش، رکورد تعداد ذوب ریخته گری شده ماهانه 
این شرکت به میزان ۱۱7۰ ذوب در سال جاری و رکورد قبلی 

آن نیز تعداد ۱۱۵۸ ذوب در فروردین ماه 97 به ثبت رسید.

معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد 
مبارکه در مصاحبه با خبرنگار ایلنا گفت: 
فولاد مبارکه با داشتن سهم 7۰ درصدی از 
بازار، بزرگ ترین شــرکت در زنجیرة تولید 
محصولات تخت کشور است. در گروه فولاد 
مبارکه شــرکت فولاد هرمزگان به عنوان 
تولیدکنندة تختال و سه شرکت ورق خودرو 
چهار محال و بختیــاری، تاراز و امیرکبیر 
کاشان به عنوان  شرکت های پوشش دهی 
گالوانیــزه در کنار فــولاد مبارکه در حال 

فعالیت اند.
طهمورث جوانبخت در این گفت وگو 
اظهار داشت: در ســال گذشته شرکت 7 
میلیون و ۶۰۰ هزار تن از محصولات خود را 
به فروش رسانده  که از این میزان یک میلیون 
و 4۵۰ هزار تن به صادرات و مابقی آن مصرف 
داخلی بوده است.  امسال نیز برنامه داریم تا 

به این میزان تولید و فروش دست یابیم.
وی ادامه داد: به دنبال افزایش نرخ ارز و 
ایجاد وضعیت تورمی در کشور، محصولات 
فولادی که پیش از این حکم کالای مصرفی 
داشــت و در صنایع پایین دستی استفاده 
می شــد، از نگاه برخی که به دنبال تبدیل  
نقدینگی خود بودند به کالای ســرمایه ای 
تبدیل شد و به تبع آن تقاضای کاذبی برای 

این محصولات شکل گرفت.
وی ادامه داد: در 2۵ سال گذشته، فولاد 
مبارکه تمام کارخانه ها و صنایع پایین دستی 
مصرف کنندة ورق های فولادی را شناسایی 
و ظرفیــت آن هــا را کارشناســی، و طی 
بازدیدهای دوره ای آن را به روزرسانی کرده 
اســت. امروز ما به مدد داشــتن یک بانک 
اطلاعاتی جامع شــامل ۱۱۰۰ مشتری از 
صنایع مصرف کننــدة ورق های فولادی، 
تولیدکنندة واقعی را می شناسیم و با آن ها 

تعامل دوسویه داریم.
جوانبخت ادامه داد: از سال 97 سیستم 
بهین یاب راه اندازی شد و این سیستم ملاک 
و مبنای خرید شرکت های پایین دستی از 
بورس کالا قرار گرفت. از طرفی از ابتدای سال 
۱۳97 با افزایش نرخ ارز، قیمت محصولات 
فولادی نیز روند افزایشی داشت و به جهت 
کنترل قیمت محصولات، کارگروه تنظیم 
بازار تشکیل شد. این کارگروه دستورالعمل 
تنظیم بازار را در مردادماه ۱۳97 تنظیم و 
ابلاغ کرد، اما ابلاغ این دستورالعمل که بیشترِ 
تمرکز آن بر کنتــرل قیمت بود، منجر به 
کنترل و کاهش التهاب قیمت در بازار فولاد 
ایران نشد و اختلاف قیمت بورس کالا با بازار  
آزاد از حدود ۵ درصد )در شرایط عادی که 
این میزان منطقی است( به حدود ۵۰ درصد 
افزایش یافت. نهایتا محصولات فولادی با 
قیمت بازار که بسیار فراتر از قیمت بورس بود 

به دست مصرف کنندگان رسید.
وی ادامــه داد: از ســال 97 و بعــد از 
راه اندازی سیستم بهین یاب، به دلیل آنکه این 
سیستم مبنای کارشناسی دقیقی نداشت، 
تقاضای کاذب در بازار ایجاد شد و به تبع آن 
التهاب در بازار همچنان وجود داشت. از اواخر 
سال گذشــته مجددا کارگروه تنظیم بازار 
تصمیمــات جدیدی درخصــوص نحوة 
قیمت گذاری در بورس اتخــاذ کرد که  با 
افزایش قیمت ارز و انتظار تورمی باعث شد 
فاصلة قیمت بازار و بورس بیش از ۵۰ درصد 
شــود و امروز این فاصله در ورق های گرم با 
ضخامت پایین به ۶۰ تا 7۰ درصد می رسد. 
جوانبخت با اشاره به اینکه برخی شرکت های 

متقاضی فولاد وجود خارجی ندارند، گفت: 
اطلاعات موجود در سیستم بهین یاب از دقت 
و صحت کافی برخوردار نیست و این خود 

به نوعی به التهاب بازار دامن می زند.
مشتری، تأمین کننده )شرکت فولاد 
مبارکه( و بورس کالا سه رأس یک مثلث اند 
که با تعامل هم بازار  را می سازند و با تکیه بر 
مکانیسم عرضه و تقاضا منجر به کشف قیمت 
می شــوند. اما در سال های 97 و 9۸ با ورود 
سایر عوامل به قیمت گذاری، در دو مرحله به 
این رابطه خدشــه وارد شد، تا جایی که در 
برخی موارد مجبور به ابطال معاملات شدند 
و این مســئله به فولاد مبارکه که اســاسِ 
برنامه ریزی تولید آن بر مبنای ســفارش  

مشتریان است، ضربه وارد ساخت.
معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد 
مبارکــه ادامــه داد: مشــکل دیگــر این 
تصمیم گیری این بود که  کنترل قیمت فقط 
بر ورق های فولادی تمرکز داشت و صنایع 
دیگر مثل لوله و پروفیل که محصولاتشان از 
تبدیل ورق فولادی  حاصل می شود، از این 
تصمیم مستثنا شدند و همین مسئله باعث 
شــد قیمت ایــن گــروه از کالاهــا برای 

مصرف کنندة نهایی افزایش پیدا کند.
وی در پاسخ به این سؤال که چرا فولاد 
مبارکه با اینکه مواد اولیه و صنایع بالادستی 
را خریداری می کند،  با فروش کالای خود 
به صورت دستوری مخالف است، گفت: اگر 
صنایع بالادستی ما به صورت غیردستوری 
عمل کنند، به این مشکل دچار نمی شوند، 
زیرا اطلاعات آن ها در کدال موجود است و 
حاشیةسود آن ها تضمین شده؛ اما اگر آن ها 
از دستور خارج شــوند، حاشیة سود آن ها 

افزایش زیادی پیدا می کند.
وی ادامه داد: ما در ســال های گذشته 
محصولات تولیدی خود را در بورس عرضه 
می کردیم و مواد اولیة آن را نیز از طریق بورس 
خریداری می کردیم.  همچنین جهت فروش 
کالا به مشتریان خود شرایط اعتباری مهیا 
کرده بودیم که قطعا بار مالی آن به شرکت 
تحمیل می شد. فروش محصولات شرکت  به 
دو صورت عرضة مستقیم در بورس کالا و 
مچینگ انجام می شد و ازآنجاکه احتمال 
داشت به دلیل تقاضای کاذب ایجادشده و 
شرایطی که قبلا اشاره کردم، معاملات ابطال 
شوند، به ناچار سهم بیشتری از کالای خود را 
در بــورس عرضه کردیم و ســهم فروش 
مچینگ را کاهش دادیم. وی ادامه داد: امروز 
بســیاری از صنایع پایین دســتی شامل 
تولیدکنندگان لوله و پروفیل، خودروسازها، 
تولیدکنندگان لوازم خانگی و ... متقاضی 
استفاده از سیستم مچینگ هستند، زیرا در 

این روش مشتریان از مزیت خرید اعتباری 
بهره می برند و ضمن اطمینان از  تأمین پایدار 
کالای خود، دیگر مجبور نیستند از دلالان 
بازار خرید نقــدی کنند. تا زمانی که اجازه 
ندهیم بازار براساس فرایند عرضه و تقاضا 
حرکت کند، مشــکلات همچنان وجود 

خواهد داشت.
جوانبخت همچنین گفت: در یک ماه 
گذشته ضمن مذاکره با گروه ها و سندیکاهای 
مختلف اعلام کردیم که شرکت فولاد مبارکه 
براساس تجربة 2۵ سال حضور در بازار فولاد 
کشور آمادگی دارد ضمن اجرای کامل روش 
مچینگ، شرایط فروش اعتباری را مجددا 
برای مشــتریان خود فراهــم کند؛ لیکن 
تصمیم گیری در این خصوص صرفا در اختیار 
فولاد مبارکه نیســت و مستلزم حمایت 
بخش های دیگر ازجمله معاونت های محترم 
وزارت صمت است. وی ادامه داد: بر اساس 
داده های انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران 
در ســال 9۸، مصرف محصــولات نهایی 
فولادی کشور حدود ۱۶ میلیون تن بوده که 
از این میــزان در حدود ۵۰ درصد معادل ۸ 
میلیون تن متعلق به محصولات تخت است. 
با در نظر گرفتن ظرفیت نصب شدة اسمی 
تولید واقعی و مصرف ظاهری محصولات 
نهایی فولادی در کشور، می توان دریافت که 
تعادلــی بین میــزان عرضــه و تقاضا در 
محصولات فولادی برقرار نیست و مشکلی 
بابت تأمین نیاز بازار داخلی وجود ندارد. این 
در حالی است که فولاد مبارکه به تنهایی ۶ 
میلیون تن از این تقاضا را تأمین می کند و 
مابقی آن )معادل 2 میلیون تن( توسط سایر 
تولیدکنندگان که عمدتا در بخش خصوصی 
فعال اند تأمین شده است، با این تفاوت که 
تنها فولاد مبارکه محصــولات خود را در 
بورس عرضه کرده و سایر تولیدکنندگان با 
داشتن سهم 2۵ درصدی از بازار، محصولات 
خــود را وارد چرخة بــورس کالا نکرده و 
به صورت آزاد می فروشند و همین امر باعث 
برهم خوردن توازن عرضه و تقاضا در بورس 
و به تبع آن  افزایش قیمت می گردد. وی ادامه 
داد: امروز همة تصمیم گیران حوزة بازار به 
دنبال کنترل قیمت بورس هستند، اما آیا 
توانسته اند قیمت بازار را کنترل کنند؟ هرچه 
قیمت بورس بیشتر سرکوب شود، فاصلة بین 
قیمت بورس و بازار بیشتر می شود. بنابراین 
عوامل مداخله گر نباید وارد قیمت گذاری 
بشــوند و باید اجازه بدهند قیمت واقعی از 

تلاقی عرضه و تقاضا حاصل گردد.
وی ادامه داد: امروز متأسفانه دچار تعدد 
کانال های تصمیم گیری شده ایم و مراجع 
مختلف هرکدام از دیدگاه خود نســبت به 

تدوین و ابلاغ دستورالعمل ها و بخش نامه ها 
اقدام می کنند و این نتوانسته به التهاب بازار 
کمکی کند. از نگاه فــولاد مبارکه راه حل 
صحیح این اســت که  مشــکلات ســایر 
تولیدکنندگان )نوردکاران( رسیدگی و رفع 
شود تا آن ها بتوانند تولیداتشان را در بورس 
عرضه کنند و در کنار آن اجازه دهند قیمت 
واقعی در بازار براساس عرضه و تقاضا شکل 
گیرد. تا زمانی که تفاوت قیمت بورس کالا و 
بازار آزاد به یک فاصلة منطقی )کمتر از ۱۰ 
درصد( نرسد، هر راه کار دیگری بی نتیجه 
خواهد بود. جوانبخت افزود: امروز با وجود 
همة تحریم های بین المللی، به مدد الهی 
توانســته ایم حضور موفقــی در بازارهای 
خارجی داشته باشیم و سهمی از محصولات 
خود را صادرات کنیم؛ اما متأسفانه برخی 
تحریم های داخلی مشکلاتی پیش روی ما 
نهاده است. شرکت جهت تأمین ارز موردنیاز 
خود به میزان 7۰۰ میلیون دلار، صادرات 
یک میلیون و ۳۰۰ هزار تن را هدف گذاری 
کرده که در صورت عدم تحقق و به تبع آن 
عدم تأمین ارز موردنیاز، کل تولید 7/۶ میلیون 
تنی شرکت در مخاطره خواهد بود. وی ادامه 
داد: متأسفانه به بهانه تأمین نیاز داخلی کشور، 
محدودیت هایی برای صادرات ایجاد شده و 
محصولات صادراتی ما در گمرکات داخلی با 
مشکلاتی مواجه می شوند. شرکت فولاد 
مبارکه خود را مکلف و پایبند به رعایت کف 
عرضة تکلیفی جهت تأمین نیاز بازار داخلی 
می داند و حتی تاکنون ۱۰ تا ۱۵ درصد بیشتر 
از مقادیر تعیین شده محصولات خود را در 
بورس کالا عرضه کرده است، اما  انتظارمی 
رود شرکت بتواند صادرات  بخشی از ظرفیت 
تولیــد خــود را بــدون محدودیت های 

اعمال شده انجام دهد.
وی ادامه داد: علی رغم همة مشکلات و 
مقابله با تحریم هــای خارجی، امروز فولاد 
مبارکه تولیداتش را به اروپا، خاورمیانه، عراق، 
افغانستان، آسیای میانه و چین صادر می کند 
و ارز حاصل از صادرات را به تأمین مواد اولیه 
اختصاص می دهــد. صادرات بــا عبور از 
محدودیت های داخلی انجام شده است، اما 
نتوانســتیم به اهدافمان در شش ماهة اول 
ســال برســیم و پیش بینی می شود در 
خوش بینانه ترین حالت صادرات ما نسبت به 
سال گذشته ۳۰ درصد کاهش پیدا کند که 
این ناشی از تحریم های خودساختة داخلی 

است.
معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد 
مبارکه افزود: شاید برخی ها بگویند قیمت ها 
نسبت به اول سال دو برابر شده است. هرچند 
این یک واقعیت است، اما باید توجه کرد که 
فولاد مبارکه یک شــرکت بورسی است و 
عملکرد شفافی دارد و گزارش های مالی و 
حسابرسی شدة شــرکت  نشان می دهد 
حاشیة ســود فولاد مبارکه نسبت به سال 
گذشته نه تنها تغییری نکرده، بلکه یک درصد 
هم کاهش داشته و این امر ناشی از افزایش 
قیمت مواد اولیه و هزینة تمام شده محصولات 
تولیدی است. بدیهی است افزایش نرخ ارز 
باعث شده بخشی از تأمین کالاهای موردنیاز 
شــرکت که از منابع خارجــی خریداری 
می گردد،  با افزایش قیمت مواجه شــود و 
حاشیة سود شرکت را متأثر سازد . بنابراین 
علی رغــم دو برابر شــدن درآمد حاصل از 
فروش، حاشــیة سود شرکت ثابت مانده و 

حتی یک درصد کاهش نشان می دهد.

معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه؛

 عرضۀ محصولات فولاد مبارکه در بورس 
 15 درصد بیشتر از مقادیرتعیین شده

به منظور صرفه جویی در مصرف آب و استفادة مجدد 
از پساب های شــهری و همچنین پیشگیری از سرریز 
پساب های شــهری که آلودگی های زیست محیطی و 
رودخانة زاینده رود را در پی داشت، پروژة احداث شبکة 

جمع آوری و انتقال پساب شهرستان زرین شهر پس از 
اتمام عملیات احداث و آماده ســازی، مورد بهره برداری 

قرار گرفت.
علیرضا اســتکی، مدیر اجرای پروژه های انرژی و 
سیالات، ضمن اعلام این خبر تأکید کرد: با توجه بـــه 
مشکلات خشــــکسالی و کــم آبـــی رودخــــانة 
زاینـــده رود و همچنیـــن در راستــای تعــــهد به 
مسئولیت های اجتماعی شــرکت فولاد مبارکه، انجام 
مطالعات مربوط به تعیین منابع پایدار آب و برطرف کردن 
مشــکلات آب شرکت به لحاظ کمّی و کیفی در دستور 
کار ناحیة انرژی و سیالات و این واحد قرار گرفت. به همین 
منظور قــراردادی میان فولاد مبارکه و شــرکت آب و 
فاضلاب اســتان اصفهان با موضوع خرید پســاب های 

شهرستان های مبارکه و لنجان منعقد گردید و طبق آن،  
در طی حدود سی سال حدود ۵۰۰ میلیون مترمکعب 
پساب به فولاد مبارکه تحویل می  گردد. این اقدام علاوه 
بر تأمین بخشــی از آب موردنیاز فولاد مبارکه، کمک 
شــایانی به رفع آلودگی های محیط زیستی شهرهای 

اطراف خواهد کرد.
وی ضمن اشــاره بــه اینکه این پســاب ها پس از 
جمع آوری، در چهار تصفیه خانة شــهرهای زرین شهر، 
مبارکه، صفائیه و ورنامخواست تصفیة اولیه شده و سپس 
به تصفیه خانة آب فولاد مبارکــه )PP۱۳( انتقال داده 
می شوند، ادامه داد: انتقال پساب های شهرهای مبارکه، 
صفائیه و ورنامخواســت از سال 97 شروع شد و در حال 
حاضر نیز احداث ایســتگاه پمپاژ و خط انتقال پســاب 

زرین شهر به پایان رسیده و انتقال پساب های این شهر 
به فولاد مبارکه نیز میسر شده است.

وی اذعان کرد: جمــع آوری، تصفیه و بازچرخانی 
پساب های شهری و استفاده از آن ها در چرخة صنعت، 
کمک شایانی به بهینه سازی محیط زیست و تأمین آب 
موردنیاز شرکت فولاد مبارکه و درنهایت کاهش برداشت 

آب خام از رودخانه خواهد کرد.
همچنیــن وی در خصوص مشــخصات فنی این 
پمپاژخانه گفت: این پروژه در مســاحتی حدود ۱۵۰۰ 
مترمربع و با هزینه ای بالغ بر 2۵۰ میلیارد ریال احداث 
گردیده اســت.  در ساخت این ایستگاه پمپاژ از حداکثر 
توان شرکت های داخلی به عنوان سازندگان تجهیزات از 
 جمله پمپ، کابــل، تابلو برق، جرثقیل و ... اســتفاده 

شده است.
استکی در خاتمه خاطرنشان کرد: این پروژه در حال 
حاضر تمامی مراحل پیش راه اندازی و تست های مربوط 
بــه خط را طی کــرده و در حال بهره بــرداری و انتقال 
پساب های این شهر به فولاد مبارکه است؛ ضمن اینکه 
با راه اندازی این پروژه امکان ارســال کامل پساب های 

شهرستان های مبارکه و لنجان نیز  میسر شده است.
وی در بخش پایانی ســخنان خــود از زحمات و 
همکاری های معاونت طرح و توســعه، مدیریت ارشد 
خدمات فنی و پشتیبانی، مدیریت کارکنان ناحیة انرژی 
و سیالات، شرکت مهندسی فولاد و شرکت آب و فاضلاب 
 اســتان اصفهــان به عنــوان مجــری طــرح تقدیر و 

تشکر کرد.

با هدف صرفه جویی در مصرف آب و حفظ محیط 
زیست پیرامونی فولاد مبارکه انجام گرفت؛ 

بهره برداری از پروژۀ 
ایستگاه پمپاژ و خط 

انتقال پساب زرین شهر

سید روح اله لطیفی سخنگوی گمرک جمهوری اسلامی ایران گفت: هشت میلیون و ۵۹6 هزار و ۹04 تن نهاده دامی )جو، ذرت و کنجاله سویا( از ابتدای امسال تا پایان آبان ماه 
از گمرکات کشور ترخیص شد. امسال تاکنون 6 میلیون و 40۱ هزار و 2۱ تن ذرت، یک میلیون و 24۹ هزار و ۹6۸ تن جو و ۹4۵ هزار و ۹۱۵ تن کنجاله سویا از گمرکات ترخیص 
شده، بطور متوسط از ابتدای سال ۹۹ نزدیک به 2 میلیون تن کالای اساسی از گمرکات کشور ترخیص شده که بخش عمده ای از این محمولهها مربوط به نهاده های دامی 
اســت و با ترخیص ۸۸6 هزار و ۷66 تن ذرت بیشتر نسبت به سال قبل، رشد ۱6 درصدی ترخیص ذرت را شاهد بودیم، جو نسبت به سال قبل ۹0۸ هزار تن معادل 34 
درصد کمتر ترخیص شده و سال قبل 2 میلیون و ۱۵۸ هزار و ۵6۵ تن جو وارد و ترخیص شده بود. این درحالی است که تا پایان آبان ماه امسال یک میلیون و 24۹ هزار و 
۹6۸ تن از این محصول ترخیص شــده است، پارسال یک میلیون و ۱62 هزار تن کنجاله وارد و ترخیص شده، اما امسال این میزان ۹46 هزار تن بوده است که کاهش ۱۹ 
درصدی در ترخیص داشت. با مصوبه ستاد تنظیم بازار در آبان ماه  نهاده های باقی مانده در انبارهای بنادر، لنگرگاه ها و شناورها به سرعت ترخیص شوند تا شاهد جبران 

ترخیص این کالاها نسبت به سال قبل باشیم.

ترخیصحدود
۸.6میلیونتن
نهادهدامیاز
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 الّطیش بنکّد العیش ؛ سبکسری ، زندگی را سخت و دشوار می کند.امام علی)ع(:

»همه چیز درباره حاج قاسم« در آستانه انتشار

نماینده ولی فقیه در نیروی قدس سپاه از آماده سازی چند عنوان کتاب 
درباره شهید سپهبد قاسم سلیمانی از جمله رمانی به قلم مرتضی سرهنگی 
خبر داد.  پس از شــهادت سردار سرافراز، حاج قاسم سلیمانی، نویسندگان و 
شاعران متعددی از تصمیم خود برای نگارش آثاری در ارتباط با شخصیت و 
زندگی این شهید والامقام گفتند. حالا اما تازه ترین خبرها در این زمینه از سوی 
حجت الاسلام والمسلمین علی شیرازی، نماینده ولی فقیه در نیروی قدس 
سپاه، در گفت وگو با تسنیم مطرح شده است. او با اعلام خبر انتشار چند عنوان 
کتاب درباره شهید سپهبد قاسم سلیمانی در آستانه سالروز شهادت سردار، 
گفت: »2 عنوان کتاب تاکنون در رابطه با شهید سلیمانی منتشر شده است و 
چند اثر دیگر نیز در آستانه چاپ قرار دارد. تاکنون کتاب »شاخص های مکتب 
شهید سلیمانی« منتشر شده است. این اثر کوشیده  است پس از اشاره ای کلی 
به مکتب اسلام ناب محمدی)ص( و مکتب امام حسین)ع(، شاخص های مکتب 
امام خمینی)ره( را بیان کند و ضمن تبیین هر شاخص از مکتب امام بزرگوارمان، 
شاخص های مکتب شهید سلیمانی را با مکتب امام خمینی)ره( تطبیق دهد«. 
به گفته شیرازی، کتاب »ققنوس قدس« نیز تاکنون در این رابطه منتشر 
شده است. این اثر مجموعه شعری است درباره شهید سلیمانی که به کوشش 
انتشارات خط مقدم روانه بازار نشر شده است. نماینده ولی فقیه در نیروی قدس 
سپاه از آماده سازی چند اثر دیگر درباره شهید سلیمانی خبر داد و اضافه کرد: 
»کتاب »ســیمای سلیمانی« از دیگر آثاری اســت که دربردارنده مجموعه 
خاطرات دیگران درباره شــهید سلیمانی اســت. این اثر آماده انتشار است و 
امیدواریم تا زمان سالروز شهادت ایشان نیز به چاپ برسد«. شیرازی در ادامه 
یادآور شد: »کتاب »همه چیز درباره حاج قاسم« از دیگر آثار در دست انتشار 
است. این اثر به قلم مرتضی سرهنگی تدوین شده است. همچنین یک اثر دیگر 
نیز در قالب رمان به قلم سرهنگی در این رابطه در دست نگارش است که کتاب 
مفصلی است و بعید می دانم تا زمان سالروز شهادت شهید سلیمانی آماده چاپ 

شود«.
او ضمن توضیح بیشتر درباره کتاب »همه چیز درباره حاج قاسم« اضافه 
کرد: »این اثر را می توان شــبه زندگینامه دانســت که بــه زندگی، خانواده، 
عملیات هایی که شهید سلیمانی در آنها حضور داشت، فعالیت در جبهه مقاومت 
و... می پردازد و نمایی است از زندگی شهید«. به گفته شیرازی، رمانی که به قلم 
سرهنگی در دست نگارش است، از تولد شهید سپهبد قاسم سلیمانی تا شهادت 
او را دربرمی گیرد. این اثر کتاب مفصلی اســت و ممکن است از یک جلد هم 
بیشتر شود. عنوانی هنوز برای این اثر انتخاب نشده و قرار است انتشارات خط 

مقدم آن را به چاپ برساند.
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ادامه از صفحه اول
روحانی تصریح کــرد: در بحث مــواد اولیه 
خوشبختانه در حوزه پتروشیمی، گاز، نفت و غیره مواد 
اولیه در اختیار ماســت که این نکته مهمی است، 
همچنین در مقوله فناوری هم پیشرفت های خوبی 
داشته ایم، شرکت های دانش بنیان در مقوله فناوری 
کمک های بسیاری کرده اند. فناوری هم وارد کشور 
شده و هیچ گاه آمریکا و دیگر دشمنان ما نتوانستند 
مانع ورود فناوری به کشــور شوند، هرچند تحریم 
ممکن است باعث گران تر شدن ورود فناوری به کشور 

شود.
   همکاری با جهان در کنار قدرت ملی مفید 

است
وی با اشــاره به مقوله بازار نیز عنوان کرد: بازار 
گاهی در داخل وجــود دارد، گاهی هم در خارج از 
کشور، میلیاردها جمعیت در بیرون از مرزهای ایران 
قرار دارد کــه باید بتوانیم محصولات خود را صادر 
کنیم، ما باید این چند میلیارد را ببینیم. بدون شک 

همکاری سازنده در کنار قدرت ملی مفید است.
رئیس جمهوری با بیان اینکه کشور ما در مسیر 
صحیحی قرار گرفته اســت، گفت: در جمهوری 
اسلامی ایران همه حرکت های ساختاری ما بر مبنای 
مردم سالاری است، مردم سالاری بسیار مهم است که 
افکار را در مسیر درست قرار می دهد. روحانی با تأکید 
بــر اینکه همه باید به فکر مردم، آینده ایران و ملت 
باشــند، افزود: رها کنید بددهنی و بداخلاقی ها را، 
هرچند این بداخلاقی ها خللی در ما ایجاد نمی کند، 
اما ما پیغمبری داریم که فرمود: آمده ام اخلاق را کامل 
کنم. ما در جمهوری اسلامی ایران زندگی می کنیم 
باید به هم احترام بگذاریم، انتقاد مفید باید انجام شود، 
اما انتقاد غیر از بددهنی است و ملت ما آن را بر نمی تابد، 
همه ما باید برای خدمت به مردم و سرافرازی ایران 
تلاش کنیم. وی تصریح کرد: طرح هایی که امروز 
افتتاح شد نشان داد که پنجشنبه های ما تاریخ ساز 
است و نشانه ایستادگی است. ملت ما مقاوم است و 

عقب نشینی نخواهد کرد.
  زنگنه: افتتاح طرح های نفتی همسو با 

برنامه های اقتصاد مقاومتی است
وزیر نفت مجموع سرمایه گذاری در سه طرح 
ملی وزارت نفت در لردگان، خوزســتان و بوشهر را 
بیش از یک میلیارد دلار عنــوان کرد و گفت: این 
طرح ها همسو با برنامه های اقتصاد مقاومتی هستند 
که درون زایی و برون گرایی دو مؤلفه اصلی آنهاست.

بیژن زنگنه در آیین افتتاح سه طرح ملی نفت از 
پتروشیمی لردگان به عنوان نخستین طرح نام برد و 

با اشاره به افزایش تولید محصولات پتروشیمی در 
هفت ســال اخیر، گفت: هدف اصلی وزارت نفت و 
دولت در صنعت پتروشــیمی، گذر از خام فروشی، 
تکمیل زنجیره ارزش و رفع نیاز داخل بوده است. وی 
با بیان اینکه با تکمیل طرح های جهش دوم صنعت 
پتروشیمی در سال ۱4۰۰، ظرفیت تولید سالانه 
محصولات پتروشیمی کشور به ۱۰۰ میلیون تن 
می رسد که نسبت به سال 92 افزایش ۸۰ درصدی 
دارد، تصریح کرد: ارزش تولید محصولات نهایی این 

طرح ها در مجموع به 2۵ میلیارد دلار می رسد. 
وزیر نفت با اشــاره به اینکه بیشتر طرح های 
جهش سوم صنعت پتروشیمی با هدف تولید سالانه 
۱۳۳ میلیــون تن و با ارزش ۳7 میلیارد دلار نیز در 
حال اجراســت، افزود: همان طور که پیش تر وعده 
دادیم، ۱9 طرح پتروشیمی در جهش دوم با ارزش 
۱۱.4 میلیارد دلار سرمایه گذاری و تولید 2۵ میلیون 

تن امسال به بهره برداری می رسد.
به گفته زنگنه، از ابتدای امسال تاکنون پنج طرح 
پتروشیمی با سرمایه گذاری ۳ میلیارد دلار از سوی 
رئیس جمهوری افتتاح شده و طرح اوره و آمونیاک 
لردگان ششمین طرح پتروشیمی است که امسال به 
بهره برداری می رسد.وی با بیان اینکه پتروشیمی 
لردگان در منطقه ای کمتر توســعه یافته و با هدف 
محرومیت زدایی به بهره برداری رسیده است، تصریح 
کرد: این طرح ازســوی شرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس )هلدینگ خلیج فارس( اجرا شده است 
که روزانه ۳ هزار تن و سالانه بیش از یک میلیون تن 

اوره تولید می کند.
  محرومیت زدایی و ریل گذاری 

برای آینده
وزیر نفت ظرفیت تولید کنونی اوره کشور را ۶.۵ 
میلیــون تن عنوان کرد و گفت: ظرفیت تولید اوره 
کشور با بهره برداری از طرح اوره و آمونیاک لردگان و 
بهره برداری از طرح های مسجدسلیمان و هنگام، 
سالانه ۳ میلیون تن دیگر افزایش می یابد و در حالی 
که مصرف داخلی اوره 2 میلیون تن است، مازاد آن 

می تواند صادر شود.
زنگنه با بیان اینکه در اجرای سیاســت های 
اقتصــاد مقاومتی بــا توجه به تنــوع محصولات 
پتروشیمی در بالادست، یکی از اولویت های راهبردی 
این وزارتخانه توسعه صنایع پیشران و پایین دستی 
این صنعت است، اظهار کرد: به همین منظور واحد 
کریستال ملامین پتروشیمی لردگان با 2۵ درصد 
پیشرفت در حال اجراست و کار دو پارک کریستال 
ملامین و اوره رزینی که ارزش افزوده قابل توجهی 

دارنــد آغاز می شــود. وی ادامــه داد: افزون بر این 
مجموعه ها، با توجه به خوراک تخصیص یافته برای 
صنایع پیشــران و صنایع پایین دســتی با هدف  
اشتغال زایی و بر اســاس طرح آمایش سرزمینی، 
ریل گذاری مناسبی برای آینده هم انجام دادیم، طرح 
پروپیلن مرکز از جمله این طرح ها به شمار می آید که 
آخرین مراحل هماهنگــی را در دولت می گذراند، 
همچنین چند مگاپروژه هم در حال اجراست که  آغاز 
عملیات اجرایی یا بهره برداری از آنها به زودی با حضور 

رئیس جمهوری آغاز می شود.
  بخش خصوصی؛ ساخت و بهره برداری 

واحد فرآورش
وزیر نفت از طرح ۵۰ هزار بشــکه ای فرآورش 
پیش ساخته نفت در غرب کارون به عنوان دومین 
طرح ملی نام برد و یادآوری کرد: ظرفیت برداشت 
ایران از میدان های مشترک غرب کارون از 7۰ هزار 
بشکه در سال 92 با افزایش حدود ۶ برابری به 4۰۰  

هزار بشکه  در سال 99 رسیده است.
زنگنه اســتفاده از ظرفیت های فرآورشــی 
پیش ســاخته ســریع الاحداث را یکی از کارها در 
میدان های غرب کارون با هدف شتاب بخشــی به 
عملیات و کاهش تصدی دولت برشمرد و گفت: این 
طرح در میدان آزادگان در قالب اجاره با یک شرکت 
اروپایی و با استفاده از ۵۰ میلیون دلار سرمایه گذاری 

ساخته شد.
وی اجــرای ســریع کار و ســرمایه گذاری و 
بهره برداری از سوی بخش خصوصی را به عنوان دو 
هدف اجرای این طرح عنوان کرد و گفت: نخستین 

بار در تاریخ صنعت نفت پس از ملی شدن این صنعت 
است که واحد فرآورشی از سوی بخش خصوصی 
ساخته شده و به بهره برداری رسیده است. دولت تنها 
به ازای هر بشکه نفت فرآوری شده، ۱.2۸ دلار هزینه 

فرآورش پرداخت می کند.
وزیر نفت افزود: انجــام چنین کارهایی جزو 
سیاســت هایی اســت که آن را دنبال می کنیم و 
ظرفیت های داخلی هم برای ساخت این کارخانه ها 

بسیار فراهم است.
  مدیریت 4۵ روزه میعانات گازی با ساخت 

مخازن متمرکز
زنگنه از مخازن متمرکز ذخیره سازی پارس 
جنوبی به عنوان سومین طرح نام برد و گفت: مخازن 
متمرکز ذخیره سازی میعانات گازی پارس جنوبی 
که خوراک پالایشگاه ستاره خلیج فارس را هم تأمین 
می کند ظرفیت ذخیره ســازی 4 میلیون بشکه  را 
داراســت. به گفتــه وزیر نفت، مخــازن متمرکز 
ذخیره سازی میعانات گازی میدان پارس جنوبی 
کمک می کند ظرفیت مازاد میعانات گازی این میدان 
را  4۵ روز مدیریت کنیم که کاری بسیار مهم است.

نفت پیشران اقتصاد
زنگنه همچنین با اشاره به دیدار اعضای شورای  
عالی هماهنگی اقتصادی دولت در چند روز گذشته 
با رهبر معظم انقلاب اسلامی و تأکید ایشان بر تحقق 
اهداف سال جهش تولید و به ویژه صنعت نفت با تکیه 
بر شــرکت های دانش بنیان افــزود: صنعت نفت 
همان طــور که می دانید یکــی از عوامل محرک و 
پیشران اقتصاد است و بدون شک توجه به طرح های 

اولویت دار این صنعت، زمینه ساز پویایی زنجیره ای از 
فعالیت های وابسته به این صنعت در پیمانکاران، 
سازندگان تجهیزات و ارائه دهندگان خدمات فنی 
خواهد بود. وی تصریح کرد: طرح های جهش تولید 
صنعت نفت با تکیه بر توان شرکت های دانش بنیان 
داخلی تهیه شده  است و برای عملیاتی شدن هر چه 
سریع تر خدمت رئیس جمهوری و رهبر معظم انقلاب 
اسلامی ارائه می شود، دانش بنیان کردن صنعت نفت 
امروز مسئله ای جدی است و طرح های امروز همسو 
با برنامه های اقتصاد مقاومتی هستند و درون زایی و 

برون گرایی دو مولفه اصلی آنهاست
  پتروشیمی لردگان نماد بلوغ

 اقتصادی کشور
مدیرعامل پتروشیمی لردگان هم درباره یکی 
دیگر از ویژگی های طرح گفت: با تامین ۸۵ درصد از 
نیروهای متخصص و غیرمتخصص بومی استان در 
مجتمع پتروشیمی لردگان می توان اعلام کرد که این 

واحد بومی ترین پتروشیمی کشور است.
محسن محمودی افزود: در زمان اجرای طرح 
2 هزار و ۸۰۰ نیروی کار در این مجتمع به کارگیری 
شدند که از این تعداد ۸۵ درصد نیروها بومی استان 
بودند. مدیرعامل پتروشیمی لردگان با بیان اینکه این 
مجتمع در سه فاز به مرحله اجرا رسیده است، اظهار 
داشت: فاز نخست طرح سال گذشته به بهره برداری 
کامل رسید، فاز دوم تحت عنوان تولید آمونیاک در 
تیرماه امسال و فاز سوم که اختصاص به تولید اوره 
دارد ماه گذشته به مرحله تولید و بهره برداری رسید.

محمودی، دســت یابی به دانش بومی نصب 
ماشین آلات و تجهیزات پتروشیمی را از مهمترین 
دستاوردها و شــاخص های مجتمع پتروشیمی 
لردگان برشــمرد و تصریح کرد: از چهار نوامبر که 
پتروشیمی لردگان به همراه ۳۳ طرح پتروشیمی 
دیگر در لیست تحریم های آمریکا قرار گرفت هیچ 
شرکت خارجی حاضر به همکاری و نصب و راه اندازی 
ماشین آلات این مجتمع نشد که در نهایت با دانش 

جوانان توانمند کشور این تجهیزات راه اندازی شد.
مدیرعامل پتروشیمی لردگان ایمنی بالای 
محیط کار مجتمع پتروشــیمی لردگان را از دیگر 
ویژگی های این مجتمع عنوان کرد و افزود: در این 
مجتمع 2۸ میلیون نفر ساعت کار بدون حادثه منجر 
به فوت و یا قطع عضو سپری شد و مشکل خاصی در 

خصوص ایمنی کارگران به وجود نیامد.
  سرمایه گذاری اروپایی در نخستین واحد 

پیش ساخته فرآورش نفت کشور 
مدیرعامل شرکت توسعه و مهندسی نفت هم 

در آییــن بهــره بــرداری از ایــن  واحــد پیش 
ساخته  گفت: این واحد با ظرفیت فرآوری روزانه ۵۰ 
 )train( هزار بشکه نفت و با در اختیار داشتن 2 ردیف
هر یک با ظرفیت 2۵ هزار بشکه در روز طراحی شده 
است. تورج دهقانی با بیان اینکه واحد پیش ساخته 
فرآورش نفت در غرب کارون قابلیت توسعه تا ۸۰ 
هزار بشکه را در روز دارد، افزود: این واحد با سرمایه 
گذاری حدود ۵۰ میلیون دلار در ضلع جنوبی میدان 
آزادگان جنوبی راه اندازی و از امروز در مدار عملیات 
قرار گرفته است. وی افزود: این طرح در مدت یکسال 
آماده بهره برداری شده در حالیکه ساخت آن به روال 
معمول پنج سال به طول می انجامید و در زمان حاضر 
نفت استحصال شده از ۳۵ حلقه چاه مستقر در این 
میدان مشترک را فرآورش و به تدریج به ظرفیت آن 

افزوده می شود.
به گفته دهقانی، برای نخســتین بار است که 
وزارت نفت با یک شرکت سرمایه گذار در قالب قرارداد 
ساخت، مالکیت و بهره برداری وارد همکاری می شود 
و دریافتی پیمانــکار مربوطه در قبال تحویل نفت 

فرآورش شده به شکل حق العمل کاری است.
مدیرعامل شرکت توسعه و مهندسی نفت بیان 
داشت: پیش بینی می شود این نوع از قراردادهای 
نفتی، ســرمایه گذاران بیشتری را برای حضور در 

صنعت نفت ایران ترغیب کند.
  مخازنی برای میعانات گازی

 مدیرعامل شرکت نفت گاز پارس هم در این 
آئین گفت: پروژه احداث تاسیسات ذخیره سازی و 
ایســتگاه های اندازه گیری میعانات گازی پارس 
جنوبی در عســلویه، با ظرفیت اســمی ۶4۰ هزار 
مترمکعــب )معادل 4 میلیون بشــکه( به منظور 
ذخیره سازی میعانات گازی پالایشگاه های منطقه 
پارس ۱ و نیز تأمین خوراک پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس احداث شده است. محمد مشکین فام افزود: 
در این پروژه، تعداد ۸ مخزن به صورت سقف شناور 
هر یک به ظرفیــت ۸۰هزار مترمکعب و 2 مخزن 
آتش نشــانی و مخازن سوخت، شبکه لوله کشی و 
سیســتم های بــرق و ابزاردقیق، سیســتم های 
اندازه گیــری و پمپ هــای انتقــال میعانــات و 
ساختمان های صنعتی و اداری احداث شده است. 
وی یادآورشد: این تأسیسات که هم اکنون در مدار 
بهره برداری قرار دارد، با سرمایه گذاری بالغ بر 29.2 
میلیــون یورو و 2 هزار و دویســت میلیارد ریال به 
کارفرمایــی شــرکت نفت و گاز پارس و توســط 
پیمانکاران داخلی )شرکت ناردیس طرح های انرژی 

و شرکت ماشین سازی اراک( ساخته شده است.

نیم نگاهی به نخستین کراس اوور ملی ایران

کراس اوور آریا با دست پُر می آید
بیژن زنگنه وزیر نفت:

 افتتاح طرح های نفتی همسو با برنامه های اقتصاد مقاومتی است


